
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Τεχνικό Επαγγελµατικό Εκπαιδευτήριο Ειδικής
Αγωγής Κατερίνης και το 2ο Γενικό Λύκειο Καλύµνου, σελ.
3428,3436

2. Ευχές για Καλή Χρονιά, σελ. 3417,3418,3421,3425,
3429,3430,3432,3445

3. Ευχές για ανάληψη Βουλευτικών Καθηκόντων, σελ. 3445

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 3403-3406
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

3406-3411

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Προστασίας του Πολίτη: “ Ίδρυση Υπηρεσίας Ασύλου
και Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής, προσαρµογή της ελληνι-
κής νοµοθεσίας προς τις διατάξεις της Οδηγίας 2008/115/ΕΚ
«σχετικά µε τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες στα κράτη-
µέλη για την επιστροφή των παρανόµως διαµενόντων υπη-
κόων τρίτων χωρών» και λοιπές διατάξεις”, σελ. 3412

2. Κατάθεση Σχεδίου Νόµου:
Οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-

καιωµάτων, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εθνικής Άµυνας, Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων και Προστασίας του Πολίτη κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: “∆ιατήρηση δεδοµένων που παράγονται ή
υποβάλλονται σε επεξεργασία σε συνάρτηση µε την παροχή
διαθέσιµων στο κοινό υπηρεσιών ηλεκτρονικών επικοινωνιών
ή δηµόσιων δικτύων επικοινωνιών, χρήση συστηµάτων επι-
τήρησης µε τη λήψη ή καταγραφή ήχου ή εικόνας σε δηµό-
σιους χώρους και συναφείς διατάξεις”, σελ. 3425

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας του
Πολίτη:

ΒΛΑΤΗΣ Ι. , σελ.3447
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ. , σελ.3425
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Σ. , σελ.3440,3441
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ.3442,3443
ΘΕΟΧΑΡΗ Μ. , σελ.3452
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ.3431
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ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ Χ. , σελ.3454
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ.3418
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α. , σελ.3427
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ.3428
ΜΙΧΟΣ Λ. , σελ.3417
ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ Σ. , σελ.3446
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β. , σελ.3423
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ.3437
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ.3450,3451
ΝΤΑΛΑΡΑ Α. , σελ.3451
ΟΘΩΝΑΣ Ε. , σελ.3443
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν. , σελ.3420
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ ∆. , σελ.3453
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ.3412,3432,3434
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ.3426
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ.3438,3439,3440
ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ Α. , σελ.3445
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ.3421,3422
ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ Μ. , σελ.3445
ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ.3449
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ.3436
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ.3448
ΤΣΙΑΟΥΣΗ Ε. , σελ.3444
ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ Β. , σελ.3429
ΤΣΟΥΜΑΝΗ - ΣΠΕΝΤΖΑ Ε. , σελ.3430
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΑ’

Τρίτη 11 Ιανουαρίου 2011

Αθήνα, σήµερα στις 11 Ιανουαρίου 2011, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρία Σκραφνάκη,
Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης
και Συνεργασίας Μελών Ενόπλων ∆υνάµεων ζητά την εκπόνηση
επικαιροποιηµένης µελέτης και καταθέτει προτάσεις για την εξυ-
γίανση και ανάκαµψη του Μετοχικού Ταµείου Στρατού.

2) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κυριάκος Παπαν-
δρέου, Ανθυπασπιστής Αεροπορίας εν αποστρατεία ζητά την
αποκατάσταση κατηγορίας αξιωµατικών των Ενόπλων ∆υνάµεων
οι οποίοι εξαναγκάστηκαν σε παραίτηση κατά τη χρονική περίοδο
15.7.1965 έως 21.4.1967

3) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εκπαι-
δευτικών Γονέων - Κηδεµόνων Παιδιών µε Αναπηρία αιτείται να
διοριστούν όλοι οι εκπαιδευτικοί γονείς παιδιών µε αναπηρία
κατά τη διάρκεια του µεταβατικού σταδίου, χωρίς την προϋπό-
θεση της δωδεκάµηνης προϋπηρεσίας.

4) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Καρύ-
στου αιτείται την αποκατάσταση των ζηµιών που προκλήθηκαν
στην περιοχή από την καταστροφική πυρκαγιά στις 21/8/2010.

5) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων Πολι-
τικών ∆ηµοσίων Υπαλλήλων Νοµού Λακωνίας αιτείται τη µη
κατάργηση του ΟΠΑ∆.

6) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το 4ο Περιφερειακό Τµήµα Κεντρο-
δυτικής Μακεδονίας Οικονοµικού Επιµελητηρίου Ελλάδος

αιτείται την επίλυση προβλήµατος που έχει προκύψει κατά την
περαίωση µε τον ισχύοντα ν. 3888/2010, η οποία ερµηνεύεται
κατά το δοκούν από πολλές ∆ΟY.

7) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥ-
ΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εθνικό Ίδρυµα
Αγροτικής Έρευνας (ΕΘΙΑΓΕ) αιτείται την τροποποίηση της πα-
ραγράφου 5 του άρθρου 1 του ν. 3833/2010.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Π.Ε. Βάρδας, καθηγητής καρ-
διολογίας του Πανεπιστηµίου Κρήτης και πρόεδρος της
Ευρωπαϊκής Καρδιολογικής Εταιρείας αιτείται την άρση γραφει-
οκρατιών, ώστε να λειτουργήσει ο νέος όροφος του Πανεπιστη-
µιακού Νοσοκοµείου το συντοµότερο δυνατό.

9) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Μαγνησίας
αιτείται την επέκταση παροχής εγγύησης δηµοσίου στις επιχει-
ρήσεις που επλήγησαν από την πληµµύρα της 12/12/2008.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Π.Ε. Βάρδας, καθηγητής
καρδιολογίας του Πανεπιστηµίου Κρήτης και πρόεδρος της Ευ-
ρωπαϊκής Καρδιολογικής Εταιρείας αιτείται την άρση γραφειο-
κρατιών ώστε να λειτουργήσει ο νέος όροφος του Πανεπι-
στηµιακού Νοσοκοµείου το συντοµότερο δυνατό.

11) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµαρχος Σούρπης Νοµού Μαγνησίας αιτείται να τρο-
ποποιηθεί η 24838/1400/Ε103 ΚΥΑ του 2008 έτσι ώστε να συ-
µπεριληφθεί και ο δήµος του που αντιµετωπίζει πρόβληµα
νιτρορύπανσης γεωργικής προέλευσης.

12) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ, Λαρί-
σης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑ-
ΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Νεφροπαθών Νοµού Μαγνησίας «Οι Άγιοι Ανάργυροι»
αιτείται να λυθούν τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν από την
έλλειψη γιατρών, νοσηλευτικού προσωπικού κ.λπ. στο νοµό τους.

13) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Λίµνης
Ευβοίας και το Επιµελητήριο Εύβοιας αιτούνται τη συνέχιση της
λειτουργίας των ∆ΟY Λίµνης και Καρύστου Εύβοιας.



14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών
Κτηνοτρόφων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την πληρωµή των προ-
γραµµάτων βιολογικής κτηνοτροφίας 2008-9 και 2009-2010 και
τη µη ενσωµάτωση των άτοκων δανείων στα πιστοδοτικά όρια
των κτηνοτρόφων.

15) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Εναλλακτική - Κινηµατική Παρέµβαση
Πολιτών Βιάννου Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται την άµεση
καταγραφή των ζηµιών και την αποκατάσταση του επαρχιακού
και αγροτικού δικτύου του ∆ήµου Βιάννου που προκλήθηκαν από
έντονα καιρικά φαινόµενα στις 2/12/2010.

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αθανάσιος Μυλωνάς αιτείται
να ενηµερωθεί σχετικά µε θέµατα που αφορούν το χρόνο συ-
νταξιοδότησής του.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆ηµήτρης Παπαδόπουλος
διαµαρτύρεται για παράνοµες προσλήψεις και καταχρήσεις επί
διοίκησης του κ. ∆ηµ. Παζαΐτη στο Ελληνικό Κέντρο Επενδύσεων.

18) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Πολιτι-
κών Συνταξιούχων εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την κατά-
ργηση του Ταµείου Υγείας του ΟΠΑ∆.

19) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Τσουλαρίδου Αντωνία, κάτοι-
κος Νοµού Πέλλης ζητεί να ενηµερωθεί για την πορεία
προσωπικού θέµατος που αφορά τη χορήγηση σύνταξης γή-
ρατος.

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Τσάτσος Χρήστος, κάτοικος
Νοµού Πέλλης διαµαρτύρεται για τη µη καταβολή του ποσού που
δικαιούται ως συνταξιούχος του ΟΓΑ για το µήνα ∆εκέµβριο
2010.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην παράσταση δια-
µαρτυρίας που πραγµατοποίησαν οι γιατροί του Νοσοκοµείου
Αγίου Ανδρέα στην Πάτρα, επειδή δεν θα πληρωθούν τις εφηµε-
ρίες τους για τις µέρες των εορτών.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανακατάληψη
του κτηρίου του Μαραγκοπουλείου από την ΕΛΑΣ και την αξιο-
ποίηση του κτηρίου που παραµένει πλέον ως ζητούµενο.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε προβλήµατα που
έχουν προκύψει στην κατασκευή της Ολυµπίας Οδού και έχουν
ανατρέψει το αρχικό χρονοδιάγραµµα.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρόβληµα για
τους δήµους και τις περιφέρειες όσον αφορά στους ανεξέλε-
γκτους χώρους διάθεσης απορριµµάτων.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εντολή λει-
τουργίας της παιδοψυχιατρικής κλινικής στον Οργανισµό του
Καραµανδανείου που παραµένει κλειστή λόγω έλλειψης προσω-
πικού.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις έντονες αντι-
δράσεις των γιατρών του ΕΣΥ για τη λειτουργία ιδιωτικών

ιατρείων από τους πανεπιστηµιακούς.

27) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Απο-
φοίτων Πρότυπου και Πειραµατικού Λυκείου Ευαγγελικής
Σχολής Σµύρνης «Αδαµάντιος Κοραής» ζητά την επαναφορά του
θεσµού των Προτύπων Σχολείων και την επανένταξη σε αυτόν
και της Ευαγγελικής Σχολής.

28) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Αστυνοµική ∆ιεύθυνση Χίου
αιτείται τη µονιµοποίηση του υπάρχοντος ιατροδικαστή στο νοµό
τους.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
των ειδοποιητηρίων που έλαβαν επαγγελµατίες της Ελευθερίου
Βενιζέλου, προκειµένου να πληρώσουν περαίωση, µε σχεδόν µη-
δενικό τζίρο!

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η αναγκαιότητα
προµήθειας µηχανήµατος εντοπισµού µε ακτίνες Χ καθώς και
λήψης γενικότερων µέτρων ασφαλείας στο λιµάνι της Πάτρας.

31) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ηµόσια Βιβλιοθήκη Λευκάδας
αιτείται την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων µε το απαραίτητο
προσωπικό.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Προµη-
θευτών Ιατρικών Ειδών εκφράζει τους προβληµατισµούς του,
σχετικά µε τη διαφαινόµενη πρόταση ιδιωτικοποίησης των διαδι-
κασιών προµηθειών σχεδόν όλων των υλικών και υπηρεσιών των
δηµοσίων νοσοκοµείων.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι ενώ έχουν πε-
ράσει πάνω από δέκα χρόνια από τις προτάσεις των Θ. Βλαστού
και Τ. Μπιρµπίλη, δεν έχουν δηµιουργηθεί οι προϋποθέσεις για
να κινηθεί το ποδήλατο στην Ελλάδα.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ελλήνων Ερευνητών αι-
τείται την εξαίρεση των Ερευνητικών Κέντρων ΝΠΙ∆ από το
νοµοσχέδιο «Επείγοντα µέτρα εφαρµογής του προγράµµατος
στήριξης της Ελληνικής Οικονοµίας».

35) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι αγρότες καλλιεργητές σταφυ-
λιού σουλτανίνας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους κατά των
εκτιµήσεων του γεωπόνου του ΕΛΓΑ για τις ζηµιές στις καλλιέρ-
γειές τους µετά από χαλαζόπτωση στις 12.06.2010.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Γκουβεντάρη διαµαρ-
τύρεται για την πρόθεση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης να
τοποθετήσει ασκούµενους δικηγόρους στις γραµµατείες των δι-
καστηρίων µε τη µορφή «αµειβόµενων συµβάσεων µαθητείας»
ως µέρος της δεκαοκτάµηνης άσκησής τους.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η αγανάκτηση των
εργαζοµένων της Ελληνικής Βιοµηχανίας Όπλων στο Αίγιο για
το επικείµενο κλείσιµο του εργοστασίου.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην κα-
ταγγελία του κ. Π. Σπρίντζου, ο οποίος έχει καταθέσει τα
δικαιολογητικά του για επίδοµα του ΝΑΤ εδώ και δυόµισι χρόνια

3404 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



και ακόµη δεν έχει λάβει απάντηση.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάσταση του δρόµου προς την παραλία Πατρών, που είναι
γεµάτος λακκούβες, ενώ δεν έχουν ολοκληρωθεί ακόµη οι ερ-
γασίες που απαιτούνται, ώστε να δοθεί ο ασφαλτοστρωµένος
δρόµος στην κυκλοφορία.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αντίδραση των
κατοίκων στην προσπάθεια της νέας διοίκησης της Περιφέρειας
να µετατρέψει τον ΧΥΤΑ Αιγείρας σε ΧΥΤΑ Αιγιάλειας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρό-
ταση του Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Πελοποννήσου και ∆υτικής
Στερεάς Ελλάδας µε αφορµή τις πρόσφατες ανακοινώσεις για
περικοπές δροµολογίων και αυξήσεις τιµών στα εισιτήρια των
τρένων που εξυπηρετούν την Πελοπόννησο.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο στε-
γαστικό πρόβληµα του ∆ηµοτικού Σχολείου Ρίου.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανησυχία του
προέδρου της ΕΑΣ ΣΕΓΑΣ Β. Πελοποννήσου για την κάλυψη των
εξόδων του θεσµού των «Τοφαλείων».

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός ότι ακόµα δεν έχουν προσληφθεί προπονητές στο Αθλητικό
Γυµνάσιο και Λύκειο Πάτρας µε αποτέλεσµα το σχολείο να κιν-
δυνεύει να βάλει «λουκέτο».

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ότι δεν υπάρχει
καµµιά πολιτική πρωτοβουλία για την αντιµετώπιση του µετανα-
στευτικού στην πόλη της Πάτρας.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπό-
θεση των γεννήσεων στα νοσοκοµεία όπου µε το ποσό των
20.000 ευρώ κοστολογεί το ελληνοβουλγαρικό κύκλωµα τα
βρέφη που προωθεί για υιοθεσία σε άτεκνα ζευγάρια.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα των φανοποιείων που γεµίζουν µε επικίνδυνα τοξικά
απόβλητα πεζοδρόµια και υπονόµους.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ταλαιπωρία των
ασφαλισµένων του ΙΚΑ της Πάτρας λόγω έλλειψης ιατρών.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελία του Συλλόγου Παραλίας Κ. Αλισσού για τη ρύπανση του
Πείρου ποταµού.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι ξεκινά
έρευνα του Σ∆ΟΕ εξετάζοντας τις καταγγελίες σχετικά µε διαι-
τητή που φέρεται να κέρδισε την τελευταία οκταετία 300.000
ευρώ παίζοντας στο «Στοίχηµα».

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι σύµφωνα µε
την έρευνα της ΕΛΠΑ για το ∆εκέµβριο στην Ευρώπη οι τιµές
των καυσίµων κινούνται ανοδικά στη χώρα µας.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αδιέ-
ξοδο που έχει φτάσει το θέµα µε τα σκουπίδια στην Πάτρα.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ότι η ειδική επι-
τροπή της ΕΛΑΣ που χορηγεί πιστοποιητικά ασφαλείας έχει
εντοπίσει σοβαρές ελλείψεις ασφαλείας σε αρκετά τραπεζικά
υποκαταστήµατα.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
των χαµένων διδακτικών ωρών στα σχολεία.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απόρ-
ριψη των προτάσεων της Υπουργού κ. Άννας ∆ιαµαντοπούλου
από την Σύγκλητο του Πανεπιστηµίου Πατρών για τις αλλαγές
στην ανώτατη εκπαίδευση.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι το
Υπουργείο Υγείας βρίσκεται σε αναζήτηση εναλλακτικών λύσεων
σε σχέση µε τον αντικαπνιστικό νόµο που δεν εφαρµόζεται.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
των αυξήσεων των φορολογικών συντελεστών στα προϊόντα
πρώτης ανάγκης.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µη
εφαρµογή του νόµου περί καπνίσµατος.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κα-
ταγγελίες των κατοίκων για δράση σκηνιτών του καταυλισµού
που διαµένουν εκεί και επιτίθενται στους κατοίκους.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η αγωνία
των νοσοκοµειακών ιατρών Αχαΐας για την κατάσταση στα νο-
σοκοµεία και τη φθίνουσα πορεία του ΕΣΥ καλώντας τους πολί-
τες να κινητοποιηθούν.

61) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός ότι οι τρεις ∆ΟY της Πάτρας απέχουν κατά πολύ από το
στόχο στα έσοδα όσον αφορά στην περαίωση.

62) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα δύο
µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπίζει καθηµερινά το Λιµεναρ-
χείο Πατρών και αφορούν στη διακίνηση ναρκωτικών και στη λα-
θροµετανάστευση.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ελ-
λείψεις που καταγράφονται στην Ψυχιατρική Κλινική του
Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Πατρών.

64) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πε-
ρίεργη υπόθεση µε τα φάρµακα που βρέθηκαν πεταµένα στην
Αιγιάλεια Νοµού Αχαΐας.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
των προγραµµατικών συµβάσεων που επιχειρήθηκε να περάσουν
από τη συνεδρίαση του Νοµαρχιακού Συµβουλίου του Νοµού
Αχαΐας.
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66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η εικόνα
που παρουσιάζεται στην υπαίθρια αποθήκη της ΣΤ’ Εφορείας Αρ-
χαιοτήτων της Πάτρας.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της αύξησης της εγκληµατικότητας στην πόλη της Πάτρας.

68) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο κλεί-
σιµο γνωστού καταστήµατος στην Πάτρα αφήνοντας έντεκα
άτοµα άνεργα.

69) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση υλοποίησης του έργου της µίνι περιµετρικής οδού
στην Πάτρα.

70) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε θέµα
που έχει προκύψει µε το κλείσιµο γραφείου, δίπλα από το δικη-
γορικό σύλλογο, που µπορούσαν ως τώρα να χρησιµοποιούν οι
δικηγόροι.

71) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην «τρι-
τοκοσµική» εικόνα που παρουσιάζουν τα αµαξοστάσια του ΟΣΕ
στην Πάτρα.

72) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ότι ζή-

τησαν οι συνδικαλιστές γιατροί από τον διοικητή του ΙΚΑ να κα-
ταδικαστούν εάν υπάρχουν συνάδελφοί τους γιατροί που παρα-
βαίνουν τον όρκο και τους νόµους του κράτους.

73) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
κινδυνότητα της παιδικής χαράς στα Ψηλά Αλώνια Πατρών λόγω
έλλειψης φύλαξης.

74) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε από-
φαση που λήφθηκε στη γενική συνέλευση της ΕΠΣ Αχαΐας και
αφορά δάνειο ύψους 130.000 για το γήπεδο Προσφυγικών.

75) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα χρή-
µατα που ζητούν πίσω από τους λιµενικούς από αυτά που έλαβαν
από οδοιπορικά το 2007.

76) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός ότι ο γραµµατέας των Πληροφοριακών Συστηµάτων του
Υπουργείου Οικονοµικών έλαβε επιστροφή φόρου σε δεκαέξι
µέρες στην περαίωση, ενώ ο µέσος όρος που οι πολίτες κάνουν
είναι τέσσερις µήνες.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5928/04-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παπαδόπουλου Αθανασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β2145/14-
12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 6486/22-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τσούκαλη Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1938/14-12-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:

3408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 6651/24-11-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Σκυλλάκου Αντωνίου, Νάνου Αποστόλου, Τζέκη Αγγέλου
και Καραθανασόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

Φ.900α/8213/11393/14-12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνι-
κής Άµυνας η ακόλουθη απάντηση:



4. Στην µε αριθµό 6713/25-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βορίδη Μαυρουδή δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/8214/11394/

14-12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακό-
λουθη απάντηση:

3410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 7124/01-12-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παφίλη Αθανασίου, Γκιόκα Ιωάννη, Καζάκου Κωνσταντί-
νου, Κανέλλης Λιάνας, και Παπακωνσταντίνου Νικολάου δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/26142/14-12-2010 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση του νοµοσχεδίου που είναι γραµµένο
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Ίδρυση Υπηρεσίας Ασύλου και Υπηρεσίας
Πρώτης Υποδοχής, προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας προς
τις διατάξεις της Οδηγίας 2008/115ΕΚ «σχετικά µε τους κοινούς
κανόνες και διαδικασίες στα κράτη-µέλη για την επιστροφή των
παρανόµως διαµενόντων υπηκόων τρίτων χωρών» και λοιπές δια-
τάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 22ας ∆εκεµβρίου 2010, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο
συνεδριάσεις.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί της
αρχής, στην αυριανή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα και οι
τροπολογίες ως µια ενότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπυρίδων Χαλ-
βατζής µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ.
Φίλιππο Πετσάλνικο ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση του πα-
ρόντος νοµοσχεδίου, ορίζεται ως ειδικός αγορητής, ο Βουλευτής
κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου. Επίσης, ο Γραµµατέας της Κοι-

νοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Μαυρουδής Βορίδης µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση
του παρόντος νοµοσχεδίου, ορίζεται ως ειδικός αγορητής, ο
Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης. Τέλος, ο Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αλέξης Τσίπρας µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο
της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ενηµερώνει ότι κατά τη συζή-
τηση του παρόντος νοµοσχεδίου ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας και ως ειδικός
αγορητής ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής
θα λάβει για λίγο το λόγο, για να διατυπώσει ορισµένες νοµοτε-
χνικού χαρακτήρα τροποποιήσεις.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να µου επιτρέψετε να καταθέσω στα Πρακτικά και να

παρακαλέσω να διαβιβαστούν προς όλους τους συναδέλφους,
ορισµένες παρατηρήσεις και νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες
έγιναν µετά από τις παρεµβάσεις των συναδέλφων κατά τη νο-
µοθετική επεξεργασία στην επιτροπή την προηγούµενη Παρα-
σκευή, αλλά και µετά την έκδοση της έκθεσης της ∆ιεύθυνσης
Επιστηµονικών Μελετών της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρή-
στος Παπουτσής καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθεί-
σες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

3412 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3414 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3416 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ να διανεµη-
θούν στους συναδέλφους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το λόγο έχει τώρα ο εισηγητής
της Πλειοψηφίας, Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Λάµπρος Μίχος, για
δεκαπέντε λεπτά.

ΛΑΜΠΡΟΣ ΜΙΧΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, χρόνια πολλά.

Σε όλους µας είναι γνωστό ότι εδώ και χιλιάδες χρόνια οι άν-
θρωποι µετακινούνται για πολλούς και σηµαντικούς λόγους, συ-
νήθως παρά τη θέλησή τους. Μετακινούνται δηλαδή από την
πατρώα γη σε άλλες ξένες χώρες, εγκαταλείποντας εµπόλεµες
περιοχές, διωκόµενοι από αυταρχικά καθεστώτα, πιεζόµενοι από
την ένδεια και την ανεργία και στις µέρες µας και για λόγους πε-
ριβαλλοντικούς.

Συµπερασµατικά, οι άνθρωποι µεταναστεύουν όταν είναι αδύ-
νατο να ζήσουν ως άνθρωποι εκεί που γεννήθηκαν και µεγάλω-
σαν. Οι χώρες προέλευσης συνήθως είναι ανακουφισµένες, διότι
αποµακρύνθηκαν ανεπιθύµητα και περιττά, συνήθως, πρόσωπα
και οι χώρες προορισµού αιφνιδιάζονται συνήθως και νιώθουν
απειλούµενες, στο βαθµό που η εισροή είναι ανεπιθύµητη και
µοιάζει επικίνδυνη για τη συνοχή τους, όταν ιδίως οι κοινωνίες
υποδοχής δεν είναι προετοιµασµένες.

Ανέκαθεν οι χώρες υποδοχής, οι πολιτισµένες χώρες υποχρε-
ώνονταν από τα πράγµατα συνήθως, διαµόρφωναν όµως πολι-
τική για τη µετανάστευση προκειµένου να αντιµετωπίσουν το
φαινόµενο σχεδιασµένα. Στον πυρήνα όµως κάθε πολιτικής για
τη µετανάστευση, πρέπει να στέκεται ο άνθρωπος και τα αν-
θρώπινα δικαιώµατα ως απόλυτες και καθολικές αξίες και κατα-
κτήσεις απέναντι σε καταπιεστικές και αυταρχικές δοµές, καθώς
και σε προκαταλήψεις θρησκευτικές, φυλετικές, πολιτισµικές,
κοινωνικές και άλλες. Ο µετανάστης είναι εν δυνάµει συµπολίτης
και όχι εχθρός της κοινωνίας µας.

Συνήθως προκύπτει η ανάγκη να απαντήσουµε σε ένα ερώ-
τηµα: Τι είναι η µετανάστευση; Ευλογία ή κατάρα; Την απάντηση
βέβαια τη δίνει η ζωή και εµείς πρέπει να αναζητήσουµε τη
σωστή λύση µε γνώµονα αυτές τις οικουµενικές, ανθρωπιστικές
αξίες που ανέφερα προηγουµένως και αυτές τις οικουµενικές
απόλυτες αρχές.

Ευλογία είναι συνήθως ό,τι µας προσφέρεται, ως λαθραία,
µαύρη και φθηνή εργασία και κατάρα συνήθως όταν οι άνθρωποι
αυτοί ζητούν δικαιώµατα, ζητούν ιατρική φροντίδα, όταν ζητούν
ανθρώπινη αντιµετώπιση. Αυτό που πάντως ο καθένας διαπι-
στώνει στην Ελλάδα µέχρι πρόσφατα είναι ότι υπάρχει µία λα-
θραία, αθρόα και ανεξέλεγκτη είσοδος, που όµως σε καµµία
περίπτωση δεν δικαιολογεί τα ακραία φαινόµενα παραβίασης των
ανθρώπινων δικαιωµάτων.

Σε καµµία απολύτως περίπτωση δεν δικαιολογεί, δηλαδή, τη
µαύρη εργασία των ανηλίκων µε γλίσχρα µεροκάµατα και τα ιδιό-
τυπα σκλαβοπάζαρα, όπως δεν δικαιολογείται και η συγκέ-
ντρωση ανθρώπινων ψυχών, ενηλίκων και παιδιών, σε απαρά-
δεκτα –δήθεν- κέντρα υποδοχής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην Ελλάδα συντελείται ένα
τροµακτικό γεγονός. Ανεξέλεγκτα µπαίνουν απεγνωσµένες
ψυχές. Είναι χιλιάδες απεγνωσµένοι άνθρωποι που µπαίνουν εύ-
κολα και δυστυχώς βγαίνουν δύσκολα. Ψάχνουν έναν παράδεισο
στην Ευρώπη και δυστυχώς το 80% όλων αυτών των χιλιάδων
ανθρώπων περνάει µέσα από την Ελλάδα, η οποία από χώρα
διερχοµένων καταλήγει να είναι τελικός προορισµός.

Είναι, λοιπόν, µία πολύ καλή βαλβίδα ασφαλείας για την Ευ-
ρώπη και αυτό που είναι απολύτως φανερό είναι ότι δεν τους εν-
διαφέρει αν συλληφθούν, διότι ξέρουν ότι επόµενος σταθµός
είναι η Αθήνα. Τους ενδιαφέρει απλώς να εισέλθουν στο ελλη-
νικό έδαφος και δυστυχώς, σε αυτές τις συνθήκες αδικούνται και
αυτοί που δικαιούνται της προσφυγικής ιδιότητας.

Πρόκειται, λοιπόν, για ένα έµφραγµα που συντελείται, στην
πρωτεύουσα κυρίως, το οποίο αδικεί και τη χώρα µας και τον πο-
λιτισµό της και τις ανθρωπιστικές µας αξίες. Η κατάχρηση των αι-
τήσεων για δικαίωµα παροχής προστασίας αδικεί σε κάθε
περίπτωση και αυτούς που πραγµατικά δικαιούνται ασύλου.

Αγαπητές συναδέλφισσες και συνάδελφοι, αναπόφευκτα επι-
βάλλεται σε αυτές τις συνθήκες αποτελεσµατική φρούρηση των

συνόρων και µάχη κατά των δικτύων παράνοµης διακίνησης και
εµπορίας ανθρώπων.

«Σε κάθε περίπτωση για το πολιτικό άσυλο πρέπει να υπάρξει
εναρµόνιση του Εθνικού ∆ικαίου µε όλες τις κοινοτικές οδηγίες,
εφαρµογή των διεθνών συµβάσεων και του ελληνικού δικονοµι-
κού δικαίου και απλοποίηση της διαδικασίας πρόσβασης στην αί-
τηση πολιτικού ασύλου. Σαφείς, ενιαίες και εύλογες προθεσµίες
απάντησης στα αιτήµατα των αιτούντων. Αποκέντρωση των δια-
δικασιών ασύλου σε εξειδικευµένη πολιτική αρχή µε αποφασι-
στική αρµοδιότητα. Πλήρης ενηµέρωση για τα δικαιώµατά τους
σε γλώσσα που κατανοούν και δυνατότητα νοµικής εκπροσώπη-
σής τους.

∆υνατότητα υποβολής ασύλου σε περιπτώσεις µαζικών αφί-
ξεων αλλοδαπών σε παραµεθόριες περιοχές. ∆ιαφανείς διαδι-
κασίες εξέτασης των αιτήσεων και αντικειµενική εξέταση των
αιτηµάτων τους. Αξιοπρεπείς συνθήκες διαµονής των αιτούντων
άσυλο στα κέντρα υποδοχής. ∆ηµιουργία ειδικών χώρων για παι-
διά και γυναίκες. Κοινωνική υποστήριξη των ασυνόδευτων ανη-
λίκων προσφύγων. Παροχή ασύλου στα αποδεδειγµένα θύµατα
βασανιστηρίων, βιασµού ή άλλης µορφής ηθικής, φυσικής ή σε-
ξουαλικής βίας.

Και, τέλος, µη επιβολή του µέτρου της διοικητικής κράτησης
για τους αιτούντες άσυλο, παρά µόνο για εξαιρετικούς λόγους
επαρκώς αιτιολογηµένους. Κανένα άτοµο δεν θα πρέπει να κρα-
τείται για το λόγο και µόνο ότι αιτείται διεθνούς προστασίας».

Αυτό το τελευταίο απόσπασµα-χωρίο που σας διάβασα είναι
απόσπασµα από οµόφωνο πόρισµα της διακοµµατικής επιτρο-
πής της Βουλής για το µεταναστευτικό. Η αναλυτική και λεπτο-
µερειακή αναζήτηση υπαγωγής αυτών των αρχών στο συζη-
τούµενο νοµοσχέδιο µε άφησε απολύτως ικανοποιηµένο, διότι
στο έπακρο, κύριε Υπουργέ, αυτές οι αρχές τηρούνται µε το συ-
ζητούµενο νοµοσχέδιο.

Παρ’ ότι, λοιπόν, αυτό το θέµα της µετανάστευσης αποτελεί
για µας µείζον κοινωνικό, οικονοµικό και πολιτικό πρόβληµα για
τη χώρα, δυστυχώς, αντί να προσπαθήσουµε όλα αυτά τα χρό-
νια να βρούµε ορατές και βιώσιµες λύσεις, αναλωθήκαµε σε ένα
αδιέξοδο «κουκούλωµα» -συγχωρήστε µου την έκφραση- του
προβλήµατος. ∆ίναµε συνεχώς αναβολές όσο οι δρόµοι της Αθή-
νας µπορούσαν να σβήνουν τις πατηµασιές των παράνοµων µε-
ταναστών. Να, όµως, που το πρόβληµα διογκώθηκε πλέον,
γιγαντώθηκε µπορώ να πω και βρίσκεται µπροστά µας διχάζο-
ντας τις τοπικές κοινωνίες, θέτοντας θέµατα δηµόσιας υγείας,
τάξης, ασφάλειας, κοινωνικής συνοχής.

Το άσυλο αντιµετωπίστηκε µέχρι σήµερα ως ένα θέµα απλώς
παράνοµης µετανάστευσης. Οι υποστελεχωµένες υπηρεσίες και
οι αργές διαδικασίες δηµιούργησαν ένα αρχικό καταφύγιο για
τους παράνοµους που όλοι ήθελαν να επωφεληθούν λόγω αυτής
της καθυστέρησης. Όσο, δηλαδή, ο όγκος των αιτούντων αυξα-
νόταν τόσο και οι µηχανισµοί εξέτασης των αιτηµάτων επιβαρύ-
νονταν και τόσο αυτοί που αρχικά είχαν σκεφτεί να καταχρα-
στούν τον µηχανισµό πολλαπλασιάζονταν λόγω του χρόνου που
τους δινόταν µέχρι την εξέταση του αρχικού τους αιτήµατος.
Αυτή είναι µια απάντηση στο γιατί κυκλοφορούν τόσοι προσωρι-
νώς µόνιµοι στο Λεκανοπέδιο και στις άλλες περιοχές της πρω-
τεύουσας. Είναι, δηλαδή, συνέπειες της δικής µας αφρόντιστης
πολιτικής.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε εδώ προ-
κειµένου να συζητήσουµε µια σοβαρότατη νοµοθετική πρόταση
της Κυβέρνησης σχετικά µε τη σύσταση υπηρεσίας ασύλου και
άλλων διατάξεων. Η πρωτοβουλία αυτή αποτελεί µέρος µιας τρι-
πλής νοµοθετικής πρότασης της Κυβέρνησης η οποία ως σύνολο
έχει µια διπλή στόχευση, την απονοµή δικαιωµάτων και προστα-
σίας σε όσους πραγµατικά το δικαιούνται είτε αυτοί λέγονται
πρόσφυγες είτε ευάλωτες κοινωνικές οµάδες και τη δηµιουργία
των µηχανισµών που θα διευκολύνουν τη διαχείριση της παρά-
νοµης µετανάστευσης προκειµένου να αποµακρυνθούν ή να επι-
στρέψουν –ορθότερα- οι παρανόµως διαµένοντες αλλοδαποί στη
χώρα.

Η συνολική νοµοθετική πρόταση της Κυβέρνησης, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί συνέχεια µιας µεταναστευτικής πο-
λιτικής, η οποία κινείται σε συγκεκριµένους άξονες µε ορατούς



στόχους, µε ξεκάθαρες επιλογές. Και αναφέροµαι βέβαια και στο
ν. 3838/2010, στα πρόσφατα προεδρικά διατάγµατα κ.ο.κ.. Σε λι-
γότερο, δηλαδή, από ένα χρόνο επιτεύχθηκε να δοθούν τα
πρώτα δείγµατα αξιοπιστίας της µεταναστευτικής πολιτικής της
χώρας στο εξωτερικό.

∆εν αποτελεί µυστικό ότι µέχρι πρόσφατα ήµασταν υπόλογοι
των ανεπαρκειών της πολιτικής µας κυρίως στα θέµατα αντιµε-
τώπισης και διαχείρισης των παρανόµως εδώ εισερχοµένων µε-
ταναστών και την αναγνώριση της προσφυγικής τους ιδιότητας.
Το γεγονός αυτό αδυνάτιζε τις προσπάθειες της χώρας µας να
πείσει για την ευρωπαϊκή διάσταση του προβλήµατος που ήταν
αναγκαίο και για την ανάγκη επιµερισµού των βαρών για τη δια-
χείριση αυτής της πολιτικής και του βάρους του φαινοµένου.

Θα ήµασταν, βεβαίως, άδικοι αν δεν αναγνωρίζαµε τις προ-
σπάθειες που έχουν κατά καιρούς γίνει, ώστε να γνωστοποιηθεί
και να αναλυθεί το πρόβληµα αυτό στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Εκεί
όµως, κύριοι συνάδελφοι, που χωλαίναµε ήταν ότι σε µια κοινό-
τητα δικαίου και αξιών, σε µια σχέση δούναι και λαβείν ζητού-
σαµε χωρίς να δίνουµε εγγυήσεις για το προφανές, αυτό του
πλήρους σεβασµού των διεθνών και ευρωπαϊκών κανόνων, όχι
γιατί δεν θέλαµε ή δεν µπορούσαµε αλλά γιατί είχαµε µια λάθος
αντίληψη περί αποτρεπτικής πολιτικής, γιατί σταθµίζαµε δυστυ-
χώς το εφήµερο πολιτικό κόστος, αδιαφορώντας για το µετέ-
πειτα άθροισµα των συνεπειών της απουσίας συγκεκριµένης
µεταναστευτικής πολιτικής δυστυχώς.

Στις αρχές Σεπτεµβρίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρουσιάσαµε στους εταίρους µας στην Ένωση το εθνικό σχέδιο
δράσης για τη διαχείριση των µεταναστευτικών ροών. Τους τέ-
θηκε το πρόβληµα και είχαµε ως επακόλουθο την FRONTEX, τη
δηµιουργία παραρτήµατος στον Πειραιά κ.ο.κ.. Με το π.δ.
114/2010 που δηµοσιεύθηκε το Νοέµβριο του 2010 ρυθµίσαµε
σε ένα µεταβατικό στάδιο τις διαδικασίες ασύλου αντικαθιστώ-
ντας το παλαιότερο π.δ. 90/2008 και καταργώντας το π.δ.
31/2009.

Σκοπός του νέου νοµοθετήµατος, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είναι η επαναφορά της δευτεροβάθµιας εξέτασης, η εκκα-
θάριση των εκκρεµών αιτήσεων που όπως πολύ σωστά επιση-
µάνατε στην κοινοβουλευτική επιτροπή, έχουν συσσωρευτεί
πάνω από σαράντα έξι µε σαράντα επτά χιλιάδες και ο επανα-
προσδιορισµός και η βελτίωση της διαδικασίας παροχής ασύλου
στον πρώτο βαθµό.

Η σύσταση υπηρεσίας ασύλου αποτελεί το πρώτο και καθο-
ριστικό βήµα στην αναµόρφωση του υφιστάµενου οργανισµού.
Στόχος του είναι µέσα από δίκαιες και αποτελεσµατικές διαδι-
κασίες να εκδίδονται αποφάσεις σε εύλογο διάστηµα που θα
ανταποκρίνονται πλήρως στα περί προσφυγικού δικαίου διεθνώς
και ευρωπαϊκός προβλεπόµενα. Η διαδικασία θα είναι φιλική για
τους πραγµατικούς πρόσφυγες και αποτρεπτική για τους αµιγώς
οικονοµικούς µετανάστες. Παράλληλα µε την ίδρυση της αυτο-
τελούς υπηρεσίας ασύλου προτείνεται η δηµιουργία ανεξάρτη-
της αρχής προσφύγων, η οποία αναλαµβάνει την αρµοδιότητα
της εξέτασης των προσφυγών επί των πρωτοβάθµιων απορρι-
πτικών αποφάσεων ασύλου. Η διαδικασία υλοποιείται από µια και
περισσότερες επιτροπές ανάλογα µε το πλήθος των αιτήσεων οι
οποίες απαρτίζονται από εκπρόσωπο της ύπατης αρµοστείας
του ΟΗΕ, νοµικούς, πολιτικούς, κοινωνικούς επιστήµονες και τον
πρόεδρο, που έχει παρόµοια χαρακτηριστικά µε αυτά του διευ-
θυντή της αυτοτελούς υπηρεσίας. Η δοµή του συστήµατος ασύ-
λου συµπληρώνει η δηµιουργία ειδικής αυτοτελούς υπηρεσίας
πρώτης υποδοχής και περιφερειακές υπηρεσίες που αποτελούν
τα κέντρα πρώτης υποδοχής, καθώς και έκτακτες ή κινητές µο-
νάδες προ της υποδοχής που τοποθετούνται σε επιλεγµένα ση-
µεία της χώρας µε βάση τη ροή παράνοµα εισερχοµένων
αλλοδαπών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα σηµαντικό µέρος του νο-
µοσχεδίου αποτελεί και η προσαρµογή της ελληνικής νοµοθε-
σίας στις διατάξεις της ευρωπαϊκής οδηγίας 2008/115 του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 16ης ∆εκεµ-
βρίου 2008 µε βάση τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες που θα
εφαρµόζουν τα κράτη µέλη για την επιστροφή των παρανόµως
διαµενόντων υπηκόων τρίτων χωρών. Λαµβάνονται µέτρα για την

επιστροφή υπηκόων τρίτων χωρών που βρίσκονται παράνοµα
στο ελληνικό έδαφος µε σεβασµό όµως στην προσωπικότητα και
τα θεµελιώδη δικαιώµατά τους και η παροχή κάθε δυνατής υπο-
στήριξης όσων παραµένουν σ’ αυτό. Τίθενται χρονικά όρια σε
κάθε διαδικασία για να µην χαθεί ο έλεγχος του συστήµατος ασύ-
λου εξαιτίας αδικαιολόγητων καθυστερήσεων ή αναβολών. Πα-
ρέχεται βεβαίως και η δυνατότητα οικειοθελούς αποχώρησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα θέµατα αντιµετώπισης και
διαχείρισης της παράνοµης µετανάστευσης και η ορθή διαδικα-
σία απονοµής ασύλου και η επιτυχία αυτής της πολιτικής είναι
ανάµεσα στα πρωτεύοντα εθνικά θέµατα. Η αλλαγή σελίδας για
τον τόπο δεν αποτελεί κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα στοί-
χηµα προσωπικά του κυρίου Υπουργού ή ένα στοίχηµα της Κυ-
βέρνησης, αποτελεί η επιτυχία αυτής της πολιτικής ένα στοίχηµα
για τον τόπο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η ειση-
γητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καλή χρονιά κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για όσους δεν τα εί-
παµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά γενική οµολογία το νοµο-
σχέδιο που συζητούµε σήµερα στην Ολοµέλεια του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη για την ίδρυση υπηρεσιών ασύλου και
πρώτης υποδοχής των µεταναστών που εισέρχονται παράνοµα
στη χώρα µας δεν έρχεται να καλύψει στην ουσία κάποιο νοµο-
θετικό κενό στο πεδίο της αντιµετώπισης της παράνοµης µετα-
νάστευσης στην Ελλάδα, παρ’ όλη την προσπάθεια την οποία
φαίνεται να κάνει η Κυβέρνηση για να πείσει περί του αντιθέτου.
Το ισχύον στην Ελλάδα νοµοθετικό πλαίσιο, που έχει διαµορ-
φωθεί σύµφωνα µε τους κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης για
την µεταναστευτική πολιτική της, διατηρεί όλα εκείνα τα εχέγ-
γυα, ώστε να αποτελεί ένα αποτελεσµατικό µέσο αντιµετώπισης
του τεράστιου προβλήµατος της παράνοµης µετανάστευσης για
την Ελλάδα αρκεί βέβαια να εφαρµόζεται στο σύνολό του και µε
αποτελεσµατικό τρόπο. Πρωταρχική πολιτική της πολιτείας οφεί-
λει σ’ αυτό το ζήτηµα να είναι µια ξεκάθαρη τόσο στο εξωτερικό
της χώρας όσο και στο εσωτερικό πολιτική, δηλαδή η αποµά-
κρυνση από τη χώρα των παράνοµων µεταναστών.

Το πρόβληµα για το οποίο προτείνει η Κυβέρνηση την ψήφιση
του νέου νόµου έχει πολλές ρίζες και αιτίες και ταλαιπωρεί τη
χώρα µας διαχρονικά τις τελευταίες τουλάχιστον δύο δεκαετίες
µε συνέπειες τόσο στο εσωτερικό όσο και στο εξωτερικό της
χώρας.

Ένας σηµαντικός λόγος που τόσοι πολλοί µετανάστες εισέρ-
χονται στη χώρα µας έχει να κάνει µε τη γεωγραφική της θέση
και την ιδιαίτερη φύση των συνόρων της. Η Ελλάδα αποτελεί την
πρώτη πύλη εισόδου παράνοµων µεταναστών από χώρες της
Ανατολικής Ασίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά όχι και τον τε-
λικό προορισµό τους. Σύµφωνα µε στοιχεία της Ένωσης το 90%
των ξένων παράνοµων µεταναστών που εισέρχονται στην Ευ-
ρώπη, εισέρχεται από τη χώρα µας. Σε υψηλά ποσοστά προσµε-
τράται και η θέλησή τους να φύγουν σε άλλες χώρες, ιδιαίτερα
εκείνες του Βορρά και όχι να διαµείνουν µόνιµα στη χώρα µας.

Εξαιρετικά κρίσιµη είναι και η εξωτερική διάσταση του προ-
βλήµατος και ίσως είναι και η πιο σηµαντική από πολλές πλευρές.
Στην ουσία και για να αντιµετωπισθεί αποτελεσµατικά το κύµα
της παράνοµης µετανάστευσης στη χώρα µας απαιτείται και στα-
θερή διακρατική συνεννόηση και συνεργασία µε χώρες οι οποίες
µε τη σειρά τους συµβάλλουν είτε λόγω της στάσης τους είτε
λόγω της αδράνειάς τους στη διατήρηση και αύξηση του φαινο-
µένου στη χώρα µας.

Οι ευθύνες εδώ της Τουρκίας για τη µη εφαρµογή από µέρους
της, της διµερούς µε την Ελλάδα συµφωνίας επανεισδοχής λα-
θροµεταναστών είναι ένα µεγάλο αγκάθι στην αντιµετώπιση του
προβλήµατος µεταξύ των δύο χωρών.

Η πρόσφατη απόφαση δηµιουργίας φράχτη στο βορειότερο
χερσαίο τµήµα των ελληνοτουρκικών συνόρων στον Έβρο, στο
σηµείο όπου η διαχωριστική γραµµή περνά από την ελληνική
όχθη του ποταµού, αποτελεί µεν βήµα στη σωστή κατεύθυνση,
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κύριε Υπουργέ, αν και θα µπορούσε να επεκταθεί και σε ευρύ-
τερα τµήµατα των χερσαίων συνόρων µε τη γείτονα χώρα, όµως
κρίνεται αποσπασµατικό µέτρο και όχι θεαµατικά αποτελεσµα-
τικό.

Σε ό,τι αφορά τώρα τις υποχρεώσεις της Ελλάδας, όπως
αυτές προκύπτουν από τις διεθνείς και ευρωπαϊκές συµβάσεις,
αλλά και από το εσωτερικό της δίκαιο, αυτές οφείλουν να ασκού-
νται σ’ ένα συγκεκριµένο πλαίσιο το οποίο αποδεικνύεται τελευ-
ταία ιδιαίτερα δύσκολο και δυσχερές, επιτεινόµενο και από την
οικονοµική κρίση που υφίσταται η χώρα µας.

Παρ’ όλα αυτά µπορούν να υπάρξουν µία σειρά από ενέργειες
που µπορεί να πράξει το κράτος για να αντιµετωπίσει τόσο το
φαινόµενο αυτό καθ’ εαυτό της παράνοµης µετανάστευσης, όσο
και τις πολλαπλές συνέπειες στο κοινωνικοοικονοµικό περιβάλ-
λον.

Το προτεινόµενο σχέδιο, όπως έχει κατατεθεί, δεν διασφαλίζει
την αποτελεσµατικότητά του. Η κυριότερη και αποτελεσµατική
µέθοδος αποτροπής µεταναστευτικών ροών, η οποία µπορεί να
εφαρµοστεί στο εσωτερικό της χώρας, είναι οπωσδήποτε η ου-
σιαστική και ταχεία εξέταση των αιτήσεων ασύλου από τους πα-
ράνοµους µετανάστες που τουλάχιστον, σύµφωνα µε τις
προτάσεις και τις ρυθµίσεις του συγκεκριµένου σήµερα συζη-
τούµενου νοµοσχεδίου.

Πρέπει να σηµειωθεί εδώ ότι εκκρεµούν περίπου σαράντα
επτά χιλιάδες αιτήσεις πολιτικού ασύλου. Έπονται βέβαια και οι
αιτήσεις πολιτικού ασύλου –που προστίθενται καθηµερινά- των
ατόµων που εισέρχονται σωρηδόν στη χώρα µας.

Ταυτόχρονα στο πεδίο αυτό οφείλουν να συµβάλουν όλες οι
αρµόδιες κρατικές υπηρεσίες και ευχόµαστε και αυτές που προ-
βλέπονται από το συζητούµενο σήµερα νοµοσχέδιο να δραστη-
ριοποιούνται στον τοµέα της παράνοµης µετανάστευσης, οι
οποίες οφείλουν να ενισχύονται µε τα απαραίτητα κονδύλια και
τις υποδοµές για να καταστούν λειτουργικές, κάτι που στην πα-
ρούσα οικονοµική κατάσταση –το επαναλαµβάνουµε όλοι µας-
είναι οπωσδήποτε πολύ δύσκολο έως ακατόρθωτο.

Η αντιµετώπιση των υπαρχόντων συνθηκών, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, της διαβίωσης των αιτούντων άσυλο στην Ελλάδα
είναι επίσης το µεγάλο πρόβληµα που πολλές φορές εκθέτει τη
χώρα µας, το οποίο όµως συνδέεται µε προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει το κράτος σχετικά µε την επαναπροώθηση στις χώρες
προέλευσης όσων µεταναστών οι αιτήσεις απορρίπτονται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο δεν εµφανίζεται
να δίνει λύση στον τοµέα αυτό, κυρίως για δύο λόγους. Πρώτον,
οι διάφορες υποδοµές που θα έπρεπε να διαθέτει η Ελλάδα, ανα-
φορικά µε όλα τα στάδια της παράνοµης µετανάστευσης, δεν
υφίστανται στο σύνολό τους και µε τη σειρά του το νοµοσχέδιο
δεν τις προσδιορίζει επαρκώς και επακριβώς στο σύνολό τους
και, δεύτερον, δεν διασφαλίζει την απρόσκοπτη λειτουργία τους.

Ουσιαστικά απαιτείται η υιοθέτηση ιδιαίτερων και αποτελε-
σµατικότερων στρατηγικών, έτσι ώστε να αντιµετωπισθεί το πρό-
βληµα σ’ όλες του τις πτυχές και όχι µε τον ελλιπή και πρόχειρο
τρόπο που προβλέπει το νοµοσχέδιο, το οποίο ουσιαστικά µετα-
θέτει στο µέλλον οποιαδήποτε αντιµετώπιση.

Προς την κατεύθυνση αυτή, θα πρότεινα την αύξηση των χρη-
µατικών ενισχύσεων αναφορικά µε τις κρατικές υπηρεσίες αντι-
µετώπισης της λαθροµετανάστευσης, τόσο σε επίπεδο κτηρια-
κών υποδοµών όσο και σχετικά µε την πλήρη και επαρκή στελέ-
χωσή τους µε ειδικευµένο επιστηµονικό προσωπικό. Τα αναφε-
ρόµενα κονδύλια για την εφαρµογή των ρυθµίσεων του νοµο-
σχεδίου είναι µακράν λιγότερα και πενιχρότερα σε σχέση µε την
πραγµατική λειτουργία και ανάπτυξη όλων των προβλεποµένων
παρεχοµένων υπηρεσιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια σειρά προβληµατισµών της
Νέας ∆ηµοκρατίας τις οποίες καταθέτω µε την παρούσα εισή-
γηση -και στις οποίες αναφέρθηκα ήδη στη συζήτηση που έγινε
στην αρµόδια επιτροπή- πιστεύω ότι θα µπορούσαν να διασφα-
λίσουν έτι περαιτέρω τις προϋποθέσεις για µια συνολικότερη
αντιµετώπιση της λαθροµετανάστευσης στη χώρα µας, ιδιαίτερα
στην κρίσιµη περίοδο που διανύουµε.

Κατ’ αρχάς σε ό,τι αφορά το θέµα της αρµοδιότητας παροχής
ασύλου από τη νέα υπηρεσία ασύλου που αναφέρει το νοµο-

σχέδιο, όπου µεταθέτει τις αρµοδιότητες σε πολιτικό προσωπικό,
θεωρώ ότι η µη συνέχιση της άσκησης της αρµοδιότητας επί πα-
ροχής ή µη ασύλου από τα ένστολα Σώµατα της χώρας, την
Αστυνοµία κυρίως και µετέπειτα τον Στρατό, τα οποία και επω-
µίζονται το καθήκον της υπεράσπισης της πατρίδος µας, δεν
είναι ό,τι καλύτερο. Η δυνατότητα λήψης αποφάσεων σ’ ένα τόσο
κρίσιµο και λεπτό ζήτηµα για την εθνική υπόσταση της χώρας
δεν δύναται να περιέρχεται στην ευχέρεια µη κυβερνητικών ορ-
γανώσεων, ακόµη και της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ.

Ο κύριος Υπουργός Προστασίας του Πολίτη έχει δηλώσει
αυτές τις ηµέρες αναφορικά µε τη δηµιουργία του «φράχτη» που
σκοπεύει να δηµιουργηθεί στον Έβρο, ότι η διαχείριση των συ-
νόρων µας είναι ζήτηµα εθνικής κυριαρχίας και δεν είναι θέµα
κανενός άλλου. Συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ, στο θέµα αυτό.
Υπό το πνεύµα, λοιπόν, αυτό θα όφειλε να γνωρίζει ότι και η
άκρως σηµαντική ως προς τις συνέπειές της στην κοινωνική συ-
νοχή άσκηση της εξουσίας παροχής ασύλου πρέπει να περιορί-
ζεται στους αρµόδιους κρατικούς φορείς.

∆εύτερον, και αναφορικά µε το κρίσιµο ζήτηµα της διαφύλα-
ξης των συνόρων, η παρουσία της FRONTEX τους τελευταίους
µήνες στη χώρα µας έχει οπωσδήποτε θετικά αποτελέσµατα και
συγχρόνως αναδεικνύει την ευρωπαϊκή διάσταση του προβλή-
µατος –θεωρώ ότι αυτό είναι το σηµαντικότερο- της λαθροµετα-
νάστευσης. Χρειάζεται όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια
ριζικότερη θεώρηση επ’ αυτού και σύµφωνα µε τα συµφέροντα
της χώρας µας.

Το έργο της προστασίας των συνόρων της πατρίδος µας είναι
θέµα το οποίο άπτεται της εθνικής κυριαρχίας της Ελλάδος και
γι’ αυτό το λόγο οφείλει να αποτελεί πρωτίστως έργο της Ελλά-
δος και των ελληνικών δυνάµεων. Η δραστηριοποίηση σε µεγα-
λύτερο βαθµό του Ελληνικού Στρατού στη διαφύλαξη και
θωράκιση των συνόρων για τον έλεγχο της λαθροµετανάστευ-
σης, πιστεύω ότι πρέπει να ενταθεί.

Απαιτείται, τρίτον, αλλαγή της στάσης της χώρας µας σε ό,τι
αφορά το ζήτηµα της εφαρµογής του Κανονισµού του ∆ουβλί-
νου, ο οποίος έχει αποδειχθεί µη αποτελεσµατικός για την προ-
στασία και προάσπιση των συµφερόντων της χώρας. Στο πλαίσιο
αυτό οφείλει να ασκηθεί από την Κυβέρνηση περισσότερη πίεση
προς την Ευρωπαϊκή Ένωση στην κατεύθυνση της αναδιαµόρ-
φωσης των κοινών αποφάσεων πολιτικών µεταξύ των κρατών-
µελών, οι οποίες οφείλουν πρωτίστως να υιοθετούνται προς
όφελος αµοιβαίο και όχι να εµπεριέχουν το στοιχείο της µονο-
µέρειας, όπως συµβαίνει µέχρι αυτήν τη στιγµή.

Η Κυβέρνηση δεν έχει επιδείξει µέχρι σήµερα την απαιτούµενη
και απαραίτητη διαπραγµατευτική πυγµή στο ζήτηµα αυτό, το
οποίο έχει αποκτήσει µια περισσότερο κρίσιµη διάσταση τον τε-
λευταίο καιρό και λόγω της οικονοµικής µας κρίσης.

Το ζήτηµα της λαθροµετανάστευσης, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, που παρουσιάζεται εντέχνως από ορισµένες πλευρές να
αποτελεί ουσιαστικά ελληνικό µόνο πρόβληµα, είναι στην ουσία
ευρωπαϊκό και κυρίως ζήτηµα που οφείλει να απαντηθεί από τα
ισχυρά κράτη του ευρωπαϊκού Βορρά.

Κλείνοντας θα ήθελα να πω ότι σε ό,τι αφορά τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, ο στόχος µας είναι σαφής. ∆εν θέλουµε την Ελλάδα ένα
σιδηρόφρακτο, περίκλειστο φρούριο, αλλά και δεν θα αφήσουµε
ποτέ να γίνει ένα ξέφραγο αµπέλι. Αγαπητοί συνάδελφοι, δη-
λώνω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, πιστή στις υποχρεώσεις της απέ-
ναντι στη χώρα, πιστή στην προάσπιση των ανθρωπίνων δικαιω-
µάτων και υπερασπιζόµενη το ανθρωπιστικό στοιχείο, που οφεί-
λει να διαπνέει κάθε νοµοθετική ρύθµιση και περί µετανάστευ-
σης, θα ψηφίσει το νοµοσχέδιο επί της αρχής, έχοντας ήδη
διατυπώσει τις επιφυλάξεις που ήδη κατέθεσα σήµερα στην ει-
σήγησή µου αλλά και στην επιτροπή και προτάσεις της, που
ακούστηκαν και από άλλους συναδέλφους, -και θα κάνουµε το
αντίστοιχο και στην κατ’ άρθρον συζήτηση αύριο- για τις οποίες
και επιζητούµε, κύριε Υπουργέ, να ληφθούν υπ’ όψιν από εσάς.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ειδικός αγορητής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Παπακωνστα-
ντίνου έχει το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Το νοµοσχέδιο εµφανίζεται ότι είναι τρία νοµοσχέδια στη συ-
σκευασία ενός. Τι επιχειρεί το νοµοσχέδιο, πρακτικά;

Πρώτον, ταχύρρυθµες διαδικασίες απόρριψης των αιτήσεων
ασύλου σε πρόσφυγες, όταν ήδη υπάρχουν σαράντα οκτώ χι-
λιάδες αιτούντες.

∆εύτερον, φακέλωµα των προσφύγων, για την πλήρη και απο-
τελεσµατική υλοποίηση της Σύµβασης «∆ουβλίνο II» και της Συν-
θήκης Σένγκεν, µε τη συνδροµή και της FRONTEX.

Τρίτον, νοµοθετεί το καθεστώς περιορισµού της ελευθερίας
των προσφύγων, δηλαδή φυλάκιση και µάλιστα σε αναξιοπρε-
πείς έως και βάρβαρες συνθήκες. Είναι χαρακτηριστική και η
κοµψή διατύπωση «µε την κατά το δυνατόν κάλυψη των στοιχει-
ωδών βιοτικών αναγκών τους».

Τέταρτον, αναλαµβάνουν ιδιωτικοί φορείς αρµοδιότητες δη-
µοσίου χαρακτήρα, προκειµένου να επιδείξουν τη φιλανθρωπία
τους ως εκπρόσωποι της «Κοινωνίας των Πολιτών» ήδη από το
άρθρο 2.

Πέµπτον, στα Περιφερειακά Γραφεία Ασύλου θεσµοθετείται η
συνεργασία µε ιµπεριαλιστικούς µηχανισµούς της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, µα ακόµα και των Ηνωµένων Πολιτειών.

Έκτον, αναθέτει στα Κέντρα Κράτησης υπηρεσίες φύλαξης σε
εξειδικευµένες ιδιωτικές εταιρείες παροχής υπηρεσιών ασφάλι-
σης ήδη από το άρθρο 14. Συνολικά και µε το παρόν νοµοσχέδιο
διαµορφώνεται ένας κατασταλτικός κλοιός γύρω από τους πρό-
σφυγες και τους µετανάστες.

Εµείς θέλουµε να υπογραµµίσουµε και να πούµε όσον αφορά
στην κυρίαρχη προπαγάνδα, στην επικοινωνιακή καµπάνια αυτών
των ηµερών, ότι πρώτον λέτε ψέµµατα -και µάλιστα κυνικά ψέµ-
µατα στον ελληνικό λαό- και ψεύδεστε ασύστολα όταν ισχυρίζε-
στε ότι το ζήτηµα της µετανάστευσης θα λυθεί µε στρατοκρατικά
κόλπα, µε φράχτες, µε πλωτά στρατόπεδα συγκέντρωσης. Ποτέ
και πουθενά δε λύθηκε έτσι το ζήτηµα, ακόµα-ακόµα και οι επι-
κλήσεις που γίνονται για τα αµερικανοµεξικανικά σύνορα. Χρει-
άζεται να σηµειώσουµε ότι στο Ρίο Γκράντε έβαλαν επτακόσια
χιλιόµετρα ηλεκτροφόρα καλώδια, αλλά στις ΗΠΑ συνεχίζουν και
εισρέουν εκατοµµύρια από ισπανόφωνους µετανάστες. Εµφα-
νίστηκαν, βέβαια -και αυτό είναι το καινούργιο- µετά τα ηλε-
κτροφόρα καλώδια των επτακοσίων χιλιοµέτρων, κυνηγοί
κεφαλών για κερατοειδείς χιτώνες από οφθαλµούς, νεφρά, καρ-
διές και άλλα όργανα από τους άτυχους Ονδουρένιους, Μισκί-
τος, Κοσταρικάνους, για τα νοσοκοµεία µεθοδιστών του
Χιούστον του Τέξας. Τα λέµε εµείς αυτά προκαταβολικά, γιατί
γνωρίζουµε τις µελλοντικές προτάσεις των διαφόρων ελληνα-
ράδων για ηλεκτροφόρα καλώδια, κροκόδειλους, υπέρυθρες κά-
µερες. Ακόµα υπάρχει και η πρακτική εµπειρία της βύθισης
σχεδίων έξω από τη Μεσίνα της Σικελίας µε ανήλικα παιδιά.

Εµείς πιστεύουµε ότι ο ελληνικός λαός από την εποχή του Ξε-
νίου ∆ιός κουβαλάει την τιµή της παροχής φροντίδας προς κάθε
κυνηγηµένο και τον κάθε εξαθλιωµένο. Ο ελληνικός λαός έχει
την τιµή να έχει δηλώσει ήδη από το 1827, από το Σύνταγµα της
Τροιζήνας, το σεβασµό και τη διασφάλιση των δικαιωµάτων κάθε
ανθρωπίνου όντος -έτσι το λέµε, γιατί οι µετανάστες και οι πρό-
σφυγες δεν είναι ποντίκια ούτε κουνάβια- εντός της ελληνικής
επικράτειας. Αυτήν την ανθρωπιστική παρακαταθήκη ο ελληνι-
κός λαός κατά τη γνώµη µας δεν πρέπει να δεχθεί να του την λε-
ρώσει κανένας Καρατζαφέρης του δικοµµατισµού και των άλλων
ελληναράδων της Χρυσής Αυγής και του ΛΑΟΣ.

Υπάρχουν τα κρίσιµα ζητήµατα, που εµείς θέλουµε να τα θέ-
σουµε συγκεκριµένα: Ποια είναι η πηγή των λεγόµενων µετανα-
στευτικών ροών; Ένα κρίσιµο και µεγάλο ζήτηµα; Οι ιµπερια-
λιστικοί πόλεµοι και η ιµπεριαλιστική κατοχή. Μιλάµε για το Αφ-
γανιστάν, το Πακιστάν, το Ιράκ, τη Σοµαλία, µα και από την εµπει-
ρία των Βαλκανίων. Μιλάµε για το γεγονός -και αυτών των
ηµερών που έχει την επικαιρότητα του- ότι ένα δισεκατοµµύριο
εκατό εκατοµµύρια ανθρώπινα όντα βρίσκονται στα όρια της
έσχατης πείνας στη γεωγραφική ζώνη από την Ινδία, το Πακι-
στάν, το Ιράκ και την υποσαχάρια Αφρική. Είναι γνωστό, πως
έγινε η εκτίναξη του ρυζιού, του σταριού και του καλαµποκιού
τις τελευταίες µέρες. Έχουµε το γεγονός ότι ενάµισι δισεκατοµ-

µύριο ανθρώπινα όντα σήµερα το 2010 δεν έχουν γνωρίσει το
ηλεκτρικό ρεύµα, ενώ τα τελευταία είκοσι χρόνια εικοσαπλασιά-
στηκε η παγκόσµια ηλεκτροπαραγωγή.

Στη χώρα µας βρίσκονται ήδη δεκαπέντε χιλιάδες παιδιά ασυ-
νόδευτα κάτω των δεκαπέντε χρονών. Για να µη µιλήσουµε και
θέσουµε µια σειρά ερωτήµατα, που είναι αρκετά εύγλωττα για
το ποιοι έφεραν δυόµισι χιλιάδες γυναίκες στην Αθήνα, για τις
ανάγκες της Ολυµπιάδας. Για να µη µιλήσουµε για την εκκωφα-
ντική σιωπή για τις έντεκα αποθήκες χονδρεµπορικών µεταφο-
ρικών εταιρειών εδώ στη Αθήνα, όπως καταµαρτύρησε και ο
ίδιος ο πρώην ∆ήµαρχος της Αθήνας, που διαχέουν αφορολό-
γητα είδη λιανεµπορίου και ταυτόχρονα εµφανίζονται ορισµένοι
καλοθελητές ως «κοµψευόµενοι καθωσπρέπει κατά των εξα-
θλιωµένων Αγιάννιδων», όπως θα έλεγε και ο Βίκτωρ Ουγκώ.

Εµείς θέλουµε να εστιαστεί η προσοχή του ελληνικού λαού
στο πιο είναι το κριτήριο της παρέµβασης σας. Πρώτον, το ανα-
φέρω όπως ακριβώς το διατύπωσε και εδώ στην Βουλή στις 13
Φεβρουαρίου του 2010 ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ.
Σαµαράς. ∆ιατυπώνει: «Σε εποχές οικονοµικής άνθησης υπάρχει
ζήτηση για φθηνά εργατικά χέρια. Σε εποχές οικονοµικής κρίσης
υπάρχει υπερπροσφορά εργασίας και είναι εξαιρετικά δύσκολο
να µοιραστεί η µιζέρια. Οι κοινωνίες ανοίγουν σε εποχές οικονο-
µικής άνθησης και κλείνουν σε περιόδους οικονοµικής κρίσης».

Το υπογραµµίζουµε, γιατί διατυπώνει αρκετά χαρακτηριστικά
και εύγλωττα τη θεµελιώδη προσέγγιση –και βεβαίως όχι µόνο-
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Η προσέλκυση, λοιπόν, ο ερχοµός, η ρυ-
µούλκηση έως και το κουβάληµα µεταναστών, ειδικά οικονοµι-
κών µεταναστών, είναι µια µεθοδολογία ισχυρών κοινωνικών
δυνάµεων των µεγαλοµετόχων, των βαθύπλουτων και των άλλων
εκπροσώπων των µεγάλων εταιρειών.

Η αλήθεια για το θέµα της µετανάστευσης που θέλουν να απο-
κρύψουν οι διάφοροι που αναπτύσσουν αντιµεταναστευτική ρη-
τορεία είναι ότι η αλήθεια δεν βρίσκεται στον αφρό των
γεγονότων που θέλουν εκεί να αιχµαλωτίζεται η σκέψη του λαού.

Στη σηµερινή περίοδο η Κυβέρνηση προωθεί ένα πλέγµα µέ-
τρων, διάβρωσης, κατάργησης, συνολικού ξηλώµατος και των
ελάχιστων κατώτερων ρυθµίσεων για το σύνολο των όρων ερ-
γασίας. Προωθεί µε πολυκύµαντα µέτρα –να το πούµε έτσι- και
τον τελευταίο χρόνο αλλά και το επόµενο διάστηµα δραστική µεί-
ωση του µισθολογικού και µη µισθολογικού κόστους εργασίας.

Επόµενα κυριαρχεί η µεθοδολογία να συγκροτούνται πολιορ-
κητικοί κριοί για πίεση καθήλωσης και καθίζησης στην τιµή της
εργατικής δύναµης. Είναι ο λεγόµενος «βούρδουλας» των καπι-
ταλιστικών επιχειρήσεων ενάντια στα εργατικά και λαϊκά δικαιώ-
µατα που τον κρατά η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αλλά µε ζήλο
προσπαθούν να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους και το κόµµα
του ΛΑΟΣ και από κοντά και η Νέα ∆ηµοκρατία.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Το κόµµα λέγεται ΛΑΟΣ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ναι, ο Λαϊκός Ορθόδο-

ξος Συναγερµός.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Να µάθετε να µιλάτε ελληνικά!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ναι, ναι.
Όλοι αυτοί οι κύριοι θέλουν τους Έλληνες εργαζόµενους φθη-

νούς έως πάµφθηνους, τους µετανάστες από πάµφθηνους έως
και τζάµπα και τους δυο µαζί γονατιστούς και αιχµάλωτους,
χωρίς συγκροτηµένα ασφαλιστικά, εργασιακά, µισθολογικά δι-
καιώµατα. Κυρίως τους θέλουν µε εξαρθρωµένη τη σκέψη και τη
συµπεριφορά για το µυστηριακό –αναγκαίο τάχα- ρόλο των µε-
γαλοµετόχων των ανωνύµων εταιρειών και των άλλων βαθύ-
πλουτων.

Όλες αυτές οι πολιτικές δυνάµεις θέλουν και υποστηρίζουν
νέα αφορολόγητα ορόσηµα για τους µεγιστάνες του κεφαλαίου.
Θέλουν και υποστηρίζουν νοµοθετικά ένα καινούργιο πλέγµα κα-
νονιστικών ρυθµίσεων, φρέσκων δανείων, επιδοτήσεων, επιχο-
ρηγήσεων, συγχρηµατοδοτήσεων, εγγυοδοσίας δανείων για
τους εκλεκτούς συµπολίτες µας της αγίας καπιταλιστικής οικο-
γένειας.

Σε σχέση µε ένα επιφανειακά αλλόκοτο, µε την κατάθεση, δη-
λαδή, της τροπολογίας στο νοµοσχέδιο για το θέµα των φροντι-
στηρίων, σηµειώνουµε ότι η τροπολογία αυτή προωθεί την
απελευθέρωση της εισόδου µεγάλων επενδυτικών παιχτών στο
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χώρο της παραπαιδείας, της φροντιστηριακής µπίζνας, των
ξένων γλωσσών, της επαγγελµατικής ψευδοκατάρτισης, της µε-
ταλυκειακής, δηλαδή, µεταδευτεροβάθµιας αγοράς και από αυτή
την άποψη έχει δίκιο να καυχιέται η κ. ∆ιαµαντοπούλου.

Συνολικά για το θέµα των µεταναστών και των προσφύγων το
κύριο κριτήριο και η κύρια έγνοια της νοµοθετικής και κανονι-
στικής επεξεργασίας και ρύθµισης είναι στη συγκρότηση φίλ-
τρων-κόσκινων, για να µπαίνουν τέτοιοι –αυτό το υπογραµµίζω-
και τόσοι µετανάστες όπως τους χρειάζονται οι διάφορες καπι-
ταλιστικές επιχειρήσεις στους κλάδους της ναυτιλίας, του του-
ρισµού, της επεξεργασίας απορριµµάτων, του καθαρισµού, της
εµπορίας καυσίµων, της αγροτικής οικονοµίας, ακριβώς γιατί οι
µεγάλοι καπιταλιστές θέλουν πάµφθηνο, γονατιστό, αναλώσιµο
προσωπικό, µε λαθραία ζωή και εξαερωµένα τα στοιχειώδη δι-
καιώµατα και όλα αυτά σε συνθήκες που υπάρχουν οι τεχνικές
δυνατότητες για πλήρη απόδοση χαρτιών παραµονής και πλή-
ρους σεβασµού των εργασιακών, ασφαλιστικών, µισθολογικών
και ανθρωπίνων δικαιωµάτων τους.

Εµείς απαιτούµε: Πρώτον, τη µαταίωση του απάνθρωπου σχε-
δίου για την κατασκευή φράχτη στον Έβρο κατά των µετανα-
στών, ακριβώς γιατί δεν είναι ποντίκια και κουνάβια.

∆εύτερον, την κατάργηση της απαράδεκτης συµφωνίας εγκα-
τάστασης του FRONTEX στη χώρα µας και την αποµάκρυνση των
δυνάµεών του από το έδαφος της. Είναι οι πλευρές της απόρ-
ρητης δραστηριότητας του FRONTEX, του καθεστώτος ετερο-
δικίας και των κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας µας. Αρκεί να
αναλογιστούµε µόνο το ζήτηµα των αρµοδιοτήτων για τα θέµατα
της έρευνας και της διάσωσης.

Τρίτον, να αποσυρθεί το νοµοσχέδιο που ενσωµατώνει την ευ-
ρωενωσιακή οδηγία για δεκαοκτάµηνη φυλάκιση και µαζικές απε-
λάσεις µεταναστών.

Τέταρτον, να καταργηθεί ο Κανονισµός του ∆ουβλίνου που
κρατά εγκλωβισµένους στη χώρα µας εκατοντάδες χιλιάδες µε-
τανάστες. Το υπογραµµίζουµε: Να καταργηθεί ο Κανονισµός του
∆ουβλίνου και να απειθαρχήσουµε σαν χώρα, ακριβώς γιατί κρα-
τιούνται εγκλωβισµένοι και παγιδευµένοι στη χώρα µας εκατο-
ντάδες χιλιάδες µετανάστες που έχουν ως προορισµό άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Πέµπτον, να χορηγηθεί άσυλο ή άλλης µορφής διεθνής προ-
στασία στα θύµατα της ιµπεριαλιστικής επιθετικότητας των πο-
λέµων και των επεµβάσεων του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Έκτον, να νοµιµοποιηθούν όσοι µετανάστες ζουν και εργάζο-
νται στη χώρα µας.

Έβδοµον, να χορηγηθούν ταξιδιωτικά έγγραφα στους µετα-
νάστες που βρίσκονται στη χώρα µας, ενώ επιθυµούν να εγκα-
τασταθούν σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Όγδοο, πρέπει να απεµπλακεί η πατρίδα µας από τους πολέ-
µους, τις επεµβάσεις και τα γενικότερα ιµπεριαλιστικά σχέδια
του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Στη µεθοδολογία των κυβερνητικών αξιωµατούχων, αλλά και
στη κυρίαρχη προπαγάνδα, οι µεταναστευτικές ροές εµφανίζο-
νται µυστηριακές, ακατάληπτες, ακατανόητες. Προπάντων, όµως
-και φροντίζουν γι’ αυτό αυτές οι πολιτικές δυνάµεις- οι µετανα-
στευτικές ροές εµφανίζονται αποσυνδεδεµένες από την πολύ-
πλευρη δράση ισχυρών κοινωνικών δυνάµεων.

Εµείς υπογραµµίζουµε τη δήλωση του Πρωθυπουργού περί
µηδενικής ανοχής στη λαθροµετανάστευση καθώς και τη συ-
µπληρωµατική δήλωση του ΛΑΟΣ «να µη µείνει ούτε ένας». Αυτό
αποκαλύπτει µία αρµονική ορχήστρα.

Υπάρχουν µερικά δεδοµένα που τα ακούσατε και από ανθρώ-
πους υπεράνω πάσης υποψίας. Πρώτον, το 95% των επαναπρο-
ωθήσεων και απελάσεων ακυρώνονται, γιατί κανείς δεν τους
δέχεται. Το είπε ο Εκπρόσωπος από την Ύπατη Αρµοστεία του
ΟΗΕ.

∆εύτερον, το άσυλο παρέχεται σε λιγότερο από το 1% των αι-
τούντων. Το 50% των λαθροµεταναστών µπαίνουν από τα θα-
λάσσια σύνορα. Οι πρόσφυγες από τις πολεµικές συρράξεις
αποτελούν έναν πάρα πολύ µεγάλο αριθµό. ∆εν έρχονται στην
Ελλάδα γιατί έτσι τους «κάπνισε», κατά τα λεχθέντα µέλους της
επιτροπής. Επίσης, αυξάνεται ο αριθµός των περιβαλλοντικών

µεταναστών.
Στη χώρα µας εστιάζουµε πάλι στο µεγάλο ζήτηµα ότι είναι πα-

γιδευµένοι και εγκλωβισµένοι πρόσφυγες, µετανάστες. Είναι του-
λάχιστον δεκάδες χιλιάδες µέχρι και εκατοντάδες χιλιάδες.
Θέλουν να φύγουν, για να πάνε σε άλλες χώρες της Ευρώπης. Η
Ευρωπαϊκή Ένωση το απαγορεύει. Τι πολιτική ακολουθήθηκε και
ακολουθείται όλα αυτά τα χρόνια;

Ας ακούσουµε τα λεχθέντα του κυρίου Υπουργού: «Στο µεσο-
διάστηµα, µετά το 2004, η χώρα -και ορθώς- επιχείρησε να εφαρ-
µόσει τη Συνθήκη του Σένγκεν. ∆ιασφαλίσαµε πλήρως τα σύνορά
µας προς την Ευρωπαϊκή Ένωση. Από την άλλη πλευρά, επιχει-
ρήσαµε µε κάθε τρόπο να ελέγξουµε τις ροές και να διαχειρι-
στούµε αυτές τις ροές σύµφωνα µε τις διεθνείς συνθήκες, ώστε
να υλοποιήσουµε και το ∆ουβλίνο ΙΙ. Σε ό,τι αφορά την επιδίωξη
των παρανόµως διαµενόντων µεταναστών στην Πάτρα και επι-
χειρούντων να διαφύγουν στην Ευρώπη, πρέπει να ξεκαθαρί-
σουµε ότι δεν θα φύγουν από την Πάτρα για να πάνε στην
Ευρώπη. Θα φύγουν από τη χώρα µας προκειµένου να αναζητή-
σουν αλλού µία καλύτερη µέρα στις πατρίδες τους ή οπουδή-
ποτε αλλού, αλλά από την Πάτρα προς την Ευρώπη δεν θα
φύγουν». Να, η επίσηµη Ελλάδα στο ρόλο του βιγλάτορα!

Ποια είναι η αιτία του προβλήµατος; Συνεχίζει ο ίδιος Υπουρ-
γός: «Εµείς βρισκόµαστε αυτήν τη στιγµή σε µία εξαιρετικά δυ-
σχερή θέση, ακριβώς γιατί εφαρµόστηκε το ∆ουβλίνο ΙΙ και
ακριβώς γιατί εµείς ήµασταν απολύτως συνεπείς στις υποχρεώ-
σεις όσον αφορά τη Συνθήκη του Σένγκεν. Γι’ αυτό αναδείξαµε
την ευρωπαϊκή διάσταση του θέµατος και επιµείναµε γι’ αυτήν
την υπόθεση. Πολλοί συνάδελφοι επέµεναν να λένε στις οµιλίες
τους -και η Υφυπουργός κ. Νταλάρα- ότι οι εταίροι µας οφεί-
λουν να αντιληφθούν και ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να κα-
ταλάβει το ζήτηµα».

Και διευκρινίζει ο κύριος Υπουργός: «Οι στόχοι αυτοί περί αλ-
ληλεγγύης των εταίρων µας θα είναι οι καθαροί µας στόχοι αυτήν
την περίοδο» και συµπληρώνει «έχω την αίσθηση ότι για πολύ
καιρό ακόµα θα έχουµε αυτούς τους στόχους στο επίπεδο της
µεταναστευτικής πολιτικής». Μιλάµε για χρόνια.

Το πρόβληµα, λοιπόν, τίθεται διαζευκτικά. Πειθαρχία –να το
πω έτσι- στους όρους του ∆ουβλίνο ΙΙ ή απειθαρχία; Το ΚΚΕ προ-
τείνει να απειθαρχήσουµε.

Σε σχέση µε τις κανονιστικές και διοικητικές ρυθµίσεις του νο-
µοσχεδίου και την αξία τους ο κύριος Υπουργός συµπληρώνει:
«Εάν δεν προβλέπαµε και τη δυνατότητα για ιδιωτικές εταιρείες,
τότε θα καθιστούσαµε εντελώς ανενεργό το νόµο και την πιθα-
νότητα λειτουργίας αυτών των κέντρων».

∆εύτερη τοποθέτηση: «Όπως αντιλαµβάνεστε, δεν µπορώ να
εγγυηθώ ότι θα δηµιουργήσουµε και νέες υπηρεσίες. Υπάρχει ο
φραγµός του 5 προς 1 στις προσλήψεις».

Τι µένει; Μένει µόνο η υλοποίηση του κατασταλτικού κλοιού
και εννοείται, η εξαπάτηση του ελληνικού λαού για τις ρίζες, τις
αιτίες και το ρόλο της Ελλάδας σαν βιγλάτορα των µηχανισµών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της FRONTEX.

Θα καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ειδικός αγορητής του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανάσιος Πλεύρης έχει το
λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

Ορίστε, κύριε Πλεύρη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Χρόνια πολλά, κύριοι συνάδελφοι.
Κύριε Υπουργέ, όταν το ΚΚΕ µιλάει για τείχη, θα πρέπει να το

ακούτε καλά, γιατί ξέρει καλά από τείχη.
Ξέρει πολύ καλά στην Ανατολική Γερµανία πώς έστηναν τα

τείχη και πώς σκότωναν τους ανθρώπους που ήθελαν να γλιτώ-
σουν από τον κοµµουνισµό και να πάνε στη ∆ύση. Η διαφορά
είναι ότι αυτό το οποίο συζητείται δεν είναι φύλαξη συνόρων, δεν
είναι αποτροπή καταπιεσµένων από τον κοµµουνιστικό παρά-
δεισο να θέλουν να πάνε στη ∆ύση.

Και, πραγµατικά γι’ αυτόν το λόγο υπήρξε και το ανέκδοτο το
οποίο επικράτησε για πολλές δεκαετίες, όπου ο Στάλιν είναι µε
την ερωµένη του και της λέει: «Πες µου τι θέλεις να σου κάνω».
Του απαντά: «Να ανοίξεις τα σύνορα για µια ώρα». Και της λέει:
«Α, κατάλαβα. Θέλεις να µείνουµε µόνοι». ∆ιότι είναι βέβαιο ότι
αν άνοιγαν έστω και για µια ώρα τα σύνορα της Σοβιετικής Ένω-
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σης, δεν θα υπήρχαν οι περίφηµοι κοµµουνιστές να µείνουν και
θα έτρεχαν προς τη ∆ύση να βρουν την ελευθερία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και για να ξέρουµε, το πρώτο κύµα µετανάστευσης που βίωσε

η Ευρώπη, η ∆ύση, δεν ήταν η µετανάστευση ούτε από τους πο-
λέµους, δεν είναι ήταν η µετανάστευση ούτε από το ΝΑΤΟ, ούτε
από τις Ηνωµένες Πολιτείες, αλλά ήταν το πτώµα της Σοβιετικής
Ένωσης, το πτώµα του κοµµουνισµού, που απελευθέρωσε χι-
λιάδες ανθρώπους να έρθουν προς τη ∆ύση. Και αυτό πλήρωσε
η Ευρώπη τότε και έδωσε δύναµη σε αυτούς τους διαλυµένους
λαούς από τα ενενήντα χρόνια του κοµµουνισµού να δουν επιτέ-
λους τι είναι ανθρώπινα δικαιώµατα και τι είναι ανθρωπιά. Και
αυτήν τη στιγµή…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ας έρθουµε και στο νο-
µοσχέδιο όµως, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν ανέφερε εδώ
πέρα ο προηγούµενος συνάδελφος το όνοµα του...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μια φράση είπε. Απα-
ντήσατε. Όχι, όµως, µε αγόρευση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: ...δεν είχατε την ευαισθησία να τον
επαναφέρετε, όπως και όταν τρεις φορές είπε λάθος το όνοµα.
Ανέφερε υποτιµητικά το όνοµα Αρχηγού κόµµατος του Κοινο-
βουλίου και δεν τον διακόψατε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως και έχετε δι-
καίωµα να απαντήσετε, αλλά…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Άρα θα µε αφήσετε να µιλήσω. ∆εν
θα µου πείτε «όχι» στο νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, να αγορεύσετε,
όµως, στο σύνολο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: ∆ιότι έχουν άµεση σχέση µε το νο-
µοσχέδιο αυτά που λέµε. Μετανάστευση είναι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ωραία. Να το συνδέσετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ερχόµαστε και λέµε τώρα: Κοιτάξτε,

παράλογα πράγµατα που ακούγονται από αυτό εδώ το Βήµα. Λέ-
γεται και το λένε τα κόµµατα της Αριστεράς: Οι µετανάστες τι
είναι; Είναι όλοι πολιτικοί πρόσφυγες ουσιαστικά που, επειδή
βοµβαρδίζει η Ευρωπαϊκή Ένωση, το ΝΑΤΟ και οι Ηνωµένες Πο-
λιτείες αυτές τις χώρες, αναζητούν καλύτερη τύχη.

Ερώτηση: Αφού τους βοµβαρδίζει η Ευρωπαϊκή Ένωση, πώς
εξηγείται να αναζητούν την καλύτερη τύχη σε αυτόν που τους
βοµβαρδίζει; Εάν ο άλλος είναι πολιτικός πρόσφυγας και κινδυ-
νεύει από τους ευρωπαϊκούς στρατούς που είναι εκεί, πώς εξη-
γείται να αναζητεί πολιτικό άσυλο στις κυβερνήσεις των χωρών
που έχουν στείλει τους στρατούς; Και πώς είναι δυνατόν να φεύ-
γουν, να περνούν από είκοσι χώρες, να µη βρίσκουν µια φιλική
χώρα για να θέσουν θέµα πολιτικού ασύλου; Οι Παλαιστίνιοι,
λόγου χάριν, δεν βρίσκουν την Ιορδανία, δεν βρίσκουν την Τουρ-
κία, βρίσκουν την Ελλάδα. Οι Αφρικανοί γυρνούν όλα τα σύνορα
και φτάνουν στον Έβρο και εκεί πέρα είναι η πρώτη χώρα που θα
βρουν για πολιτικό άσυλο.

Μα, κοροϊδευόµαστε εδώ πέρα; ∆εν υπάρχουν πολιτικοί πρό-
σφυγες. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και ο ΟΗΕ, επειδή ακρι-
βώς έχει ενδώσει σε όλες αυτές τις αριστεροκουλτουριάρικες
έννοιες, έχει έναν διευρυµένο ορισµό του πρόσφυγα. Ακούστε τι
λέει τώρα ο ΟΗΕ και προσπαθεί να µας πιέσει και αυτά πρέπει να
τα καταλάβουµε. ∆ιότι, αν δεν πείσουµε την Ευρώπη να αλλάξει
τον ορισµό του πρόσφυγα, θα πνιγεί η Ευρώπη. Ενώ πρόσφυγας
είναι ότι το «χ» άτοµο το οποίο διώκεται για δράση που έχει κάνει
και λογικό είναι να πάει να αναζητήσει κάπου ένα πολιτικό άσυλο
και το καταλαβαίνουµε, σου λέει ο ΟΗΕ «όχι». Το ακούγαµε από
την Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ που ήρθε ως φορέας. Λέει ότι
εάν είναι µια διευρυµένη οντότητα -εθνική, φυλετική, θρησκευ-
τική- άσχετα αν στο συγκεκριµένο άτοµο δεν έγινε καµµία πράξη
βίας, αν ανήκει σε µια γενικότερη οντότητα ή αν προέρχεται από
εµπόλεµες ζώνες και το λέει η Αριστερά ξεκάθαρα, ότι, δηλαδή,
όσοι έρχονται από τα Αφγανιστάν, τη Σοµαλία και το Ιράκ αυτο-
µάτως, επειδή προέρχονται από κει, πρέπει να πάρουν τον ορι-
σµό του πρόσφυγα.

Με συγχωρείτε, κύριοι, αλλά εδώ πρέπει να µιλήσουµε σο-
βαρά. Αν στις πατρίδες τους γίνεται πόλεµος, να κάτσουν να πο-
λεµήσουν. Οι Έλληνες το 1940 δεν σηκώθηκαν από δω µαζικά

να φύγουν από αυτήν εδώ τη χώρα, είκοσι και είκοσι πέντε χρο-
νών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κάθισαν και πολέµησαν τον κατακτητή. Αυτά όλα τα λέµε, διότι

εδώ υπάρχει µια εικονική πραγµατικότητα µε θύµα την Ευρώπη,
που αυτή η εικονική πραγµατικότητα είναι ότι υπάρχουν εξα-
θλιωµένοι άνθρωποι -που πράγµατι υπάρχουν- υπάρχουν φτω-
χοί άνθρωποι -που πράγµατι υπάρχουν- και όλων αυτών το
πρόβληµα θα το λύσει η Ευρώπη.

Εδώ πέρα, λοιπόν, έχει γίνει ένα τροµακτικό λάθος, που συµ-
βαίνει και σ’ εµάς ως έθνος-κράτος και σε όλα τα έθνη-κράτη της
Ευρώπης. Ποιο είναι αυτό; Αντί να δούµε την ουσία του προβλή-
µατος ότι τετρακόσια εκατοµµύρια Αφρικανοί, Ασιάτες, σκληρό
Ισλάµ θέλει να εισβάλει στην Ευρώπη -που αυτό είναι το πρό-
βληµα- κοιτά το κάθε ευρωπαϊκό έθνος-κράτος πως θα µεταφέ-
ρει το πρόβληµα στο άλλο. Από τη µία πλευρά µε το ∆ουβλίνο II
η Bόρεια Ευρώπη εγκλωβίζει τους µετανάστες στις χώρες πρώ-
της υποδοχής, από την άλλη πλευρά αναπτύσσεται µία λογική
που λέει «ελεύθερα χαρτιά σε όλους για να πάνε στην ενδοχώρα
της Ευρώπης».

Το αποτέλεσµα εάν γίνει αυτό και δεν υπάρχει κοινή ευρω-
παϊκή πολιτική, µε µαθηµατική ακρίβεια σε δέκα χρόνια το πολύ
δεν θα υπάρχουν τα ευρωπαϊκά έθνη όπως τα ξέρουµε, διότι µε
τον άλφα ή µε το βήτα τρόπο θα µεταφέρεται από τη µία χώρα
στην άλλη το πρόβληµα και θα πνιγεί η Ευρώπη.

Πρέπει, συνεπώς, να υπάρξει µία κοινή ευρωπαϊκή πολιτική,
να το καταλάβουν και γίνονται προσπάθειες τώρα να το καταλά-
βουν. Και σιγά-σιγά, όπως έρχονται εδώ και βλέπουν την κατά-
σταση, το καταλαβαίνουν.

Εµείς, λοιπόν, τι λέµε; Εµείς λέµε ότι µία συγκροτηµένη µετα-
ναστευτική πολιτική έχει τους εξής πυλώνες:

Πυλώνας πρώτος, ασφαλής φύλαξη συνόρων. Όταν τα λέγαµε
αυτά, λέγανε «ουτοπικό». Είδατε ότι ήρθε η FRONTEX εδώ –ο
Υπουργός µάς τα είπε- και έχουµε 70% µε 80% µείωση στην εισ-
ροή από τη θάλασσα και πάνω από τον Έβρο. Και συζητάµε τώρα
–προσέξτε τι συζητάµε και βάζουµε στη λογική συµβολισµού ή
ο,τιδήποτε άλλο- στο πως θα φυλάξουµε τα σύνορά µας. Η ελ-
ληνική Κυβέρνηση θα κρίνει πως θα φυλαχθούν τα σύνορά µας.
Και συρµατόπλεγµα εάν πρέπει να µπει, συρµατόπλεγµα θα µπει
και θερµικές κάµερες αν πρέπει να µπουν, θα µπουν. Θα συζη-
τήσουµε, δηλαδή, το αυτονόητο µέσα στα ελληνικά σύνορα πώς
θα φυλάξουµε αυτά τα σύνορα; Μα είναι λογικό;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Γιατί εάν µπούµε σ’ αυτήν τη λογική, θα σας πουν αργότερα:

«Ε, βγάλτε και τα φυλάκια, γιατί είναι επικίνδυνα γι’ αυτούς που
έρχονται και µπορεί να υπάρξουν απώλειες!».

Πραγµατικά, κύριοι συνάδελφοι, ασφαλής φύλαξη των συνό-
ρων σηµαίνει ασφαλής φύλαξη συνόρων. Και ασφαλής φύλαξη
των συνόρων συνεπάγεται ενδεχοµένως και απώλειες. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα. Κανένας δεν λέει, βέβαια, να χτυπηθεί οποι-
οσδήποτε άοπλος έρχεται ή οποιοσδήποτε µετανάστης, δεν είναι
δυνατόν, όµως, να κόψουµε όλα τα µέτρα φύλαξής µας στον
Έβρο και στο Αιγαίο στη λογική ότι αυτά τα µέτρα φύλαξης µπο-
ρεί να οδηγήσουν στο οποιοδήποτε πρόβληµα.

Εµείς, λοιπόν, θέλουµε ασφαλή φύλαξη των συνόρων.
Πάµε στο δεύτερο πυλώνα, το σηµαντικό, που είναι να πεί-

σουµε την Ευρώπη να συµβάλει σε αυτό. Το ∆ουβλίνο II πραγ-
µατικά πρέπει να µπει σε αναθεώρηση. ∆εν είναι δυνατόν µόνο οι
χώρες υποδοχής να δέχονται όλη αυτήν την πίεση. Θα πρέπει να
υπάρχει αναλογική ποσόστωση. Ποιο είναι το πιο σηµαντικό που
δεν έχει γίνει; Γιατί στην κουβέντα της καταγγελίας του ∆ουβλί-
νου II δεν θα βρούµε πολλούς συµµάχους από το Βορρά.

Τι δεν έχει επιχειρηθεί, όµως, κύριοι συνάδελφοι; Αυτήν τη
στιγµή υπάρχουν χώρες που δεν τηρούν την επαναπροώθηση,
είτε αυτή είναι η Τουρκία είτε είναι το Πακιστάν είτε άλλες χώρες.
Τι προσπαθεί η Ελλάδα; Προσπαθεί να αναπτύξει διµερείς σχέ-
σεις.

Σας ερωτώ, κύριοι συνάδελφοι, εάν το θέµα αυτό γινόταν ευ-
ρωπαϊκό και η Ευρωπαϊκή Ένωση ως Ευρωπαϊκή Ένωση έλεγε
στο Πακιστάν «θα πάρεις πίσω αυτόν τον κόσµο», έλεγε στη Νι-
γηρία «θα πάρεις πίσω αυτόν τον κόσµο», αλλιώς κόβουµε δι-
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πλωµατικές σχέσεις, αλλιώς έχετε κυρώσεις, αλλιώς δεν µπο-
ρείτε να πουλήσετε κανένα προϊόν στην Ευρωπαϊκή Ένωση, πι-
στεύετε ότι αυτές οι χώρες δεν θα δέχονταν την επαναπροώ-
θηση; Θα τη δέχονταν, διότι η Ευρωπαϊκή Ένωση ως δύναµη
µπορεί να επιβάλει κάτι τέτοιο. Και σ’ αυτήν την πρόταση δεν θα
βρείτε κάποιον να διαφωνεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Εµείς ζητάµε, λοιπόν, η Ευρωπαϊκή Ένωση ως οντότητα στο
σύνολό της να επιβάλει την επαναπροώθηση, όχι µόνο στην
Τουρκία που εκεί πέρα δεν θα το δεχτεί ποτέ, αλλά στις χώρες
που στέλνουν απ’ ευθείας µετανάστες.

Ο τρίτος πυλώνας, που είναι η µετανάστευση -και ξέρω ότι σ’
αυτό που θα πω ενδεχοµένως να υπάρξουν οι περισσότερες αντι-
δράσεις, αλλά είναι µία πραγµατικότητα- είναι, ότι αν παρέχονται
καλύτερες συνθήκες από αυτές που ζουν σε αυτούς που έρχο-
νται παράνοµα σ’ αυτήν εδώ τη χώρα ή στην Ευρώπη, είναι βέ-
βαιο ότι θα συνεχίσουν να έρχονται. Θα πρέπει να δοθεί ένα
µήνυµα σε όποιον επιθυµεί να έρθει παράνοµα στην Ευρώπη ή
παράνοµα στην Ελλάδα, ότι δεν θα µπορεί να κάνει απολύτως τί-
ποτα αν είναι παράνοµος. ∆εν θα µπορείς να έχεις καµµία απο-
λύτως παροχή, αν είσαι παράνοµος. Έτσι θα δοθεί, επιτέλους,
το µήνυµα ότι µόνο η νόµιµη µετανάστευση θα ευνοηθεί και όχι
η παράνοµη.

Εκτός, λοιπόν, από τα απολύτως απαραίτητα που συνδέονται
µε τη ζωή του ανθρώπου, δεν πρέπει να υπάρχει καµµία άλλη πα-
ροχή προς όσους έρχονται παράνοµα σ’ αυτήν εδώ τη χώρα,
γιατί αν οι συνθήκες είναι κατά τι καλύτερες απ’ αυτές που ζούσε
εκεί πέρα, θα συνεχίσει να έρχεται. Αυτή είναι µία ρεαλιστική πο-
λιτική! Με συγχωρείτε, αλλά στο όνοµα κανενός ψευτοανθρωπι-
σµού δεν θα διαλύσουµε την πατρίδα µας, την εθνική κοινωνία,
το έθνος-κράτος όπως το βιώσαµε.

Ερχόµαστε, λοιπόν, και βλέπουµε τι γίνεται τώρα. Αυτήν τη
στιγµή ακολουθείται µία πολιτική από την Ευρωπαϊκή Ένωση –και
αναφέροµαι στην οδηγία- η οποία δεν εξυπηρετεί καµµία απ’
αυτές τις ανάγκες. Και γιατί το λέµε αυτό; Ας αναφερθούµε στην
παρούσα οδηγία. Η παρούσα οδηγία θέτει αυτά τα κέντρα πρώ-
της υποδοχής και λέει ότι η φύλαξη θα είναι στον ένα χρόνο. Και
η ερώτηση είναι η εξής: Ωραία, πέρασε ο χρόνος! Τι έγινε; Υπο-
χρεωτικά τους αφήνετε! Υποχρεωτικά, δηλαδή, µεταφέρετε το
πρόβληµα. Θα σιτίζονται, δηλαδή, για ένα χρόνο σ’ ένα κέντρο
υποδοχής, δεν θα γίνεται η επαναπροώθηση γιατί δεν θα έχουν
εφαρµοστεί όλα τα άλλα τα οποία σας είπα πριν, γιατί κανείς δεν
µας εγγυάται ότι θα ασκεί πίεση η Ευρωπαϊκή Ένωση να γίνεται
η επαναπροώθηση και µετά αυτοί θα παίρνουν το χαρτάκι για να
πηγαίνουν στον Άγιο Παντελεήµονα, στο κέντρο της Αθήνας,
στην Πάτρα και απανταχού στην ελληνική επικράτεια!

Για ποιο λόγο πρέπει να υπάρχει χρονικός περιορισµός για κά-
ποιον που είναι παράνοµος; Κοιτάξτε τι λέει µέσα η οδηγία. Λέει:
«ακόµα και αν δεν συνεργαστεί». ∆ηλαδή, έχουµε έναν ο οποίος
δεν συνεργάζεται, δεν µας λέει τίποτα και εµείς υποχρεούµαστε
µετά τους δώδεκα µήνες, αν δεν µπορούµε να τον επαναπροω-
θήσουµε, να τον αφήσουµε. Για ποιο λόγο; Για ποιο λόγο πρέπει
να υπάρχει χρονικός προσδιορισµός; ∆εν είναι παράνοµος αυτός
που έχει έρθει; ∆εν κάνουµε εµείς τις διαδικασίες της επανα-
προώθησης και ο άλλος δεν µας βοηθά; Για ποιο λόγο εγώ πρέ-
πει να τον πριµοδοτήσω; Και γιατί να του πούµε «µην ανησυχείς,
θα περιµένεις ένα χρόνο και µετά θα λυθεί το θέµα»;

Έρχεστε εδώ και βάζετε κάποιες επιτροπές που στη βάση
τους είναι σωστές. Όσον αφορά την επιτροπή πρώτης υποδο-
χής, ναι, πρέπει να υπάρχει µία επιτροπή, µέσω της οποίας θα
ψάχνουµε να βρούµε αν υπάρχουν πραγµατικά αιτήµατα πολιτι-
κών προσφύγων, για να γίνεται και ο διαχωρισµός.

Έχετε την αρχή για την αίτηση πολιτικού ασύλου. Και τι κά-
νετε τώρα; Προσέξτε, κύριοι συνάδελφοι. Θεσπίζετε και ένα δευ-
τεροβάθµιο όργανο, το όργανο προσφυγών, το οποίο εγώ δεν
µπορώ να το καταλάβω. Στις πενήντα χιλιάδες αιτήσεις που
έχουµε, θα βάλουµε και δευτεροβάθµιο όργανο; Και σ’ αυτό το
δευτεροβάθµιο όργανο κυρίαρχο ρόλο παίζει η Ύπατη Αρµο-
στεία του ΟΗΕ! Και στο πρωτοβάθµιο όργανο υπάρχει συνεργα-
σία µε µη κυβερνητικές οργανώσεις! Να µας έρθουν, δηλαδή,
κάτι περίεργες ανθελληνικές µη κυβερνητικές οργανώσεις –όπως
το Παρατηρητήριο του Ελσίνκι- και να έχουν λόγο για το πώς και

υπό ποιες προϋποθέσεις θα δίνουµε το άσυλο! ∆εν µπορούµε να
καταλάβουµε όλο αυτό το σκεπτικό, τη λεγόµενη «Κοινωνία των
Πολιτών»!

Αυτή τη στιγµή, τι δουλειά έχουν οι µη κυβερνητικές οργανώ-
σεις σε µία αµιγώς κυρίαρχη διαδικασία που είναι η εξέταση του
ασύλου; Την Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ µπορώ να την κατα-
λάβω ως απλό γνωµοδοτικό όργανο που δεν έχει τίποτα ουσια-
στικό να µας πει, γιατί αν επισκεφθείτε τώρα την ιστοσελίδα της,
θα δείτε ακριβώς τις θέσεις που έχει. Η Ύπατη Αρµοστεία του
ΟΗΕ θέλει να δώσει πολιτικό άσυλο και για κλιµατικές αλλαγές!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριοι συνάδελφοι, εµείς προσπαθούµε στη µετανάστευση να
µην πουλάµε ανθρωπισµό που δεν υπάρχει. Όσοι πιστεύουν ότι
ανθρωπισµός είναι η Ευρώπη να γίνει φτωχή και να διαλυθεί στο
όνοµα ότι θα σώσει το πρόβληµα της παγκόσµιας φτώχειας στην
Αφρική και στην Ασία, είναι γελασµένοι. Αυτήν τη στιγµή έχουµε
ένα κυρίαρχο έθνος-κράτος, την Ελλάδα, την οποία πρέπει να
σώσουµε και µία Ήπειρο, την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε ιστορικές,
εθνικές, γεωγραφικές καταβολές που δεν µπορεί να διαλυθεί από
την εισροή που γίνεται από το σκληρό Ισλάµ της Ασίας και της
Αφρικής.

Ο µοναδικός ανθρωπισµός που υπάρχει σ’ αυτήν τη συζήτηση
είναι των συµπατριωτών µας στον Άγιο Παντελεήµονα, στην Κυ-
ψέλη, στα Πατήσια, στο λιµάνι της Πάτρας, οι οποίοι έχουν επεν-
δύσει σ’ αυτό εδώ το κράτος και καλούνται να κόψουν µισθούς
και συντάξεις και να αποδώσουν περισσότερα χρήµατα, δίνουν
500 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο για περίθαλψη λαθροµετανα-
στών και χάνουν 10 δισεκατοµµύρια ευρώ το χρόνο για το πα-
ρεµπόριο! Και αυτούς τους πολίτες τους έχουµε αφήσει στο
έλεος των λαθροµεταναστών!

Εµείς, λοιπόν, λέµε ότι η γραµµή µας θα παραµείνει η µοναδική
εθνική γραµµή που έχει να κάνει µε την προάσπιση της εθνικής
κοινωνίας και µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο οι πολιτικές για τη µετα-
νάστευση πρέπει να είναι πολιτικές ποσόστωσης, πολιτικές της
καταγγελίας του ∆ουβλίνο ΙΙ, πολιτικές ασφαλούς φύλαξης των
συνόρων. Σε αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, θεωρούµε ότι το
παρόν νοµοσχέδιο δεν βοηθάει καµµία από αυτές τις προϋπο-
θέσεις.

Ορισµένες επιµέρους διατάξεις που κρίνουµε θετικές θα τις
ψηφίσουµε στα άρθρα, αλλά πρέπει να καταλάβουµε ότι δεν
έχουµε την πολυτέλεια να περιµένουµε άλλο και να κοιτάµε τις
ροές που έρχονται από την Ασία και την Αφρική και πρέπει, επι-
τέλους, να προασπιστούµε το έθνος-κράτος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασί-
λειος Μουλόπουλος.

Έχετε δεκαπέντε λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στην πρώτη συνεδρίαση της επιτροπής είχα

πει πως ό,τι κι αν κάνει η Ελλάδα και η Ευρώπη, όσους νόµους
κι αν ψηφίσουµε δεν θα µπορέσουµε να αναστείλουµε το κύµα
µετανάστευσης, εκτός κι αν υιοθετήσουµε νόµους που καταρ-
γούν κάθε νοµική, πολιτισµική και ανθρώπινη ηθική, αν κατα-
στρατηγήσουµε δηλαδή το δικαίωµα στη ζωή που είναι το
θεµελιώδες δικαίωµα της οικουµενικής διακήρυξης του ΟΗΕ το
1948.

Ήταν, όπως πίστευα τότε, µία ρητορική έκφραση της οµιλίας
µου. ∆εν µπορούσα να υποψιαστώ ότι αυτό ακριβώς ήταν το σχέ-
διό σας, το σχέδιο της Κυβέρνησής σας, της σοσιαλιστικής κυ-
βέρνησής σας. Τα συρµατοπλέγµατα όχι µόνο τα κατασκευάζετε,
αλλά και τα προπαγανδίζετε, περιπολώντας καθηµερινά από κα-
νάλι σε κανάλι και εσείς και οι υπόλοιποι Υπουργοί.

Πιστεύω ότι προσπαθείτε να χειραγωγήσετε την κοινή γνώµη
ενεργοποιώντας τα πιο πρωτόγονα ένστικτα του ανθρώπου, το
φόβο, την καχυποψία, την εχθρότητα προς τον άλλο, την ανωτε-
ρότητα της φυλής, τον εξωτερικό κίνδυνο από τους βαρβάρους.

Το επόµενο βήµα περιµένω να είναι η κατασκευή πολυβολείων
µε Σ∆ΙΤ, για να έχουµε και την Ευρώπη, χρηµατοδοτούµενα βε-
βαίως από την Ευρωπαϊκή Ένωση.
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Κύριε Υπουργέ, θα χρησιµοποιήσω µία αγαπηµένη σας έκ-
φραση: «ψαρεύετε σε θολά νερά». Στα βρώµικα νερά της εξα-
θλίωσης, της ανεργίας, της φτώχειας, της διάλυσης του
κοινωνικού ιστού και της αποµόνωσης που έχουν επιβάλει οι πο-
λιτικές σας, οι οικονοµικές πολιτικές σας, στα επικίνδυνα νερά
της ανθρωπιστικής καταστροφής η οποία, κύριοι συνάδελφοι,
συντελείται αυτήν τη στιγµή στο κέντρο της Αθήνας µε θύµατα
και τους Έλληνες και τους µετανάστες που ζουν εκεί.

∆ηλητηριάζετε την κοινωνία µας µε ένα µείγµα επιθετικότητας
και φόβου που την ηµέρα διαµορφώνει µία κοινή άποψη στο λαό
-ακούσαµε τον εισηγητή του ΛΑΟΣ- και τη νύχτα δηµιουργεί φα-
ντάσµατα που τροµάζουν τους ανθρώπους µεταβάλλοντας το
πολιτισµικό πρότυπο αυτής της χώρας, της χώρας του Ξενίου
∆ιός.

Κοινή γνώµη και φαντάσµατα οδηγούν σε µία απλουστευτική
άποψη για το σύνθετο φαινόµενο της µετανάστευσης εκατοντά-
δων χιλιάδων ανθρώπων και -το λέω ευθαρσώς- των αναπόφευ-
κτων αλλαγών που αυτή προκαλεί. Η διαφορετικότητα διαβάζεται
ως εγκληµατικότητα και αντίθετα.

Κύριοι συνάδελφοι, µπορεί να είναι εύκολο, µπορεί να είναι
άσχηµο, αλλά κυρίως είναι επικίνδυνο όταν έχουµε να κάνουµε
µε ανθρώπους. Είναι µία ιδεολογία που κάνει αποδεκτή τη µετα-
νάστευση ως το σηµείο που προσεγγίζει το µοντέλο της δου-
λείας, ως φθηνή εργατική δύναµη υπό τον πλήρη αστυνοµικό
έλεγχο.

Κύριοι συνάδελφοι, αυτό το έργο το έχουµε ξαναδεί στις τε-
λευταίες ηµέρες της ∆ηµοκρατίας της Βαϊµάρης. Και τότε έφται-
γαν οι άλλοι και τότε έπρεπε να προστατευθεί ο πολιτισµός της
αρίας φυλής και έφταιγαν οι Εβραίοι, οι Αθίγγανοι, οι µελαµψοί,
οι Μεσογειακοί, οι Ασιάτες, οι µαύροι. Θέλω να σας θυµίσω ότι
και τότε -ελπίζω ότι δεν θα συµβεί τώρα- από το σοσιαλισµό πή-
γαµε στον εθνικοσοσιαλισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία αναγνωρίζουν ότι ο λαός υποστηρίζει και ενεργεί σύµφωνα µε
την πολιτική του τοποθέτηση και µε την ιδεολογία του. ∆έσµιοι
των στερεοτύπων της κοινής γνώµης που οι κυβερνήσεις τους
έθρεψαν, προσπαθούν να εξασφαλίσουν τη συναίνεσή της. Προ-
σπαθούν να εξορκίσουν τα φαντάσµατα του φόβου και της ανα-
σφάλειας µε πολιτικές µηδενικής ανοχής, µαζικές απελάσεις,
στρατόπεδα συγκέντρωσης και ερµητικό κλείσιµο των συνόρων.

Σ’ αυτό το σηµείο, αναρωτιέµαι και ερωτώ το εξής: Τι νόηµα
έχει να εξαγγέλλεις ότι η Ελλάδα οφείλει να σεβαστεί το πολι-
τικό άσυλο, αντί να επαναπατρίζει µε συνοπτικές διαδικασίες
όσους το ζητούν -όπως επαναλαµβάνω ευθέως το ζητάει ο
ΛΑΟΣ- όταν ουσιαστικά ευθυγραµµίζεσαι µ’ αυτό το οποίο σου
επιβάλλουν οι οδηγίες και οι νόµοι της Ευρωπαϊκής Ένωσης;
Μιλάω για τις Συνθήκες ∆ουβλίνου και Σένγκεν.

Πόση υποκρισία, επίσης, κρύβουν εκείνοι οι οποίοι ζητούν από
την Ελλάδα -και µιλάω για τους διεθνείς οργανισµούς και τα ευ-
ρωπαϊκά όργανα- να εφαρµόζει τις Συνθήκες της Γενεύης, όταν
όλοι εδώ µέσα γνωρίζουµε ότι ουδείς πλέον τις εφαρµόζει µε
πρώτες τις µεγάλες δυνάµεις. Σας θυµίζω το Πογκρόµ του Σαρ-
κοζί εναντίον των Ρουµάνων Ροµά, το οποίο έγινε κατά παρά-
βαση κάθε ευρωπαϊκής νοµιµότητας. Αν δεν θέλουµε, λοιπόν, να
είµαστε υποκριτές, θα πρέπει να δούµε το πρόβληµα της µετα-
νάστευσης κατάµατα.

Και το πρόβληµα δεν είναι οι ανεπαρκείς νόµοι, οι διεθνείς ή οι
εθνικοί ή οι ανεπαρκείς κατασταλτικοί µηχανισµοί, αλλά η διαρ-
κώς αυξανόµενη ανισότητα ανάµεσα στις πλούσιες και φτωχιές
χώρες, τους πλούσιους και φτωχούς ανθρώπους και τους ιµπε-
ριαλιστικούς πολέµους, πραγµατικούς ή οικονοµικούς.

Το 20% του πιο πλούσιου παγκόσµιου πληθυσµού είναι εκα-
τόν εξήντα φορές πιο πλούσιο από το 20% του πιο φτωχού και η
ψαλίδα, όπως πολύ καλά ξέρετε, αυξάνεται συνεχώς. Τις πα-
γκόσµιες αυτές ανισότητες τις γνωρίζουµε όλοι. Εκτός από τη
φτώχεια, είναι οι επιδηµίες, η έλλειψη πόσιµου νερού, οι περι-
βαλλοντικές καταστροφές, τα ακραία καιρικά φαινόµενα που
προκαλεί η οικολογική δολοφονία του πλανήτη και το εξωτερικό
χρέος που πνίγει χώρες και λαούς.

Κύριοι συνάδελφοι, στην Ινδία από το 1996 ως το 2007 αυτο-
κτόνησαν διακόσιοι πενήντα χιλιάδες αγρότες, γιατί δεν µπο-

ρούσαν να αντιµετωπίσουν την πείνα και τα χρέη. Αυτοί δεν
ήρθαν προς την Ελλάδα, γι’ αυτούς δεν χρειάστηκαν µεθορια-
κές περιπολίες και συρµατοπλέγµατα για να τους αποκρούσουν
ούτε πολιτικό άσυλο για να τους σώσουν.

Και το ερώτηµα είναι τι κάνουµε. Σαφώς εδώ υπάρχουν δύο
εντελώς αντίθετες πολιτικές, δύο εντελώς αντίθετες ιδεολογίες.
Ποιες στρατηγικές πρέπει να υιοθετήσει η Ελλάδα και η Ευρώπη,
για να συνυπάρξουν οι αξίες της δυτικής δηµοκρατίας µε άλλους
πολιτισµούς και άλλες κουλτούρες; Αυτό το οποίο υποστηρί-
ζουµε εµείς.

Πώς µπορούµε να υποδεχθούµε και να φιλοξενήσουµε τους
µετανάστες χωρίς να τους εκµεταλλευθούµε, να τους περιθω-
ριοποιήσουµε και να τους καταδιώξουµε;

Πώς µπορούµε να ελέγξουµε τα µεταναστευτικά κύµατα που
προκαλούν οι αυξανόµενες παγκόσµιες ανισότητες, οι πόλεµοι
και οι λεηλασίες του πλούτου και του περιβάλλοντος από τους
στρατούς και τα πολυεθνικά κεφάλαια της πολιτισµένης ∆ύσης;
Πώς µπορούµε να ελέγξουµε τα µεταναστευτικά κύµατα που
προκαλούν οι πόλεµοι και οι λεηλασίες στους οποίους η Ελλάδα
συµµετέχει; Αυτές είναι οι ερωτήσεις που ζητούν απάντηση για
µας, εάν το δικαίωµα στη ζωή είναι θεµελιώδες δικαίωµα του πο-
λιτισµού µας και όχι µια παγκοσµιοποιηµένη απάτη. Ο πολιτισµός
µας, µας υπαγορεύει, πως όταν κάποιος πεινασµένος, άρρωστος
και κυνηγηµένος µας χτυπάει την πόρτα, να του ανοίγουµε και να
τον βοηθάµε.

Κύριοι συνάδελφοι, αυτό τουλάχιστον υποστηρίζουν οι χρι-
στιανικές µυθολογίες. Αυτό υποτίθεται ότι ίσχυε στον ελληνικό
πολιτισµό τον οποίο υποτίθεται ότι εδώ υπερασπιζόµαστε. Είτε
πιστός είτε άπιστος είτε Έλληνας είτε βάρβαρος είναι αυτός που
µας χτυπάει την πόρτα, πρέπει να τον βοηθάµε. Αυτό θα έπρεπε
να είναι ο ελάχιστος παρανοµαστής που καθορίζει την έννοια της
λέξης «ανθρωπότητα» και µάλιστα όχι φιλοσοφικά, αλλά πρα-
κτικά. Υψώνοντας τείχη και σκάβοντας τάφρους, οι ευρωπαϊκές
κυβερνήσεις απαρνούνται αυτήν την έννοια. Μέσα στο ευρω-
παϊκό οχυρό ψηφίζουµε νόµους και εκδίδουµε οδηγίες, που
στόχο έχουν να βαστήξουν στο περιθώριο της κοινωνίας και στο
λυκόφως της εκµετάλλευσης τους µετανάστες που χρειαζόµα-
στε για την ευηµερία µας, για τη δική µας ευηµερία.

Εκτός των τειχών έχουµε δηµιουργήσει µια κατάσταση πολέ-
µου χαµηλής έντασης. Ας µην κοροϊδευόµαστε µε ρητορικές
περί δηµοκρατίας, πολυπολιτισµικότητας, αλληλεγγύης και ανε-
κτικότητας. Ο πολιτικός µας πολιτισµός ουσιαστικά και νοµικά
έχει κηρύξει τον πόλεµο στην υπόλοιπη ανθρωπότητα. Αυτοί οι
αριθµοί του πολέµου είναι δηµόσιοι από το Ευρωπαϊκό Παρατη-
ρητήριο για τη Μετανάστευση και όποιος θέλει µπορεί να µπει, να
τους βρει και να τους µάθει.

Από το 1999 έως το 2009, δηλαδή από τότε που άρχισε η µέ-
τρηση, τέσσερις χιλιάδες ενενήντα εννέα µετανάστες έχασαν τη
ζωή τους, δηλαδή πνίγηκαν προσπαθώντας να φθάσουν στις
ακτές της Ιταλίας, τέσσερις χιλιάδες εννιακόσιοι τριάντα έξι σε
εκείνες της Ισπανίας, χίλιοι τριακόσιοι δέκα στο Αιγαίο, εξακό-
σιοι τρεις στην Αδριατική. Κατά προσέγγιση είναι οι αριθµοί εκεί-
νων που πεθαίνουν από το κρύο, προσπαθώντας να διασχίσουν
τις ορεινές περιοχές της Τουρκίας και της Ελλάδας, ενώ ενενή-
ντα ένας τινάχτηκαν στον αέρα στα ναρκοπέδια του Έβρου.
Άγνωστος παραµένει ο αριθµός εκείνων που πέθαναν στα ποτά-
µια που χωρίζουν την Πολωνία και τη Γερµανία, τη Βοσνία και
την Κροατία, τη Σλοβακία και την Τσεχία ή στις καρότσες φορ-
τηγών ή εκτελέστηκαν από µεθοριακές φρουρές.

Το σύνολο, κύριοι συνάδελφοι, είναι δεκατέσσερις χιλιάδες
εξακόσιες εβδοµήντα εννέα ανθρώπινες ζωές που χάθηκαν στη
µεθοριακή περίµετρο της πολιτισµένης µας Ευρώπης. Πρόκειται
για ένα εικονικό τείχος, απείρως πιο µακρύ και πιο ψηλό από το
τείχος του Βερολίνου, το γκρέµισµα του οποίου χαιρετίστηκε ως
νίκη της δηµοκρατίας και του ελεύθερου κόσµου.

Αυτοί οι αριθµοί δεν απασχολούν ούτε τις συνόδους και τις
διασκέψεις του G-10 και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ούτε το
εθνικό µας Κοινοβούλιο, όταν ψηφίζει νόµους, όπως το ίδιο συµ-
βαίνει και στις άλλες χώρες της Ευρώπης, νόµοι που αντιµετω-
πίζουν ως εγκληµατίες όσους επιβίωσαν στο ταξίδι τους προς
την ευρωπαϊκή γη της επαγγελίας.
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Αν δεν το παραδεχθούµε, αν δεν ξεκινήσουµε απ’ αυτό, καµ-
µιά λύση δεν θα υπάρξει για το µεταναστευτικό. Απλώς θα συ-
νεχίζουµε να λέµε παχιά λόγια περί πολυπολιτισµικότητας,
ανεκτικότητας, παγκόσµιας ευηµερίας και ανάπτυξης σε fora και
συνδιασκέψεις. Θα συνεχίζουµε να κάνουµε, όµως, παράλληλα
ειρηνευτικούς πολέµους και ένοπλες εξαγωγές της δηµοκρατίας
µας και του πολιτισµού µας στις χώρες των βαρβάρων και να ψη-
φίζουµε νόµους που ανοίγουν δρόµους για το αυριανό µοντέλο
µιας «Ευρώπης οχυρού». Εδώ αυτό το αίτηµα ακούστηκε –πι-
στεύω- καθαρά. Πρόκειται για µια αυταρχική Ευρώπη, που µε άλ-
λοθι τον εξωτερικό εχθρό ψηφίζει νόµους, που, κατά την
εκτίµησή µας, θα χρησιµοποιήσει σε λίγο για τον εσωτερικό
εχθρό: τους βαρβάρους, που ο παγκοσµιοποιηµένος καπιταλι-
σµός δηµιουργεί και εντός των τειχών.

Η πολιτική της Κυβέρνησής σας, κύριε Υπουργέ, πρωτοπορεί
και σε αυτόν τον τοµέα. Ζεσταίνετε το αβγό του φιδιού για λο-
γαριασµό της άρχουσας τάξης της Ευρώπης.

Κύριε Υπουργέ, µετά απ’ αυτά τα οποία είπα, είναι εµφανές ότι
ο ΣΥΡΙΖΑ καταψηφίζει το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί
∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, Εσωτε-
ρικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Οικο-
νοµικών, Εθνικής Άµυνας, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων
και Προστασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «∆ιατή-
ρηση δεδοµένων που παράγονται ή υποβάλλονται σε επεξεργα-
σία σε συνάρτηση µε την παροχή διαθέσιµων στο κοινό
υπηρεσιών ηλεκτρονικών επικοινωνιών ή δηµόσιων δικτύων επι-
κοινωνιών, χρήση συστηµάτων επιτήρησης µε τη λήψη ή κατα-
γραφή ήχου ή εικόνας σε δηµόσιους χώρους και συναφείς
διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο τώρα έχει ο πρώτος εκ των αγορητών Βουλευτών, που

ως συνήθως είναι ο Κωνσταντίνος Γείτονας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το «πώς» δεν το έχουµε

αντιληφθεί ακόµη από το Προεδρείο, αλλά λόγω προγενεστέρας
εµπειρίας ως Αντιπρόεδρος είναι συνήθως πρώτος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Καλό χρόνο σε όλους!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως, καλό χρόνο να

έχουµε.
Ο χρόνος σας είναι επτά λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και

για την εισαγωγή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η νέα νοµοθετική πρωτοβουλία

της Κυβέρνησης για το άσυλο, τα κέντρα υποδοχής, καθώς και
για τις διαδικασίες επαναπροώθησης λαθροµεταναστών, πι-
στεύω ότι συµπληρώνει και την πολιτική και τα µέτρα πολιτικής
για τη διαχείριση του µεταναστευτικού προβλήµατος. Ένα πρό-
βληµα, που δυστυχώς έχει πάρει εκρηκτικές διαστάσεις.

Η χώρα µας λόγω της γεωγραφικής θέσης, αλλά και λόγω της
γειτνίασης µε την Τουρκία, δέχεται το βάρος της µετανάστευσης
από νοτιανατολικά. ∆έχεται µεγάλο όγκο µεταναστών, που βλέ-
πουν τελικά την Ευρώπη και έχουν την Ελλάδα σαν γέφυρα για
να περάσουν προς την Ευρώπη. Βασικό δε πέρασµα την τελευ-
ταία περίοδο είναι ο Έβρος, αυτό το τµήµα µε τα χερσαία σύ-
νορα.

Όµως, πρέπει να το καταλάβουν όλοι και στο εσωτερικό και
στο εξωτερικό ότι η χώρα δεν είναι ξέφραγο αµπέλι. Έχει εξα-
ντλήσει τις αντοχές της και αυτό θα πρέπει να είναι το µήνυµα.
Σε ένα τόσο δύσκολο και ογκούµενο πρόβληµα, όπως είναι το
µεταναστευτικό, πέρα από τις ευθύνες και την εγρήγορση της
πολιτείας, απαιτείται εθνική συνεννόηση θα έλεγα, συµπόρευση
και κοινή στάση, γιατί είναι πρωτίστως εθνικό θέµα.

Στη στάση των κοµµάτων, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
πρέπει να πρυτανεύει το θάρρος της συναίνεσης, εν προκειµένω
και όχι ο φόβος του πολιτικού κόστους, ούτε η ευκολία τακτικι-
σµών για δήθεν πολιτικά οφέλη. Πρόκειται για εθνικό ζήτηµα και
δεν προσφέρουν προσχηµατικές αρνήσεις σε διατάξεις του νο-

µοσχεδίου, ούτε a priori απορρίψεις µέτρων πολιτικής, όπως επί
παραδείγµατι ο φράχτης στον Έβρο, σε αυτό το χερσαίο κοµ-
µάτι των δωδεκάµισι χιλιοµέτρων, που είναι ένα µέτρο ανάγκης,
όχι φυσικά πανάκεια, αλλά σίγουρα αποτρεπτικό.

Έχουν λεχθεί πολλά για το ζήτηµα της µετανάστευσης και
πολλές προτάσεις. Είναι σωστά πολλά. Σωστό είναι να παλέ-
ψουµε για µια ολοκληρωµένη µεταναστευτική πολιτική στην Ευ-
ρώπη. Σωστό είναι ακόµα να επιχειρήσουµε να κινητοποιήσουµε
δυνάµεις στην Ευρώπη για την αναθεώρηση του ∆ουβλίνο ΙΙ.
Ασφαλώς και θα πρέπει να πιέσουµε να εφαρµοστεί σε πλήρη
έκτασή της η διµερής συµφωνία επανεισδοχής µε την Τουρκία,
όπως επίσης να προσπαθήσουµε να γίνει και η υπογραφή συµ-
φωνίας επανεισδοχής µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, εννοώ της
Τουρκίας. Όµως, παράλληλα δεν µπορεί να αγνοήσουµε και τα
βήµατα που έχουν γίνει. Η FRONTEX είναι ένα βήµα σηµαντικό
και µε την συνεργασία µαζί τους και τη συµµετοχή τους, ήδη
υπάρχουν απτά αποτελέσµατα.

Κυρίως, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε
να µην τακτοποιήσουµε εκκρεµή ζητήµατα, σαν αυτά που τα-
κτοποιεί το νοµοσχέδιο. Τέτοια ζητήµατα είναι το θέµα του ασύ-
λου, για το οποίο δεχόµαστε έντονη κριτική και υπάρχει και
διεθνής κατακραυγή, όπως και οι συνθήκες διαβίωσης στα κέ-
ντρα υποδοχής µεταναστών, που απάδουν προς τον πολιτισµό
µας. Είναι θέµατα τέτοια που σε συνδυασµό και µε τις νέες δια-
δικασίες επαναπροώθησης και επαναπατρισµού, που αντιµετω-
πίζει το νοµοσχέδιο δίνουν προστιθέµενη αξία στη συνολική
προσπάθεια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Όσον αφορά ιδιαίτερα το άσυλο, δηµιουργείται σίγουρα ένα
πιο αποτελεσµατικό σύστηµα µε τήρηση διεθνών πρακτικών. Ου-
σιαστικά υπάρχει αποκέντρωση, αποκεντρώνεται το σύστηµα –
άρα θα είναι πιο αποτελεσµατικό και πιο διαφανές- αποαστυ-
νοµικοποιείται επίσης και λαµβάνονται µέτρα για τη συντόµευση
και αντικειµενοποίηση όλων των διαδικασιών, και ουσιαστικά της
εξέτασης των αιτήσεων.

Το υπάρχον σύστηµα είναι ξεπερασµένο. Ο Υπουργός έδωσε
τα στοιχεία και στην επιτροπή και δεν χρειάζεται να τα επανα-
λάβω. Είναι συσσωρευµένες περίπου σαράντα τόσες χιλιάδες αι-
τήσεις που, ας µην κρυβόµαστε –και αυτό αποσιωπάται από
κάποιους εδώ στην Ελλάδα- στην πλειοψηφία τους δεν έχουν
βάση. Ουσιαστικά εκµεταλλευόµενοι τη γραφειοκρατία που
υπάρχει, γίνονται κυρίως για να παρατείνεται η διαµονή.

Εποµένως, το γρήγορο ξεκαθάρισµα των αιτήσεων στο άσυλο
θα διευκολύνει το όλο ζήτηµα, θα αποκαταστήσει τη δικαιοσύνη,
θα απαλλάξει την Ελλάδα από τις κατηγορίες και θα διευκολύνει
και την επαναπροώθηση όσων δεν το δικαιούνται, ως λαθροµε-
ταναστών. Γιατί έχω την αίσθηση –και αυτό αποδεικνύεται- ότι η
πλειοψηφία των αιτήσεων δεν έχει, όπως είπα, βάση για άσυλο ή
για διεθνή προστασία. Έτσι θα δώσουµε και ένα µήνυµα προς
όλους, λαθροµετανάστες, κυκλώµατα, κράτη, ότι η Ελλάδα δεν
είναι πια ούτε το εύκολο πέρασµα, ούτε είναι το καταφύγιο µιας
µακράς παραµονής για να εξυπηρετηθούν άλλες σκοπιµότητες.

Όσον αφορά το δεύτερο κεφάλαιο, τα κέντρα υποδοχής. Πι-
στεύω ότι οι διατάξεις είναι αναγκαίες και είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση. Η χώρα µας έχει επικριθεί επανειληµµένα -για να
µην πω ότι έχει διασυρθεί- σε σχέση µε τις απάνθρωπες συνθή-
κες κράτησης µεταναστών. Συνθήκες που προσβάλλουν την ίδια
την αξιοπρέπεια του ανθρώπου.

Πρέπει να πούµε ότι η µετανάστευση δεν αφορά µόνο αριθ-
µούς ή σύνορα. Ουσιαστικά αναφέρεται σε ανθρώπους, σε συ-
νανθρώπους µας που αναγκάζονται να εγκαταλείψουν για
διάφορους λόγους τις πατρίδες τους και πέφτουν θύµατα κυ-
κλωµάτων στην αναζήτηση καλύτερης ζωής.

Οι πεπερασµένες αντοχές της κοινωνίας για να απορροφήσει
όλα τα µεταναστευτικά ρεύµατα ή οι µικρές αντοχές της οικονο-
µίας, δεν δικαιολογούν σε καµµία περίπτωση εκπτώσεις στο σε-
βασµό των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, ιδιαίτερα των δικαιωµάτων
που αφορούν την αξιοπρέπεια και την προστασία της ανθρώπι-
νης ζωής.

Με τα πρόσθετα αποτρεπτικά µέτρα που εξαγγέλθηκαν και
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πρόσφατα, το ΠΑΣΟΚ επιδεικνύει συνέπεια στις αρχές και στα-
θερότητα στην πολιτική του για τη λαθροµετανάστευση. Μια πο-
λιτική που συνοψίζεται, στη µηδενική ανοχή στη λαθροµετα-
νάστευση, στην παροχή προστασίας σε όσους τη δικαιούνται,
στην απέλαση ή στον εθελοντικό επαναπατρισµό των υπολοίπων
και κυρίως στην κοινωνική ένταξη των νόµιµων µεταναστών.
Αρχές και πολιτική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που µπορούν
και πρέπει να τύχουν οµόθυµης στήριξης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γείτονα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Α’ Αθηνών της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και πρώην Υπουργός κ. Προκόπης Παυλόπουλος.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
η Νέα ∆ηµοκρατία, όπως τόνισε η εισηγήτριά µας κ. Κόλλια,
υπερψηφίζει το σχέδιο νόµου. Εδώ χρειάζεται µια επεξήγηση
σχετικά µε το γιατί το υπερψηφίζει και µε ποιες επιφυλάξεις.

Πρώτα-πρώτα, το υπερψηφίζει διότι πρόκειται για ενσωµά-
τωση στην ελληνική έννοµη τάξη της κοινοτικής οδηγίας
115/2008. Επίσης, γιατί και τα µέτρα που περιλαµβάνονται στο
Πρώτο Κεφάλαιο, στα πρώτα άρθρα δηλαδή του σχεδίου νόµου,
είναι αναγκαίο να υπάρξουν µε τις επιφυλάξεις που θα τονίσω
στη συνέχεια. Εδώ, όµως, δεν µπορώ να µην επισηµάνω δυο
πράγµατα.

Πρώτον και η ενσωµάτωση, ιδίως όµως τα µέτρα τα οποία
παίρνετε, έρχονται µε µεγάλη καθυστέρηση, διότι ο προκάτοχός
σας επί δέκα και πλέον µήνες, δεν θέλησε να ολοκληρώσει ένα
σχεδιασµό τον οποίο βρήκατε. Γιατί τα κέντρα πρώτης υποδο-
χής και όλα αυτά, τα είχαµε σχεδιάσει, είχαν βρεθεί οι συγκεκρι-
µένοι τόποι και αυτό αφέθηκε στην κυριολεξία -µαζί µε την
αυστηρή αστυνόµευση που έπρεπε να εφαρµόζεται- στην τύχη
του.

Άρα εδώ ακολουθείτε µια πολιτική επιµηθέων.
∆εύτερον: Όταν θα αρχίσουν να αποδίδουν τα µέτρα αυτά -

γιατί θα µε θυµηθείτε πόσο χρόνο θα χρειαστεί για να στελεχω-
θούν όλα αυτά που οργανώνετε- θα έχουν εισρεύσει στην Ελ-
λάδα, µε το ρυθµό τον οποίο παρακολουθούµε αυτήν τη στιγµή,
ιδίως από τον Έβρο, δεκάδες χιλιάδες παράνοµων µεταναστών,
µε αποτέλεσµα ο Άγιος Παντελεήµονας να στενάζει περισσότερο
απ’ ό,τι στενάζει σήµερα.

Τα µέτρα έρχονται αργά και έρχονται µε προχειρότητα. Παρ’
όλα αυτά –κι αυτή είναι η τεράστια διαφορά της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας από το ΠΑΣΟΚ- η Νέα ∆ηµοκρατία υπερψηφίζει επί της
αρχής το σχέδιο νόµου, γιατί όπου είναι αναγκαίο να γίνονται
ορισµένα πράγµατα για τον τόπο, εµείς ουδέποτε ως παράταξη
εκµεταλλευτήκαµε αντιπολιτευτικές δυνατότητες. ∆υστυχώς το
κάνατε εσείς, που δεν ψηφίσατε ούτε ένα νοµοσχέδιο για τη µε-
τανάστευση, µολονότι τώρα οµολογείτε εσείς και κυβερνητικά
στελέχη, ότι εκείνα που ψηφίστηκαν τότε ήταν προς τη σωστή
κατεύθυνση.

Αφού εξήγησα το γιατί λέµε «ναι» σ’ αυτό το σχέδιο νόµου, επι-
τρέψτε µου στο λίγο χρόνο που έχω να δώσω ορισµένες διευ-
κρινίσεις σε δύο ενότητες. Η µία αφορά το µεγάλο ζήτηµα του
πώς µπορούµε να υπερασπιστούµε τα σύνορά µας. Το δεύτερο
που θέλω είναι να διατυπώσω ορισµένες επιµέρους παρατηρή-
σεις και επιφυλάξεις, αν και αυτά θα τα δούµε και στα άρθρα.

Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, µε µεγάλη έκπληξη παρα-
τήρησα τη συζήτηση η οποία έγινε από ορισµένες πλευρές –ευ-
τυχώς πολύ λίγες- για το αν έχουµε δικαίωµα να θωρακίσουµε
τα σύνορά µας. Σας διαβεβαιώνω ότι είναι εντελώς διαφορετικό
το θέµα της αποτελεσµατικότητας. Το είπα και στην επιτροπή.
Είναι άλλο αυτό. Κι εγώ έχω πολλές επιφυλάξεις για το αν και
κατά πόσο ένας φράχτης, µία φραγή της συνοριογραµµής αρκεί
από µόνη της για να λύσει το πρόβληµα της µεγάλης εισροής
παράνοµων µεταναστών στην περιοχή των χερσαίων συνόρων
στον Έβρο. Αλλά άλλο αυτό και άλλο το απόλυτο δικαίωµα που
έχει η χώρα µας να θωρακίσει όπως εκείνη θέλει τα σύνορά της.

Ας µου επιτραπεί να καταναλώσω λίγο χρόνο γιατί, ανεξάρ-
τητα από τις ωραίες φράσεις και τα µεγάλα λόγια, καλό είναι σ’
αυτήν την Αίθουσα και προς πάσα κατεύθυνση -και ιδίως στο

εξωτερικό και στην Ευρωπαϊκή Ένωση- να δώσουµε το στίγµα
τού γιατί είναι απόλυτο δικαίωµά µας να θωρακίσουµε όπως
εµείς καταλαβαίνουµε τα σύνορά µας. Και αν χρειαστεί να φτιά-
ξουµε φράχτη, να τον φτιάξουµε.

∆εν θα αναφερθώ στο γεγονός ότι τόσες άλλες χώρες, οι Ηνω-
µένες Πολιτείες µε το Μεξικό, η Ισπανία –παραδείγµατος χάριν-
έχουν εφαρµόσει αυτά τα µέτρα και κανείς δεν µπόρεσε να τους
πει οτιδήποτε. Εγώ θα αναφερθώ στο ποιες είναι οι θεσµικές βά-
σεις και τι είναι εκείνο το οποίο µπορούµε και πρέπει να αξιοποι-
ήσουµε στο µέλλον.

Πρώτον, υπάρχει το ίδιο µας το Σύνταγµα, η εσωτερική έννοµη
τάξη. Είναι οι δύο βασικές διατάξεις του άρθρου 1 και του άρ-
θρου 27 για την εθνική κυριαρχία από τη µία πλευρά και για την
κυριαρχική δυνατότητα της Ελλάδας να θωρακίζει τα σύνορά της
όπως προκύπτει µέσα από το ίδιο το Σύνταγµα. Αρκεί να ρίξει
κανείς µια µατιά ιδίως στο τι λέει το άρθρο 27.

∆εύτερον, το διεθνές δίκαιο –γραπτό και εθιµικό- µας δίνει
αυτήν τη δυνατότητα και την έχουν όλα τα κράτη. ∆ηλαδή αυτό
που µας δίνει το διεθνές δίκαιο και µάλιστα µε γείτονες σαν την
Τουρκία, εµείς οι ίδιοι θα ερχόµαστε να το αµφισβητούµε; Είναι
πολιτική και εθνική αφροσύνη αυτό το οποίο γίνεται από ορι-
σµένες –το τονίζω, ευτυχώς ελάχιστες- πλευρές.

Τρίτον, θέλω να τονίσω κάτι πολύ σηµαντικό. Φαίνεται ότι δεν
έχουµε αντιληφθεί ποια µεγάλη µεταβολή έχει επέλθει στο εσω-
τερικό της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στο Ευρωπαϊκό Κοινοτικό
∆ίκαιο µε βάση το Σύµφωνο για τη µετανάστευση και το άσυλο
το οποίο είναι και επιτυχία της Ελλάδος όπως θεσπίστηκε και δια-
µορφώθηκε κυρίως µε ελληνική πρωτοβουλία τον Οκτώβριο του
2008 επί Γαλλικής Προεδρίας στο Παρίσι. Η παράγραφος 3 ορί-
ζει σαφώς ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση -που µπορεί να µην έχει κρα-
τική οντότητα ακόµα αλλά έχει θεσµική, νοµική οντότητα και
νοµική προσωπικότητα- έχει εξωτερικά σύνορα. Και αυτά τα εξω-
τερικά σύνορα είναι τα σύνορα των κρατών-µελών όπως ορίζο-
νται κυριάρχως από αυτά. Άρα η Ελλάδα έχει τα δικά της σύνορα
τα οποία εκείνη κυριάρχως καθορίζει, αλλά ταυτοχρόνως αυτά τα
σύνορα είναι και ευρωπαϊκά σύνορα.

Αυτό µας δίνει την εξής διπλή δυνατότητα: όταν υπερασπιζό-
µαστε τα σύνορά µας, υπερασπιζόµαστε και ευρωπαϊκά σύνορα.
Και η Ευρώπη έχει υποχρέωση µε το Σύµφωνο για τη µετανά-
στευση και το άσυλο να υπερασπίζεται τα ελληνικά σύνορα όπως
η Ελλάδα τα καθορίζει ως ευρωπαϊκά σύνορα.

Αυτήν τη µεγάλη δυνατότητα δεν µπορεί να µην την εκµεταλ-
λευθούµε γιατί αυτή µας δίνει πραγµατικά τεράστιες ευκαιρίες
τις οποίες πρέπει να αξιοποιήσουµε. Πρώτα-πρώτα λύνει τα τε-
ράστια προβλήµατα που δηµιούργησαν δυστυχώς τα δύο κεί-
µενα, το κοινό ανακοινωθέν της Μαδρίτης το 1997 καθώς και η
Σύνοδος Κορυφής του Ελσίνκι το 1999, µε τη έωλη και απαρά-
δεκτη ερµηνεία που έδωσε η Τουρκία δυστυχώς λόγω και αβελ-
τηρίας της κυβέρνησης Σηµίτη την εποχή εκείνη. Άρχισε τότε να
υποτονθορύζει ή να εφαρµόζει και στην πράξη τα περί γκρίζων
ζωνών.

Ε, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να ξεκαθαρίσουµε προς
πάσα κατεύθυνση και µε το Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο ότι γκρίζες ζώνες
ως προς την Ευρώπη δεν υπάρχουν. Γκρίζες ζώνες δεν µπορεί να
αντιτάξει η Τουρκία όχι µόνο έναντι της Ελλάδος αλλά και έναντι
της Ευρώπης µε βάση το Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο. Και αυτό έχει τερά-
στιες επιπτώσεις και στη διεθνή της παρουσία και στην ευρω-
παϊκή της πορεία.

Πέραν τούτου έχουµε τη δυνατότητα και το δικαίωµα µε βάση
ακριβώς το Σύµφωνο για τη µετανάστευση και το άσυλο να διεκ-
δικούµε πλέον συγκεκριµένα πράγµατα, την παρουσία του
FRONTEX, όπως επίσης την αλλαγή του ∆ουβλίνο ΙΙ που πλέον
είναι ανεπίκαιρο, αναποτελεσµατικό και άδικο µε βάση το ίδιο το
Κοινοτικό ∆ίκαιο. Βεβαίως έχουµε το δικαίωµα να ζητάµε από την
Ευρωπαϊκή Ένωση εκείνη να υπογράψει συµφωνίες επανεισδο-
χής µε άλλα κράτη που εµείς δεν µπορούµε να τα αναγκάσουµε
να υπογράψουν. Γιατί δεν έχουµε το ίδιο βάρος όπως η Ευρω-
παϊκή Ένωση συνολικά. Επίσης µπορούµε να ζητάµε την εφαρ-
µογή των συµφωνιών εκείνων που έχουν υπογραφεί και δεν τις
εφαρµόζουν κράτη όπως είναι, παραδείγµατος χάριν, η Τουρκία.

Η Τουρκία έχει υπογράψει µεν τη συµφωνία Παπανδρέου-Τζεµ,
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το ξέρουµε αυτό, έστω κι αν αυτή ελαστικοποιήθηκε, δυστυχώς,
κατά την τελευταία επίσκεψη Ερντογάν στην Αθήνα µε το πλαφόν
που τέθηκε. Είµαστε όµως υποχρεωµένοι να διεκδικήσουµε το
δικαίωµά µας, έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να υποχρεώσει
τις χώρες εκείνες, οι οποίες υπέγραψαν τέτοιου είδους συµφω-
νίες, να τις εφαρµόσουν. Αλλιώς δεν έχουν ευρωπαϊκή προοπτική
και ευρωπαϊκή πορεία.

Όλο αυτό το σύνολο των παρατηρήσεων, παρακαλώ πολύ, ως
ελληνικό Κοινοβούλιο οφείλουµε να το υπερασπιστούµε. Γιατί
είναι υπεράσπιση του Τόπου και µέσα από την ίδια την ευρω-
παϊκή πορεία. Και πρέπει να αξιοποιήσουµε όλα αυτά τα όπλα σε
µια εποχή παγκόσµιας κρίσης. Και ξέρουµε πολύ καλά σε ποια
δίνη βρίσκεται η Ελλάδα.

∆ύο επιµέρους παρατηρήσεις µόνο, κύριε Υπουργέ, θέλω να
κάνω. Θα το δείτε στην πορεία. Παρά το γεγονός ότι κάνατε ορι-
σµένες τροποποιήσεις προς τη σωστή κατεύθυνση, µε βάση και
την πολύ εµπεριστατωµένη έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρε-
σίας της Βουλής, πρέπει να σας πω το εξής: Σε ό,τι αφορά στο
άρθρο 2, παράγραφος 7 και το άρθρο 9, παράγραφος 5, πρέπει
να επισηµάνω ότι στα δύο σηµεία που λέµε «τη συµµετοχή των
µη κυβερνητικών οργανώσεων» σε ορισµένες περιπτώσεις άσκη-
σης δηµόσιας εξουσίας, πρώτον, τίθεται ούτως ή άλλως ένα
θέµα. Είδα τη διόρθωση που κάνατε. Θα σας πω ότι δεν είναι
επαρκής. Αναφέρατε τα παραδείγµατα, που η υπηρεσία της Βου-
λής παρέθεσε, αλλά δεν είναι µόνο αυτά. Παραδειγµατικά τα ανέ-
φερε η Επιστηµονική Υπηρεσία. Θα πρέπει σαφώς να γίνει δεκτό,
σαν ερµηνεία, µέσα στη Βουλή ότι έστω και σε προπαρασκευα-
στικό επίπεδο έκδοσης διοικητικών πράξεων άσκησης δηµόσιας
εξουσίας δεν µπορούν να µετέχουν.

Και δεύτερον, το ποιες είναι αυτές οι ΜΚΟ δεν το ξέρουµε.
Λέτε ότι θα ρυθµιστεί µε µια υπουργική απόφαση. Σας το λέει η
Επιστηµονική Υπηρεσία. Είναι πολύ ευρεία η εξουσιοδότηση
αυτή. Εγώ θεωρώ ότι αν αντικαθιστούσατε αυτήν την εξουσιο-
δότηση µε ένα διάταγµα, θα πέρναγε και από τη βάσανο της επε-
ξεργασίας του Συµβουλίου της Επικρατείας για να σας έλεγε
ποιες είναι εκείνες οι αρµοδιότητες, που είναι νοητό να ασκού-
νται από τέτοιες µη κυβερνητικές οργανώσεις. Παρά το γεγονός
ότι έχουµε αντίρρηση γενικώς στο να µετέχουν. ∆εν προσθέ-
τουµε τίποτα µε το να βάζουµε τις µη κυβερνητικές οργανώσεις
-που δεν τις ξέρουµε κιόλας και δεν ξέρουµε και τι ρόλο παίζουν-
να ασκούν ένα τέτοιο ρόλο και τέτοιες αρµοδιότητες. Αυτό, πα-
ρακαλώ, προσέξτε το πολύ.

Επιπλέον είναι ανάγκη να δείτε και το εξής: Στις δύο περιπτώ-
σεις του άρθρου 3 και του άρθρου 42, παράγραφος 3 µετέχουν
πρόσωπα από µη κυβερνητικές οργανώσεις στην Επιτροπή Προ-
σφυγών και στις Επιτροπές Μεταναστών. Το διορθώσατε στο ένα
και λέτε ότι πρέπει να είναι ελληνικής ιθαγένειας. Ισχύει το ίδιο
πράγµα όµως -δεν το έχει επισηµάνει η Επιστηµονική Υπηρεσία
της Βουλής- και για τις επιτροπές µεταναστών όπου µετέχουν
εκπρόσωποι των µη κυβερνητικών οργανώσεων. Και εκεί πρέπει
να προσθέσετε το ίδιο στο άρθρο 42, παράγραφος 3.

Τέλος, µην ξεχνάτε πως σε ό,τι αφορά στη δυνατότητα ιδιωτι-
κών εταιρειών να αστυνοµεύουν, παραπέµπετε στο ν. 3707/2008.
∆υστυχώς µε δική σας επιµονή, αντιπολίτευση ήσασταν, η δυνα-
τότητα που παρέχεται σε ιδιωτικές εταιρείες να ασκούν τέτοιες
αρµοδιότητες αποκλείει την άσκηση αρµοδιοτήτων που σχετίζε-
ται µε δηµόσια εξουσία. ∆εν είναι λοιπόν επαρκές το πλαίσιο του
ν. 3707/2008. Και αυτό, µολονότι ως Υπουργός το είχα φέρει δια-
φορετικά, µε δική σας επιµονή την εποχή εκείνη και ως αξιωµα-
τική αντιπολίτευση, δεν δινόταν αυτή η δυνατότητα. Παρακαλώ,
προσέξτε αυτή τη λεπτοµέρεια.

Σ’ αυτό το νοµοσχέδιο τροπολογία για τα φροντιστήρια, θα µε
συγχωρέσετε θα πω ότι δεν ταιριάζει πουθενά. ∆άσκαλε που δί-
δασκες την εποχή που µας κάνατε τις παρατηρήσεις.

Και το τελευταίο αφορά στην τροπολογία για την χωροθέτηση
των κέντρων πρώτης υποδοχής. Θέλει λίγη προσοχή γιατί παρά
τις εξαιρέσεις που έχετε προσθέσει -και ορθώς τις βάζετε- σε
ό,τι αφορά στην πολεοδόµηση γενικότερα να θυµάστε ότι δεν
αρκεί αυτή η εξουσιοδότηση που έχει βάλει. ∆εν αρκεί αυτή η
ρύθµιση σε ό,τι αφορά στον αποχαρακτηρισµό. Γιατί έχουµε
παλιά στρατόπεδα που στο µεταξύ έχουν χαρακτηριστεί ως δάση

και δασικές εκτάσεις. Ο αποχαρακτηρισµός σε αυτές τις περι-
πτώσεις πρέπει να γίνει σύµφωνα µε τις υφιστάµενες διατάξεις
περί αποχαρακτηρισµού. ∆εν αρκεί µόνο η ρύθµιση που φέρατε.

Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, που υπερέβην τόσο το χρόνο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα µπορούσατε να λέ-
γατε τα περισσότερα στον προσήκοντα χρόνο και χώρο, δηλαδή,
στα άρθρα και τις τροπολογίες. Το λέω και για τους άλλους συ-
ναδέλφους.

Ευχαριστούµε τον κ. Παυλόπουλο.
Το λόγο έχει ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης, Βουλευτής του Λαϊ-

κού Ορθόδοξου Συναγερµού του Νοµού Θεσσαλονίκης.
Ορίστε, κύριε Κολοκοτρώνη.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαβάζω:
«Η Ελλάδα είναι ένα σύγχρονο κράτος, µια ανοιχτή, φιλόξενη

και δηµοκρατική κοινωνία, µε ευαισθησία και κατανόηση για τους
ανθρώπους που αναζητούν µια καινούργια πατρίδα, αλλά υπάρ-
χουν και όρια. Προτεραιότητά µας είναι η ασφάλεια και η ποιό-
τητα της ζωής των Ελλήνων πολιτών και όσων άλλων θέλουν να
σεβαστούν τις υποχρεώσεις τους προς τους νόµους του ελληνι-
κού κράτους.

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, Χρήστος Παπουτσής.»
Αυτή είναι η απάντηση σε ερώτηση που κατατέθηκε από τον

οµιλούντα και τους συναδέλφους κυρίους Βελόπουλο, Ανατο-
λάκη και Βορίδη στις 15 ∆εκεµβρίου. Και ο κ. Παπουτσής προ-
λογικά σηµειώνει ότι το θέµα της µη νόµιµης µετανάστευσης
αποτελεί πλέον ένα µείζον εθνικό ζήτηµα.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επιτέλους, λοιπόν, συζητούµε για ένα θέµα το οποίο για πολλά
χρόνια αποτελούσε ταµπού και που µια απλή αναφορά σε αυτό
-στο θέµα της λαθροµετανάστευσης- αρκούσε για να χαρακτη-
ριστεί κάποιος ρατσιστής ή ξενόφοβος, ενώ οι προτάσεις του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού για ποσόστωση και για φύλαξη
των συνόρων εθεωρούντο άκρως εθνικιστικές θέσεις και οι κραυ-
γές αγωνίας των Ελλήνων πολιτών αγνοούνταν προκλητικά και
λοιδορούνταν τόσο από πολιτικές δυνάµεις όσο και από µερικά
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης.

Η ζωή, όµως, φαίνεται ότι εκδικείται. Η πραγµατικότητα είναι
εδώ. Η Κυβέρνηση µε χρονοκαθυστέρηση αντελήφθη ότι υπάρ-
χει ένα εθνικό ζήτηµα µπροστά της που πρέπει να το επιλύσει.

Και, βέβαια, για τη σηµερινή πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
δεν έχω να πω τίποτα. ∆εν έχω να πω τίποτα µε την έννοια της
κριτικής, διότι µε ταχύτητα αντελήφθη το πρόβληµα που οι άλλοι,
οι προκάτοχοί της, δεν είχαν αντιληφθεί και προχώρησε στη
λήψη άµεσων µέτρων.

Τώρα, όµως, που το πρόβληµα έχει γιγαντωθεί, τώρα που η
κατάσταση είναι µη αναστρέψιµη, αποφάσισε η πολιτεία να δει τη
σκληρή πραγµατικότητα, συρόµενη πίσω από τις δραµατικές εξε-
λίξεις που διαµορφώνουν η πρωτοφανής οικονοµική κρίση, η
έκρηξη της ανεργίας και της φτώχειας, την ίδια ώρα που άτα-
κτες οµάδες πεινασµένων και εγκλωβισµένων στη χώρα λαθρο-
µεταναστών απειλούν την ειρήνη και την κοινωνική συνοχή,
θύµατα και αυτοί µιας ανεύθυνης πολιτικής και µιας επικίνδυνης
παραπληροφόρησης.

Παρ’ όλα αυτά, λόγω της κρισιµότητας της κατάστασης και
λόγω της ιστορικής ευθύνης που έχουµε όλοι απέναντι στον ελ-
ληνικό λαό -το δοκιµαζόµενο ελληνικό λαό- οφείλουµε να στηρί-
ξουµε κάθε προσπάθεια που επιχειρεί να βάλει τάξη στην
ανεξέλεγκτη αυτήν κατάσταση και µε ρεαλισµό να προσεγγί-
σουµε το ευαίσθητο θέµα της λαθροµετανάστευσης.

Η απλή λογική, λοιπόν, λέει ότι το πρόβληµα της λαθροµετα-
νάστευσης δεν θα µπορέσει ποτέ η χώρα µας να το διαχειριστεί
ικανοποιητικά, αν δεν δώσει ιδιαίτερη βαρύτητα στη φύλαξη των
συνόρων της ώστε να περιορίσει τις µεταναστευτικές ροές.

Είναι κυρίαρχο δικαίωµα του κάθε κράτους η διαφύλαξη των
συνόρων του και ουδείς τρίτος έχει λόγο πάνω σε αυτό, ιδιαί-
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τερα όταν κινδυνεύει η συνοχή και η οµαλή λειτουργία του κρά-
τους.

Όσο, λοιπόν, συνεχίζεται η µαζική εισροή λαθροµεταναστών
στη χώρα, όσα κέντρα πρώτης υποδοχής κι αν δηµιουργηθούν,
αυτά θα κορεστούν σύντοµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κι
έτσι ούτε η πολιτεία θα µπορέσει να διασφαλίσει ανθρώπινες
συνθήκες κράτησης ή παραµονής σε αυτούς τους ανθρώπους
και παράλληλα θα συνεχίσει η χώρα να εκτίθεται διεθνώς.

Με κάθε τρόπο, λοιπόν, και άµεσα πρέπει να διασφαλιστούν
τα σύνορά µας. Αυτό είναι εκ των ων ουκ άνευ.

Επίσης, η φήµη που έχει αποκτήσει η Ελλάδα ως ευρωπαϊκή
χώρα εύκολου προορισµού, µε διάτρητα σύνορα, µε ασαφές και
χαλαρό νοµοθετικό πλαίσιο, µε ανοχή στη λαθροµετανάστευση,
την έχει καταστήσει τον πιο δηµοφιλή προορισµό.

Παράλληλα, ο νόµος για την ιθαγένεια αποτέλεσε µαγνήτη εισ-
ροής µεταναστών.

Αυτό πρέπει να αλλάξει µε την ανάληψη από τη χώρα µας εκ-
στρατείας ενηµέρωσης στις χώρες από όπου προέρχεται ο κύ-
ριος όγκος των λαθροµεταναστών και να καταστήσουµε σαφές
ότι τώρα τα σύνορα φυλάσσονται αυστηρά, ότι διαθέτουµε αυ-
στηρό νοµοθετικό πλαίσιο χορήγησης αδειών παραµονής και
ασύλου, ότι είµαστε υποχρεωµένοι να µην επιτρέπουµε στους
λαθροµετανάστες να πηγαίνουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ότι
η Ελλάδα αδυνατεί να προσφέρει θέσεις εργασίας, δεδοµένου
ότι υπάρχουν ήδη ένα εκατοµµύριο άνεργοι, έτσι, και αυτοί οι άν-
θρωποι να γνωρίζουν την πραγµατική κατάσταση που επικρατεί
στην Ελλάδα και να προστατεύονται από κυκλώµατα που τους
παραπλανούν, τάζοντάς τους τη Γη της Επαγγελίας και η Ελλάδα
να µην αναγκάζεται να αναλαµβάνει την ευθύνη χιλιάδων λα-
θροµεταναστών, που είναι πολύ δύσκολο να διαχειριστεί και
ακόµα δυσκολότερο να τους εξασφαλίσει ικανοποιητικές συν-
θήκες διαβίωσης. Να γίνει σαφές, λοιπόν, σε όλους ότι η Ελλάδα
µπορεί να θέλει, αλλά δεν µπορεί να λύσει το παγκόσµιο πρό-
βληµα της φτώχειας.

Σε ό,τι αφορά τώρα την εξέταση των αιτήσεων ασύλου, ένα
στοιχείο που θα πρέπει να συνυπολογίζεται και να αιτιολογείται
επαρκώς από τους αιτούντες το άσυλο είναι το κριτήριο των
ασφαλών γειτονικών χωρών από όπου διέρχονται µέχρι να ει-
σέλθουν στην Ελλάδα. ∆ιότι το πιο λογικό θα ήταν ότι εφόσον
στη χώρα τους επικρατεί η όποια έκρυθµη κατάσταση και οι ίδιοι
κινδυνεύουν, αυτοί να µεταβούν σε γειτονικές της χώρας προέ-
λευσης τους ασφαλείς χώρες και εκεί να αιτηθούν άσυλο, δεδο-
µένου ότι είναι εγγύτερες στην κουλτούρα, τον πολιτισµό και τη
θρησκεία τους.

Περισσότερα στα επί των άρθρων.
Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εκτιµώ το ότι αποδε-

χτήκατε την πρόταση µου να αναφέρεστε στα άρθρα όταν έρθει
η ώρα τους.

Ευχαριστούµε τον κ. Κολοκοτρώνη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής δεκατρείς µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκ-
παιδευτικοί από το Τεχνικό Επαγγελµατικό Εκπαιδευτήριο
Ειδικής Αγωγής Κατερίνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα καλείται στο Βήµα ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρκογιαν-
νάκης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή πι-
στεύω πως σε αυτήν την Αίθουσα ουδείς υπολείπεται των άλλων
συναισθηµάτων ανθρωπιάς, θεωρώ περιττό να επαναλάβω και
εγώ αυτά τα οποία τόνισαν προηγουµένως οι συνάδελφοι µας
όσον αφορά τη συµπόνια, την οποία δείχνουµε και πρέπει να δεί-
χνουµε προς αυτούς τους δυστυχείς, οι οποίοι βρίσκουν κατα-
φύγιο στη χώρα µας για µια καλύτερη ζωή.

Θα περιοριστώ στα λίγα λεπτά που έχω στη διάθεση µου για

να καταδείξω το µέγεθος τους προβλήµατος, ενός προβλήµα-
τος το οποίο πολύ φοβάµαι ότι πολλοί δεν έχουν κατανοήσει
όσον αφορά τη χώρα µας. Χαίροµαι που, όπως άκουσα προη-
γουµένως, ο σηµερινός Υπουργός αποδέχεται ότι το πρόβληµα
αυτό είναι ένα µέγα εθνικό πρόβληµα. Έτσι είναι, κύριε Υπουργέ.

Η χώρα µας ως εκ της θέσεως της, της γεωγραφικής είναι η
χώρα, η οποία στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης δέχεται το
µεγαλύτερο µέρος του µεταναστευτικού ρεύµατος στην Ευ-
ρώπη. Υπολογίζεται ότι πάνω από το 50% αυτών των οποίων επι-
θυµούν να πάνε ως µετανάστες παράνοµοι στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, έρχονται στην Ελλάδα.

Θα πρέπει να δεχτούµε -διότι µας έρχονται από τον Βορρά,
µας έρχονται από την Ανατολή, µας έρχονται από το Νότο- ότι η
χώρα µας δεν είναι χώρα προορισµού. Αγαπητοί συνάδελφοι, η
χώρα µας δεν είναι χώρα τελικού προορισµού, είναι χώρα διέ-
λευσης. Η Ελλάδα είναι ο χώρος ο γεωγραφικός διά του οποίου
θα πάνε στην περαιτέρω Ευρωπαϊκή Ένωση επειδή ξεγελιούνται
ή επειδή µε τον οποιοδήποτε τρόπο νοµίζουν ότι αυτό είναι εύ-
κολο, έρχονται εδώ.

Εγώ, λοιπόν -και ενώ αυτό συνέβαινε πάντοτε, δεν συµβαίνει
µόνο τώρα- έχω µια απορία: Πώς η χώρα µας απεδέχθη και υπέ-
γραψε αυτήν την περίφηµη Συνθήκη ∆ουβλίνο ΙΙ;

Αυτός ο οποίος υπέγραψε αυτήν τη συνθήκη, όπου αναγκάζει
τη χώρα µας ουσιαστικά από χώρα διέλευσης να αποδέχεται και
να διαχειρίζεται τις εκατοντάδες χιλιάδες των δυστυχισµένων
αυτών ανθρώπων εδώ…

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ποιος ήταν κυβέρνηση;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ήταν η κυβέρνηση του

ΠΑΣΟΚ το 2003. Απορώ πώς υπέγραψε αυτήν τη συνθήκη.
Πιστεύω ότι αυτή η συνθήκη είναι καταστροφή για τη χώρα

µας. ∆ιότι τούτη την ώρα η αλήθεια είναι ότι δεν γνωρίζουµε,
αγαπητοί συνάδελφοι, πόσοι είναι στη χώρα µας. ∆εν γνωρίζουµε
από πού προέρχονται. ∆εν γνωρίζουµε τι πιστεύουν και τι κάνουν.
Είναι ένα πρόβληµα δυσεπίλυτο, ένα πρόβληµα το οποίο θα µε-
γαλώνει µέρα µε τη µέρα. Μη νοµίζετε ότι το πρόβληµα θα λυθεί
µε το φράχτη ή µε την καλύτερη φύλαξη των συνόρων. Είναι εύ-
κολο να το λέµε. Όταν στην πράξη καλούµαστε να διαχειρι-
στούµε το ζήτηµα από κυβερνητική θέση, τότε µόνο καταλα-
βαίνουµε πόσο δύσκολη είναι η διαχείρισή του.

Εµείς ως Συµµαχία, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, θα υπερψηφί-
σουµε το νοµοσχέδιο. Υποστηρίζουµε και την κατασκευή του
φράχτη, αρκεί να είναι ακριβώς επί των συνόρων. ∆ιότι έστω και
ένα µέτρο να είναι εντεύθεν των συνόρων, δεν κάνουµε απολύ-
τως τίποτα. ∆ιότι εφόσον θα µπει στο ελληνικό έδαφος κάποια
µέτρα, από εκεί και πέρα τι θα τον κάνεις, εφόσον καθίσει εκεί.
Θα τον αφήσεις να πεθάνει; Υποχρεωτικά θα τον µαζέψεις και
θα τον περιθάλψεις.

Τι συµβαίνει στην πραγµατικότητα; Έχουµε ένα ποτάµι από
την Ανατολή τούτη την ώρα, ένα ποτάµι στο οποίο βάζουµε
φράγµατα σε διάφορα σηµεία για να σταµατήσουµε τη ροή του.
Και ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι οι νόµοι τις φυσικής δεν βλέ-
πουν τη λύση του προβλήµατος µε αυτόν τον τρόπο. Από κάπου
αλλού θα σπάσει το ποτάµι και θα πληµµυρίσει ο τόπος. Όσο και
αν φυλάσσονται τα σύνορα –και είναι λάθος η θεωρία να φυλά-
ξουµε τα σύνορα όσο µπορούµε καλύτερα- είναι λάθος. Κάποιος
τρόπος θα βρεθεί για να µπουν στη χώρα µας. Και από την ώρα
που θα έρθουν εδώ, κύριοι συνάδελφοι, τότε είναι συγκεκριµένη,
προδιαγεγραµµένη η πορεία οποιουδήποτε από αυτούς. Στε-
ρούνται ταξιδιωτικών εγγράφων, δεν λένε την αλήθεια από πού
προέρχονται. Αποτέλεσµα όλων αυτών είναι να αναζητούν οι ίδιοι
να πάνε στην αστυνοµία. Η πρώτη λέξη που φωνάζουν είναι «PO-
LICE». Ακόµη συλλαµβάνονται. Έχουν τον πρώτο καιρό εξασφα-
λισµένη τροφή και στέγη στα διάφορα κέντρα υποδοχής. Ας τα
ονοµάσουµε κέντρα υποδοχής, αλλά στις περισσότερες περι-
πτώσεις, όµως, είναι χώροι σταβλισµού ζώων. Από εκεί και πέρα,
µετά την πάροδο λίγων ηµερών παίρνουν ένα σηµείωµα, αφού
υποβάλλουν το αίτηµα ασύλου, και έρχονται στην Αθήνα. Έκτοτε
είναι αδύνατο να φύγουν από τη χώρα. Γιατί είναι αδύνατον; ∆ιότι
απλά δεν συνεργάζονται οι πρεσβείες. Οι πρεσβείες λένε: «∆εν
είναι υπήκοός µας». ∆εν δίνουν προσωρινό ταξιδιωτικό έγγραφο
για να φύγουν και έτσι παραµένουν εδώ.
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Το πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, κύριοι
συνάδελφοι, δεν πρόκειται να λυθεί, εάν η Ευρωπαϊκή Ένωση
δεν σταµατήσει την υποκριτική συµπεριφορά της έναντι της
χώρας µας. Πολύ καλά ξέρουν αυτοί οι οποίοι χύνουν κροκοδεί-
λια δάκρυα υπέρ των λίγων νοµίµων µεταναστών ότι το πρό-
βληµα δεν µπορεί να λυθεί από µόνο του. Και πολύ καλά
γνωρίζουν ότι την ευθύνη της διαχείρισης του προβλήµατος την
έχει η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Θα πρέπει, λοιπόν, να πειστεί η Ευρωπαϊκή Ένωση να σκύψει
το κεφάλι πάνω από το πρόβληµα. Τι θα πρέπει να κάνει; Πρώτα
απ’ όλα να χρηµατοδοτείται η χώρα µας ως χώρα πρώτης υπο-
δοχής. Να δηµιουργηθούν κατάλληλοι χώροι για την αρχική υπο-
δοχή. Να δίνεται η πρώτη φροντίδα. Και από εκεί και πέρα, να
γίνεται µία ισοκατανοµή, µία αναλογική κατανοµή σε όλες της
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Για την Ευρώπη κατευθύνονται,
δεν κατευθύνονται για την Ελλάδα. Εκτός εάν νοµίζουν ότι µπο-
ρούν να σταµατήσουν την εισροή στην Ευρώπη, να έρθουν να
φυλάξουν αυτοί τα σύνορα, να τους αναθέσουµε να φυλάττουν
αυτοί τα σύνορα.

Μη νοµίζετε ότι λύνει το πρόβληµα η FRONTEX. Η FRONTEX
απλά καταγράφει. Η FRONTEX απλώς βλέπει τι συµβαίνει και το
πολύ-πολύ να φροντίσει να εφαρµόζονται τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα σε αυτούς που εισέρχονται στη χώρα µας.

Νοµίζω λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι µόνο µε τη συµπα-
ράσταση της Ευρωπαϊκής Ένωσης µπορεί να λυθεί το πρόβληµα.
Πρέπει να συναφθούν συµφωνίες µε τα διάφορα κράτη να δέχο-
νται τον επαναπατρισµό, να χρηµατοδοτούνται προγράµµατα
εκούσιου επαναπατρισµού και όλα τα άλλα τα οποία µπορούν να
γίνουν.

Όσον αφορά το θέµα του ασύλου, δεν µπορώ να καταλάβω
πώς πιστεύουν κάποιοι ότι µε την αλλαγή η οποία επέρχεται, µπο-
ρεί να λυθεί καθ’ οιονδήποτε τρόπο το πρόβληµα. Μία είναι η νο-
µοθεσία, συγκεκριµένη. Οι λόγοι για τους οποίους χορηγείται το
άσυλο είναι συγκεκριµένοι λόγοι. Τους ίδιους νόµους θα εφαρ-
µόσουν και οι µη αστυνοµικοί, τους ίδιους νόµους εφήρµοζε –
και καλά- η αστυνοµία, χωρίς να υπάρχει διαφθορά τουλάχιστον
σε αυτό το σηµείο.

Ίδιοι νόµοι θα εφαρµόζονται. Πιστεύετε αλήθεια ότι επειδή θα
έχουµε δευτεροβάθµιες επιτροπές θα λυθεί το πρόβληµα; Ίσα-
ίσα που θα καθυστερεί ακόµα περισσότερο και όταν υπάρχουν
δεκάδες χιλιάδες εκκρεµότητες και όταν περιµένουµε ακόµη πε-
ρισσότερους, τότε πώς πιστεύετε αλήθεια ότι θα έχουµε ποιο-
τική διαφοροποίηση; Ο µεγάλος αριθµός των αιτήσεων, οι
δεκάδες χιλιάδες αιτήσεις, οι οποίες υπάρχουν, είναι σε βάρος
της ποιότητας της δουλειάς αυτών των επιτροπών.

Κύριοι συνάδελφοι, ψηφίζουµε όπως είπαµε το νοµοσχέδιο,
κυρίως, διότι είναι εναρµόνιση µε οδηγία ευρωπαϊκή. Κυρίως γι’
αυτό το ψηφίζουµε και σε κάθε περίπτωση, επειδή πιστεύουµε
ότι αυτό το οποίο έχει εξαγγείλει πως θα κάνει -δεν ξέρουµε πότε
θα γίνει αυτό το πράγµα- το Υπουργείο, σχετικά µε τον περίφηµο
φράχτη, κατά τι θα συµβάλει στην άντληση του φαινοµένου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκογιαννάκη.

Καλείται τώρα η κ. Βασιλική Τσόνογλου-Βυλλιώτη, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ από τη Βοιωτία, να λάβει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ - ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Εύχοµαι σε όλους τους συναδέλφους, καλότυχο το 2011.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα

της παράνοµης µετανάστευσης στη χώρα µας είναι κοινός τόπος
πλέον ότι δεν είναι µόνο εθνικό, αλλά κοινό ευρωπαϊκό πρό-
βληµα, όπως άλλωστε αξιολογήθηκε και στην ηµερήσια διάταξη
των ευρωπαϊκών συµβουλίων του Ιουνίου και Οκτωβρίου 2009.

Είναι κοινή η διαπίστωση στην Ευρωπαϊκή Ένωση ότι θα πρέ-
πει να δοθεί προτεραιότητα στην ολοκλήρωση σύναψης συµ-
φωνιών επανεισδοχής, µε ονοµαστική αναφορά στις χώρες Λιβύη
και Τουρκία και στην επαρκή εφαρµογή των υφισταµένων διµε-
ρών συµφωνιών, όπως άλλωστε σθεναρά απαίτησε προχθές ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και Πρωθυπουργός της χώρας µας, κ.
Γιώργος Παπανδρέου, στο Ερζερούµ, στην καρδιά της Τουρκίας,
ενώπιον της συνόδου των Τούρκων διπλωµατών.

Ως εκ τούτου είναι ανάγκη να τεθεί επί τάπητος η εσωτερική
ανακατανοµή των δικαιούχων της διεθνούς προστασίας, ιδίως
στα κράτη που υφίστανται συγκεκριµένες και δυσανάλογες πιέ-
σεις, όπως είναι η χώρα µας, ώστε να υπάρξει ενίσχυση της ευ-
ρωπαϊκής πολιτικής ασύλου, εντατικοποίηση των προσπαθειών
για την υλοποίηση ενός κοινού ευρωπαϊκού συστήµατος για το
άσυλο.

Απαιτείται, λοιπόν, µία διεθνής αλληλεγγύη, προκειµένου και
στη χώρα µας, που έχει καταστεί κυρίως χώρα διέλευσης µετα-
ναστών, να διαχωριστούν µε ακριβή κριτήρια οι περιπτώσεις ατό-
µων που έχουν πράγµατι ανάγκη παροχής ασύλου, ενώ επιπλέον
απαιτείται η δέσµη χρηµατοδοτικών µέτρων και πρακτικής βοή-
θειας. Και συµφωνώ µε τον προλαλήσαντα συνάδελφο, τον κ.
Μαρκογιαννάκη.

Είναι γεγονός ότι σήµερα παρατηρείται σηµαντική αύξηση των
παρανόµων µεταναστών, κυρίως προερχοµένων από την Τουρ-
κία, µε κύρια χαρακτηριστικά τη µείωση από τις θαλάσσιες εισό-
δους και ανησυχητική αύξηση από τις χερσαίες εισόδους µας,
σε ποσοστό 271%.

Το 1991, επί κυβερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας, στο πλαίσιο
µιας πρόχειρης και χωρίς εγγυήσεις και διαπραγµατεύσεις
άφρονης πολιτικής, άνοιξαν τα σύνορα της χώρας µας, χωρίς να
έχει ληφθεί καµµία απολύτως πρόνοια για την αντιµετώπιση των
τεραστίων προβληµάτων που θα προέκυπταν και προέκυψαν άλ-
λωστε, από την αθρόα προσέλευση διά παντός τρόπου, αγνώ-
στου αριθµού εξαθλιωµένων οικονοµικά µεταναστών, στην
πλειοψηφία τους παρανόµων.

Η χώρα µας απροστάτευτη και αθωράκιστη θεσµικά οικονο-
µικά, κοινωνικά και πολιτισµικά υποδέχθηκε σωρεία λαθροµετα-
ναστών, χωρίς να υπάρχει πρόνοια διαχείρισής τους, ελέγχου,
διακρίβωσης των στοιχείων τους, καταγραφής τους και αξιολό-
γησης περιπτώσεως ενός εκάστου και διαχωρισµού πολύ περισ-
σότερο, εάν πρόκειται περί λαθροµετανάστου που πρέπει να
απελαθεί ή πρόκειται για πρόσωπο που πρέπει να απολαύσει του
δικαιώµατος παροχής ασύλου.

Πέρασε αρκετός χρόνος για την άσκηση υποτυπωδών πολιτι-
κών ενσωµάτωσης και κοινωνικής ένταξης, χωρίς να λείψουν οι
περιπτώσεις παραβάσεως θεµελιωδών ανθρωπίνων δικαιωµάτων
σε κέντρα φιλοξενίας οµάδων πληθυσµών λαθροµεταναστών,
κάτω από άθλιες συνθήκες διαβίωσης, περιστατικά για τα οποία
δεν περηφανευόµαστε και περιστατικά για τα οποία η χώρα µας
έχει εισπράξει καταδικαστικές αποφάσεις από το Ευρωπαϊκό ∆ι-
καστήριο Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και αρνητική κριτική, ιδίως
για το διάστηµα 2005-2008 και πρέπει να το τονίσουµε αυτό.

Εξάλλου, η θεσµική θωράκιση δεν αποδείχθηκε επαρκής για
την εξάλειψη της λαθροµετανάστευσης, ούτε τα µέτρα κατα-
στολής και καταδίωξης ικανά για την αποτροπή της συνεχώς διο-
γκούµενης εγκληµατικότητας των οικονοµικά εξαθλιωµένων
αυτών ανθρώπων.

Επί όλα αυτά τα χρόνια που παρήλθαν, δεν κατέστη δυνατή η
άσκηση επαρκούς πολιτικής για τον έλεγχο, την εξέταση και διεκ-
περαίωση σε εύλογο χρονικό διάστηµα της σωρείας των περι-
πτώσεων αιτήσεων ασύλου από απάτριδες, πολιτικά διωκό-
µενους και εν γένει άτοµα που χρήζουν προστασίας κατά τους
διεθνείς κανόνες. Συσσωρευόµενες οι αιτήσεις αυτές, ιδίως στο
αστικό κέντρο της Αθήνας και της Θεσσαλονίκης, είχαν ως απο-
τέλεσµα οι κυριολεκτικά οικονοµικά εξοντωµένοι πρόσφυγες,
των οποίων καθυστερεί η εξέταση των αιτηµάτων τους, να πέ-
φτουν στα νύχια αετονύχηδων, να γίνονται αντικείµενο εκµετάλ-
λευσης, να εφοδιάζονται µε πλαστά έγγραφα έναντι αδρών
αµοιβών. Σήµερα στα δηµοσιεύµατα των εφηµερίδων υπάρχει
χαρακτηριστική περίπτωση παραποµπής τέτοιων ανθρώπων, που
εκµεταλλεύτηκαν εξαθλιωµένους µετανάστες έναντι αδρών αµοι-
βών, να θυµατοποιούνται από κυνικούς τέτοιους εγκληµατίες,
που εµπορεύονται ακόµα και τα σαρκία τους.

Η σηµερινή, λοιπόν, νοµοθετική πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ και
του Γιώργου Παπανδρέου για την αναµόρφωση και βελτίωση του
εθνικού συστήµατος ασύλου είναι υψίστης κοινωνικής, οικονοµι-
κής και πολιτικής σηµασίας, τείνει να εξαλείψει την αρνητική ει-
κόνα της χώρας µας, αλλά και να ενισχύσει το αίσθηµα ασφά-
λειας των συµπολιτών µας.
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Το σηµερινό νοµοσχέδιο έχει ως στόχο την αναθεώρηση των
προϋποθέσεων, των διαδικασιών και των µηχανισµών παροχής
ασύλου, τη σύσταση κεντρικών και περιφερειακών υπηρεσιών
ασύλου ιδίως στα κύρια σηµεία εισόδου των, υπηρεσιών πρώτης
υποδοχής και κινητών µονάδων ελέγχου, ειδικής ανεξάρτητης
επιτροπής που θα ασκεί εποπτεία στη λειτουργία των κέντρων
πρώτης υποδοχής, που θα έχει στόχο την ταχεία και υπό εµπεί-
ρων υπαλλήλων, που θα είναι γνώστες του προσφυγικού δικαίου
και θα ενηµερώνονται διαρκώς για τις πολιτικές εξελίξεις στις
χώρες των ατόµων αυτών που αιτούνται άσυλο, εκκαθάριση των
αιτήσεων παροχής ασύλου που εκκρεµούν µετά από διεξοδική
έρευνα των προϋποθέσεων και των κριτηρίων, προκειµένου να
διαχωρίζονται οι αλλοδαποί που χρήζουν, πράγµατι, διεθνούς
προστασίας ασύλου απ’ αυτούς που δεν πληρούν τους όρους
και πρέπει να επαναπροωθηθούν στη χώρα προέλευσής τους.

Επίσης, ρυθµίζονται διαδικασίες για την εξασφάλιση των συν-
θηκών κράτησης και διαβίωσης, µε απόλυτο σεβασµό στα αν-
θρώπινα δικαιώµατα και στις διεθνείς υποχρεώσεις της χώρας
µας, στην κάλυψη των βιοτικών αναγκών µε τη λήψη µέτρων ει-
δικών εγγυήσεων κατά τη διαδικασία επιστροφής τους, τη δια-
φύλαξη του συµφέροντος ανηλίκων, ευπαθών και ευάλωτων
µονάδων πληθυσµού.

Ακόµη, βελτιώνεται η διαδικασία απέλασης και επανεισδοχής.
Όταν δε χορηγείται ή ανακαλείται η άδεια διαµονής, περιορίζε-
ται ο χρόνος για την οικειοθελή αποχώρηση του αλλοδαπού από
τη χώρα σε τριάντα ηµέρες, ενώ προγενέστερα υπήρχε µακρύ-
τερο χρονικό διάστηµα, όπως επίσης και ο αποκλεισµός, όταν ο
αλλοδαπός κρίνεται επικίνδυνος για τη δηµόσια τάξη ή εκδίδεται
εναντίον του δικαστική απόφαση.

Ρυθµίζονται µέτρα αποµάκρυνσης, όπως και θέµατα αποµά-
κρυνσης ασυνόδευτων ανηλίκων, καθώς και προϋποθέσεις απα-
γόρευσης εισόδου µε ειδικές ρυθµίσεις για τα θύµατα εµπορίας
προσώπων. Χορηγούνται ένδικα βοηθήµατα σε πρώτο και δεύ-
τερο βαθµό, διοικητικές προσφυγές, άσκηση αίτησης ακύρωσης,
προβολής αντιρρήσεων κατά πράξεων της διοίκησης όταν απο-
δεικνύεται ότι υπάρχει παραβίαση της νοµιµότητας, µε τήρηση
της αρχής της αναλογικότητας και µε δωρεάν νοµική αρωγή.

Ρυθµίζεται η παροχή εγγυήσεων, όπως επίσης περιλαµβάνο-
νται και ειδικές διατάξεις για την εγκατάσταση οµάδων ευάλωτων
µονάδων, την κράτηση των αιτούντων άσυλο σε ειδικά διαµορ-
φωµένους και ανακαινισµένους χώρους εγκαταλελειµµένων
στρατοπέδων σε σηµεία εισόδου, σε ειδικές εγκαταστάσεις κρά-
τησης ανηλίκων και ρυθµίσεις που αφορούν θέµατα απασχόλη-
σης, επιστροφών υπηκόων-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των
οικογενειών τους και ατόµων υπερηλίκων που τελούν σε καθε-
στώς διεθνούς προστασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα νοµοθετική πρωτο-
βουλία αποτελεί αναπόσπαστο τµήµα της ορθολογικής και απο-
τελεσµατικής διαχείρισης των µεταναστών, των προσφύγων που
χρήζουν προστασίας κατά τους διεθνείς κανόνες και εν γένει
ρυθµίζει θέµατα που αφορούν την ένταξη στην κοινωνική, πολι-
τική και πολιτιστική ζωή της χώρας µας ως χώρας υποδοχής
τους. Συνδέεται άρρηκτα µε το σχεδιασµό και την εφαρµογή µιας
σύγχρονης, συνεκτικής, ολοκληρωµένης και συστηµικής αποκε-
ντρωµένης πολιτικής, µε απόλυτο σεβασµό των ανθρωπίνων δι-
καιωµάτων. Γι’ αυτό και σας καλώ να το υπερψηφίσετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Βασιλική Τσόνογλου-Βυλλιώτη.

Παρακαλείται η κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέντζα, Βουλευτής Επι-
κρατείας της Νέας ∆ηµοκρατίας, να προσέλθει στο Βήµα.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ - ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλή χρονιά σε όλους, µε υγεία
εύχοµαι.

Σήµερα µιλάµε για ένα καθαρά ευρωπαϊκό ζήτηµα µε ιδιαίτερα
εθνικές και επιβαρυντικές επιπτώσεις για την Ελλάδα, καθώς η
Ελλάδα αποτελεί την κύρια πύλη εισόδου µεταναστών, κυρίως
παρανόµων. Μάλιστα µεταξύ των παρανόµων µεταναστών βρί-
σκονται πολλές φορές και παιδιά ασυνόδευτα, γυναίκες, µητέ-

ρες αποκοµµένες από τις οικογένειές τους και γενικά άτοµα που
έχουν εκτοπιστεί από τις πατρίδες τους λόγω φτώχειας, πολιτι-
κών διώξεων ή πολεµικών συγκρούσεων. Ιδιαίτερα για τις γυναί-
κες µετανάστριες το ζήτηµα είναι ιδιαίτερα σοβαρό αφού
υφίστανται πολλαπλές διακρίσεις και πολλές φορές είναι θύµατα
και εµπορίας.

Ενώ το φαινόµενο της µεικτής µετανάστευσης εντείνεται συ-
νεχώς, η αδυναµία των αρχών να διαχωρίσουν τους απλούς οι-
κονοµικούς µετανάστες από τα άτοµα που δικαιούνται διεθνούς
προστασίας προκαλεί έντονα προβλήµατα και σε επίπεδο αν-
θρωπίνων δικαιωµάτων.

Η δε Κυβέρνηση αντί να θέσει ως προτεραιότητα τη διαχείριση
της παράνοµης µετανάστευσης κατ’ αρχάς, δηµιούργησε έναν
πόλο έλξης περισσότερων µεταναστών µε το νόµο που προηγή-
θηκε για τη χορήγηση ιθαγένειας. Ύστερα από δεκαέξι µήνες
διακυβέρνησης αναµένουµε ακόµα την προώθηση µιας ολοκλη-
ρωµένης και συνεκτικής δέσµης πολιτικών για το µεταναστευ-
τικό ζήτηµα, ενώ η ευθύνη της µεταναστευτικής πολιτικής είναι
στη πράξη διασπασµένη, παρά τη δηµιουργία αρµόδιου Υφυ-
πουργείου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ξεκινήσω µε το
θέµα της δηµιουργίας υπηρεσιών χορήγησης ασύλου και πρώ-
της υποδοχής. Υπενθυµίζω ότι το δικαίωµα ασύλου είναι βεβαίως
θεµελιώδης αρχή της οικουµενικής διακήρυξης των δικαιωµάτων
του ανθρώπου και βεβαίως αποτελεί διεθνή υποχρέωση της
χώρας µας. Κάθε προσπάθεια αναµόρφωσης του συστήµατος
πρέπει να στοχεύει αφ’ ενός στην καθιέρωση µιας δίκαιης και
αποτελεσµατικής διαδικασίας για τη χορήγηση ασύλου και αφ’
ετέρου στην αποτροπή της καταχρηστικής άσκησης δικαιωµά-
των. Ωστόσο, είναι αµφίβολο αν οι νέες δοµές που εισάγονται
µπορούν έγκαιρα και αποτελεσµατικά να εκπληρώσουν αυτήν
την ανάγκη µε δεδοµένη την έκταση του προβλήµατος στη χώρα
µας, τον τεράστιο αριθµό των αιτούντων άσυλο –ήδη αναφέρε-
ται ένας αριθµός σαράντα επτά χιλιάδων ατόµων που βρίσκονται
σε αναµονή- και µε τη διαπιστωµένη αδυναµία αντιµετώπισης µε-
ταναστών µε ψευδή ή ακόµη και δίχως στοιχεία. Επίσης, η ορ-
γάνωση και η στελέχωση των υπηρεσιών µε εξειδικευµένο
προσωπικό απαιτεί πολύ χρόνο και ασφαλώς δεν µπορεί να γίνει
µε µετατάξεις και αποσπάσεις.

Το εγχείρηµα φαίνεται ότι ξεκινά από µηδενική βάση, αγνοώ-
ντας πρωτοβουλίες που είχαν ληφθεί ήδη από την προηγούµενη
κυβέρνηση και οι οποίες παρήγαγαν αποτελέσµατα όπως ήταν η
πρωτοβουλία για τη δηµιουργία περιφερειακών υπηρεσιών και η
εγκατάσταση του πανευρωπαϊκού παραρτήµατος της FRONTEX
στη χώρα µας. Το όλο σύστηµα δε οδηγείται σε αναποτελεσµα-
τικότητα, δεδοµένου και του κατακερµατισµού των αρµοδιοτή-
των της µεταναστευτικής πολιτικής. Είναι κάτι από το οποίο
ταλαιπωρείται η χώρα µας, καθώς άλλος φορέας σχεδιάζει, φαί-
νεται το Υπουργείο Εργασίας, άλλος υλοποιεί, εν προκειµένω το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, ενώ στο Υπουργείο Εσωτε-
ρικών, η αποκεντρωµένη οργάνωση του οποίου θα µπορούσε να
πετύχει τη συγκρότηση των νέων δοµών, λειτουργούν ήδη υπη-
ρεσίες που χειρίζονται ζητήµατα αλλοδαπών.

Επίσης, η διαδικασία του άρθρου 42 σχετικά µε την άδεια δια-
µονής για ανθρωπιστικούς ή εξαιρετικούς λόγους, σε συνδυα-
σµό µε τον πρόσφατο νόµο που ανέφερα και πριν για την
ιθαγένεια, υπάρχει κίνδυνος να δηµιουργήσει φάµπρικα –αν µου
επιτρέπετε την έκφραση- νοµιµοποιήσεων, που δύσκολα θα µπο-
ρέσει να ελεγχθεί.

Ζήτηµα υπάρχει και ως προς το αν θα υπάρξουν δοµές υπο-
δοχής σε όσους χορηγείται άσυλο, καθώς και σε όσους το ζη-
τούν αφού αποχωρήσουν από τα κέντρα πρώτης υποδοχής.
Πρόκειται για θέµα το οποίο δεν επιλύεται µε τη σχετική τροπο-
λογία για την αξιοποίηση των στρατοπέδων που απελευθερώνο-
νται. Η δε πρόβλεψη περί ανάθεσης σε φορείς της κοινωνίας των
πολιτών της διεκπεραίωσης αρµοδιοτήτων του γραφείου ασύ-
λου, δεν µπορεί -όπως άλλωστε και η έκθεση της επιστηµονικής
επιτροπής αναφέρει- να αφορά πράξεις σχετικές µε τη χορήγηση
ασύλου, καθώς αποτελεί έκφανση άσκησης της εθνικής κυριαρ-
χίας ενώ για τον ίδιο λόγο πρέπει να επανεξεταστεί οπωσδήποτε
η προβλεπόµενη συµµετοχή αλλοδαπών στις επιτροπές προ-
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σφύγων.
Τέλος, θεωρώ ότι οι προβλέψεις δαπανών για τις νέες υπηρε-

σίες είναι σηµαντικά χαµηλότερες από αυτές που πραγµατικά
απαιτούνται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά την προσαρµογή
µας στην κοινοτική οδηγία 2008/115, θα ήθελα να υπογραµµίσω
ότι βεβαίως οφείλουµε να ενσωµατώσουµε το κοινωνικό κεκτη-
µένο, αλλά µείζονα στόχο της εξωτερικής πολιτικής πρέπει να
αποτελέσει η ανάδειξη της ιδιαιτερότητας της ελληνικής περί-
πτωσης θέτοντας την Ευρωπαϊκή Ένωση προ των ευθυνών της,
έτσι ώστε το ζήτηµα να προσεγγιστεί ως ευρωπαϊκό και όχι ως
αµιγώς εθνικό.

Στην κατεύθυνση αυτή, λοιπόν, πρέπει να πιέσουµε τους Ευ-
ρωπαίους εταίρους µας για τη διαµόρφωση κοινών πολιτικών και
δράσεων διαχείρισης των µεταναστευτικών ροών και κυρίως για
την πλήρη αναµόρφωση του Κανονισµού ∆ΟΥΒΛΙΝΟ ΙΙ, ο οποίος
επιβαρύνει υπέρµετρα τη χώρα µας αλλά και τους ίδιους τους
µετανάστες.

Πρέπει οπωσδήποτε να εντατικοποιηθούν οι σηµαντικές πρω-
τοβουλίες που είχαµε αναλάβει ως κυβέρνηση, µε ιδιαίτερη έµ-
φαση στην εφαρµογή του πρωτοκόλλου επανεισδοχής µε την
Τουρκία, οι όροι της οποίας δυστυχώς επί των ηµερών σας, µε τη
δηµιουργία πλαφόν στον αριθµό των µεταναστών που επανα-
προωθούνται, χειροτέρεψαν και κυρίως να υπογραφεί η συµφω-
νία µεταξύ Ευρωπαϊκής Ένωσης και Τουρκίας για την επανει-
σδοχή.

Σταθερή µας επιδίωξη πρέπει να είναι η συνειδητοποίηση από
τους Ευρωπαίους εταίρους µας ότι µια µεταναστευτική πολιτική
στην Ευρώπη θα πρέπει να έχει ως αρχή- τον επιµερισµό του βά-
ρους που ασκείται στη χώρα µας. Μόνο έτσι νοµίζω ότι µπορούµε
να ελπίζουµε βάσιµα ότι οι θεσµικές πρωτοβουλίες, όπως το υπό
συζήτηση σχέδιο νόµου το οποίο ψηφίζουµε επί της αρχής, θα
συµβάλουν επιτέλους στη ριζική αντιµετώπιση του ζητήµατος
στη χώρα µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω το
λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Τσουµάνη-Σπέντζα.

Κύριε Υπουργέ, είχατε ζητήσει το λόγο, αλλά εν τω µεταξύ ζή-
τησε το λόγο και ο κ. Καρατζαφέρης.

Συνεπώς, ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ.
Γεώργιος Καρατζαφέρης, έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Η αβρότητα του κυρίου Υπουργού έχει να
κάνει µε το ότι κάναµε ιππασία προχθές στο πρωτοσέλιδο της
εφηµερίδας «ΠΟΝΤΙΚΙ» και τα λέγαµε. Βέβαια τον αδικεί το σκί-
τσο!

Είναι εθνικό θέµα, εθνικό κεφάλαιο, είναι εθνικό πρόβληµα όλο
αυτό το οποίο συµβαίνει. Εθνικό κεφάλαιο είναι γιατί τώρα ξυ-
πνήσατε όλοι σας και εθνικό πρόβληµα είναι γιατί δεν σταµατάει.

Άκουσα κάποιους να διαµαρτύρονται. Μπορεί το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα να διαµαρτύρεται, αλλά ας πάρει πεντακόσιους από
αυτούς τους πεινασµένους που τους αγαπάει τόσο πολύ, να τους
ταΐσει. Πλούσιο κόµµα είναι, ας τους πάρει εκεί να τους σιτίζει,
να τους ταΐζει, να τους ποτίζει…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πάρτε τους εσείς που έχετε εβδοµή-

ντα σπίτια. Μιλάτε για πλούτο εσείς; Να προτείνετε και κλιβά-
νους για σαπούνι… Εσείς έχετε εβδοµήντα σπίτια, εβδοµήντα και
να µας πείτε πού τα βρήκατε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας µπορεί,
αν θέλει, να µαζέψει πεντακόσιους και να µην απολύει εργαζό-
µενους και να µην κόβει τους µισθούς! Αφήστε τα αυτά, σας κα-
ταλάβαµε πλέον. Πάρτε να ταΐσετε πεντακόσιους από αυτούς
που τόσο πολύ τους έχετε αγαπήσει!

Εν πάση περιπτώσει, ακούω µέσα στην Αίθουσα τη λέξη «µε-
τανάστες». ∆εν είναι µετανάστες, είναι λαθροµετανάστες!

Όποιος µπαίνει παράνοµα στη χώρα είναι λαθροµετανάστης. Με-
τανάστης είναι αυτός ο οποίος κάνει ένα αίτηµα στη χώρα, το
εξετάζει η πατρίδα, έρχεται από το αεροδρόµιο επίσηµα ή από το
λιµάνι ή µε το τρένο, µε τα έγγραφά του και τον ορίζεις. Όποιος
µπαίνει λαθραία στη χώρα, είναι λαθροµετανάστης!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Άλλο αν από κει και πέρα κυβερνήσεις, οι οποίες έχουν φοβικά

σύνδροµα ή, αν θέλετε, βιωµατικές καταστάσεις, αρχίζουν και
τους νοµιµοποιούν µε εύκολες διαδικασίες. Είναι λαθροµετανά-
στες.

Με την ίδια δυσκολία που η Νέα ∆ηµοκρατία φοβάται να πει ότι
είναι δεξιά, µε τον ίδιο τρόπο υποδέχθηκε το θέµα το λαθροµε-
ταναστών µε την εξής φράση διά στόµατος κορυφαίου Υπουρ-
γού: «Σας ευχαριστούµε που διαλέξατε τη χώρα µας για να
έρθετε. Σας ευχαριστούµε πάρα πολύ».

Το είπατε; Είναι καταγεγραµµένο; Θέλετε να καταθέσω εδώ
το βίντεο στη Βουλή; «Σας ευχαριστούµε πάρα πολύ που διαλέ-
ξατε τη χώρα για να έρθετε». Χωρίς να ξέρει ούτε ο Υπουργός,
αλλά ούτε και κάποιοι άλλοι µέσα στην Αίθουσα ορισµένα πράγ-
µατα. Το 20% του πληθυσµού της χώρας είναι λαθροµετανάστες.
Πείτε µου σας παρακαλώ µία χώρα εσείς οι δήθεν ευαίσθητοι
της Ευρώπης που να έχει 20% λαθροµετανάστευση!

Και αν θέλετε, δείτε τις χώρες που έχουν 3%, που έχουν νο-
µοθετήσει για 3% -για 2,5% η Ολλανδία- τι κατά κεφαλήν εισό-
δηµα έχουν. Εµείς έχουµε το χειρότερο κατά κεφαλήν µε τους
περισσότερους ανθρώπους οι οποίοι βρίσκονται σ’ αυτή την
πράγµατι δυσάρεστη οικονοµική κατάσταση επηρεάζοντας την
ήδη οικονοµική καχεξία προς τα κάτω. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. Εάν η Ελλάδα οδηγείται σε πτώχευση, µεγάλο ρόλο έπαι-
ξαν οι λαθροµετανάστες, αυτή η περίοδος της ανοχής των είκοσι
ετών, κατά την οποία ήρθαν και γέµισαν τις µεγάλες πόλεις. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Πόσο έχετε διαφυγή ΦΠΑ; Η δική σας Κυβέρνηση, ο δικός σας
Υπουργός είπε περισσότερα από 4 δισεκατοµµύρια. Φέρνετε
νόµο και ο φουκαράς ο περιπτεράς που χρωστά 500 ευρώ πάει
φυλακή. Ο λαθροµετανάστης που πουλά µε την «κουρελού» δεν
ελέγχεται.

Και µε χαρά είδα ευτυχώς ότι ο νέος δήµαρχος του Πειραιά
κατάλαβε το θέµα και από την πρώτη Κυριακή που ανέλαβε τα
καθήκοντά του πήγε και τους εξήγησε ότι αυτό δεν µπορεί να
συνεχιστεί. Μας πήρε δέκα χρόνια να τον πείσουµε αλλά να, τα
πρώτα αποτελέσµατα. Και ο κ. Καµίνης ο οποίος µετά την εκλογή
του δείχνει ένα άλλο, εξαιρετικά διαφορετικό πρόσωπο, άρχισε
να λέει ότι δεν πρόκειται και δεν θα γίνει το τζαµί κάτω στο Βο-
τανικό. ∆ηλαδή, ακολούθησε την ατζέντα που είχε ο Άδωνις Γε-
ωργιάδης ως υποψήφιος περιφερειάρχης. Ένας προς έναν
προσέρχεται στη δική µας θέση γιατί είναι η αναγκαία θέση.
Απλώς εµείς είχαµε το θάρρος και τη δύναµη να προσεγγίσουµε
το θέµα πριν φτάσει στα άκρα όπου είναι σήµερα.

∆ιάβασα µε προσοχή αυτό το νοµοσχέδιο του ΠΑΣΟΚ που ψη-
φίζει ασµένως, αν κατάλαβα καλά, η Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν είναι
έκπληξη. Τον τελευταίο καιρό έχουµε συνηθίσει να συµψηφίζο-
νται κάποια πράγµατα από τα δυο µεγάλα κόµµατα.

Ωραία, πέρασαν οι δώδεκα µήνες. Μετά τους δώδεκα µήνες
τι θα τους κάνετε; Θέλουµε µια απάντηση, κύριε Υπουργέ. ∆ώ-
δεκα µήνες είναι σε αυτούς τους χώρους που λέτε. Πέρασαν οι
δώδεκα µήνες. Αυτός τι κάνει; ∆ώδεκα µήνες σιτίζεται από την
Ελλάδα. Αναγκάζετε τον φουκαρά τον Έλληνα, ο οποίος δεν έχει
εισιτήριο εκεί που τον φτάνετε να πάει στη δουλειά του, να τους
ταΐζει για δώδεκα µήνες, να τους κοιµίζει για δώδεκα µήνες, να
τους περιθάλπει για δώδεκα µήνες, να τους καθαρίζει για δώ-
δεκα µήνες. Και µετά από τους δώδεκα µήνες ποιο είναι ο όφε-
λος για την πατρίδα ή τον Έλληνα πολίτη; Τι θα κάνει αυτός; ∆εν
µας λέει κανείς τι θα γίνει.

Αυτό είναι, λοιπόν, το δράµα. Νοµοθετείτε, νοµοθετείτε αλλά
άκρη δεν βγαίνει. Είστε όµηροι της πολιτικής της Ευρώπης, η
οποία νοµοθετεί βάσει των δικών της στάνταρντς. Η Ευρώπη
ξέρει ότι εµείς είµαστε προθάλαµος και µας λέει φορτωθείτε τον.
∆ΟΥΒΛΙΝΟ ΙΙ: Σας έχει δέσει χειροπόδαρα.

Έρχονται από την Ελλάδα για transit, έρχονται γιατί είναι ο εύ-
κολος δρόµος. Έρχονται για να πάνε στην Ευρώπη. Πάρτε µια
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σφραγίδα από αύριο το πρωί και σφραγίζετε ταξιδιωτικά έγ-
γραφα. Μόλις οι πρώτοι πενήντα χιλιάδες βγουν στην Αγκόνα θα
σας πω πώς θα τρέχει το Στρασβούργο και οι Βρυξέλλες.

Εµείς, όµως, δεν κάνουµε τίποτα από όλα αυτά. Τους έχουµε
εδώ. Και βάζετε κάποιες επιτροπές. Βγάζετε έξω την Αστυνοµία
από όλη την διαδικασία. Καλό κάνετε στους αστυνοµικούς, κακό
δεν τους κάνετε. Η διαδικασία, όµως, δεν ξέρω πόσο θα είναι αυ-
θεντική.

Και άκουσον, άκουσον, θα συνεργάζονται και µη κυβερνητικές
οργανώσεις. Ποιες; ∆εν ξέρουµε. Ποιος είναι από πίσω; ∆εν ξέ-
ρουµε. Ποιο ρόλο θα τραβάει; ∆εν γνωρίζουµε. ∆ηλαδή πλήρης
υποκατάσταση της πολιτείας, της Κυβέρνησης, της εκτελεστι-
κής εξουσίας. Κάποιες ΜΚΟ. Οποιοσδήποτε κάνει µια ΜΚΟ έχει
τις οποιεσδήποτε διασυνδέσεις στο Υπουργείο Εξωτερικών ανα-
λαµβάνει το χειρισµό τέτοιων περιπτώσεων. Αυτό πάτε να ψηφί-
σετε. Αυτός θα είναι στην επιτροπή. Αυτός θα συνεργάζεται, από
ό,τι ακούστηκε από τα αρµόδια χείλη.

Ο φράκτης στον Έβρο. Κατ’ αρχάς, εγκαλείστε γιατί το κάνετε
τώρα και δεν το κάνατε είκοσι χρόνια και οι µεν και οι δε, εγκα-
λείστε. Τώρα πέρασαν, ενάµισι εκατοµµύριο. Ενάµισι εκατοµµύ-
ριο έχουν περάσει όλα αυτά τα χρόνια. Τώρα έρχεστε; Κάλλιο
αργά παρά ποτέ. Βέβαια, το πόσο θα είναι αποτελεσµατικός δεν
γνωρίζω. Θα σας πάω στη νοοτροπία εκείνου που ξεκινάει από το
Αφγανιστάν ή το Πακιστάν ή οποιαδήποτε χώρα να πάει στην Ευ-
ρώπη. «Από πού θα πάω; Απ’ όπου είναι πιο εύκολα. Από πού θα
πάω; Από εκεί που θα µε περιποιηθούν και θα µε ταΐσουν. Ποια
είναι η χώρα αυτή, η οποία τα προσφέρει όλα αυτά; Η Ελλάδα».

Έχετε διερωτηθεί ποτέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί
φεύγουν από το Μαρόκο που είναι απέναντι η Ισπανία και κάνουν
το γύρο της Ανατολικής Μεσογείου για να έρθουν να µπουν στην
Ελλάδα; Γιατί είναι αυστηρή χώρα η Ισπανία. Είδε τι γινόταν και
τα σφράγισε τα σύνορά της και επέβαλε νόµους σκληρούς. Έτσι,
λοιπόν, εξυπηρετείται ο άλλος να φεύγει από το Μαρόκο που
είναι ένα πήδηµα να περάσει απέναντι ή στα Κανάρια Νησιά για
να έρθει στην Ελλάδα, γιατί σου λέει: «Εκεί είναι ξέφραγο αµπέλι,
ταΐζουν, ποτίζουν, είναι εύκολοι, µας τα δίνουν». Γι’ αυτό έρχονται
εδώ. Άρα, εµείς τι πρέπει να κάνουµε; Να γίνουµε πιο δύσκολοι
και πιο αυστηροί απ’ όλους, οι οποίοι αποτελούν την είσοδο των
λαθροµεταναστών στην Ευρώπη. Αυτό πρέπει να γίνουµε, για να
µη µας προτιµούν. Απλά είναι τα πράγµατα.

Ο άλλος, λοιπόν, ξεκινάει και λέει: «Αφγανιστάν, φεύγω. Τι κίν-
δυνος είναι; Μόλις περάσω ένα µέτρο, µόλις πηδήξω, έχω φαί
για ένα χρόνο, ντύνοµαι για ένα χρόνο, σκέφτοµαι, ενεργώ, προ-
χωράω». Γιατί να µην το κάνει; Πού τον δυσκολεύουµε; Ποια είναι
η δυσκολία; Καµµία. Άρα, θα είµαστε πάντα η πρώτη προτίµηση
όλων αυτών των λαθροµεταναστών, που σας διαβεβαιώ ότι όλοι
τους δεν είναι ανήµποροι και πεινασµένοι. Κοντά σ’ αυτούς µπαί-
νουν και κάποιοι άλλοι, οι οποίοι παίζουν ειδικό ρόλο παρακο-
λουθήσεως των δικών µας πραγµάτων. Και εµείς κοιµόµαστε τον
ύπνο του δικαίου. Αλλά αυτό είναι µια πραγµατικότητα.

Ξέρει η Ελλάδα, ως δήθεν κυρίαρχος χώρα, πόσους λαθρο-
µετανάστες έχει; ∆εν το ξέρει. Εδώ δεν ήξερε µέχρι πέρυσι, µε
την ερώτηση που έκανα τον Πρωθυπουργό πόσους δηµοσίους
υπαλλήλους έχει. Ξέρει πόσους λαθροµετανάστες έχει; Όχι. Ξέ-
ρει από ποιες χώρες είναι; Όχι. Τίποτα δεν ξέρουµε. Έχουµε έναν
υπολογισµό, ο οποίος προκύπτει είτε από τα σχολεία είτε από
τους πόσους πιάνουµε και την έρευνα που έχει κάνει ο ΟΗΕ ότι
σε κάθε έναν που πιάνεις, τρεις σου έχουν περάσει µέσα και κα-
ταλήγουµε στο νούµερο. Λέµε, λοιπόν, ότι εκατόν σαράντα χι-
λιάδες περίπου το χρόνο περνάνε τα σύνορα έτσι, εκατόν σαρά-
ντα χιλιάδες. ∆ηλαδή, σε δέκα χρόνια θα έχουµε ενάµισι
εκατοµµύριο ακόµα. Και δεν µας συγκινεί το θέµα. Και υπάρχουν
υπερασπιστές των µεταναστών. Υπάρχουν υπερασπιστές ακόµα
σήµερα που λένε «οι φουκαράδες». Τους φουκαράδες τους Έλ-
ληνες που υπόκεινται όλη την ταλαιπωρία, τους σκέφτεται κανείς;

Τι µπορεί να κάνει η χώρα; Κύριε Υπουργέ, τους µαζεύετε.
Πείτε, λοιπόν, στον ΟΗΕ: «Σου παραχωρώ εγώ αυτό το νησί,
βάλε τα λεφτά εσύ, κράτα τους όλους εκεί, τάισέ τους, πότισέ
τους και εγώ να έρχοµαι σαν χώρα κυρίαρχος να βλέπω και το
επίπεδο της ζωής που τους εξασφαλίζεις». Αλλά ο ΟΗΕ µε δικά
του λεφτά, όχι εγώ. Και να ξέρει ο άλλος ότι, εάν έρθει στην Ελ-

λάδα, θα ζήσει σ’ αυτό το νησί, σ’ αυτό το υπέροχο επίπεδο ζωής
που θα πληρώνει άλλος και όχι εγώ. Αλλά θα ξέρει ότι θα µείνει
εκεί. ∆εν θα µπορέσει να φύγει να πάει παραπέρα. Γιατί το όνειρό
του είναι να έρθει εδώ, να µπει σε µία καµπίνα ενός φορτηγού και
να πάει πέρα, που συνήθως δεν γίνεται. Αφήστε το άκρον άωτον,
που το ξέρετε πολύ καλά: Πάει και χώνεται ο άλλος στην καµπίνα
ενός φορτηγού, ξεκινάει το πρωί ο οδηγός ή ο ιδιοκτήτης να πάει
πέρα, τον συλλαµβάνουν, του παίρνουν το φορτηγό, χωρίς να
φταίει, χωρίς να ξέρει. Μου συνέβη στην πολυκατοικία την οποία
µένω και άρχισα να παίρνω τηλέφωνα. Του πήραν το φορτηγό
του ανθρώπου. Συµβαίνουν, λοιπόν, και τέτοια ακραία πράγµατα.

Άρα, να βρούµε λύσεις. Να τους περιποιηθούµε τους ανθρώ-
πους. Είµαστε φιλόξενοι, αλλά όχι µε τα δικά µας λεφτά, µε τα
λεφτά εκείνων που ενδιαφέρονται. Ο ΟΗΕ, η Ευρώπη. Όχι να τα-
λαιπωρούµεθα εµείς, σε πτώχευση εµείς, να εκλιπαρούµε εµείς,
να χειροκροτούµε σήµερα που βρήκαµε λεφτά µε 5% -πανάκριβο
επιτόκιο- για να φροντίζουµε όλους αυτούς οι οποίοι καθηµερι-
νώς αυξάνουν.

Ρωτήστε τον κ. Λοβέρδο πόσο κοστίζουν οι λαθροµετανάστες
στην Ελλάδα όσον αφορά την υγεία. Ρωτήστε τον δικό σας
Υπουργό να σας πει ανατριχιαστικά νούµερα. Ρωτήστε τον
Υπουργό να σας πει πόσες ασθένειες έχουµε τώρα τις οποίες εί-
χαµε νικήσει εδώ ως Ευρωπαϊκή χώρα. Τη φυµατίωση την είχαµε
νικήσει και το Νοσοκοµείο «ΣΩΤΗΡΙΑ» από νοσοκοµείο ειδικό σε
πνευµονικά θέµατα, το είχαµε κάνει γενικό νοσοκοµείο. Τώρα
είναι γεµάτο. Γιατί ξαφνικά;

Σε τι φταίει το παιδί ενός Έλληνα φορολογούµενου πολίτη να
πηγαίνει στο σχολείο και να βήχει να το κολλάει ένα άλλο παιδί
το οποίο κουβαλάει τη φυµατίωση από το σπίτι; ∆εν καταλαβαίνω
γιατί γίνεται αυτό. Είναι ψέµατα ή αλήθεια; Πηγαίνετε κινηµατο-
γράφο µε τη γυναίκα σας και είναι δίπλα και φτερνίζεται και κολ-
λάτε φυµατίωση. Οι γιατροί ξέρουν ότι είναι «περιπατική»
ασθένεια η φυµατίωση. Την είχαµε νικήσει. Είναι ρατσιστικά όλα
αυτά όταν θέλεις να προστατεύσεις την οικογένειά σου;

∆εν τους είπε κανείς να έρθουν. Μόνοι τους ήρθαν. Και αφού
έρχονται εδώ, µε το ζόρι θέλουν να αλλάξουν και την κουλτούρα
της χώρας. Αναφέροµαι στα τζαµιά. Έχουν αυτούς τους οίκους
για τα θρησκευτικά τους καθήκοντα. Εγώ, λοιπόν υποχρεούµαι
να τους εξασφαλίσω τζαµί, ενώ αυτοί που φεύγουν από τη χώρα
τους για να έρθουν εδώ, ξέρουν πως δεν υπάρχει τζαµί. Αυτοί
γιατί έρχονται σε µια χώρα όπου ξέρουν ότι δεν υπάρχει τζαµί;
Άρα, λοιπόν, αυτοί αναιρούν το Θεό τους και την πίστη τους. Και
εγώ πρέπει εδώ να τους ετοιµάσω αυτό που εκείνοι προσπερ-
νούν.

Όταν έρχεται ο Αφγανός ή ο Πακιστανός, ξέρει ότι η Ελλάδα
δεν έχει τζαµί. Γιατί έρχεται; Ας πάει σε µια χώρα που έχει τζα-
µιά. Πρέπει να τους κάνουµε και το τζαµί, να µπούµε στη διαµάχη
µεταξύ Σιιτών και Σουνιτών και να σκοτώνονται µεταξύ τους µε
βόµβες.

∆εν έχετε καταλάβει πού οδηγείτε τη χώρα! Ο καθένας για να
δηµιουργεί εντυπώσεις και πελατειακές σχέσεις, λέει τα δικά του.
Από εκεί και πέρα δεν βάζει το χέρι στην τσέπη για να βοηθήσει
αυτούς που υπερασπίζεται και τα «εβδοµήντα σπίτια» είναι δέκα
πέντε, δεν είναι εβδοµήντα. Μάθετε λοιπόν ότι σε δύο από αυτά
µένουν µετανάστες.

Εσάς, όµως, ως ΚΚΕ, ως κόµµα του λαού, δεν σας είδα να βά-
λετε το χέρι στην τσέπη τα Χριστούγεννα ούτε για τους φτωχούς
ούτε για κάποιο µετανάστη.

(Χειροκροτήµατα παρατεταµένα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Καρατζαφέρη, τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού.

Το λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρή-
στος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρώτα από όλα θέλω να ευχηθώ
σε όλους σας χρόνια πολλά, καλή και δηµιουργική χρονιά, ευτυ-
χισµένη χρονιά για τις οικογένειές µας και πάνω από όλα να ευ-
οδωθούν οι προσπάθειες όλων µας, έτσι ώστε η χώρα µας και ο
λαός να βγει από την κρίση και να ατενίσουµε µε αισιοδοξία το
µέλλον που αξίζει στο λαό και την πατρίδα.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω πρώτα από όλα να συγ-
χαρώ τους εισηγητές και να ευχαριστήσω όλους τους συναδέλ-
φους που έλαβαν το λόγο κατά τη διάρκεια των συνεδριάσεων
της νοµοθετικής επεξεργασίας στην κοινοβουλευτική επιτροπή
για το νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα.

Ήταν µια εξαιρετικά γόνιµη συζήτηση, µε πλούτο ιδεών και
προτάσεων, που έδωσε την ευκαιρία σε όλους µας να προσεγ-
γίσουµε ένα θέµα ακανθώδες, ένα θέµα ουσιαστικό, ένα θέµα
σηµαντικό για την αξιοπιστία της χώρας µας, για το κύρος και
την εικόνα της Ελλάδας στο εξωτερικό, αλλά πάνω από όλα για
να διαµορφώσουµε ένα νοµικό πλαίσιο το οποίο ανταποκρίνεται
στις υποχρεώσεις της χώρας µας προς τις διεθνείς συνθήκες.

Ωστόσο υπήρξε σύγχυση, κυρίως στη δηµόσια συζήτηση, όχι
στην κοινοβουλευτική συζήτηση. Και γι’ αυτό επιτρέψτε µου να
επιµείνω, αποσαφηνίζοντας τι ισχύει σήµερα, τι αλλάζει, προς
ποια κατεύθυνση αλλάζει, πού εξυπηρετείται το δηµόσιο συµ-
φέρον και ποιες είναι οι επιπτώσεις στην κοινωνία.

Στη συνέχεια θα αναφερθώ και σε ορισµένα πολιτικά σχόλια,
τα οποία ούτως ή άλλως ετέθησαν από τους αγορητές των πο-
λιτικών κοµµάτων που έλαβαν το λόγο πριν από µένα, όπως βε-
βαίως και από τον Πρόεδρο κ. Καρατζαφέρη.

Τι ισχύει, λοιπόν, σήµερα όσον αφορά το άσυλο; Σήµερα η κα-
τάθεση και η εξέταση των αιτηµάτων ασύλου και γενικά ο χειρι-
σµός και η διεκπεραίωσή τους ανήκει στις υπηρεσίες της
Ελληνικής Αστυνοµίας.

Ειδικότερα, επί των αιτηµάτων ασύλου αποφαίνεται ο Γενικός
Γραµµατέας ∆ηµόσιας Τάξης στην κανονική διαδικασία, ενώ
στην ταχύρρυθµη διαδικασία, για τις προδήλως αβάσιµες και τις
απαράδεκτες αιτήσεις, αποφαίνεται ο οικείος αστυνοµικός διευ-
θυντής.

Η προετοιµασία του νοµικού πλαισίου και η εφαρµογή της νο-
µοθεσίας περί ασύλου, η καθοδήγηση των υπηρεσιών και η συ-
νεργασία µε τους συναρµόδιους φορείς ανήκει στη ∆ιεύθυνση
Αλλοδαπών του Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνοµίας. Το προ-
σωπικό της Ελληνικής Αστυνοµίας που χειρίζεται τα θέµατα ασύ-
λου είναι παράλληλα επιφορτισµένο µε πλειάδα αστυνοµικών και
διοικητικών καθηκόντων.

Τέλος, µέχρι σήµερα οι δυσλειτουργίες και οι καθυστερήσεις
του συστήµατος ασύλου οδηγούν πολλούς αλλοδαπούς, µε την
καθοδήγηση µάλιστα κάποιων επιτηδείων, διακινητών και προ-
στατών τους, να υποβάλουν καταχρηστικά αίτηση ασύλου, χωρίς
να πληρούν τις προϋποθέσεις, µε τελικό αποτέλεσµα να παρα-
µένουν στη χώρα, η οποία εµφανίζεται από τα γνωστά κυκλώ-
µατα ως προορισµός εύκολης και µακράς νοµιµοποίησης.

Τι αλλάζει µε το νοµοσχέδιο;
Ιδρύεται νέα, αυτοτελής Υπηρεσία Ασύλου, στην οποία υπά-

γονται τα Περιφερειακά Γραφεία Ασύλου, που λειτουργούν
ιδίως στα ανατολικά σύνορα της χώρας και γενικά όπου παρα-
τηρείται αυξηµένη παρουσία µεταναστών.

Επιπλέον, ιδρύεται Αρχή Προσφυγών για την εξέταση των αι-
τηµάτων ασύλου σε δεύτερο βαθµό. Σ’ αυτές τις υπηρεσίες δεν
θα υπάρχει πλέον η συµµετοχή της Ελληνικής Αστυνοµίας. Ο χει-
ρισµός των θεµάτων ασύλου ανατίθεται πλέον σε εξειδικευµένο
επιστηµονικό προσωπικό, το οποίο θα έχει ουσιαστική γνώση του
δικαίου των προσφύγων και διαρκή ενηµέρωση για τις πολιτικές
και κοινωνικές εξελίξεις στις χώρες προέλευσης των αιτούντων.
Κυρίως όµως το προσωπικό αυτό θα έχει την αρµοδιότητα ως
κύριο και αποκλειστικό καθήκον.

Η αλήθεια είναι ότι, σύµφωνα µε το σχεδιασµό του Υπουρ-
γείου, η απόφαση σε πρώτο βαθµό επί των αιτηµάτων ασύλου
θα παραχωρηθεί στα Περιφερειακά Γραφεία Ασύλου. ∆ηλαδή
έχουµε αποκέντρωση της αρµοδιότητας και απ’ αυτή την εξέλιξη
αναµένουµε να έχουµε επιτάχυνση της διαδικασίας εξέτασης των
αιτηµάτων ασύλου που θα υποβάλλονται.

Ποιοι ευνοούνται; Είναι σαφές ότι µε τις ρυθµίσεις του νόµου
αυτού δηµιουργούνται οι προϋποθέσεις αποτελεσµατικής εξέ-
τασης και διεκπεραίωσης των αιτηµάτων ασύλου, σύµφωνα µε
τη Σύµβαση της Γενεύης και τις κοινοτικές οδηγίες. Εποµένως
αυτό το νέο σύστηµα ευνοεί εκείνους που πράγµατι δικαιούνται
άσυλο. Ευνοεί εκείνους που πράγµατι δικαιούνται διεθνούς προ-
στασίας.

Η ίδρυση της νέας Υπηρεσίας Ασύλου και της Αρχής Προ-
σφυγών και η στελέχωσή της µε ειδικό επιστηµονικό προσωπικό,
εξειδικευµένο στις απαιτήσεις του συστήµατος ασύλου, σε συν-
δυασµό µάλιστα µε την αποκέντρωση του συστήµατος, συνι-
στούν πρωτοβουλίες που ανατρέπουν πρακτικές δεκαετιών στον
τοµέα αυτό και δηµιουργούν τις προϋποθέσεις έτσι ώστε να µι-
λάµε για µια νέα εποχή στην ελληνική πολιτική ασύλου, µια πο-
λιτική δηλαδή που κατοχυρώνει ένα νέο, σύγχρονο και
αποτελεσµατικό σύστηµα ουσιαστικής αξιολόγησης των αιτή-
σεων ασύλου και που θα αποτρέπει τα φαινόµενα καταστρατή-
γησής της, µια πολιτική που συνάδει πλήρως µε τους κανόνες
του διεθνούς δικαίου και ιδίως τους κανόνες που αφορούν την
κατοχύρωση των ανθρωπίνων δικαιωµάτων των προσφύγων.

Τι ισχύει σήµερα όσον αφορά τις συνθήκες πρώτης υποδοχής
των µεταναστών; Σήµερα λειτουργούν υπό ασαφές νοµικό κα-
θεστώς ελάχιστες εγκαταστάσεις, οι οποίες είναι ασφυκτικά γε-
µάτες. Οι εγκαταστάσεις αυτές είναι ανεπαρκείς, µε απαρά-
δεκτες συνθήκες διαβίωσης από πλευράς υγιεινής, χωρίς δυνα-
τότητα πρόσβασης σε υπηρεσίες υγείας και κοινωνικές παροχές.
Τα προβλήµατα που αφορούν τη διατροφή, το ρουχισµό, τη θέρ-
µανση και την επαφή των µεταναστών µε τον έξω κόσµο είναι
πολλά, πάµπολλα, και δυστυχώς η χώρα µας δέχεται αυστηρό-
τατη κριτική γι’ αυτή την κατάσταση.

Υπάρχει έλλειψη διαδικασίας έγκυρης πιστοποίησης της ταυ-
τότητας των µεταναστών και εντοπισµού των ατόµων που πραγ-
µατικά έχουν ανάγκη ασύλου. Υπάρχει αδυναµία συλλογής
πληροφοριών για τα πρόσωπα αυτά, τόσο µέσω των αστυνοµι-
κών διαύλων συνεργασίας όσο και µέσω των διαδικασιών εκού-
σιας παροχής στοιχείων.

Υπάρχει ελλιπής ενηµέρωση των αλλοδαπών σχετικά µε την
περαιτέρω µεταχείρισή τους η οποία έχει ως αποτέλεσµα την εύ-
κολη θυµατοποίησή τους από τα κυκλώµατα διακίνησης των λα-
θροµεταναστών, εµπορίας ανθρώπων, αλλά και εκµετάλλευσής
τους, δυστυχώς και από άλλες µορφές οργανωµένου εγκλήµα-
τος.

Τι αλλάζει: Με τα Κέντρα Υποδοχής των Μεταναστών εγκαι-
νιάζεται ένα νέο σύστηµα έγκυρης πιστοποίησης της ταυτότη-
τας και της προέλευσης των µεταναστών µέσω ειδικής
τεχνογνωσίας και εκπαίδευσης, που θα εξασφαλίσουµε για όλο
το προσωπικό. ∆ιασφαλίζεται ο διαχωρισµός και η καταγραφή
των µεταναστών, που δεν υπάρχει σήµερα. ∆ιασφαλίζεται ο ια-
τρικός τους έλεγχος, αλλά και η υποστήριξη των ευπαθών οµά-
δων και φυσικά η καθοδήγηση όσων δικαιούνται διεθνή
προστασία. Προωθούνται προγράµµατα εκπαίδευσης των ιατρών
των Κέντρων Υποδοχής των Μεταναστών σε θέµατα πιστοποίη-
σης θυµάτων βασανιστηρίων, έτσι ώστε η χώρα µας να µην είναι
ελεγχόµενη και καθοδηγούµενη από τον Οργανισµό Ηνωµένων
Εθνών, ότι δήθεν εδώ γίνονται βασανιστήρια. Γενικότερα καθιε-
ρώνονται συνθήκες υποδοχής που εξασφαλίζουν αξιοπρεπές επί-
πεδο διαβίωσης, κατάλληλο από απόψεως υγείας, µε στέγαση,
προστασία της οικογενειακής ζωής, ιατρική περίθαλψη και δυ-
νατότητα επικοινωνίας µε την Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ, µε νο-
µικό σύµβουλο και µη κυβερνητικές οργανώσεις, µε πλήρη
διασφάλιση των δικαιωµάτων των µεταναστών και σεβασµό στην
ανθρώπινη αξιοπρέπεια που συνιστά το υπέρτερο δικαίωµα για
κάθε ανθρώπινη ύπαρξη.

Ποιοι ευνοούνται: Η ίδρυση των Υπηρεσιών Πρώτης Υποδο-
χής, η λειτουργία των κέντρων και η οργάνωσή τους στα πρό-
τυπα όσων προβλέπονται διεθνώς ευνοεί ασφαλώς τους
µετανάστες που εισέρχονται στη χώρα στους οποίους εξασφα-
λίζεται ένα αξιοπρεπές περιβάλλον για την προσωρινή παραµονή
τους.

Πώς εξυπηρετείται το δηµόσιο συµφέρον: Ο εξορθολογισµός
και η αναβάθµιση του συστήµατος πρώτης υποδοχής σε συν-
δυασµό µε την πολιτική ασύλου δηµιουργεί µια σύγχρονη στρα-
τηγική αποτελεσµατικής διαχείρισης των µεταναστών, που
εισέρχονται παρανόµως στη χώρα, µε σεβασµό στην ανθρώπινη
αξιοπρέπεια και τα θεµελιώδη δικαιώµατα και αυτό το γεγονός
αποκαθιστά και αναβαθµίζει τη διεθνή εικόνα χώρας. Αποδεικνύει
ότι η Ελλάδα θέλει, αλλά και µπορεί να διαχειριστεί αποτελε-
σµατικά τα µεταναστευτικά ρεύµατα, ενισχύει τη διαπραγµατευ-
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τική µας θέση και µας απαλλάσσει από τις διεθνείς επικρίσεις και
τις κατηγορίες. Επιπλέον, µε τις ρυθµίσεις που προτείνουµε θα
αντιµετωπιστούν λυσιτελώς τα προβλήµατα που ανακύπτουν από
την παράνοµη µετανάστευση, όπως η µαζική και ανεµπόδιστη
συρροή των µεταναστών στο κέντρο της Αθήνας αλλά και στα
άλλα αστικά κέντρα, όπως είναι η Πάτρα, η Ηγουµενίτσα, η Θεσ-
σαλονίκη και άλλες –δυστυχώς- πόλεις της χώρας. Κατά αυτό
τον τρόπο θα αυξηθεί και το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών.

Όσον αφορά τις επιστροφές των µεταναστών, τι ισχύει σή-
µερα: Στη συντριπτική πλειοψηφία των απελάσεων προηγείται
κράτηση του παράνοµου αλλοδαπού, αφού αυτός κρίνεται κατά
κανόνα επικίνδυνος για την δηµόσια τάξη και την ασφάλεια. ∆εν
προβλέπεται η οικειοθελής αναχώρηση.

Τι αλλάζει: Με το νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα και ψη-
φίζουµε αύριο προβλέπεται κατ’ αρχάς η χορήγηση προθεσµίας
οικειοθελούς αναχώρησης, ώστε ο αλλοδαπός να ρυθµίσει τις
εκκρεµότητές του και να προγραµµατίσει αρχικά µε δική του
πρωτοβουλία την αναχώρησή του από τη χώρα. Προβλέπεται
εξωτερικό σύστηµα ελέγχου των διαδικασιών αποµάκρυνσης µε
µέριµνα του Συνηγόρου του Πολίτη, έτσι ώστε να προστατεύο-
νται αποτελεσµατικά τα δικαιώµατα των αλλοδαπών, που τελούν
υπό καθεστώς επιστροφής. Προβλέπεται για τους αλλοδαπούς,
των οποίων η αποµάκρυνση είχε αναβληθεί για αντικειµενικούς
λόγους, δικαίωµα πρόσβασης στην απασχόληση σε συγκεκριµέ-
νες περιοχές της χώρας, έτσι ώστε να καλύπτουν τις άµεσες βιο-
τικές τους ανάγκες, χωρίς όµως δικαίωµα περαιτέρω νοµιµο-
ποίησης. Συµπληρώνονται και αναβαθµίζονται τα δικαιώµατα των
αλλοδαπών, που τελούν υπό καθεστώς επιστροφής. ∆ηλαδή, µε-
τάφραση της απόφασης επιστροφής, δωρεάν νοµική συνδροµή,
οικογενειακή ενότητα, πρόσβαση στην εκπαίδευση, επείγουσα
υγειονοµική περίθαλψη και ειδική µέριµνα για τους ανήλικους.

Ειδικότερα, ενισχύεται το δικαίωµα έννοµης προστασίας όσων
κρατούνται προς επιστροφή στην πατρίδα τους. Έτσι επανα-
προσδιορίζεται το ζήτηµα του ελέγχου της νοµιµότητας της κρά-
τησης µε τις εγγυήσεις της Ανεξάρτητης ∆ικαστικής Αρχής
σύµφωνα µε το άρθρο 6 του Συντάγµατος, αλλά και σύµφωνα µε
την Ευρωπαϊκή Σύµβαση των ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου, τα
οποία προστατεύουν το θεµελιώδες ατοµικό δικαίωµα της προ-
σωπικής ελευθερίας.

Συγκεκριµένα, προβλέπεται ότι το διοικητικό πρωτοδικείο,
όπου δικαιούται να προσφύγει µε αίτησή του ο κρατούµενος,
υποχρεούται να αποφαίνεται για τη νοµιµότητα της κρατήσεως
αµέσως, εκδίδοντας τη σχετική του απόφαση παραχρήµα. Επί-
σης, προβλέπεται ρητά και διεξοδικά η διαδικασία εκδίκασης της
παραπάνω αίτησης κατά παραποµπή στο ν. 3386/2005 και αυτό
ισχύει και για την αρχική απόφαση κράτησης, αλλά και για κάθε
παράτασή της.

Ποιοι ευνοούνται; Είναι σαφές ότι µε το νόµο αναβαθµίζονται
ουσιαστικά οι εγγυήσεις που προβλέπονται για τους αλλοδαπούς
που τελούν υπό καθεστώς επιστροφής, οι οποίοι κατ’ αυτόν τον
τρόπο ευνοούνται σηµαντικά σε σχέση µε το σηµερινό καθεστώς.

Παρένθεση: Εκκρεµούν σαράντα πέντε χιλιάδες αιτήσεις προς
εξέταση στη χώρα µας και αυτό –εντός εισαγωγικών και κατά κά-
ποιο τρόπο- «νοµιµοποιεί» την παρουσία όλων αυτών των αν-
θρώπων, δικαίως ή αδίκως, που παραµένουν εδώ στη χώρα µας.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Από πότε είναι αυτά, κύριε
Υπουργέ;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Τα τελευταία χρόνια.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆ηλαδή πόσα χρόνια;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Αυτό είναι το βάρος του παρελθόντος που παραλάβαµε και για
την ακρίβεια –για να είµαι απολύτως σαφής- που παρέλαβα.

Πώς εξυπηρετείται το δηµόσιο συµφέρον; Θεσπίζεται ένα
σαφώς βελτιωµένο και λειτουργικό σύστηµα επιστροφών, ώστε
να αντιµετωπίζεται αποτελεσµατικά το φαινόµενο της παράνο-
µης εισόδου και της παραµονής των αλλοδαπών στην Ελλάδα µε
την καθιέρωση δίκαιης και διαφανούς διαδικασίας µε ειδική µέ-
ριµνα για την προστασία των δικαιωµάτων των αλλοδαπών, όπως
προβλέπεται από τις διεθνείς υποχρεώσεις της χώρας. Σε κάθε
περίπτωση, λαµβάνονται υπ’ όψιν τα πραγµατικά δεδοµένα, όπως

έχουν διαµορφωθεί και πάνω απ’ όλα και πρώτα απ’ όλα το δη-
µόσιο συµφέρον.

Η πρόθεση της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου µας, του
Υφυπουργού Μανώλη Όθωνα και της δικής µου προσωπικά, είναι
η αντιµετώπιση των µεικτών µεταναστευτικών ροών στα σηµεία
εισόδου της ελληνικής επικράτειας µε τρόπο που να διασφαλίζει
τόσο την ανάγκη ελέγχου των συνόρων απέναντι στην παράνοµη
µετανάστευση όσο και την ανάγκη παροχής προστασίας στους
πρόσφυγες και στις άλλες ευπαθείς οµάδες, έτσι ώστε να δια-
σφαλίζονται οι συνθήκες διαβίωσης-απολύτως συµβατές µε την
ανθρώπινη αξία.

Η προσπάθεια αναµόρφωσης του εθνικού συστήµατος ασύ-
λου, η αναβάθµιση των συνθηκών πρώτης υποδοχής, καθώς και
η καθιέρωση των νέων διαδικασιών επιστροφών συγκροτούν µια
σύγχρονη, συνεκτική, ολοκληρωµένη και αποκεντρωµένη πολι-
τική ορθολογικής και αποτελεσµατικής διαχείρισης του µετανα-
στευτικού φαινοµένου, η οποία θα σέβεται απολύτως τα
ανθρώπινα δικαιώµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η ουσία, η φιλοσοφία και
οι πραγµατικές αλλαγές που φέρνει αυτή η µεγάλη µεταρρύθ-
µιση µε το νοµοσχέδιο, το οποίο συζητούµε σήµερα, στην πραγ-
µατικότητα εξανεµίστηκε τις τελευταίες εβδοµάδες στη δηµόσια
συζήτηση. Γιατί την τελευταία περίοδο δωδεκάµισι χιλιόµετρα
οριοθετούν τις συζητήσεις όλων µας, µια απόσταση µικρή στην
πραγµατικότητα, αλλά µια απόσταση που έχει επιτρέψει πολλούς
σε δηµόσια συζήτηση να κάνουν άλµατα λογικής.

Είναι τα δωδεκάµισι χιλιόµετρα των συνόρων µας, µεταξύ Κα-
στανιών και Νέας Βύσσας. Είναι το τµήµα που σύµφωνα µε την
έκθεση του Οργανισµού FRONTEX, αλλά και τις διαπιστώσεις
των ελληνικών αρχών περνούσαν παράνοµα στο ελληνικό έδα-
φος πάνω από τριακόσια άτοµα καθηµερινά.

Η τουρκική πλευρά ισχυρίζεται κάθε φορά που συλλαµβάνο-
νται µετανάστες σε αυτή την περιοχή και επιχειρείται η επανα-
προώθησή τους στην Τουρκία ότι δήθεν έφθασαν στην Ελλάδα
µέσω Βουλγαρίας ή µέσω άλλων χωρών στα βόρεια σύνορά µας
και άρα δεν µπορούν να τους δεχθούν.

Η συντριπτική πλειοψηφία, λοιπόν, των λαθροµεταναστών ει-
σέρχεται από αυτή τη ζώνη, όπου και αποφασίστηκε να δηµι-
ουργηθεί ένα αποτρεπτικό εµπόδιο, ένας φράχτης, όχι τείχος.
Καµµία σχέση µε τείχος. Καµµία σχέση µε τις ιστορικές ακροβα-
σίες που επιχειρούν ορισµένοι. Καµµία σχέση µε τις αυθαιρεσίες
στις ερµηνείες που επιχειρούν ορισµένοι. Καµµία σχέση µε τη
σηµειολογική δαιµονοποίηση αυτού του εµποδίου.

Πρόκειται για έναν φράχτη καθώς µε την παρούσα κατάσταση
στα σύνορα η ανάσχεση είναι πραγµατικά αδύνατη. Ο φράχτης
είναι ένα τεχνητής φύσεως µέσο που θα είναι εφοδιασµένο µε
σύγχρονα µέσα εντοπισµού και αυτό που µπορεί να κάνει αυτό το
µέσο είναι να δυσκολέψει και να περιορίσει την παράνοµη είσοδο
και αυτό είναι εξαιρετικά χρήσιµο για τις δυνάµεις της χώρας
µας, για τις δυνάµεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για την ελληνική
κοινωνία, για την ευρωπαϊκή κοινωνία.

Θα παρέχει δε στους Έλληνες και ξένους συνοριοφύλακες πε-
ρισσότερο χρόνο για να αντιδράσουν, περισσότερο χρόνο για να
δράσουν.

Ανάλογες δε περιπτώσεις καταγράφονται και σε άλλες χώρες
όπως στην Ισπανία ή τη Λιθουανία, όπου οι κυβερνήσεις τους
επέλεξαν να δηµιουργήσουν τέτοιου είδους προστατευτικά
εµπόδια που λειτουργούν και µ’ έναν ουσιαστικό αποτρεπτικό
συµβολισµό.

Αυτό, λοιπόν, το αποτρεπτικό εµπόδιο στον Έβρο δεν στρέ-
φεται κατά των µεταναστών και σε καµµία περίπτωση δεν στρέ-
φεται κατά της Τουρκίας. Αντίθετα θα διευκολύνει τη συνεργασία
µε την Τουρκία στην αντιµετώπιση του φαινοµένου της παράνο-
µης µετανάστευσης, αλλά και στην αποφασιστική αντιµετώπιση
των κυκλωµάτων των διακινητών που δρουν και στις δύο χώρες
αλλά και διεθνώς. Θα αντιληφθούν ότι η περιοχή µας δεν προ-
σφέρεται πλέον ως εύκολη πύλη παράνοµης εισόδου.

Η τοποθέτηση του φράχτη δεν είναι όµως ένα µεµονωµένο
µέτρο, όπως ορισµένοι επιχειρούν να το παρουσιάζουν. Εάν ήταν
το µόνο µέτρο που θα παίρναµε, τότε θα ήταν αναποτελεσµα-
τικό. Εντάσσεται, όµως, σε µία σειρά άλλων δράσεων που έχουµε
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αναλάβει ως Υπουργείο. Εντάσσεται σ’ ένα ολοκληρωµένο πρό-
γραµµα δράσης για τη διαχείριση των µεταναστευτικών ροών,
το οποίο είναι εγκεκριµένο από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και για
το οποίο έχουµε εξασφαλίσει τη χρηµατοδότησή του, ύψους πε-
ρίπου 250 εκατοµµυρίων ευρώ στο διάστηµα 2010-2013.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε θα ήθελα λίγο χρόνο
ακόµη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η λαθροµετανάστευση είναι
χωρίς αµφιβολία ένα µεγάλο θέµα. Είναι θέµα εθνικής ασφά-
λειας. Είναι θέµα επιβίωσης. Και το θέµα φύλαξης και ελέγχου
των συνόρων είναι χωρίς καµµία απολύτως αµφιβολία θέµα εθνι-
κής κυριαρχίας.

Θα ήθελα να επισηµάνω ότι είναι υποκρισία κάποιοι, που µέχρι
σήµερα καταγγέλλουν την Ελλάδα ότι αδυνατεί να φυλάξει τα
σύνορά της σύµφωνα µε τη Συνθήκη του Σέγκεν και µας απει-
λούν µε αποβολή από τη Συνθήκη, να εµφανίζονται τώρα ως επι-
κριτές της επειδή θέλει το αυτονόητο, να ενισχύσει δηλαδή τη
φύλαξη των συνόρων της.

Η χώρα µας είναι υποχρεωµένη να προστατεύσει τα δικαιώ-
µατα των πολιτών της και όσων κατοικούν νόµιµα στο έδαφός
µας. Ποια χώρα άλλωστε δεν το κάνει; Αυτό επιβάλλει η συνταγ-
µατική τάξη. Αυτό επιβάλλει ο νοµικός µας πολιτισµός. Αυτό επι-
βάλλουν οι υποχρεώσεις µας προς την Ευρωπαϊκή Ένωση ως
µία κοινότητα αξιών που εγγυάται την ασφάλεια, την κοινωνική ει-
ρήνη, τη συνοχή και την αλληλεγγύη των πολιτών.

Άλλωστε η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση βάσει της Συνθήκης του
Σέγκεν απαιτεί τη φύλαξη των εξωτερικών συνόρων των κρατών-
µελών. Και µάλιστα όπως προβλέπεται στο άρθρο 12, στόχος της
επιτήρησης των συνόρων είναι η αποτροπή των παράνοµων ει-
σόδων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική κοινωνία βιώνει
αυτήν την περίοδο µία δυσχερή οικονοµική κατάσταση και δίνει
ένα δύσκολο αγώνα για να την ξεπεράσει. ∆εν µπορεί, λοιπόν,
να καταστεί η χώρα µας κέντρο µακράς παραµονής µεταναστών
που έρχονται απ’ όλο τον κόσµο, επιδιώκοντας να φτάσουν σε
µία άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. ∆εν το αντέχουµε άλλο.
Η Ελλάδα δεν αντέχει άλλο.

Εδώ µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο οι ελληνικές αρχές καλούνται να
σταθµίσουν –και αυτή είναι η υποχρέωσή µας, αυτή είναι η απο-
στολή µας- τον σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα, την αγωνία
και την ελπίδα των µεταναστών για µία καλύτερη ζωή µε τις ευ-
θύνες και τις υποχρεώσεις µας προς την ελληνική κοινωνία.

Όσο κι αν θέλαµε να σώσουµε όλο τον κόσµο, δεν γίνεται.
Οφείλουµε να σκεφτόµαστε και να πράττουµε έχοντας ως πυ-
ξίδα το τι συµφέρει την πατρίδα µας, τι συµφέρει τους πολίτες
µας. Στο όνοµα αυτών ασκούµε την εξουσία. Αυτούς εκπροσω-
πούµε.

Η προστασία, λοιπόν, των συνόρων, η διαφύλαξη της εθνικής,
της θρησκευτικής και της κοινωνικής συνοχής είναι πατριωτικά
καθήκοντα και συνταγµατική επιταγή, στα οποία είµαστε όλοι
υποχρεωµένοι ν’ ακολουθούµε.

Όλοι µας αισθανόµαστε άσχηµα και συγκινούµαστε βαθιά,
όταν βλέπουµε πεινασµένα παιδιά, ανθρώπους που προσπαθούν
να ξεφύγουν από τη µιζέρια, ανθρώπους που αναζητούν µία ελ-
πίδα για µία καλύτερη ζωή.

Όµως, όσο η Ελλάδα δεν µπορεί να προσφέρει στους ξένους
που έρχονται τα µέσα για να ζήσουν αξιοπρεπώς, τόσο η υπο-
βάθµιση της ζωής όλων µας αλλά και των πολιτών αυτής της
χώρας, αλλά και των παράνοµων µεταναστών, αλλά και των νο-
µίµων µεταναστών που εργάζονται νοµίµως στη χώρα µας θα συ-
νεχίζεται και η ζωή θα δυσκολεύει ακόµη περισσότερο.

Όσο δεν δίνουµε λύσεις, όσο δεν κάνουµε κάτι, όσο µένουµε
θεατές ενός φαινοµένου που θεωρείται το µεγαλύτερο πρό-
βληµα της σύγχρονης εποχής µετά την κλιµατική αλλαγή, τόσο
θα αντιµετωπίζουµε το πρόβληµα µε ηµίµετρα. Και όσο, το χει-
ρότερο όλων, αντιµετωπίζουµε αυτό το φαινόµενο ως ένα δια-
γωνισµό ανθρωπιάς, τόσο θα επιτρέπουµε να λειτουργούν γύρω
από αυτούς, από αυτό όλο το κύκλωµα, από τους εξαθλιωµένους
ανθρώπους, τα στυγνότερα διεθνή δίκτυα οργανωµένης εγκλη-

µατικής δραστηριότητας µε ιλιγγιώδεις τζίρους.
Ο λαϊκισµός δεν πρόκειται να µας αφήσει να βγάζουµε λογικά

συµπεράσµατα. Γι’ αυτό και καλό είναι αυτό το σύνθετο φαινό-
µενο να προσπαθήσουµε να το προσεγγίσουµε χωρίς λαϊκισµούς
και χωρίς κορώνες. Έχει καµµία σχέση µε τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα η ασύδοτη δράση των παράνοµων µεταναστών που πωλούν
ηρωίνη στην Πλατεία Βάθη µέρα µεσηµέρι; Έχει καµµία σχέση µε
τα ανθρώπινα δικαιώµατα η δράση των παράνοµων µικροπωλη-
τών, αυτών που πωλούν προϊόντα λιανικής της ιταλικής µαφίας
και την κάνουν ακόµη πιο πλούσια;

Με όλα αυτά που βιώνουµε και γνωρίζουµε, πρέπει να απα-
ντήσουµε σε ένα ερώτηµα: Πρέπει τελικά, ναι ή όχι, η ελληνική
πολιτεία να εµποδίσει την είσοδο στη χώρα των παράνοµων µε-
ταναστών; Είναι τελικά κριτήριο προοδευτισµού η ανοχή στο φαι-
νόµενο της λαθροµετανάστευσης; Ποια είναι η ιδεολογική βάση
της απαίτησης ότι ο µετανάστης που εισέρχεται παράνοµα πρέ-
πει να νοµιµοποιείται;

Τα πρώτα θύµατα από την ανεξέλεγκτη είσοδο παράνοµων µε-
ταναστών είναι πρώτα απ’ όλα οι νόµιµοι µετανάστες, οι µετανά-
στες που βρίσκονται στη χώρα µας και εκείνοι που ζουν ήρεµα
και εργάζονται, αναµένοντας να πάρουν άσυλο και επίσηµα χαρ-
τιά, ενώ υπάρχουν επιπτώσεις και στην ίδια την ελληνική κοινω-
νία, οι οποίες γίνονται ολοένα και περισσότερες. Το χειρότερο,
όµως, είναι ότι λειτουργούν τα κυκλώµατα των διακινητών και κά-
ποιοι επιτήδειοι Έλληνες εκµεταλλεύονται τους παράνοµους µε-
τανάστες µε κάθε τρόπο και θα έλεγα µε τους χειρότερους
τρόπους.

Εποµένως, από ηθικής και πολιτικής απόψεως, µία είναι η κα-
θαρή λύση: Η νόµιµη µετανάστευση. Στο Συµβούλιο Υπουργών
έχω ήδη θέσει επανειληµµένα επί τάπητος το θέµα της αναλογι-
κής και ποσοστιαίας συµµετοχής όλων των χωρών-µελών στην
υποδοχή των προσφύγων. ∆εν µπορεί η Ευρωπαϊκή Ένωση να
θεωρεί ότι εξαντλεί τις υποχρεώσεις της µε την οικονοµική συν-
δροµή για την προσωρινή υποδοχή και τη σίτιση των λαθροµε-
ταναστών εδώ στην Ελλάδα.

Κανένα κράτος-µέλος στην Ευρώπη δεν θα µπορούσε από
µόνο του να διαχειρίζεται τους αριθµούς των προσφύγων που
διαχειρίζεται σήµερα η Ελλάδα. Ε, λοιπόν, η Ελλάδα -το λέµε κα-
θαρά- δεν µπορεί να λύσει µόνη της το πρόβληµα της παράνοµης
µετανάστευσης, που είναι καθαρά ευρωπαϊκό πρόβληµα. Η Ελ-
λάδα, λοιπόν, δεν ζητάει µόνο την αναθεώρηση της Συµφωνίας
του ∆ουβλίνο ΙΙ. Ζητάει την υιοθέτηση µιας κοινής ευρωπαϊκής
µεταναστευτικής πολιτικής, εξοπλισµένης µε τους αναγκαίους
πόρους και µε τα κατάλληλα πολιτικά εργαλεία.

Ο Πρωθυπουργός µας, ο Γιώργος Παπανδρέου και η Κυβέρ-
νηση, όπως το έχουµε αποδείξει, εξάλλου, από τις νοµοθετικές
µας πρωτοβουλίες, αλλά και από τη σταθερή πολιτική µας δια-
δροµή και το αξιακό πλαίσιο που πιστεύουµε, έχουµε ιδιαίτερη
ευαισθησία στα ανθρώπινα δικαιώµατα, στην αγωνία και στην ελ-
πίδα των µεταναστών για µια καλύτερη ζωή. Παίρνουµε όλα τα
µέτρα για εκείνους που έχουν το δικαίωµα ασύλου και διεθνούς
προστασίας, όπως επίσης παίρνουµε όλα τα µέτρα για την
ένταξη στην ελληνική κοινωνία όσων το επιθυµούν και αποκτούν
το δικαίωµα, σύµφωνα µε τους νόµους του κράτους.

Στόχος της πολιτικής µας είναι να παραµείνουν στην Ελλάδα
µόνο εκείνοι οι µετανάστες που έχουν δικαίωµα διεθνούς προ-
στασίας ή δικαίωµα ασύλου. Κανείς άλλος. Όλοι οι υπόλοιποι θα
πρέπει να πάρουν καθαρά το µήνυµα: Θα φύγουν από την Ελ-
λάδα είτε µε εθελοντικό επαναπατρισµό είτε µε υποχρεωτική
απέλαση. Και σ’ αυτήν την κατεύθυνση θα είµαστε απολύτως
αποφασισµένοι.

∆εν µπορούµε να κλείνουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα
µάτια µας σ’ ένα πρόβληµα που πληγώνει την Ελλάδα πολλα-
πλώς. Η χώρα δεν αντέχει άλλο. Η ελληνική κοινωνία έφθασε στα
όριά της. Οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες που παίρνουµε τώρα στο
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη για την αντιµετώπιση αυτού
του προβλήµατος έπρεπε να έχουν υλοποιηθεί εδώ και δύο δε-
καετίες. Γι’ αυτό και έθεσα το θέµα αυτό ως πρώτη πολιτική προ-
τεραιότητα του Υπουργείου αυτήν την περίοδο.

Ας είναι, λοιπόν, οι πολίτες που θα κρίνουν τι είναι προοδευτικό
και τι είναι αντιδραστικό, ποιος φέρνει αποτέλεσµα που σέβεται
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την ανθρώπινη αξιοπρέπεια και τα δικαιώµατα των µεταναστών
και ποιος τους εκµεταλλεύεται παντοιοτρόπως. Πρέπει ν’ αντι-
ληφθούµε όλοι ότι η µαζική µετανάστευση είναι ένα ιστορικό φαι-
νόµενο µεγάλης διάρκειας και έντασης.

Κανείς δεν γνωρίζει ποια θα είναι η ένταση στα επόµενα χρό-
νια. Οι αριθµοί, πάντως, είναι αµείλικτοι. Όπως εκτιµά ο Οργανι-
σµός Ηνωµένων Εθνών, περίπου ένα δισεκατοµµύριο άνθρωποι
ζουν σήµερα σε παραγκουπόλεις και ο αριθµός αυτός θα διπλα-
σιαστεί ως το 2030.

Έχουµε, λοιπόν, την υποχρέωση να ορίσουµε εµείς τους κα-
νόνες βάσει των οποίων θα είναι δυνατή η συνύπαρξη διαφορε-
τικών πληθυσµιακών οµάδων στην ελληνική και την ευρωπαϊκή
κοινωνία του µέλλοντος.

«Και νοµίζω πως είναι έργο σωφρόνων ανθρώπων να επιδει-
κνύουν ίση µέριµνα για τα δικά τους, για τα του οίκου τους, όση
επιδεικνύουν υπέρ των ξένων, ώστε να µη φαίνονται ότι είναι
µόνο φιλάνθρωποι, αλλά ότι έχουν και νουν» -και προσθέτω εγώ
τον «κοινόν νουν»- έλεγε ο ∆ηµοσθένης στα «Προοίµια των ∆η-
µηγοριών».

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Παπουτσή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 2ο Γενικό Λύκειο Καλύµνου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ανακοινώνω στο Σώµα ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, κ. Ροντούλης Αστέριος, µε επιστολή του προς τον Πρό-
εδρο της Βουλής των Ελλήνων κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, δηλώνει
ότι ορίζεται ως ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ. Πλεύρης Αθα-
νάσιος και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο Βουλευτής κ.
Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας, Βουλευτής Ηλείας και συ-
µπατριώτης µου, ο οποίος και καλείται στο Βήµα

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν υπάρχει αµφιβολία, κύριοι συνάδελφοι, ότι στις υποθέσεις

που έχουν σχέση µε τους µετανάστες, τη µεταναστευτική πολι-
τική, θέµατα ασύλου ή θέµατα προσφύγων αυτό που εµποδίζει τη
συνεννόηση µεταξύ των αντιθέτων πολιτικών παρατάξεων δεν
είναι τόσο το γεγονός ότι υπάρχει αδυναµία να αντιληφθούν µε
τον ίδιο τρόπο τα ίδια πραγµατικά ζητήµατα, αλλά γιατί υπάρχει
µία σύγχυση περισσότερο ιδεολογική, παρά εννοιολογική, η
οποία εµποδίζει κάποιους ν’ αντιµετωπίζουν την πραγµατικότητα,
έτσι όπως επιβάλλει η ίδια η πραγµατικότητα να αντιµετωπίζε-
ται.

∆εν νοµίζω ότι σ’ αυτήν τη χώρα υπάρχει πολίτης -είτε ιθαγε-
νής είτε νόµιµα διαµένων στον τόπο αυτό- που να µην αξιώνει και
να µην απαιτεί από την πολιτεία την προστασία του και την από-
λαυση υπέρ αυτού όλων των δικαιωµάτων του πολίτη και του αν-
θρώπου, των ατοµικών ελευθεριών, τα οποία κατοχυρώνει το
Σύνταγµα της ελληνικής πολιτείας. Και ασφαλώς, απέναντι σ’
αυτά τα ζητήµατα δεν υπάρχει καµµία, µα καµµία διαπραγµά-
τευση. ∆εν µπορεί να υπάρχει κανένας µετριασµός απέναντι σε
φαινόµενα, τα οποία είναι εξωγενή µε τη λειτουργία αυτής της
πολιτείας, τουλάχιστον στα όρια της επικράτειάς της ή τουλάχι-
στον στα όρια του ενιαίου χώρου ελευθερίας, δικαιοσύνης και
ασφάλειας που έχει ιδρυθεί µε βάση τα συγκεκριµένα θεσµικά
εργαλεία της FRONTEX, της EUROJUST και όλων των άλλων πε-
ριπτώσεων στο πλαίσιο της λειτουργίας της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Εδώ, λοιπόν, θα πρέπει να κάνουµε µία διάκριση. Οπωσδήποτε
κάθε ανθρώπινο πλάσµα, κάθε ανθρώπινο oν όπου γης αναµφί-
βολα θα πρέπει να αντιµετωπίζεται µε βάση τις ιδέες του αν-

θρωπισµού, µε βάση τις ιδέες που επιβάλλουν την αναγνώριση
της ανθρώπινης αξίας και που σέβονται ακριβώς τον άνθρωπο
ως αυταξία.

Όµως, αυτό που δεν πρέπει να συγχέουµε είναι τα δικαιώµατα
που έχει ένας συγκεκριµένος άνθρωπος, όταν είναι πολίτης µίας
συγκεκριµένης χώρας, µε τα δικαιώµατα που πρέπει ν’ αναγνω-
ρίζονται σε κάποιον ο οποίος µπαίνει παράνοµα εντός των εδα-
φικών ορίων αυτής της πολιτείας.

∆εν τίθεται, λοιπόν, εδώ µε την ίδια λογική και µε την ίδια νο-
µική έννοια το ζήτηµα των δικαιωµάτων του ανθρώπου και του
πολίτου από την πλευρά εκείνων, οι οποίοι είναι ιθαγενείς ή δια-
µένουν νόµιµα και το ζήτηµα των δικαιωµάτων του ανθρώπου
από την πλευρά εκείνων, οι οποίοι χαρακτηρίζονται «λαθροµε-
τανάστες» ή «παράνοµοι µετανάστες», γιατί ακριβώς από την
πλευρά των προσώπων που ανήκουν στη δεύτερη κατηγορία, η
ελληνική πολιτεία δεσµεύεται αναφορικά µόνο όσον αφορά εκεί-
νες τις υποχρεώσεις που απορρέουν από τη ∆ιεθνή Σύµβαση της
Γενεύης που προστατεύει κάτω από ορισµένες προϋποθέσεις
τους πρόσφυγες και δευτερευόντως ή κατά δεύτερο λόγο µε
βάση τη διάταξη του άρθρου 5, παράγραφος 2, εδάφιο γ’ του
ελληνικού Συντάγµατος, το οποίο ακριβώς απαγορεύει την απέ-
λαση αλλοδαπού, ο οποίος αποδεδειγµένα διώκεται για τη
δράση του υπέρ της ελευθερίας.

Και στη µία και στην άλλη περίπτωση, θεωρώ ότι είναι άγονος
η προσπάθεια κάποιων συναδέλφων να καταδείξουν ότι δήθεν
στην Ελλάδα οι ιδέες του ανθρωπισµού σφαγιάζονται, γιατί ακρι-
βώς δεν έχει εξασφαλιστεί κατά τον ίδιο ή τον ίσο τρόπο η από-
λαυση των ίδιων δικαιωµάτων σε εκείνους οι οποίοι διαµένουν
παράνοµα σ’ αυτήν τη χώρα σε σύγκριση µε εκείνους οι οποίοι
είναι ιθαγενείς ή διαµένουν νόµιµα.

Και εδώ, κύριε Υπουργέ, πράγµατι ήταν σηµαντικές οι διαπι-
στώσεις που κάνατε και οι θέσεις που πήρατε στην κατάληξη της
οµιλίας σας. Θεωρώ ότι επιτέλους αντιληφθήκατε πόσο πολύ σο-
βαρό και επικίνδυνο ζήτηµα είναι το να αφήνουµε χωρίς κανένα
φραγµό να εισρέουν ή να εισέρχονται στα όρια της ελληνικής
επικράτειας κάποιοι άνθρωποι οι οποίοι όχι µόνο βοηθούν στο
να υπάρχουν παράνοµες καταστάσεις σ’ αυτόν τον τόπο, αλλά
κυρίως µειώνουν ή µετριάζουν ή αλλοιώνουν ουσιωδώς, όπως
πολύ ορθά τονίστηκε, τις δυνατότητες που έχουν οι Έλληνες πο-
λίτες να απολαµβάνουν δικαιώµατα τα οποία εξασφαλίζει γι’ αυ-
τούς το ίδιο το Σύνταγµα και εγγυάται η Βουλή και το δηµο-
κρατικό πολίτευµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Είναι αδιανόητο γιατί όταν φέρατε προς συζήτηση και ψήφιση
στη Βουλή το νέο Κώδικα Ιθαγένειας, πράγµατι ισχυριζόµασταν
αυτά που σήµερα εσείς ισχυριστήκατε από του Βήµατος της
Βουλής και σας λέγαµε ότι µ’ αυτού του είδους τις ρυθµίσεις και
ιδιαιτέρως µε βάση το σύστηµα της αυτόµατης απονοµής της
ιθαγένειας σε αδιάκριτο αριθµό µεταναστών, δηµιουργείτε δέ-
λεαρ, κίνητρο για αθρόα προσέλευση παρανόµων στα όρια της
επικράτειάς µας.

Και τότε, πράγµατι, ούτε θέλατε ν’ ακούσετε τα επιχειρήµατα
αυτών που είχαν την αντίθετη άποψη. Και εάν σήµερα δείτε πόσο
πολύ έχει αυξηθεί η ροή των µεταναστών από τρίτες χώρες προς
την Ελλάδα –κάτι το οποίο είναι πλέον δεδοµένο και µετρήσιµο
µέγεθος- εξαιτίας αυτού του νοµοθετήµατος, τότε πράγµατι
αυτά τα λόγια σας που σήµερα απευθύνατε στους συναδέλφους
από του Βήµατος της Βουλής αποτελούν τουλάχιστον την οµο-
λογία ότι σ’ αυτόν τον τοµέα αποτύχατε. Και αποτύχατε γιατί δεν
ακολουθήσατε αυτά τα οποία ακόµα και ο Συνήγορος του Πο-
λίτη τότε σας έλεγε. Σας έλεγε, δηλαδή, ότι η ιθαγένεια είναι νο-
µικός δεσµός που συνδέει έναν άνθρωπο µε µία συγκεκριµένη
κρατική έννοµη τάξη. ∆εν είναι ατοµικό δικαίωµα, όπως ισχυρι-
ζόταν τότε ο Πρωθυπουργός. Ατοµικά δικαιώµατα πρέπει να
υπάρχουν και είναι άξια προστασίας, όταν στα όρια µίας έννο-
µης τάξης µίας συγκεκριµένης δικαιοκρατούµενης πολιτείας ανα-
φέρονται σε νοµίµως διαµένοντες στα εδαφικά όρια αυτού του
κράτους.

Στα άλλα ζητήµατα θα πρέπει να επιµείνω τουλάχιστον, γιατί
ακούστηκαν και από την εισηγήτριά µας και από τους προλαλή-
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σαντες συναδέλφους άλλων παρατάξεων, ότι σήµερα, περισσό-
τερο από κάθε άλλη φορά, ο µεγαλύτερος κίνδυνος για την Ελ-
λάδα δηµιουργείται από τις ανεξέλεγκτες καταστάσεις που
προκύπτουν από την έλλειψη µίας συνεπούς, συνεκτικής, διαρ-
θρωµένης και συστηµατικής µεταναστατευτικής πολιτικής.

Γι’ αυτήν ακριβώς την πολιτική η Κυβέρνησή σας θα πρέπει να
αναλάβει την ευθύνη της. Θα πρέπει τουλάχιστον απέναντι στους
πολίτες αυτού του κράτους να εξασφαλίσετε και να διασφαλί-
σετε την ασφάλεια, την ελευθερία και τη δικαιοσύνη που επι-
βάλλει και το ευρωπαϊκό κεκτηµένο, γιατί όπως και να το κάνουµε
µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν κάνουµε τίποτα άλλο, από το
να ενσωµατώνουµε στο Εσωτερικό ∆ίκαιο την κοινοτική oδηγία
115/2008.

Είναι ουσιαστικά µία νοµοθετική πράξη που είµαστε υποχρε-
ωµένοι να υιοθετήσουµε, γιατί ακριβώς αυτό στο οποίο αποσκο-
πεί δεν είναι τίποτα άλλο από το να καθιερώσει οµοιογενείς
κανόνες και διαδικασίες στο θέµα της δίκαιης αντιµετώπισης
αυτών των πολιτών τρίτων χωρών που εισέρχονται και διαµένουν
στην Ελλάδα παράνοµα.

Ο φράχτης όµως, του οποίου απολογητής γίνεστε σήµερα εδώ
-και απευθυνόµενοι προς την πλευρά της Aριστεράς ζητάτε έστω
µία συγκατάνευση γι’ αυτό το ζήτηµα- είναι ένας φράχτης που
πράγµατι αποτελεί ένα πραγµατικό εµπόδιο που θα ανασχέσει
αυτό το κύµα εισόδου στη χώρα ανεξέλεγκτου αριθµού µετανα-
στών.

Εσείς, όµως, έχετε υποχρέωση να καθαιρέσετε τους ιδεολο-
γικούς φράχτες τους οποίους τεχνητά έχετε ορθώσει απέναντι
σε ζητήµατα τα οποία ενώ µε τη σπουδαιότητά τους και την πολύ
µεγάλη αξία που έχουν για τη διατήρηση της κοινωνικής συνο-
χής, σας έχουν πράγµατι πείσει ότι πρέπει να έχετε µία άλλη
θέαση και µία άλλη αντιµετώπιση γι’ αυτά τα ζητήµατα, εν τού-
τοις µέχρι πρότινος επιµένατε πεισµατικά να ακολουθείτε αυτήν
τη συγχυτική ιδεολογία περί της οικουµενικότητας των ανθρω-
πίνων ιδεωδών και κυρίως της οικουµενικότητας των ιδεών του
ανθρωπισµού µε τις οποίες στην Αίθουσα αυτή κανένας δεν δια-
φωνεί.

∆εν µπορεί, όµως, αυτή ακριβώς η ιδεολογία να γίνει νοµικό
οπλοστάσιο για να προστατεύεται ο πολίτης αυτής της χώρας,
όταν δηµιουργούνται αυτού του είδους οι επικίνδυνες καταστά-
σεις, που εσείς σήµερα από του Βήµατος της Βουλής περιγρά-
ψατε πράγµατι µε πολύ εύστοχα λόγια και αναφερθήκατε στις
προσπάθειες τις οποίες κάνετε και είσαστε πλέον υποχρεωµέ-
νος να κάνετε, προκειµένου να αποκτήσει επιτέλους αυτός ο
τόπος µία συγκεκριµένη σταθερή µεταναστευτική πολιτική.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι η θέση µας είναι ξεκάθαρη, σαφής. Είµα-
στε υπέρ της αρχής αυτού του νοµοσχεδίου, γιατί όπως εξήγησα
προηγουµένως, αποτελεί υποχρέωσή µας που απορρέει από
εκείνη τη συµµετοχή µας ως κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, αλλά είµαστε υποχρεωµένοι να σας πούµε ότι επιτέ-
λους θα πρέπει να ξεκαθαρίσετε τις προθέσεις σας, θα πρέπει να
είστε πιο ειλικρινείς, θα πρέπει να είστε πιο συνεπείς για να αντι-
µετωπίσετε αυτά τα προβλήµατα που θέτει η ανεξέλεγκτη µετα-
νάστευση, στο επίπεδο τουλάχιστον της προστασίας εκείνων των
πολιτών και εκείνων των ανθρώπων που ζουν νόµιµα στον τόπο
µας.

Απλώς θα ήθελα περαιώνοντας, κύριε Πρόεδρε, να αναφερθώ
στο ότι πράγµατι στη χώρα µας υπάρχουν πολιτικές δυνάµεις
που δηλώνουν ότι υιοθετούν το αριστερό ιδεολογικό παρά-
δειγµα, πλην όµως βρίσκονται σε πλήρη σύγχυση, γιατί ακριβώς
δεν µπορούν να ξεκαθαρίσουν στοιχειώδεις βασικές ιδέες και έν-
νοιες.

Το λέω αυτό -µε όλο το σεβασµό βέβαια προς τους συναδέλ-
φους της αριστερής πλευράς- γιατί έχω στο µυαλό µου τα λόγια
που είχε πει το ∆εκέµβριο στο Πολυτεχνείο ένας γνωστός, δια-
κεκριµένος, αξιόλογος, Aριστερός Σλοβένος διανοούµενος, ο
Σλάβοϊ Ζίζεκ. Αυτός, λοιπόν, ο διανοούµενος πράγµατι αναγνώ-
ρισε την αποτυχία των Αριστερών να παίρνουν µια συγκεκριµένη
τοποθέτηση υπέρ της προστασίας των ιθαγενών πολιτών της
χώρας τους και ουσιαστικά να έχουν αφήσει το πεδίο αυτής της
προβολής και της αξιοποίησης των σχετικών επιχειρηµάτων σε
συγκεκριµένες ιδεολογικές παρατάξεις, µε τις οποίες δήθεν στο

θέµα αυτό τους χωρίζει ιδεολογική άβυσσος.
Πλην, όµως, το πρόβληµα επιβάλλει µια ενιαία, κοινή και συµ-

φωνηµένη από όλες τις πλευρές αντιµετώπιση, χωρίς ο καθένας
να µειονεκτεί σε πατριωτισµό ή σε αριστερή φρασεολογία ή σε
φιλοσοφικές πεποιθήσεις. Αυτά είχα να πω, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Τζαβάρα.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Μπεντενιώτης.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το σχέδιο νόµου που συζη-

τάµε επιτυγχάνεται η προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας
προς τις διατάξεις της οδηγίας 2008/115 της Ευρωπαϊκής Κοι-
νότητας, σχετικά µε τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες στα
κράτη-µέλη για «την επιστροφή παρανόµως διαµενόντων υπη-
κόων τρίτων χωρών».

Με δεδοµένο, όµως, ότι στην επιτροπή εµπειρογνωµόνων που
συνέταξε την πρόταση για τη µορφή που θα έχει η Ανεξάρτητη
Αρχή Ασύλου ήταν η Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ για τους πρό-
σφυγες, το Ελληνικό Συµβούλιο για τους πρόσφυγες, ο Συνήγο-
ρος του Πολίτη, το Οικουµενικό Πρόγραµµα Προσφύγων και ο
∆ικηγορικός Σύλλογος της Αθήνας, αυτό κατά τεκµήριο διαµορ-
φώνει την πεποίθηση ότι η πρόταση του σχεδίου νόµου, έχει µια
πληρέστατη αντιµετώπιση του ζητήµατος.

Στόχος δε είναι ακριβώς, η δηµιουργία µιας δίκαιης, γρήγο-
ρης και αποτελεσµατικής διαδικασίας ασύλου που θα παρέχει
διεθνή προστασία σε όλους όσους τη δικαιούνται. Όµως, στό-
χος είναι ακόµα να αντιµετωπίσει αποτελεσµατικά τα προβλή-
µατα που έχουν συσσωρευθεί όλα αυτά τα χρόνια, από την
εκκρεµότητα που βασανίζει ένα µεγάλο αριθµό ενδιαφεροµένων,
αλλά και απασχολεί ιδιαίτερα την Ελλάδα.

Ακριβώς γι’ αυτό, αναδιαρθρώνεται ριζικά η ισχύουσα διαδι-
κασία. Αφαιρούνται οι σχετικές αρµοδιότητες από την Ελληνική
Αστυνοµία και µεταβιβάζονται σε ένα νέο, αυτοτελές και ανε-
ξάρτητο, πολιτικό πλέον όργανο, µε εκπαιδευµένο στελεχιακό
δυναµικό και την ευθύνη µιας Ανεξάρτητης Αρχής Προσφυγών,
η οποία θα εξασφαλίζει τις βασικές εγγυήσεις και τις διαδικασίες
που απαιτούνται, όπως η εξειδικευµένη, αλλά παράλληλα και η
αµερόληπτη διερµηνεία και δωρεάν κρατική νοµική συµβουλή.

Ακριβώς γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προβλέπεται
η σύσταση Υπηρεσίας Ασύλου µε αυτοδύναµη διοικητική οργά-
νωση, περιφερειακών γραφείων ασύλου, για την εξέταση των αι-
τηµάτων σε πρώτο βαθµό και Ανεξάρτητης Αρχής Προσφυγών.
Έτσι όπως παρουσιάζεται σήµερα το πρόβληµα είναι ιδιαίτερα
περίπλοκο. Η Ευρώπη αποτελεί ίσως τον πρώτο σε βαθµό εν-
διαφέροντος προορισµό τόσο για τους µετανάστες όσο και για
τους αιτούντες το άσυλο. Αποτελεί έναν προορισµό για τον οποίο
η χώρα µας είναι η πρώτη πύλη, αλλά ίσως και η βασική πύλη ει-
σόδου και µεταναστών, αλλά και προσφύγων. Γι’ αυτό και στη
συντριπτική τους πλειοψηφία φτάνουν στη χώρα µας πρόσφυ-
γες και µετανάστες χωρίς νοµιµοποιητικά έγγραφα. Πρόκειται
για παράνοµους µετανάστες και πρόσφυγες µε ερωτηµατικό
όσον αφορά την προέλευσή τους.

Όµως, από τα στοιχεία που έχουµε στη διάθεσή µας προκύπτει
ότι το 50% των συλλήψεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση το 2008, για
παράνοµη είσοδο, έγιναν στην Ελλάδα, ενώ το 2009 το ποσοστό
ανέρχεται στο 75%.

Ενώ το 2008 οι συλληφθέντες για παράνοµη είσοδο και παρα-
µονή φθάνουν τους 146.337, όταν το 2009 διαµορφώνεται σε
126.145. Έτσι είναι ένας τεράστιος αριθµός που κατακλύζει τα
σύνορα, τις θαλάσσιες και τις χερσαίες εισόδους οπότε και δη-
µιουργείται ένα αδιαχώρητο και µια αναποτελεσµατικότητα δια-
χείρισης αυτού του πληθυσµιακού όγκου.

Έχει δε, ιδιαίτερη σηµασία να επισηµανθεί ότι οι κρίσιµες εθνι-
κότητες από άποψη ανάγκης διεθνούς προστασίας, όπως οι Αφ-
γανοί, οι Σοµαλοί, οι Ιρακινοί, οι Ερυθραίοι, οι Παλαιστίνιοι,
εισέρχονται κυρίως από τα ελληνοτουρκικά σύνορα.

Αν δε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ληφθεί υπ’ όψιν ότι η διέ-
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λευση από τους θαλάσσιους δρόµους της Μεσογείου για όσους
αναζητούν «προστασία» στην Ευρώπη τα τελευταία χρόνια έχει
καταστεί δυσχερής, ακριβώς γιατί έχει αυστηροποιηθεί ο έλεγ-
χος από τις περιπολίες τόσο στη χερσαία διαδροµή όσο και στη
θαλάσσια διέξοδο, τι παραµένει; Παραµένει εκείνη η χερσαία δια-
δροµή του Έβρου, η οποία τελευταία είναι το πρόβληµα που
σωστά αντιµετωπίζει το αρµόδιο Υπουργείο.

Από τα στοιχεία που µας παρέχονται από την Ύπατη Αρµο-
στεία του ΟΗΕ για τις θαλάσσιες διευκολύνσεις τι προκύπτει; Το
2009 έχουµε 32 χιλιάδες άτοµα, ενώ την αντίστοιχη περίοδο των
πρώτων δέκα µηνών του 2010 ο αριθµός µειώνεται στα 8.800
άτοµα. Τι σηµαίνει; Ότι η αντίληψη έχει διαφοροποιηθεί και, άρα,
αυτό το κύµα «προσαρµόζεται» στις νέες συνθήκες µιας άλλης
κυβερνητικής πολιτικής.

Έτσι έχουµε µια µείωση, όπως εµφανίζεται από τα µεγέθη των
αριθµών, της τάξης του ποσοστού 72,5%. Αν δε ακόµη ληφθεί
υπ’ όψιν ότι τα 2/3 αυτών των αφίξεων µέσω θαλάσσης δέχεται
η χώρα µας, µόνο το 1/3 αναφέρεται στην είσοδο από την Ιταλία
και το άλλο τρίτο από τη Μάλτα και την Κύπρο, βγαίνει αβίαστα
το συµπέρασµα, ότι εµείς είµαστε η χώρα, µέσα από την οποία
τα 2/3 διακινούνται προς το κέντρο της Ευρώπης. Γίνεται πια αυ-
τονόητα αντιληπτό ότι η χώρα µας, έχει το µεγαλύτερο πρό-
βληµα του ζητήµατος, που απασχολεί, όµως, ολόκληρη την
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Όµως, το πρόβληµα για τη χώρα µας είναι ακόµη µεγαλύτερο
λόγω ακριβώς της ραγδαίας αύξησης των αφίξεων από τη χερ-
σαία είσοδο µέσω του Έβρου. Πάλι, από τα στοιχεία της Ύπατης
Αρµοστείας του ΟΗΕ το πρώτο δεκάµηνο του 2009 έχουµε 7.574
αφίξεις ατόµων από τη χερσαία αυτή δίοδο, ενώ την αντίστοιχη
χρονική περίοδο του 2010 ο αριθµός αυξάνεται κατά 415% και
έτσι οι αφίξεις µέσω του Έβρου φθάνουν στον αριθµό των 38.992
ατόµων. Γι’ αυτό και άλλωστε η Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ έχει
τονίσει την ανάγκη να στηριχθεί η Ελλάδα από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Αυτή η στήριξη είναι αναγκαία, γιατί το πρόβληµα που
αντιµετωπίζουµε εµείς προς την κατεύθυνση αυτή είναι ένα πρό-
βληµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Γιατί είναι γνωστό ότι πολλοί ή οι περισσότεροι που φθάνουν
στην Ελλάδα κρατούνται στην ουσία σε εξαιρετικά δύσκολες
συνθήκες, που είναι ακόµη δυσκολότερες, όταν αναλογιστούµε
ότι πρόκειται για ασυνόδευτα παιδιά, αλλά και για πρόσωπα που
είναι ευάλωτα, τα οποία δεν έχουν πρόσβαση σε νοµική βοήθεια,
αλλά και υψηλής ποιότητας διερµηνεία.

Όµως, αν ακόµη ληφθεί υπ’ όψιν ότι το µεγαλύτερο µέρος των
παράτυπα εισερχοµένων στη χώρα µας, των παράνοµα εισερ-
χοµένων αλλοδαπών, έχει ως προορισµό άλλες χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και δεν επιθυµεί την παραµονή του στην
Ελλάδα, τότε πρέπει να γίνει αποδεκτό ότι όλοι αυτοί που επιθυ-
µούν να διέλθουν από τη χώρα µας παραµένουν εγκλωβισµένοι
σ’ αυτήν, χωρίς να έχουν τη δυνατότητα προσφυγής σε διαδι-
κασία ασύλου, ως τη µόνη –θα έλεγε κανένας- διέξοδο να νοµι-
µοποιήσουν την παραµονή τους, έστω και προσωρινά.

Όµως δεν υπάρχει µέχρι σήµερα σύστηµα ασύλου που να εξα-
σφαλίζει αποτελεσµατικότητα, αλλά και την τήρηση των εγγυή-
σεων έτσι όπως τη θέλει το περί δικαίου αίσθηµα. Έτσι αφήνο-
νται όλοι αυτοί οι πρόσφυγες απροστάτευτοι κατά παράβαση
των διεθνών υποχρεώσεων της χώρας µας, αλλά και κατά παρά-
βαση του Εσωτερικού ∆ικαίου, αλλά ακόµα και της ανθρώπινης
ελληνικής ευαισθησίας.

Ακριβώς γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η νοµοθετική
πρωτοβουλία της Κυβέρνησης και του αρµόδιου Υπουργείου, για
τη µεταρρύθµιση του συστήµατος ασύλου, έρχεται να ικανοποι-
ήσει πρώτον, το δηµόσιο αίσθηµα, αλλά και να κινηθεί µέσα στα
πλαίσια που η Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ προβλέπει.

Έτσι ήταν επιτακτική η ανάγκη αναθεώρησης του νοµοθετικού
πλαισίου, του νοµικού πλαισίου, σε σχέση µε την κράτηση των
παράνοµων µεταναστών, αλλά και εκείνων που φτάνουν εδώ και
αιτούνται άσυλο, για να µην κρατούνται έτσι ασυνόδευτα παιδιά,
για να µην υπάρχουν ευπαθείς οµάδες σε κράτηση και σε κακές
συνθήκες διαβίωσης, για να µην έχουµε ανεπαρκείς και τελείως
απαράδεκτες συνθήκες διαµονής. Και ακόµα όταν ένας µεγάλος,
πολύ µεγάλος όγκος ειδικότερα παράνοµων µεταναστών δικαι-

ούται διεθνούς προστασίας, αυτό πρέπει να διερευνηθεί µε την
κατάλληλη διαδικασία και µε τις εγγυήσεις εκείνες που θα απο-
τρέπουν παραλειτουργίες και νοθεύσεις του συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κύριος Υπουργός ήταν απο-
σαφηνιστικά αποκαλυπτικός και ακριβέστατος στην περιγραφή
του συστήµατος του τι ισχύει σήµερα, του τι συµβαίνει σήµερα,
του τι ίσχυε καθ’ όλο αυτό το διάστηµα του παρελθόντος και του
τι επιτυγχάνεται µε τη νοµοθέτηση που εµείς καλούµε να ψηφί-
σουµε. Γι’ αυτό και δεν νοµίζω ότι είναι απαραίτητο να επιµείνω
σε αυτήν την ανάλυση της σηµερινής πραγµατικότητας και της
επερχόµενης µεταρρύθµισης.

Θέλω µόνο να υπογραµµίσω δύο πράγµατα, που ίσως είναι
αναγκαία όχι για να αποδείξουν τη σκοπιµότητα αυτής της αλ-
λαγής, αλλά για να καταδείξουν κυρίως το ότι η Νέα ∆ηµοκρατία
κατά το διάστηµα της τελευταίας περιόδου, που η ροή των λα-
θροµεταναστών προς την Ελλάδα αυξανόταν συνεχώς, δεν
έλαβε κανένα µέτρο για να αντιµετωπίσει αυτό το τεράστιο πρό-
βληµα.

Μόνο για το 2008 έχουν συλληφθεί 146.337 άτοµα λαθροµε-
ταναστών. Έτσι, αν αφηνόταν να συνεχιστεί αυτή η ροή και σή-
µερα, θα είχαµε ένα αδιαχώρητο και ένα πρόβληµα σε τέτοια
έκρηξη, που θα ήταν πλέον κοινωνική ανάγκη επίλυσής του από
την ίδια την Ευρωπαϊκή Ένωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Το αρµόδιο Υπουργείο, ευθυγραµµισµένο στα πλαίσια των επι-
σηµάνσεων των θέσεων του ίδιου του Πρωθυπουργού, στις 18
Μαΐου 2009, στην Πάτρα, τι σηµατοδοτεί; Επιµένει ότι δεν υπάρ-
χει σοβαρή φύλαξη των συνόρων µας µέχρι σήµερα, ότι δεν
υπάρχει ξεκάθαρη πολιτική για τους πρόσφυγες και τους µετα-
νάστες, ότι δεν υπάρχει αντικειµενική διαδικασία προσφυγών.
Έτσι η ελληνική κοινωνία και η οικονοµία αυτής της χώρας, χωρίς
σαφές νοµοθετικό πλαίσιο και από έλλειψη ξεκάθαρης πολιτικής
για την αντιµετώπιση αυτού του προβλήµατος και για ολόκληρη
την Ευρώπη, βρίσκεται σε αδιέξοδο.

Ακριβώς γι’ αυτούς τους λόγους που επιβάλλει η οδηγία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, για τους λόγους που επιβάλλει η συνταύ-
τισή µας µε την Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ και η ελληνική υψηλή
ποιότητα του περί δικαίου αισθήµατος, είµαστε υποχρεωµένοι
να ψηφίσουµε τη νοµοθέτηση που φέρνει η Κυβέρνηση, γιατί µας
ανοίγει άλλη προοπτική και τη δυνατότητα η Ευρωπαϊκή Ένωση
να συνεργαστεί µαζί µας, για να δώσουµε διέξοδο σε ένα πρό-
βληµα που πραγµατικά αυτήν τη στιγµή είναι σε αδιέξοδο, ση-
µείο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μπε-
ντενιώτη, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ.

Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανάσιο Παφίλη να λάβει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Γίνεται πολλή συζήτηση για τις αιτίες
της µετανάστευσης. Εγώ δεν πρόκειται να κάνω καµµιά ιστορική
αναφορά. Αλλά αυτό που πρέπει να εξετάσει κανείς είναι στις
σηµερινές συνθήκες, τα τελευταία χρόνια, ποιες είναι οι βασικές
αιτίες της µετανάστευσης, της έκρηξης του ονοµαζόµενου µε-
ταναστευτικού προβλήµατος, ποιες είναι άραγε οι αιτίες και ποια
είναι η πραγµατικότητα. Από αυτήν την πραγµατικότητα, όσο κι
αν ορισµένοι προσπαθούν να υπεκφεύγουν, δεν µπορούν, γιατί
βοά.

Ποιος φταίει που ο Αφγανός περνάει χιλιάδες χιλιόµετρα µε
πιθανότητες 10% να ζήσει για να φθάσει σε µια άλλη χώρα; ∆εν
φταίει ο πόλεµος που έχει εξαπολυθεί στο Αφγανιστάν και το κα-
θεστώς που επέβαλαν οι καπιταλιστές τελικά µε τους Ταλιµπάν
στην περιοχή;

Ποιος φταίει που ο Ιρακινός πουλάει την περιουσία του, περ-
νάει έρηµο και έρχεται µε τις ίδιες πιθανότητες επιβίωσης, να πε-
ράσει από την Ελλάδα σε κάποια ευρωπαϊκή χώρα ή να µείνει και
εδώ; ∆εν φταίει ο πόλεµος που εξαπέλυσαν οι Ηνωµένες Πολι-
τείες της Αµερικής, οι πρόθυµοι σύµµαχοι και η συµµετοχή
χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης;

Ποιος φταίει για τους Σουδανούς; Ποιος φταίει για τους Σο-
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µαλούς; Και εντελώς «τυχαία» όλοι αυτοί οι πόλεµοι, είτε εµφύ-
λιοι είτε εξωτερικές επεµβάσεις, γίνονται σε περιοχές που έχουν
µεγάλες πλουτοπαραγωγικές πηγές, πετρέλαιο κ.λπ., κ.λπ..

Άρα, η πρώτη αιτία –κι αυτό δεν µπορεί κανείς να το αµφισβη-
τήσει- είναι οι επεµβάσεις, οι πόλεµοι, οι εµφύλιοι που εξαπο-
λύονται από τις ιµπεριαλιστικές δυνάµεις σε διάφορες χώρες.

∆εύτερον, γιατί οι Πακιστανοί –εκτός από αυτούς τους λόγους-
ή οι Μπαγκλαντέζοι ή άλλοι από άλλες χώρες, ρισκάρουν κυριο-
λεκτικά τη ζωή τους και τη ζωή της οικογένειάς τους για να πάνε
σε µια άλλη ανεπτυγµένη χώρα; Γιατί ξέρουν ότι στη χώρα τους
θα πεθάνουν από την πείνα. Και όταν ένας γνωρίζει ότι θα πεθά-
νει από την πείνα –και θα το πω µε άλλους όρους- ποντάρει έστω
και στο 1% να ζήσει. Και ξεκινάει αυτό το ταξίδι των απελπισµέ-
νων.

Και έχουµε χώρες, λοιπόν, πάµπλουτες, όπως η Σρι Λάνκα για
παράδειγµα, µε επίγειους παράδεισους, έχουµε χώρες αφρικα-
νικές, ασιατικές πάµπλουτες και κατοίκους που πεθαίνουν από
την πείνα. Όµως, µία πολυεθνική έχει τζίρο όσο το ΑΕΠ εβδοµή-
ντα χωρών.

Αυτή η ληστρική εκµετάλλευση, η εξαθλίωση των κατοίκων των
χωρών του ονοµαζόµενου τρίτου κόσµου ή του υποανάπτυκτου,
είναι η δεύτερη µεγάλη αιτία που ωθεί κόσµο απελπισµένο να
αναζητήσει την επιβίωσή του κυριολεκτικά. Γιατί ποιος θέλει να
φύγει; Και δεν µιλώ για εγκληµατικές οργανώσεις, γι’ αυτούς που
κάνουν εµπόριο λευκής σαρκός, για ναρκωτικά, γιατί αυτή είναι
η συντριπτική µειοψηφία. Αυτός που δεν έχει ελπίδα στη χώρα
του ότι θα µπορέσει να επιβιώσει, όταν βλέπει αυτό το βάρβαρο
σύστηµα να τον καταδικάζει στην πείνα, οδηγείται στη µετανά-
στευση.

Και βέβαια, υπάρχει και άλλη µια αιτία: Ποιοι ωφελούνται αλή-
θεια; Για να κάνουµε ένα λογαριασµό να δούµε ποιος κερδίζει
από τους µετανάστες. Ποιος κερδίζει από τα µεροκάµατα των 10
ευρώ, των 20 ευρώ, των 30 ευρώ στις αναπτυγµένες καπιταλι-
στικές χώρες και σε όλους αυτούς τους Ευρωπαίους; Και είναι
αυτοί, που παριστάνουν τους ανθρωπιστές και έχουν τους µετα-
νάστες σαν ζώα, στοιβαγµένους, ανασφάλιστους και τους πλη-
ρώνουν –αν τους πληρώνουν κι όταν τους πληρώνουν- για τις
χειρότερες δουλειές, ως πειραµατόζωα. ∆εν κερδίζει το µεγάλο
κεφάλαιο; ∆εν τους συµφέρει να φέρνουν φθηνό εργατικό δυ-
ναµικό; Και βέβαια τους συµφέρει. Αλλά αν κανείς φύγει από την
ταξική βάση που βρίσκεται αυτή η κοινωνία, θα πούµε ότι όχι
απλά είναι εκτός πραγµατικότητας, αλλά προσπαθεί να καθα-
γιάσει µια βάρβαρη πραγµατικότητα.

Αυτό ισχύει και στη χώρα µας και παντού. Και δεν είναι µόνο
αυτό. Χρησιµοποιούνται για να πιέζουν και το ντόπιο εργατικό
δυναµικό: «Ή δέχεσαι µε 20 ευρώ και 30 ευρώ ή παίρνω το µε-
τανάστη και µάλιστα ανασφάλιστο». Πιέζουν και το εργατικό κί-
νηµα.

Υπάρχει και κάτι ακόµα: Αποπροσανατολίζουν και το λαό.
Ποιος είναι ο αντίπαλος; Σήµερα υπάρχει αµύθητος πλούτος και
χλιδή σε όλες τις καπιταλιστικές χώρες, αµύθητος και απίστευ-
τος και σ’ αυτές ακόµα που φεύγουν οι µετανάστες. Τι λέτε στον
κόσµο; Ότι σου φταίει ο µετανάστης, δεν σου φταίει εκείνος ο
πλούτος που τον παράγεις εσύ και τον κλέβουν εκείνοι. Χρησι-
µοποιείται επικίνδυνα και προβοκατόρικα για να διαχωρίσει τους
εργαζόµενους κατά χρώµα, κατά έθνος και όχι κατά πλούσιους
και φτωχούς -το λέω έτσι απλά- κατά εκµεταλλευτές και εκµε-
ταλλευόµενους για να στρέψει τον έναν εναντίον του άλλου.

Εµείς δεν συµφωνούµε µ’ αυτήν τη θεωρία. Η κοινωνία χωρί-
ζεται σε τάξεις. Υπάρχουν εκµεταλλευτές και υπάρχουν εκµε-
ταλλευόµενοι. Όταν το κεφάλαιο πάει σε όλες τις χώρες, δεν
φωνάζει κανένας. Ίσα-ίσα το υποδέχεστε µετά βαΐων και κλάδων.
Όταν οι πολυεθνικές σαρώνουν ολόκληρη την ανθρωπότητα,
τότε είναι καλές. Για εκεί δεν µιλάτε γι’ αυτήν την ελεύθερη δια-
κίνηση. Όταν όµως υποχρεώνονται οι άνθρωποι να µετακινηθούν,
ρισκάροντας και την ίδια τους τη ζωή, τότε αυτό το θεωρείτε λα-
θροµετανάστευση και το θεωρείτε επικίνδυνο. Αυτές είναι οι αι-
τίες και λίγο ως πολύ ορισµένοι µπορεί να συµφωνούν.

Φυσικά υπάρχει και η φασιστική εκδοχή. Την ακούσαµε εδώ
µέσα. «Για όλα φταίνε οι κοµµουνιστές και οι Εβραίοι», έλεγε ο
Χίτλερ, οι σύγχρονοι λένε «και οι µετανάστες». Υπάρχει και αυτή

η εκδοχή ότι για τη µετανάστευση φταίνε οι κοµµουνιστές και για
τα προβλήµατα που υπάρχουν φταίνε οι ίδιοι οι µετανάστες.
Μόνο που δεν ακούσαµε προτάσεις για κλιβάνους, για σαπωνο-
ποιία. Παλιά έλεγαν «φταίνε οι Εβραίοι», τώρα αντικαταστάθη-
καν µε τους µετανάστες.

Εποµένως η δική µας θέση είναι ότι αν δεν αντιµετωπιστούν
οριστικά οι αιτίες που είναι το ίδιο το εκµεταλλευτικό σύστηµα,
αν δεν υπάρξει στις κοινωνίες και στις χώρες προοπτική ανα-
τροπής αυτού του συστήµατος, δεν πρόκειται να λυθεί το πρό-
βληµα της µετανάστευσης, ούτε και πρόκειται να λυθεί από
καµµία χώρα ξεχωριστά στις σηµερινές συνθήκες. Κοινός είναι ο
αντίπαλος.

Εµείς θα θέλαµε περισσότερο από άλλους και σε άλλη βάση
αυτοί οι απελπισµένοι στις χώρες τους να πάλευαν και να έπαιρ-
ναν την εξουσία και να αξιοποιούσαν τις χώρες τους σε όφελος
του λαού και των εργαζοµένων και όχι σε όφελος µιας χούφτας
πλουτοκρατών.

Περνάω τώρα στο νοµοσχέδιο. Τι κάνει το νοµοσχέδιο; Πρώ-
τον, ενσωµατώνει την οδηγία 2008/115.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τον Οκτώβριο του 2008, όταν
ήλθε η οδηγία στο Ευρωκοινοβούλιο, η σοσιαλιστική οµάδα του
ΠΑΣΟΚ τη χαρακτήρισε οδηγία ντροπής και σύγχρονης απαν-
θρωπιάς και µάλιστα έκανε και εκδηλώσεις µαζί µε άλλες δυνά-
µεις σε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά αυτής της οδηγίας.
Σήµερα έρχεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, το ίδιο κόµµα, και τη
διαφηµίζει σαν καλή οδηγία. Τα συµπεράσµατα για τον κόσµο, η
υποκρισία δηλαδή γι’ αυτήν την οδηγία. Σωστά την είχε χαρα-
κτηρίσει τότε σαν οδηγία ντροπής.

∆εύτερον, το νοµοσχέδιο εκσυγχρονίζει διαδικασίες εξέτασης
και έγκρισης αιτήσεων ασύλου και δηµιουργίας χώρων κράτη-
σης αλλοδαπών, βάζοντας βέβαια µέσα και ιδιωτικούς φορείς.
∆εν ξέρω, αν θα τα αποσύρει αυτά.

Σ’ ό,τι αφορά το άσυλο, αλήθεια, τι έχετε να πείτε και η Νέα
∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και άλλες ευρωπαϊκές χώρες, όταν
έχουµε ποσοστά εγκρίσεων 0,06%; Αυτή είναι η κατάσταση όλα
αυτά τα χρόνια, «κρεµασµένοι» σαράντα πέντε χιλιάδες άνθρω-
ποι από το αν θα τους πεις «ναι» ή «όχι» σε τελευταία ανάλυση.
Τι έχετε να πείτε σ’ αυτούς τους ανθρώπους; Αυτές είναι στοι-
χειώδεις υποχρεώσεις. Τι λέτε σήµερα; Συγγνώµη; Τι;

Γίνεται, λοιπόν, τώρα µία αυτοτελής υπηρεσία ασύλου. Θα
µπορούσε να πει κανείς ότι αυτό σαν πρώτο βήµα είναι θετικό, αν
κι εµείς δεν το κρίνουµε µε βάση αυτό αλλά µε βάση το περιε-
χόµενο όλης της µεταναστευτικής πολιτικής και της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ και της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Παρεµπιπτόντως θα πω ότι θα ήταν σωστό να περάσει στο
Υπουργείο Εσωτερικών η υπηρεσία ασύλου και όχι στο Υπουρ-
γείο ∆ηµοσίας Τάξεως παλιά, Προστασίας του Πολίτη σήµερα,
γιατί δείχνει άλλη αντίληψη και άλλη νοοτροπία και δεν είναι τυ-
χαίο αυτό.

Γίνονται τα κέντρα πρώτης υποδοχής. Τι θα είναι τα κέντρα
πρώτης υποδοχής; Ντρέπεστε να το πείτε; Στρατόπεδα συγκέ-
ντρωσης θα είναι. Στέρηση ελευθεριών, κλεισµένος κόσµος εκεί
µέσα, µε λογικές «θα του παρέχουµε όσο µπορούµε καλές συν-
θήκες επιβίωσης. Όσο µπορούµε, όσο είναι δυνατόν –δυνητικά-
φαρµακευτική περίθαλψη, όσο είναι δυνατόν επανένωση της οι-
κογένειας». Τέτοια. Στρατόπεδα συγκέντρωσης. Είχε ξεσηκωθεί
θύελλα σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση υποτίθεται απ’ αυ-
τούς που προστατεύουν τα ανθρώπινα δικαιώµατα.

Και φυσικά θα βάλετε και εταιρείες σεκιούριτι. Θα φτάσετε
µέχρι εκεί, κύριε Υπουργέ; Σεκιουριτάδες να φυλάνε ανθρώπους;
Πού πάµε;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Είναι και στα γήπεδα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Παντού είναι. Πριν από µερικά χρόνια
σας λέγαµε ότι ο µόνος αναπτυσσόµενος κλάδος είναι οι εται-
ρείες σεκιούριτι και αυτό αποδεικνύεται. Είναι ο µόνος κυριολε-
κτικά αναπτυσσόµενος και «παραγωγικός» κλάδος.

∆εύτερον, διαχωρισµός. Όσοι δικαιούνται διεθνούς προστα-
σίας. Με ποια κριτήρια; Εµείς έχουµε πρόταση και λέµε σε αν-
θρώπους που έρχονται από περιοχές που υπάρχουν εµφύλιοι,
που υπάρχουν ιµπεριαλιστικές επεµβάσεις πρέπει αυτόµατα να
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τους δίνεται πολιτικό άσυλο. Μη µου πείτε για εγκληµατίες και τέ-
τοιους, γιατί µιλάµε για την συντριπτική µειοψηφία. Θα υπάρξει
ένας εκβιασµός µετά: «Ή φεύγεις εθελοντικά ή σε πάω δεκαοκτώ
µήνες φυλακή και σε απελαύνω».

Το ερώτηµα που ήθελα να σας κάνω όµως, πέρα απ’ όλα αυτά
είναι όταν δεν τους παίρνουν από τα άλλα κράτη, τι κάνετε; Πό-
σους παίρνουν πίσω; Πόσους παίρνει η Τουρκία; Πόσους δέχο-
νται άλλες χώρες, όπως Πακιστάν, Σοµαλία κλπ; Μειοψηφία. Τι
θα τους κάνετε, λοιπόν, αυτούς µετά; Εκτός, αν ακολουθήσετε
άλλες προτάσεις οι οποίες ακούστηκαν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ο κύριος Υπουργός µίλησε δέκα λεπτά παραπάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το ίδιο µου είπατε και

πριν.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το ίδιο σας λέω και τώρα. Μίλησε

δέκα λεπτά παραπάνω. Κατά συνέπεια, µπορώ να µιλήσω τέσ-
σερα λεπτά παραπάνω. Σεβασµός στο χρόνο για όλους.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Αναλογικός ο χρόνος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αναλογικός δεν είναι; Άµα είναι δέκα

λεπτά ο Υπουργός εµείς δικαιούµαστε τρία λεπτά, µε ένα που
µου φάγατε τώρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε ξοδέψει ήδη µισό
λεπτό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα τελειώσω, κυρία Πρόεδρε.
Η οδηγία είναι οδηγία αίσχος και µάλιστα την είχατε χαρακτη-

ρίσει και εσείς οδηγία ντροπής γιατί προβλέπει τη φυλάκιση
ακόµα και παιδιών.

Τρίτο θέµα, ο φράχτης για τον οποίον γίνεται όλη η συζήτηση
για τη θωράκιση των συνόρων και όλα αυτά. Πιστεύετε ότι ο φρά-
χτης θα είναι αποτελεσµατικός; Πάρτε την εµπειρία των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών της Αµερικής. Εγώ δεν θα πω χαρακτηρισµούς,
όπως «βάρβαρος» κ.λπ.. Αυτά είναι γνωστά όταν φτιάχνεις ένα
φράχτη. Αλλά θα είναι αποτελεσµατικός; Τι θα κάνει; Θα ανεβά-
σει την τιµή στους λαθρέµπορους. Θα περνάνε από άλλες πε-
ριοχές ή από τη θάλασσα. Αυτό θα κάνει στην πράξη ο φράχτης.
Έτσι θα λειτουργήσει. Θα ανεβάσει το κόστος και θα ανεβάσει το
ρίσκο και πιθανά θα ανεβάσει και τους νεκρούς, τα θύµατα. Αυτό
θα είναι το αποτέλεσµα. ∆εν λύνεται το θέµα µε το φράχτη.

Ως προς τα σύνορα ακούσαµε πύρρειους λόγους από τον κ.
Παυλόπουλο. Για πείτε µας, λοιπόν. Το ΝΑΤΟ µας προστατεύει
τα σύνορα; Πού ήταν το βράδυ των Ιµίων να πει ότι εδώ είναι ελ-
ληνικό έδαφος. Η Ευρωπαϊκή Ένωση τα προστατεύει; Πού ήταν
το βράδυ των Ιµίων να πει ότι αυτό είναι ελληνικό έδαφος, όπως
είναι καταγεγραµµένο στους χάρτες που έχουµε; ∆εν τους είχαν;
Αναγνωρίζει το ΝΑΤΟ σύνορα στο Αιγαίο; ∆εν αναγνωρίζει. Γνω-
στά. Γι’ αυτό γιατί δεν µιλάτε; Και φυσικά έχουµε δικαίωµα και
πρέπει να διαφυλάσσουµε τα σύνορά µας, αλλά τι σχέση έχει
αυτό µε το φράχτη;

Εµείς τι λέµε; Να χορηγείται άσυλο ή προσωρινό ανθρωπιστικό
καθεστώς στους πρόσφυγες και όσους προέρχονται από χώρες
ιµπεριαλιστικής κατοχής και εµφυλίων.

∆εύτερο θέµα: Απειθαρχία στο ∆ουβλίνο. Όλοι λέτε να ακού-
σει η Ευρωπαϊκή Ένωση. ∆εν ακούει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό
κάνει. Το 80% µένει εδώ και εγκλωβίζεται γι’ αυτό το λόγο. Θέ-
λουν να πάνε στις ευρωπαϊκές χώρες. Να πάνε. Και ας το χειρι-
στούν οι χώρες τις Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αφού δεν το δέχεται
να υπάρξει απειθαρχία. Τι φοβάστε δηλαδή; Μη σας κατηγορή-
σουν; ∆εν σας κατηγορούν για τις άθλιες συνθήκες, που όντως
µπορεί να είναι άθλιες, όλα αυτά τα χρόνια; Αυτοί πολεµούν και
σκοτώνουν -και συµµετέχει και η ελληνική Κυβέρνηση- και είναι
κατηγορούµενη η χώρα για όλα αυτά. Απειθαρχία στο ∆ουβλίνο.
Στείλτε τους στις χώρες που έχουν συγγενείς, γονείς και να τε-
λειώνουµε.

∆εύτερον, να φύγουµε από αυτές τις επιχειρήσεις. Τι θέλουµε
στο Αφγανιστάν; Τι θέλουµε στη Σοµαλία; Τι θέλουµε σε τέτοιες
χώρες; Από τη µία τους πολεµάµε και από την άλλη παραπονού-
µαστε, γιατί φεύγουν από τη χώρα τους.

Νοµιµοποίηση όσων ζουν κι εργάζονται στην Ελλάδα.
Απλοποίηση διαδικασιών ανανέωσης.
Ισότιµα δικαιώµατα µε τους Έλληνες εργαζόµενους.

Τέλος, ζητάτε κοινή µεταναστευτική πολιτική από την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Καλά, δεν θέλω να πω αν µας κοροϊδεύουν. Μα,
δεν έχει; Το ∆ουβλίνο τι είναι; Η οδηγία που εφαρµόζεται σήµερα
δεν είναι η κοινή µεταναστευτική πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης; Πώς δεν υπάρχει. Υπάρχει και είναι αυτού του είδους. Και
υπάρχει στο σηµείο –και µε αυτό θέλω να κλείσω- όπου έχει
πάρει απόφαση η Ευρωπαϊκή Ένωση –είναι γραµµένο σε οδη-
γία, ήµουν Ευρωβουλευτής τότε, και να το γνωρίζουν, αν δεν το
γνωρίζουν, για να καταλάβουµε το µέγεθος της υποκρισίας- που
διευκολύνει να έρθουν τα πιο έξυπνα µυαλά από τις τρίτες
χώρες, αλλά να µην πληρώνονται µε τις συλλογικές συµβάσεις
που πληρώνονται οι Ευρωπαίοι.

Γι’ αυτό λέµε, λοιπόν, ότι αν συνολικά δεν ανατραπεί αυτό το
σύστηµα, δεν πρόκειται να λυθεί το πρόβληµα όσους φράχτες
και να βάλετε, όσα µέτρα και να πάρετε, γιατί όταν ο άλλος –το
ξαναλέω- δεν έχει πιθανότητα επιβίωσης, θα ρισκάρει έστω και τη
µία στο εκατοµµύριο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
φίλη.

Καλώ στο Βήµα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού, τον κ. Άδωνι Γεωργιάδη.

Επειδή έχει µιλήσει ο Πρόεδρός σας, έχετε έξι λεπτά, κύριε
Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε, ξεκινώντας
την οµιλία µου –δεν ξέρω αν θα σας αρέσει, βέβαια, αυτό που
θα πω- να δώσω θερµά συγχαρητήρια για την οµιλία του κ. Πα-
πουτσή. Οµολογώ ότι ήταν µία εξαιρετική οµιλία, ιδιαίτερα εκείνο
το σηµείο όπου µίλησε για την ανάγκη προασπίσεως της εθνι-
κής, θρησκευτικής και κοινωνικής συνοχής. Εθνικής και θρη-
σκευτικής!

Θέλω να καταλάβει λίγο το Σώµα και όποιος από τον ελληνικό
λαό µας παρακολουθεί, την ιδεολογική µεταβολή που έχει υπο-
στεί η ελληνική κοινωνία και κυρίως το ΠΑΣΟΚ, την οποία εγώ
χαιρετίζω βεβαίως. Οµολογώ ότι µου είναι λίγο δύσκολο ορι-
σµένες φορές να αντιπολιτεύοµαι αυτό το ΠΑΣΟΚ, διότι, όπως
αντιλαµβάνεστε, µέχρι πριν από δύο χρόνια για την εθνική κοι-
νωνία εδώ µέσα µιλούσαµε µόνο εµείς. Και η Νέα ∆ηµοκρατία,
αλλά και το ΠΑΣΟΚ, θεωρούσε ότι όποιος µιλάει για εθνική κοι-
νωνία και εθνική και θρησκευτική συνοχή είναι περίπου Ναζί.

Είναι εξαιρετικά ενδιαφέρον, λοιπόν, για εµένα -και ως ιστορι-
κού- ότι έρχεται το ΠΑΣΟΚ και µιλάει σ’ αυτήν την Αίθουσα για
την ανάγκη εθνικής και –προσοχή!- θρησκευτικής συνοχής.

Είναι, κύριε Υπουργέ, ο πυρήνας της εθνικής κοινωνίας, ο πυ-
ρήνας του εθνικού κράτους. Αυτό, στην ουσία, που ζούµε ως πε-
ρίοδος, είναι η ιδεολογική µεταβολή του ΠΑΣΟΚ και της
ελληνικής κοινωνίας εν τω συνόλω της. Και λέω «και της ελληνι-
κής κοινωνίας εν τω συνόλω της», γιατί εδώ έχουµε µία τροµα-
κτική µεταβολή και της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Θέλω να υπενθυµίσω στον ιδιαιτέρως αγαπητό σε εµένα κ.
Νάκο, που βλέπω απέναντί µου, ότι ο Υπουργός του τότε, ο κ.
Προκόπης Παυλόπουλος, στον τηλεοπτικό σταθµό «ALPHA», στο
δελτίο ειδήσεων την ηµέρα της νίκης του Νικολά Σαρκοζί στη
Γαλλία –ήταν το 2007, δεν έχουν περάσει πολλά χρόνια- όταν τον
ρώτησε ο δηµοσιογράφος, ο κ. Παπαδόπουλος -παρουσιαστής
του δελτίου του «ALPHA» τότε- εάν θα σκόπευε να ακολουθήσει
την πολιτική Σαρκοζί για τους µετανάστες –τότε ο Νικολά Σαρ-
κοζί είχε διακηρύξει ότι θα φτιάξει τη Γαλλία για τους Γάλλους-
είχε σπεύσει να πει –εγώ το θυµάµαι πολύ καλά, γιατί είχα παίξει
το σχετικό βίντεο σε πάρα πολλές εκποµπές µου και το έχω
αναρτηµένο και στο site µου για όποιον τυχόν το αµφισβητήσει-
ότι: «Προς θεού, δεν έχουµε καµµία σχέση µε την πολιτική του Νι-
κολά Σαρκοζί για τους µετανάστες και µάλιστα ως Υπουργός
Εσωτερικών της Ελλάδας θέλω να καλωσορίσω όλους τους µε-
τανάστες, νόµιµους και παρανόµους, που επιλέγουν την πατρίδα
µας για να έρθουν εδώ να φτιάξουν µία καλύτερη τύχη». Τον ρω-
τάει, µάλιστα, ο Παπαδόπουλος, ο παρουσιαστής: «Και τους πα-
ρανόµους;» Και λέει: «Και τους παρανόµους, γιατί και αυτοί
άνθρωποι είναι.»

Αυτό έλεγε ο Υπουργός της Νέας ∆ηµοκρατίας το 2007.
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Κι εδώ λέει τώρα ο Υπουργός, ο κ. Παπουτσής, ότι έχουµε ανά-
γκη να χτίσουµε φράχτη και να προασπίσουµε την εθνική, θρη-
σκευτική και κοινωνική συνοχή.

Εδώ, κυρίες και κύριοι, έχουν αλλάξει όλοι οι ρόλοι. Το λογικό
θα ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία ως κυβέρνηση να έχει χτίσει το φρά-
χτη και το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση να έρχεται και να το γκρε-
µίζει. Κι εδώ συµβαίνει το απολύτως ανάποδο. Η Νέα ∆ηµοκρατία
ως κυβέρνηση δεν έκανε σχεδόν τίποτα για τη µετανάστευση.
Και δεν φταίει ο κ. Νάκος. Φταίει ο κ. Παυλόπουλος, για να είµα-
στε δίκαιοι, ο πιο ανίκανος Υπουργός που έχει περάσει ποτέ από
την ιστορία. Και ποιο ήταν το αποτέλεσµα;

Προσέξτε, έρχεται τώρα η Νέα ∆ηµοκρατία και αµήχανα λέει
ο κ. Τζαβάρας: «Βεβαίως, είναι αποτρεπτικό µέτρο ο φράχτης
και καλώς να µπει». ∆εν εξηγεί, όµως, γιατί πεντέµισι χρόνια στην
εξουσία δεν τον έφτιαξε. Πεντέµισι χρόνια γιατί δεν τον χτίσατε;
Περιµένατε να έρθει ο Παπουτσής να τον φτιάξει τον φράχτη;
Πεντέµισι χρόνια πέρασαν. Σε τρεις µήνες χτίζεται ο φράχτης.
Πεντέµισι χρόνια ο κ. Νάκος ήταν Υφυπουργός, ο κ. Παυλόπου-
λος Υπουργός, γιατί δεν έχτιζαν τον φράχτη;

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Θα συµφωνούσε το ΠΑΣΟΚ τότε;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ακούστε γιατί. Γιατί είχατε

πάθει φοβία να πείτε ότι είστε δεξιοί. Ακούστε τώρα την εκδίκηση
της ιστορίας. Τα δεξιά µέτρα που δεν κάνατε εσείς, τα κάνουν
αυτοί.

Θα σας πω τη µόνη ένσταση που µπορεί να έχει ο Λαϊκός Ορ-
θόδοξος Συναγερµός, του οποίου φυσικά ο φράκτης ήταν δική
του ιδέα. Και το ότι υιοθετείτε τις δικές µας θέσεις, αντιλαµβά-
νεστε ότι είναι εξαιρετικά ευχάριστο. Θερµά συγχαρητήρια. Υιο-
θετήσατε µια από τις προτάσεις µας. Μπράβο σας!.Είναι µικρό
κοµµάτι τα δωδεκάµισι χιλιόµετρα. Θα χρειαστούν περισσότερα.
Μην σπεύσετε να πείτε «όχι», γιατί έτσι λέγατε «όχι» πριν από µε-
ρικά χρόνια, όπως θα χαρακτηρίζατε «τροπολογία της «ντροπής»
τη σχετική σηµερινή κύρωση.Το ΠΑΣΟΚ στο Ευρωκοινοβούλιο
την κύρωση που ψηφίζουµε σήµερα την έλεγε «Οδηγία της ντρο-
πής», για να την φέρει σήµερα ως Κυβέρνηση. Το λέω για να ξέ-
ρουµε τι συµβαίνει στην Ελλάδα.

Βεβαίως, αυτό το οποίο συµβαίνει είναι εξαιρετικά ελπιδο-
φόρο, γιατί σηµαίνει ότι σιγά-σιγά η ελληνική κοινωνία εν τω συ-
νόλω της αρχίζει να καταλαβαίνει ότι όποιος µιλάει για τους
µετανάστες και το πρόβληµα της λαθροµεταναστεύσεως δεν
είναι φασίστας ακροδεξιός, είναι απλώς ένας λογικός άνθρωπος
που ανησυχεί για τη γειτονιά του, για τη ζωή του, για την οικο-
γένειά του.

Πολύ σύντοµα έρχοµαι να πω ότι εµείς δεν ψηφίζουµε και,
κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε µια απάντηση. Ο κ. Παπουτσής µίλησε
εικοσιπέντε λεπτά, αλλά δεν έδωσε καµµία απάντηση στα συ-
γκεκριµένα. Εµείς είπαµε: Καταψηφίζουµε για τους εξής λόγους:

Πρώτον, διότι το περιορίζετε στους δώδεκα µήνες. Μετά τους
δώδεκα µήνες τι; Τους αφήνετε ελευθέρους να γυρίζουν στην
Ελλάδα; ∆εν µας απήντησε ο κ. Παπουτσής.

∆εύτερον για ποιο λόγο πρέπει να µπουν οι µη κυβερνητικές
οργανώσεις στις επιτροπές ασύλου; Οι µη κυβερνητικές οργα-
νώσεις θα µοιράζονται ένα ζήτηµα που είναι στον πυρήνα της
εθνικής κυριαρχίας, δηλαδή σε ποιον θα δίνουµε άσυλο;

Αυτά είναι τα µείζονα ερωτήµατα. Σ’ αυτά δεν απάντησε ο κ.
Παπουτσής. Έκανε µια ωραία οµιλία και µπράβο. Συγκεκριµένα,
υπό ποια έννοια µια µη κυβερνητική οργάνωση νοµιµοποιείται να
µοιράζετε τον πυρήνα της κρατικής κυριαρχίας, τον οποίον εσείς
τον έχετε κατ’ εντολή του ελληνικού λαού, όχι µόνοι σας; Πώς
παραχωρείτε τον πυρήνα της κρατικής κυριαρχίας στη «χ» µη κυ-
βερνητική οργάνωση και ποια είναι αυτή η µη κυβερνητική ορ-
γάνωση;

Άρα -και κύριε συνάδελφε, δεν θέλω να στενοχωρηθείτε που
λέω για τις µη κυβερνητικές οργανώσεις, αλλά να µιλάµε επί της
ουσίας- πως γίνεται να παραχωρείτε την εντολή του ελληνικού
λαού να ασκείτε την κυριαρχία του κράτους σε µια µη κυβερνη-
τική οργάνωση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε.
Εσείς, στη Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί δεν το επισηµαίνετε;

Αυτά είναι τα µείζονα ερωτήµατα στα οποία δεν µας δώσατε
απάντηση. Εικοσιπέντε λεπτά οµιλία, πολύ ωραία οµιλία -να το
ξαναπώ, συγχαρητήρια- εξαιρετική οµιλία, θα µπορούσα να την
είχα κάνει εγώ στο κοµµάτι της εθνικής κοινωνίας και της κοινω-
νικής συνοχής, αλλά θέλουµε συγκεκριµένες απαντήσεις.

Πρώτον, γιατί δώδεκα µήνες; Τι θα γίνει µετά τους δώδεκα
µήνες; ∆ηλαδή θα τους αφήσετε στον Άγιο Παντελεήµονα µετά
τους δώδεκα µήνες; Αυτό ρωτάω.

∆εύτερον, γιατί οι µη κυβερνητικές οργανώσεις στο άσυλο;
Ποιος ο λόγος να τις έχουµε µέσα;

Κύριε Παφίλη, ρωτήσατε ποιος φταίει για τον πόλεµο στο Αφ-
γανιστάν. Ο στοιχειωδώς γνωρίζων ιστορία καλώς γιγνώσκει ότι
οι Αµερικανοί βοµβάρδιζαν το Αφγανιστάν στο οποίο υπήρχε το
καθεστώς των Ταλιµπάν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Οι Αµερικάνοι.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αυτό το καθεστώς των Τα-

λιµπάν, το οποίο κήρυξε τον πόλεµο στη δύση µε τους τροµο-
κράτες, στήθηκε µετά τον εµφύλιο πόλεµο στο Αφγανιστάν που
είχε δηµιουργηθεί από τη Σοβιετική εισβολή. Οι Σοβιετικοί εισέ-
βαλαν, οι Ταλιµπάν αντιστάθηκαν µε τους Μουτζαχεντίν και αυ-
τούς τους Ταλιµπάν πήγε η ∆ύση να βγάλει.

Άρα, στο ερώτηµά σας τις πταίει για τον πόλεµο στο Αφγανι-
στάν; Φταίτε εσείς.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, για όλα φταίµε εµείς.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ο κοµµουνισµός φταίει,

όπως και για τις περισσότερες από τις εγκληµατικές πράξεις του
εικοστού αιώνος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Και οι µετανάστες.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Και κλείνω…
Οι µετανάστες σίγουρα είναι πολύ καλύτεροι από εσάς.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σαπούνι.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είπα οι µετανάστες είναι

πολύ καλύτεροι από εσάς.
Και κλείνω αναφερόµενος προς τον ΣΥΡΙΖΑ.
Ο κ. Μουλόπουλος ανεφέρθη δυο-τρεις φορές εις τον Ξένιο

∆ία, κύριε ∆ρίτσα. Μάλιστα κοίταξε και προς τα εµάς και είπε:
«Εσείς που αγαπάτε την αρχαία Ελλάδα και δεν τη σέβεστε και
ο Ξένιος ∆ίας και άλλα τέτοια».

∆υστυχώς, ένα από τα προβλήµατα των τελευταίων ετών είναι
ότι µας κάνανε ηµιµαθείς. Λυπούµαι που λείπει ο κ. Μουλόπου-
λος. Η ηµιµάθεια είναι πολύ άσχηµο πράγµα. ∆ιαβάζω από το αρ-
χαίο κείµενο. Είναι δύο γραµµές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω αµέσως, κυρία

Πρόεδρε.
Είναι από το έργο του ∆ιογένους Λαερτίου «Οι Βίοι των Φιλο-

σόφων».Είναι ο βίος του φιλοσόφου που λεγόταν Ανάχαρσις.
Ήταν από τη Σκυθία, µισός Σκύθιος, µισός Έλληνας. Και λέει:
«Ο Έρµιππος αφηγείται -για τον Ανάχαρση- ότι όταν πήγε στην
οικία του Σόλωνος, παρήγγειλε σ’ έναν υπηρέτη να πει σ’ αυτόν
ότι ευρίσκεται στην είσοδο ο Ανάχαρσις και θα ήθελε να τον δει
και αν είναι δυνατόν να γίνει φιλοξενούµενός του».

Στα αρχαία ελληνικά: «Ξένος τε – για τον Ξένιο ∆ία- ει οίον τε,
γενέσθαι». Ο υπηρέτης τα διεβίβασε αυτά στον Σόλωνα από τον
οποίο έλαβε την εντολή να του απαντήσει.

Προσέξτε εδώ το κρίσιµο για τον κ. Μουλόπουλο, για τον κ.
∆ρίτσα και για όλους αυτούς που λένε όλα αυτά, επειδή δεν γνω-
ρίζουν οι άνθρωποι.

Απάντηση: «Μόνο στη δική του την πατρίδα µπορεί να φιλοξε-
νείται». Στα αρχαία ελληνικά: «Εν ταις ιδίαις πατρίσι ξένους ποι-
ούνται». Ο Ξένιος Ζευς ήταν µόνο µεταξύ Ελλήνων. Ήταν µόνο
δηλαδή, σε όσους επίστευαν εις τον Ξένιο ∆ία και τον επικαλού-
ντο. Οι βάρβαροι δεν επίστευαν εις τον Ξένιο ∆ία, γι’ αυτό και
δεν µπορούσαν να τον επικαλεστούν.

Στη δε συνέχεια του κειµένου –για να µην καταχραστώ το
χρόνο- ο Ανάχαρσις επικαλείται την ελληνική καταγωγή της µη-
τρός του και ο Σόλων τον δέχεται στην οικία του, διότι είχε ελ-
ληνικό αίµα. Αυτό διδάσκει ο κλασικός ελληνικός πολιτισµός, για
να συνεννοούµαστε.

Μπορεί να µη σας αρέσει αυτό και να θέλατε κάτι άλλο, αρι-
στερό ή αριστερίστικο ή κουλτουριάρικο. ∆ικαίωµά σας. Την αρ-
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χαία Ελλάδα όµως, µην µπλέκετε. Η αρχαία Ελλάδα ήταν σοβαρή
εθνική κοινωνία µε εθνικούς σοβαρούς νόµους και δεν ήταν το
µπάχαλο που εσείς νοµίζετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γε-
ωργιάδη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας για δώ-
δεκα λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
∆εν µου κάνει κατάπληξη η αµετροέπεια του εκπροσώπου του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. ∆εν είναι πρώτη φορά. Τα
έχουµε συνηθίσει. «Πας µη Έλλην βάρβαρος» το δόγµα του. Από
εκεί και πέρα τα µαθήµατα µορφωτικού επιπέδου έχουν να κά-
νουν µε συνθετότερες διεργασίες. Όποιος στηρίζεται στο φόβο
και στην εξαθλίωση των ανθρώπων για να κάνει πολιτική, δεν
µπορεί να λέγεται πολιτισµένος και µορφωµένος άνθρωπος.

Το τραγικό όµως, δεν είναι αυτό. Το τραγικό είναι ακριβώς ότι
επαίρεται σήµερα ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ότι η Νέα
∆ηµοκρατία και η Κυβέρνηση τώρα, το ΠΑΣΟΚ, ταυτίζεται µε τις
πολιτικές του προτάσεις. Και αυτό έχει µια βάση αλήθειας. Αυτό
όντως έχει µια βάση αλήθειας, έστω και αν πρόκειται για µια ιστο-
ρική αποσιώπηση σε σχέση µε το πώς εξελίχθηκε αυτή η διαδι-
κασία.

Συµπαθάτε µε, κύριε Υπουργέ, µε όλη την εκτίµηση που έχω
στην ιστορική σας διαδροµή και στις δηµοκρατικές δάφνες που
διαθέτετε όντως, όµως, η ιστορία τιµωρεί. Η κάθε πολιτική επι-
λογή σε πάει και δεν την πας από ένα σηµείο και ύστερα. Η κα-
τηφόρα που έχει πάρει το ΠΑΣΟΚ εδώ και χρόνια σας οδηγεί
µέχρι αυτό το σηµείο, να φτάνετε τώρα και να λέτε όσα είπατε
πριν και όσα είπατε και στην επιτροπή και σε δηµόσιο χώρο, στις
τηλεοράσεις και στις εφηµερίδες όλο αυτόν τον καιρό, αναφο-
ρικά και µε το φράχτη και µε το σχέδιο νόµου και µε τα ζητήµατα
των προσφύγων και των µεταναστών. Και αυτό είναι θλιβερό.

Πραγµατικά οδηγείται η ελληνική πολιτική ζωή στην παρακµή
της φασιστικοποίησης, στην παρακµή που έχει ζήσει η Ευρώπη
σε άλλες εποχές. Θέλω να ελπίζω, ακριβώς επειδή αυτά έκαναν
τον κύκλο τους και αποτελούν µνήµη στέρεα των κοινωνιών της
Ευρώπης και της ελληνικής κοινωνίας, ότι δεν θα µπορέσουν να
κατισχύσουν, όπως κατίσχυσαν στη δεκαετία του ’30 και στην
εξέλιξη ανάµεσα στους δύο παγκοσµίους πολέµους και στον Β’
Παγκόσµιο Πόλεµο. Υπάρχουν πλέον «κοινωνικά συµβόλαια»
ισχυρά, που ακόµα και αν οι εξελίξεις αυτές, των τόσο σαθρών
ιδεολογιών της σοσιαλδηµοκρατίας, της προσαρµοστικότητας
στην ισχύ των ισχυρών, στην υπηρεσία των ισχυρών, στην εκλο-
γίκευση της αθλιότητας, όσο και αν οδηγούνται εκεί πολιτικοί
που έχουν δηµοκρατικές δάφνες –και αυτό είναι και η τραγωδία
και το θλιβερό- η ελληνική κοινωνία δεν µπορεί και δεν θα σας
ακολουθήσει.

∆ιότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν µιλάµε για αλλοδα-
πούς φτωχούς, για αλλοδαπούς εξαθλιωµένους σήµερα πια δεν
µπορούµε να τους διαχωρίζουµε αυτούς από τους Έλληνες φτω-
χούς και από τους Έλληνες εξαθλιωµένους.

Μία Κυβέρνηση που τόλµησε να αµφισβητήσει τη σύνταξη, τη
στοιχειώδη κοινωνική ασφάλιση, το µισθό, την εργασία και να
φαλκιδεύσει δικαιώµατα και κατακτήσεις δεκαετιών µε αίµα, είναι
πάρα πολύ φυσιολογικό να λέει ότι η χώρα δεν αντέχει άλλο από
ποιους; Από τους µετανάστες! Ενώ αντέχει απ’ όλα αυτά τα «πι-
ράνχας», απ’ όλους αυτούς τους άθλιους µηχανισµούς και οµί-
λους συµφερόντων που λυµαίνονται το κοινωνικό σώµα της
Ελλάδας!

Πώς έχουµε, λοιπόν, τη δυνατότητα να εµφανιζόµαστε ενώ-
πιον της Βουλής ως εγγυητές των δηµοκρατικών δικαιωµάτων
των Ελλήνων πολιτών, τα οποία µόλις πριν και καθηµερινά τα
έχουµε ισοπεδώσει, όταν έχουµε µετατρέψει την ελληνική κοι-
νωνία σε κοινωνία ανθρώπων που αγωνιούν για το εάν θα υπάρ-
χουν την επόµενη ηµέρα και µε ποιους όρους θα υπάρχουν, που
κρατούν το θυµό τους γιατί φοβούνται πώς θα είναι η επόµενη
ηµέρα; Πάνω σε αυτό χτίζουµε πολιτικές, κύριε Υπουργέ, και
ακολουθούµε το ΛΑΟΣ…

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ΛΑΟΣ!
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: …και ταυτιζόµαστε µαζί του και χαριε-

ντιζόµαστε και το αναγνωρίζει ο κ. Πάγκαλος ως «το µόνο κόµµα
το οποίο έχει ορθό λόγο». Πού φθάσαµε! Και πώς τολµάτε µε
αυτήν την άνεση της εµπειρίας και της ευφράδειας του λόγου
να αλλάζετε τόσο πολύ και να κάνετε τόσο µεγάλες ιστορικές λα-
θροχειρίες;

Ας τα πάρουµε τα πράγµατα µε τη σειρά τους, ένα προς ένα.
Η αθλιότητα αυτή τη στιγµή της κατάστασης των µεταναστών
στην Ελλάδα, που επηρεάζει και το ελληνικό κοινωνικό σώµα,
καθώς είναι αλληλοσυνδεόµενες διεργασίες, είναι µία αθλιότητα
εικοσαετίας, πονηρής και υποκριτικής πολιτικής απέναντι στο µε-
ταναστευτικό ζήτηµα. Για να έχουµε φθηνά εργατικά χέρια για
τις Ολυµπιάδες, για να µπορούµε να τους έχουµε για νοσοκο-
µειακές εξυπηρετήσεις, για ένα σωρό αγροτικές δουλειές και µ’
αυτόν τον τρόπο να ανεβάζουµε την ανάπτυξη στη χώρα και το
εθνικό προϊόν. Και όταν αυτές οι πολιτικές της «φούσκας» απο-
δεικνύονται σε όλη τους τη µεγαλοπρέπεια και στην Ελλάδα και
στην Ευρώπη, όταν αποδεικνύεται ότι στηρίζονταν ακριβώς στην
υπερεκµετάλλευση και την καταστρατήγηση των συλλογικών και
ατοµικών δικαιωµάτων των εργαζοµένων, τότε ανακαλύπτουµε
το δακτυλοδεικτούµενο ένοχο. Να, ποιος φταίει, ο µετανάστης!

Πώς ερχόµαστε τώρα να αγνοήσουµε το γεγονός ότι επί εί-
κοσι χρόνια καµµία κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν φρόντισε για το
άσυλο; ∆εν µπορούσε; Καµµία κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας δεν φρόντισε για το άσυλο. Ας αφήσουµε δε τη συνολική
µεταναστευτική πολιτική. Ήδη η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι
ενάµιση χρόνο στην εξουσία και ο κ. Παπουτσής τι µας λέει; Το
προσέξατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί να µην το
προσέξατε. Λέει: «Τουλάχιστον από τη δική µου υπουργία». Αυτό
είναι καταρράκωση του πολιτικού λόγου. Είπε, «από τη δική µου
υπουργία». Αυτό είναι απουσία δηµοκρατικής διαδικασίας πολι-
τικής ευθύνης.

Όµως, και από τη δική του υπουργία τι έχουµε; Έχουµε ένα
σχέδιο νόµου ή όπως πολύ σωστά ειπώθηκε, την ενσωµάτωση
µιας οδηγίας, που και το ΠΑΣΟΚ τότε την είχε πολεµήσει στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και την είχε καταγγείλει, έχουµε ένα συνον-
θύλευµα µε θετικές και αρνητικές ρυθµίσεις ως προς το άσυλο,
το οποίο όµως θα τύχει εφαρµογής έστω για έναν πρόσφυγα
µετά από ένα χρόνο περίπου. Να δούµε τότε σε τι ποσοστά θα
µπορέσει να δώσει λύσεις στο τόσο οξύ και συσσωρευµένο πια
πρόβληµα των µεταναστών, και της ελληνικής κοινωνίας και των
αλλοδαπών. Να δούµε, επίσης, το πότε.

Αυτό, λοιπόν, που µας λέει ο κύριος Υπουργός ότι η Ελλάδα
δεν αντέχει άλλο, θα µετατεθεί για ένα χρόνο. Και τι θα έχουµε
στο ενδιάµεσο διάστηµα σ’ αυτή τη δηµοκρατική υποτίθεται απο-
κατάσταση που επί υπουργίας του ξεκίνησε; Τι θα έχουµε πολύ
γρήγορα; Το φράχτη. ∆εν θα µπω ξανά στους χαρακτηρισµούς,
στις περιγραφές, στις αξιολογήσεις, σε µία σειρά ζητήµατα για
το τι σηµαίνει φράχτης.

Ένα θέλω να ρωτήσω. ∆ωδεκάµισι χιλιόµετρα χερσαίου εδά-
φους που αυτή τη στιγµή εξαιτίας του γεγονότος ότι µε τις πα-
ρεµβάσεις αστυνοµικού χαρακτήρα, κατασταλτικού χαρακτήρα,
περιορίστηκε η δυνατότητα προσέλευσης από θαλάσσης, έχει
πράγµατι αναπτυχθεί, ως κύρια δίοδος µεταναστών, αυτό το χερ-
σαίο κοµµάτι. Όχι αποκλειστικά, αλλά έχει ενισχυθεί.

Εάν αυτό είναι αποτελεσµατικό µέτρο και αποτρέψουµε την εί-
σοδο των µεταναστών, πώς θα καταγραφούν οι πρόσφυγες; Πώς
θα καταγραφούν τα µικρά παιδιά; Πώς θα καταγραφούν οι ασυ-
νόδευτοι ανήλικοι; Πώς θα καταγραφούν οι έγκυες γυναίκες;
Πώς θα καταγραφούν όσοι έχουν πραγµατικά ανάγκη, σύµφωνα
µε το ελληνικό και το Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο και τις διεθνείς συµβά-
σεις δικαίωµα ανθρωπιστικής προστασίας; Πώς, αν είναι αποτε-
λεσµατικός ο φράκτης του κ. Παπουτσή; Εποµένως, το επιχεί-
ρηµα ότι ο φράχτης είναι ένα µέτρο µαζί µε µία σειρά άλλα που
είναι δηµοκρατικά, καταλαβαίνετε πόσο υποκριτικό είναι, πόσο
αβάσιµο, πόσο προσχηµατικό. Ένα πράγµα κάνει η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ αυτήν τη στιγµή σε συνεργασία µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Ισχυρή καταστολή. Ισχυρή αστυνόµευση. Για να λύσει
τι; Ένα πρόβληµα που αποδεικνύεται, ανά τους αιώνες, αλλά και
κυρίως στη σύγχρονη εποχή ότι ποτέ δεν µπορεί να λυθεί έτσι.

3442 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και µόνο από την ανάγνωση των
εθνικοτήτων που κυρίως συγκροτούν το σύγχρονο µεταναστευ-
τικό ρεύµα προς την Ευρώπη, µπορεί να δει κανείς και να βγάλει
τα συµπεράσµατά του. Αφγανοί, Πακιστανοί, Ιρακινοί, Σοµαλοί.
Αυτοί οι περίφηµοι πειρατές σήµερα οι Σοµαλοί που καταλαµ-
βάνουν πλοία. Πρόσφατα απελευθερώθηκε Έλληνας πλοίαρχος
που κρατήθηκε εννέα µήνες. Χθες το βράδυ γιόρτασα µαζί του
την απελευθέρωσή του, καθώς και µαζί και µε άλλους ανθρώ-
πους που είχαµε βοηθήσει στην προσπάθεια της απελευθέρω-
σής του. Ξέρετε για τι αριθµό Σοµαλών πειρατών µιλάµε, κατά
τις µετριότερες αξιολογήσεις; Πάνω από ένα εκατοµµύριο. Ρα-
κένδυτοι, ξυπόλητοι, είτε είναι στη στεριά, είτε είναι στα καράβια
στη θάλασσα. Πάνω από ένα εκατοµµύριο άνθρωποι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλάµε για ανθρωπιστική κρίση.
∆εν µιλάµε για µετανάστευση πια. ∆εν µιλάµε για οικονοµικούς
µετανάστες. Αυτή η διάκριση, νόµιµοι και παράνοµοι µετανάστες,
είναι η µεγαλύτερη ευρωπαϊκή υποκρισία της εποχής µας. Μι-
λάµε για ανθρωπιστική κρίση µε αιτίες. Αυτοί οι άνθρωποι πρέπει
να βρουν λύση στον τόπο τους κατ’ αρχάς, µέσα από παρεµβά-
σεις γενναίες, σοβαρές και µετά από διεκδικήσεις µε µαχητικό-
τητα απέναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση και σε κάθε διεθνή
Οργανισµό που συµµετέχει στην πρόκληση τέτοιου είδους φαι-
νοµένων αλλά και έχει την ευθύνη να δώσει λύσεις. Αν δεν δώ-
σουµε εκεί την έµφαση, δεν µπορούµε να προχωρήσουµε βήµα
παραπέρα. Και εκεί λέµε ευχές.

Από την άλλη, δεν είναι δυνατόν να ανακόψεις αυτό το ρεύµα.
∆ηλαδή για σκεφθείτε ένας άνθρωπος, µία έγκυος γυναίκα, ένα
παιδί που έχει φύγει από το Αφγανιστάν και συναντήσει το φρά-
χτη, τι θα κάνει, θα ξαναγυρίσει πίσω;

Παραλογιζόµαστε; Ή θα µείνει στην Τουρκία και δεν µας νοι-
άζει; Εάν πραγµατικά οξύνουµε την ανθρωπιστική κρίση, στρα-
τολογία στην Αλ Κάιντα θα προσφέρουµε. Το διανοηθήκατε
αυτό; Υπάρχει άλλη διέξοδος εκτός από αυτό;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Από αυτήν την άποψη να τελειώνουµε τα ψέµατα. Η µετανά-
στευση σήµερα δεν είναι όπως ήταν πριν από είκοσι χρόνια. Είναι
ανθρωπιστική κρίση και πρέπει να τεθεί µε νέους όρους. Αυτό το
έχουν πάρει χαµπάρι οι πλουτοκρατικοί κύκλοι της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, το ξέρουν καλύτερα από εµένα και από εσάς και γι’
αυτό οργάνωσαν και την FRONTEX και τα αστυνοµικά συστή-
µατα και γι’ αυτό προσχωρεί η ελληνική Κυβέρνηση αυτή τη
στιγµή σε αυτού του είδους τις λογικές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε σας παρα-
καλώ, κύριε ∆ρίτσα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Και δεν φτάνει αυτό, αλλά τα διογκώνουµε κιόλας. Λέει «δυο

εκατοµµύρια». ∆εν υπάρχει επίσηµο στοιχείο στο Υπουργείο ∆η-
µόσιας Τάξης, Προστασίας του Πολίτη, σε οποιονδήποτε κρα-
τικό οργανισµό που να ξεπερνάνε τους επτακόσιους χιλιάδες οι
νόµιµοι και παράνοµοι µετανάστες στην Ελλάδα. Και αυτό µε συ-
νεχή µεταβολή. ∆υο εκατοµµύρια! Το λένε διάφοροι σε σταθ-
µούς, από εδώ, από εκεί, από τα έδρανα της Βουλής. Παντού
τρόµος και όχι ορθολογισµός.

Κύριε Υπουργέ, θα τελειώσω µε το εξής. Άµεσα ο φράκτης θα
οδηγήσει στα νερά του Έβρου εκατοντάδες νεκρούς. Ήδη έχουν
καταγραφεί περίπου τριακόσιοι και πολλοί άλλοι που δεν βρέ-
θηκαν ποτέ, µέσα σε δυο χρόνια. Οι τριακόσιοι θα γίνουν τρεις χι-
λιάδες, αν τους στείλετε στα παγωµένα νερά του Έβρου από τον
φράκτη. ∆ιαλέξτε. Πάρτε τα πίσω αυτά τα σχέδια. Όχι µόνο δεν
βοηθούν ούτε τις δικές σας επιλογές και επιδιώξεις, αλλά δηλη-
τηριάζουν τόσο βαριά και βαθιά την ελληνική κοινωνία που θα το
πληρώσουµε όλοι µε πολλούς και πολύ άσχηµους τρόπους εάν
οι εργαζόµενοι δεν βρουν τη δυνατότητα, το κουράγιο να αντι-
ταχθούν σε όλα αυτά και να προχωρήσουν σε κοινωνίες αλλη-
λεγγύης και πραγµατικής ισονοµίας είτε των ξένων είτε των
Ελλήνων, όπως αυτήν την κοινωνία µπορεί να ονειρευτεί όχι η
Αριστερά, αλλά κάθε δηµοκράτης.

Είναι προφανές ότι αυτό το νοµοσχέδιο ο ΣΥΡΙΖΑ δεν µπορεί
να το ψηφίσει. Το καταψηφίζει και µε πολύ µεγάλη έµφαση µά-
λιστα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. ∆ρί-
τσα.

Σε αυτό το σηµείο έχει ζητήσει να κάνει παρέµβαση για τρία
λεπτά ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ
Όθωνας.

Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ να τηρήσετε το χρόνο, διότι υπάρ-
χουν πολλοί Βουλευτές που θέλουν να µιλήσουν και πρέπει να
µιλήσουν.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Λυπάµαι ειλικρινά που αισθάνοµαι την ανάγκη να παρέµβω
σε αυτό το σηµείο, διότι η έκκληση που κάναµε και που νοµίζω
είναι σε συνέπεια µε τη µεγάλη αναγκαιότητα που κραυγάζει η
συντριπτική πλειοψηφία της ελληνικής κοινωνίας να προσεγγί-
σουµε αυτό το θέµα µε σοβαρότητα, χωρίς άλλη υποκρισία,
χωρίς άλλο προσχηµατικό λόγο, δεν φαίνεται να εισακούεται.
Βρισκόµαστε µπροστά σ’ ένα κρεσέντο τοποθετήσεων, οι οποίες
δεν νοµίζω ότι συµβάλλουν σ’ ένα νηφάλιο διάλογο και στην κα-
τάληξη ενός κοινού αποτελέσµατος, όπως θα έπρεπε να είναι ο
στόχος του κοινοβουλευτικού διαλόγου.

Θέλω να ρωτήσω ειλικρινά, παρακολουθώντας τη συζήτηση
πόσο προοδευτική άραγε ή πόσο αριστερή ή µήπως πόσο υπο-
κριτική είναι µια πολιτική η οποία ανέχεται να στοιβάζονται τα τε-
λευταία χρόνια εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι σε συνθήκες που
δεν πληρούν ούτε καν τα στοιχειώδη, να γίνονται αντικείµενο
µιας άθλιας εκµετάλλευσης που έχει πάρει τεράστιες διαστάσεις
και απέναντι σε αυτό να µιλάµε θεωρητικολογώντας χωρίς να
έχουµε να προτείνουµε οτιδήποτε συγκεκριµένο.

Πόσο προοδευτική είναι άραγε µία πολιτική που βλέπει ότι η
Ελλάδα ολόκληρη µετατρέπεται µέρα µε τη µέρα σ’ ένα απέρα-
ντο στρατόπεδο συγκέντρωσης, που παραβιάζει βάναυσα τα αν-
θρώπινα δικαιώµατα όλων των πολιτών και των Ελλήνων και των
νόµιµων µεταναστών και παρακολουθεί απαθής;

Πόσο προοδευτική είναι µία πολιτική που -ανεξάρτητα αν δεν
το οµολογεί ή αν δεν το διατυπώνει ρητά, γιατί δεν έχει το θάρ-
ρος να το διατυπώσει ρητά- ουσιαστικά διακηρύττει ότι θέλει
ολόκληρη την Ελλάδα φράχτη, προκειµένου να µην υπάρξει ένας
φράχτης, που θα φυλάξει τα σύνορα στο πλαίσιο των εθνικών
κυριαρχικών µας δικαιωµάτων, στο πλαίσιο των διεθνών συµβά-
σεων, που δεν παραβιάζονται και µε τρόπο απόλυτα συµβατό µε
τα ανθρώπινα δικαιώµατα;

Πόσο προοδευτική είναι µία άποψη στην οποία απόψε συγκλί-
νουν η άποψη του ΛΑΟΣ και η άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος και νοµίζω και του ΣΥΡΙΖΑ που λέει «∆ώστε αφειδώς
διέξοδο προς την Ευρώπη σε όλους όσοι έρχονται στην Ελλάδα»,
παραβιάζοντας, δηλαδή, τη Συνθήκη Σένγκεν και τις υποχρεώ-
σεις που απορρέουν από αυτή. Στο σηµείο αυτό, επίσης, λένε τη
µισή αλήθεια, όπως και στην αντίστοιχη πρόταση «Κάντε ανα-
διάρθρωση του χρέους» αποφεύγοντας να πουν τι επακόλουθα
θα έχει αυτό. Γιατί δεν λένε τι πρακτικά σηµαίνει, δώστε διέξοδο
στην Ευρώπη, ότι όλοι οι Έλληνες πολίτες θα πρέπει να ξεσκο-
νίσουν τα ντουλάπια τους, να βρουν τα διαβατήρια για να ταξι-
δεύουν µετά στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης µαζί µε τα
ελληνικά προϊόντα.

Επίσης, δεν καταλαβαίνω και νοµίζω δεν το καταλαβαίνει και η
συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών που παρακολου-
θεί, πόσο προοδευτική είναι µία πολιτική που χαρακτηρίζει ηµί-
µετρο οτιδήποτε αποπειραθεί κανείς να κάνει, ενώ στην ουσία η
πραγµατική πολιτική τους θέση είναι τα µη µέτρα. Ναι, φοβάµαι
ότι η πραγµατική πολιτική θέση όσων εκφράζουν συνεχώς από-
ψεις περί ηµιµέτρων είναι τελικά τα µη µέτρα, γι’ αυτό και οτιδή-
ποτε άλλο χαρακτηρίζεται ως ηµίµετρο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα τελειώσω εδώ κάνοντας
και µία άλλη αναφορά, που αισθάνοµαι, επίσης, την ανάγκη να
την κάνω ακούγοντας τον κ. Γεωργιάδη. Θέλω να πω, λοιπόν, ότι
το ιδεολογικό και πολιτικό πλαίσιο, στο οποίο κινείται η παρά-
ταξή µας και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και βεβαίως εµείς ως πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη δεν
οριοθετείται, ούτε από κανένα φράχτη ούτε, κύριε Γεωργιάδη,
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από την επιλεκτική χρήση αποσπασµατικών φράσεων από οµι-
λίες που εκφωνούνται εδώ από την πολιτική ηγεσία. Οριοθετείται
διαχρονικά από µία πολιτική που έχει αποδείξει ότι σέβεται τη
διαφορετικότητα, που είναι φιλικά διακείµενη προς τον ξένο, που
είναι ανοιχτή στην οµαλή ένταξη και ενσωµάτωση ανθρώπων δια-
φορετικών, είναι µια πολιτική που δεν φοβάται και δεν τροµάζει
µπροστά στην πολυπολιτισµικότητα των σύγχρονων κοινωνιών.

Θέλω, επίσης, να ξέρετε και να σας υπενθυµίσω ότι χαρακτη-
ρίζεται από µία σειρά νοµοσχεδίων, όπως ήταν τα πρόσφατα νο-
µοσχέδια για την ιθαγένεια, για την ψήφο στους µετανάστες,
αλλά και το ίδιο αυτό το νοµοσχέδιο που καλούµε την Εθνική
Αντιπροσωπεία να ψηφίσει, που εξανθρωπίζει τις διαδικασίες
ασύλου, φιλοξενίας και παραµονής των µεταναστών.

Και σε κάθε περίπτωση θα συγκρούονται µε την ίδια την πραγ-
µατικότητα όσοι επιδιώκουν είτε να συσχετίσουν είτε να οικειο-
ποιηθούν απόψεις τέτοιες, δηλώνοντας υποτίθεται δικαιωµένοι
για αυτές, που ανεξάρτητα από τον τρόπο που διατυπώνονται
και επενδύονται λεκτικά, αποδείχτηκε και σήµερα εδώ και πολύ
φοβάµαι ότι ισχύει, ότι παραµένουν ξενοφοβικές και στην πραγ-
µατικότητα κατά βάθος ρατσιστικές.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Συνεχίζουµε µε τον κατάλογο των οµιλητών.
Καλείται να λάβει το λόγο η Βουλευτής Έβρου του ΠΑΣΟΚ, κ.

Ελένη Τσιαούση.
ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση θα έπρεπε να

πραγµατοποιείται στον Έβρο ή τουλάχιστον θα έπρεπε και οι
τριακόσιοι πριν ξεκινήσει αυτή η συζήτηση να έχουµε µία εµπει-
ρία από το τραγικό πρόβληµα που έχει κυριεύσει την ακριτική
µου περιοχή. Όσοι δεν έχετε ακριβή εικόνα της κατάστασης δεν
µπορείτε να κατανοήσετε τι, πραγµατικά, συµβαίνει εκεί πάνω.

Ήρθαν οι συνάδελφοι από τη διακοµµατική επιτροπή της Βου-
λής, εκπρόσωποι από όλα τα κόµµατα πλην της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν µας έκανε την τιµή.

Κατά τα άλλα σχεδίασαν, λέει, το πρώτο κέντρο υποδοχής
στον Έβρο. ∆εν το σχεδιάσατε εσείς. Ο νοµάρχης και το νοµαρ-
χιακό συµβούλιο το σχεδίασε και µε πόρους της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης αγοράστηκε το παλιό εργοστάσιο και υλοποιή-
θηκε. Περιµέναµε, µέχρι να φύγετε από την κυβέρνηση, την υπό-
σχεση του κυρίου Υπουργού τότε να φέρει το προσωπικό που
απαιτούνταν για τη λειτουργία αυτού του κέντρου. Αντ’ αυτού,
έµειναν οι συνοριοφύλακες να κάνουν τις νταντάδες, τις τραπε-
ζοκόµες και τις νοσοκόµες. Αυτά σχεδιάσατε και αυτά υλοποιή-
σατε.

∆υο µέρες οι συνάδελφοι είδαν µε τα µάτια τους αυτά που βλέ-
πουµε εµείς κάθε µέρα. ∆εν ξέρω, πραγµατικά, αν µπορεί κά-
ποιος µόνο από την εικόνα των µέσων ενηµέρωσης να αντιληφθεί
το µέγεθος του προβλήµατος. Οι αριθµοί και µόνο συγκλονίζουν.
Μέσα στο 2010 συνελήφθησαν σαράντα επτά χιλιάδες περίπου
παράνοµοι µετανάστες. Το 2009 ήταν περίπου δέκα χιλιάδες. Αύ-
ξηση σχεδόν 500%. Και δεν ξέρουµε τον αριθµό εκείνων που πέ-
ρασαν τα σύνορα και δεν τους συνέλαβαν ή δεν παραδόθηκαν
από µόνοι τους. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό για µας; Μια Ορεστιάδα,
ένα ∆ιδυµότειχο, ένα Σουφλί, είναι όλα τα χωριά µαζί. Χρειάζεται
να σας αναφέρω και άλλα στοιχεία για να κατανοήσουµε γιατί η
λήψη σοβαρών και αποτελεσµατικών µέτρων είναι µονόδροµος
και έχει δραµατικά άµεσο χαρακτήρα;

Αγαπητοί συνάδελφοι, το θέµα που συζητάµε έχει πολλαπλές
διαστάσεις. Από τη µια µεριά αφορά ζητήµατα σεβασµού αν-
θρωπίνων δικαιωµάτων και διεθνούς δικαίου και από την άλλη
ασφάλειας και ηρεµίας των πολιτών. Στο παρελθόν ο Έβρος γι-
νόταν πρώτο θέµα στα µέσα ενηµέρωσης από τους παράνοµους
µετανάστες που σκοτώνονταν στα ναρκοπέδια. Τώρα γίνεται
θέµα για το µεγάλο αριθµό παράνοµων µεταναστών που εντοπί-
ζονται νεκροί στα παγωµένα νερά του Έβρου. Στο παρελθόν τα
βράδια στους δρόµους του νοµού µας συναντούσες µε το αυτο-
κίνητο νέους που διασκέδαζαν. Σήµερα όποιος κυκλοφορεί τις
βραδινές ώρες στο εθνικό δίκτυο κινδυνεύει να προκαλέσει θα-

νατηφόρο ατύχηµα µε θύµατα αυτούς τους ανθρώπους, εκεί-
νους που δεν έχουν χρήµατα για το πολυπόθητο εισιτήριο για
την Αθήνα και ξεκινάνε περπατώντας να πάνε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς στον Έβρο γνωρίζουµε τι σηµαί-
νει προσφυγιά και µετανάστευση. Είµαστε παιδιά προσφύγων και
µεταναστών και γι’ αυτό δεν έχει παρουσιαστεί ούτε ένα φαινό-
µενο ρατσισµού και ξενοφοβίας απέναντι σε αυτές τις ταλαίπω-
ρες ψυχές. Αντίθετα όλοι οι κάτοικοι τους φροντίζουν προσφέ-
ροντάς τους την απαιτούµενη θαλπωρή, δίνοντάς τους φαγητό,
ρούχα και σε αρκετές περιπτώσεις ακόµα και χρήµατα για να
µπορέσουν να επιβιώσουν.

Μέχρι πότε, όµως, θα γυρνάµε στα σπίτια µας µε το φόβο µη
βρούµε άλλους µέσα; ∆εν είναι όλοι φιλήσυχοι. Οι κλοπές αυτο-
κινήτων και όχι µόνο, είναι καθηµερινό φαινόµενο πλέον.

Το υπό ψήφιση σχέδιο νόµου είναι το σηµαντικότερο µέρος
των πρωτοβουλιών της Κυβέρνησης, µέρος ενός ολοκληρωµέ-
νου σχεδίου αντιµετώπισης αυτού του σοβαρού προβλήµατος.
∆ίνει διέξοδο στο κρίσιµο θέµα της διαδικασίας παροχής ασύ-
λου και επιτέλους, λύνει το θέµα των κέντρων υποδοχής.

Αυτό που δεν προσδιορίζεται, όµως, στο νοµοσχέδιο, κύριε
Υπουργέ, σε αντίθεση µε τις περιφερειακές υπηρεσίες ασύλου
στην Ορεστιάδα και στην Αλεξανδρούπολη είναι ο αριθµός των
κέντρων υποδοχής στον Έβρο και θα θέλαµε όλοι οι Εβρίτες µια
σαφή δέσµευση της Κυβέρνησης ως προς τον αριθµό πιστεύο-
ντας ότι ο τόπος µας δεν µπορεί να αντέξει πλέον των δύο ΚΕΠΥ.
Η χρησιµοποίηση των άδειων στρατοπέδων σύµφωνα µε την τρο-
πολογία που κατατέθηκε είναι µια λύση, αλλά προσωπικά µε προ-
βληµατίζει η φύλαξή τους, γιατί σε καµµία περίπτωση δεν θα
πρέπει να την πληρώσουν και πάλι οι αστυνοµικοί που θα έχουν
την ευθύνη, πράγµα που συµβαίνει µέχρι στιγµής στο λεγόµενο
κέντρο φύλαξης του φυλακίου. Η λειτουργία των ΚΕΠΥ έτσι
όπως περιγράφεται στο νοµοσχέδιο, θα απελευθερώσει δυνά-
µεις της συνοριοφυλακής, αφού θα στελεχωθεί από πολιτικούς
υπαλλήλους µε συγκεκριµένες ειδικότητες. Θετικότατη δε είναι
και η δηµιουργία ειδικού κέντρου φιλοξενίας ασυνόδευτων ανη-
λίκων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µέτρα, οι πολιτικές και οι
πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης για την αντιµετώπιση αυτού του
µείζονος προβλήµατος της παράνοµης µετανάστευσης και των
προσφύγων δεν φτάνουν, για να επιλυθεί µε αποφάσεις µόνο της
Ελλάδας. Το φαινόµενο είναι ευρωπαϊκό και µπορεί να λυθεί µε
αποφάσεις ευρωπαϊκής εµβέλειας και µόνο. Ως εκ τούτου, απαι-
τείται άµεση και δραστική αναθεώρηση του κανονισµού ∆ου-
βλίνο ΙΙ και χάραξη µιας νέας ευρωπαϊκής µεταναστευτικής
πολιτικής.

Η διαδικασία αυτή είναι προβληµατική, άνιση και άδικη εις
βάρος της Ελλάδας. ∆εν µπορεί όποιος παράνοµος µετανάστης
συλλαµβάνεται σε άλλη χώρα, να επιστρέφει σε εκείνη όπου συ-
νελήφθη πρώτη φορά και όπου έχει καταγραφεί. Πού δηλαδή;
Στην Ελλάδα.

Ο Πρωθυπουργός στο Ερζερούµ είπε ότι ακόµα και χώρες
έκλεισαν τα µάτια στην άθλια εκµετάλλευση αυτών των ανθρώ-
πων. Έτσι είναι. Όµως εµείς στον Έβρο δεν µπορούµε να τα κλεί-
σουµε. Τα έχουµε συνεχώς µπροστά µας. Με την ανατολή του
ήλιου, µε τη δύση του, κατά τη διάρκεια της νύχτας, όταν όλοι οι
Έλληνες διασκεδάζουν ή κοιµούνται, εµείς παλεύουµε µε την
ψυχή µας, παλεύουµε µε τη συνείδησή µας. Μας λέτε όλοι ότι
φυλάµε Θερµοπύλες. Και ο Λεωνίδας µε τους τριακόσιους φύ-
λαγε Θερµοπύλες, αλλά έφτασε ένας Εφιάλτης για να πέσουν
υπέρ της πατρίδος και δεν ξέρω εγώ πόσοι Εφιάλτες µπορούν να
περνάνε µαζί µε αυτούς τους ταλαίπωρους ανθρώπους από εκεί
πέρα. Γι’ αυτό ας αφήσουµε τις υποκρισίες για το φράκτη. Ούτε
εµάς µας αρέσει, όταν ανοίγουµε τα παράθυρά µας, να βλέ-
πουµε το φράκτη. Θα προτιµούσαµε να έχουµε άλλες εικόνες
µπροστά µας, εικόνες σαν τη µικρή Ολλανδέζα µε τα κοτσιδάκια
και τα λουλούδια και όχι ένα φράκτη ή στρατιωτικούς µε τα όπλα
στα χέρια. Αυτή είναι όµως η πραγµατικότητα και πρέπει να αντι-
µετωπιστεί.

Μπορεί να είναι αυτονόητο ότι η Κυβέρνηση έπρεπε να προ-
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χωρήσει στην αντιµετώπιση αυτού του µεγάλου ζητήµατος.
Όµως, αυτονόητο ήταν και τα προηγούµενα χρόνια, αλλά δεν
έγινε. Γι’ αυτό αισθάνοµαι την υποχρέωση από αυτό το Βήµα να
συγχαρώ την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου και προσωπικά τον
κύριο Υπουργό και φυσικά να υπερψηφίσω το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Αικατερίνη Περλεπέ-Σηφουνάκη.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ-ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητάµε
σήµερα αφορά στην ουσία του βασικές ανθρωπιστικές αρχές και
αρχές σύγχρονου δικαίου, όπως είναι η ισότητα, η ίση µεταχεί-
ριση και ο σεβασµός της ανθρώπινης αξιοπρέπειας. ∆ηµιουρ-
γούµε ένα καινούργιο σύστηµα που διασφαλίζει τη δίκαιη
µεταχείριση και αντιµετωπίζει µε ανθρωπισµό άτοµα άλλων
χωρών που ζητούν προστασία στη χώρα µας, αφού στον τόπο
καταγωγής τους ζουν ανελεύθερα και κινδυνεύει ακόµα και η ίδια
τους η ζωή. Ταυτόχρονα, µε το παρόν νοµοσχέδιο γινόµαστε συ-
νεπείς στις διεθνείς µας υποχρεώσεις ως χώρα και ευνοούµε το
θετικό κλίµα υπέρ της πατρίδας µας από τη διεθνή κοινότητα.
Πρόκειται για ένα ακόµη σοβαρό βήµα της συνολικής και συλ-
λογικής µας προσπάθειας στη δύσκολη αυτή συγκυρία που
ζούµε. Αποκαθιστούµε ένα σηµαντικό κοµµάτι της αξιοπιστίας
µας διεθνώς και τελικά αυτός που κατ’ εξοχήν ωφελείται από τις
ρυθµίσεις είναι η ελληνική κοινωνία και ο ίδιος ο πολιτισµός µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πεδίο στο οποίο αναφέρεται
το νοµοσχέδιο είναι απολύτως σαφές και συγκεκριµένο. Αφορά
όσους ζητούν άσυλο απ’ όσους περνούν τα σύνορά µας και δεν
επεκτείνεται σε µια γενική προσέγγιση του µεταναστευτικού ζη-
τήµατος. Αφορά κατ’ αρχάς πρόσφυγες που ζητούν άσυλο. Αυ-
τούς που άφησαν τα σπίτια τους και τον τόπο τους επειδή
αναγκάστηκαν να εκπατριστούν και δεν µπορούν να γυρίσουν,
αν δεν αποκατασταθεί η οµαλότητα, η δηµοκρατία ή η ειρήνη,
σε περιπτώσεις εµπόλεµες. Ο ανθρωπισµός που αναδεικνύεται
από αυτό το νοµοσχέδιο έγκειται ακριβώς στο γεγονός ότι µπαί-
νει τάξη µε όρους, κανόνες και εγγυήσεις στο ζήτηµα της υπό-
θεσης απόδοσης ασύλου, στους ανθρώπους που προανα-
φέρθηκαν.

Κατά πρώτο λόγο εξευρίσκονται τα αιτήµατα για άσυλο των
ανθρώπων αυτών και δηµιουργείται ο µηχανισµός εξέτασης των
αιτηµάτων, που µέχρι τώρα στοιβάζονταν ή κάπου ήταν χαµένα.
∆υστυχώς, το προηγούµενο διάστηµα δεν υπήρχαν µηχανισµοί,
δεν υπήρχε συγκεκριµένο σχέδιο, δεν υπήρχε έλεγχος και βέ-
βαια διαδικασίες, για να αποφαίνεται η πολιτεία ποιοι δικαιούνται
άσυλο και ποιοι όχι. Από το νοµοθετικό κενό που υπήρχε µέχρι
σήµερα και από ανεκδιήγητες και απαράδεκτες διαδικασίες είχε
δηµιουργηθεί η εντύπωση στους εταίρους µας, ότι η χώρα είναι
ξέφραγο αµπέλι και στους µετανάστες ότι είµαστε η γη της επαγ-
γελίας για κάθε άνθρωπο που αναγκαζόταν να εγκαταλείψει το
δικό του σπίτι. Αυτή η κατάσταση µας είχε εκθέσει διεθνώς.

Είναι συγκεκριµένα τα προβλήµατα που επιλύουµε τώρα µε το
παρόν σχέδιο νόµου. Θεσπίζουµε ειδική υπηρεσία ασύλου στε-
λεχωµένη µε το κατάλληλο προσωπικό, κυρίως επιστηµονικό,
που θα εξετάζει ταχύτατα τα ζητήµατα και αιτήµατα ασύλου τόσο
κεντρικά όσο και περιφερειακά.

Είναι σαφές ότι η Ελλάδα δεν µπορεί να θεωρείται από τους
υπόλοιπους εταίρους ως ο αδύναµος κρίκος στην αλυσίδα της
αντιµετώπισης του φαινοµένου για το οποίο µιλάµε και ταυτό-
χρονα να γινόµαστε η εύκολη λύση για τα άλλα κράτη, για πα-
ράδειγµα στο ζήτηµα της επαναπροώθησης προς τη χώρα µας.
Αυτό το καθεστώς πρέπει επιτέλους να σταµατήσει.

Με την ίδρυση υπηρεσίας πρώτης υποδοχής διαχειριζόµαστε
µε ορθό τρόπο κάθε περίπτωση εισόδου µετανάστη στη χώρα,
εντοπίζουµε ποιοι, πραγµατικά, έχουν ανάγκη εθνικής ή διεθνούς
προστασίας και ποιοι όχι, παρέχουµε σε όλους ανθρώπινες συν-
θήκες διαβίωσης έως ότου αποφανθούν γι’ αυτούς τα αρµόδια
όργανα και οι υπηρεσίες.

Σε κάθε περίπτωση, αναγνωρίζεται έµπρακτα το δικαίωµα στην
αξιοπρέπεια για κάθε άνθρωπο, ανεξάρτητα αν έχει ή δεν έχει

τα κατάλληλα ταξιδιωτικά έγγραφα. Παράλληλα προσπαθούµε
να αντιµετωπίσουµε την ανεξέλεγκτη συγκέντρωση µεταναστών
στα αστικά κέντρα, που έχει ως αποτέλεσµα βέβαια την γκετο-
ποίηση.

Μέχρι τώρα δεν υπήρχε µηχανισµός υποδοχής, µε αποτέλε-
σµα τη συχνή δηµιουργία εντάσεων, που όλοι γνωρίζουµε, µε τις
συγκρούσεις του ντόπιου πληθυσµού µε τους µετανάστες. Με
τα οργανωµένα πλέον κέντρα υποδοχής αυτές οι εντάσεις θα αµ-
βλυνθούν και θα αρχίσει να µπαίνει τάξη στις άναρχες συγκε-
ντρώσεις πληθυσµών µεταναστών σε συγκεκριµένες περιοχές
πόλεων.

Με την οδηγία που ενσωµατώνει το νοµοσχέδιο στο εθνικό µας
δίκαιο, καλύπτονται κενά που σχετίζονται µε την επιστροφή ή
επαναπροώθηση µη νοµίµων µεταναστών. Τίθενται και στη χώρα
µας οι κοινές αρχές που ισχύουν για τα κράτη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ταυτόχρονα διασφαλίζονται τα συµφέροντα των εν-
διαφεροµένων αλλοδαπών.

Θέλω, παρ’ όλα αυτά, να υπογραµµίσω ότι πρέπει να αναθεω-
ρηθεί ό,τι επιβαρύνει µονοµερώς τη χώρα µας από άλλες συµ-
βάσεις που ισχύουν και εννοώ κυρίως τη σύµβαση ∆ουβλίνο II.

Ένα ακόµα σηµαντικό ζήτηµα που προσπαθεί να αντιµετωπίσει
το παρόν σχέδιο νόµου είναι ο περιορισµός του χρόνου κράτη-
σης, αφού οι µέσοι χρόνοι που ισχύουν µέχρι σήµερα ως προς
την κράτηση των αλλοδαπών είναι απαράδεκτα µεγάλοι, µε αρ-
νητικές συνέπειες και γι’ αυτούς τους ανθρώπους, αλλά και για
τη χώρα µας. Στο εξής το ανώτατο όριο κράτησης δεν θα υπερ-
βαίνει τους έξι µήνες και µόνο σε ειδικές περιπτώσεις θα µπορεί
να υπερβαίνει το δωδεκάµηνο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, στο νοµό µου, την Εύβοια, το ζήτηµα
των παράνοµων µεταναστών είναι ιδιαίτερα έντονο, γιατί φτά-
νουν στο νησί διά των θαλασσίων οδών και βεβαίως µέσα από
δουλεµπορικά κυκλώµατα. Η Ελληνική Αστυνοµία στο νησί, που
είναι και ελλιπής, διοχετεύει ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι της στο
να αντιµετωπίσει αυτήν την κατάσταση και δεν µπορεί να αντα-
ποκριθεί σ’ αυτό που είναι το κύριο µέληµα της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας, στην ασφάλεια των πολιτών.

Ελπίζω ότι µ’ αυτό το σχέδιο νόµου που περνάει και µε την
αντιµετώπιση των µεταναστών που παρανόµως έρχονται στη
χώρα µας, θα απελευθερωθούν και οι δυνάµεις της Αστυνοµίας,
ώστε να κάνουν το κύριο έργο τους, δηλαδή την ασφάλεια των
πολιτών.

Ακόµα θέλω να σταθώ στις προβλέψεις του νόµου αυτού για
ιδιαίτερη προστασία στις πλέον ευάλωτες οµάδες των µετανα-
στών αυτών που είναι οι υπερήλικες, τα ανήλικα τέκνα και οι
έγκυες γυναίκες. Προστατεύεται η οικογενειακή ενότητα και ορί-
ζονται οι κατηγορίες αλλοδαπών για τους οποίους δεν επιτρέ-
πεται η επιστροφή.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η ψήφιση του νοµοσχεδίου αυτού είναι
ένα σηµαντικό βήµα για λύσεις σε καίρια ζητήµατα του µετανα-
στευτικού προβλήµατος. Για να είναι στέρεο αυτό το βήµα χρει-
άζεται τη συνδροµή όλων µας και βεβαίως τη συνέργεια της
Κοινωνίας των Πολιτών.

Είναι βήµα πολιτισµού και για τη χώρα µας και για τους αν-
θρώπους που προσδοκούν τη βοήθεια και τη στήριξή µας βάσει
πραγµατικών αναγκών, ζωτικής γι’ αυτούς σηµασίας. Είµαι σί-
γουρη ότι παρ’ όλες τις δυσκολίες που αντιµετωπίζουµε αυτήν
την περίοδο, µπορούµε να ανταποκριθούµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την κ.
Περλεπέ. Το λόγο έχει η κ. Σκραφνάκη, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ στο
Νοµό Ηρακλείου.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εύχοµαι κατ’

αρχάς καλή χρονιά σε όλους και στον ελληνικό λαό. Εύχοµαι να
ξεπεράσουµε γρήγορα την κρίση. Στους νέους συναδέλφους
που ορκίστηκαν χθες εύχοµαι καλή δύναµη και καλή επιτυχία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις τελευταίες δεκαετίες βιώ-
νουµε καθηµερινά µαζικές ροές λαθροµεταναστών στη χώρα
µας.

Χιλιάδες άνθρωποι από γειτονικές χώρες προσπαθούν να

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ NΑ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3445



βρουν ένα καλύτερο αύριο για τους ίδιους αλλά και για τις οικο-
γένειές τους στην πατρίδα µας. Η Ελλάδα έχει γίνει η µεγαλύ-
τερη πύλη εισόδου λαθροµεταναστών στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
όπου χιλιάδες µετανάστες λόγω των δεινών οικονοµικών κατα-
στάσεων, των πολεµικών συγκρούσεων, των εµφυλίων συρρά-
ξεων αλλά και των περιβαλλοντικών καταστροφών που βιώνουν
στην πατρίδα τους αναγκάζονται να µεταναστεύσουν στα ανε-
πτυγµένα κράτη, αναζητώντας µια καλύτερη τύχη.

Κάθε µέρα περνάνε τα σύνορά µας κατά µέσο όρο τριακόσιοι
µετανάστες, δηλαδή στην πραγµατικότητα ένα µικρό χωριό. Η
Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν αντέχει άλλο αυτή
την κατάσταση. Η ελληνική κοινωνία έχει ξεπεράσει τα όριά της
όσον αφορά τη δυνατότητα υποδοχής παράνοµων µεταναστών.

Κύριε Υπουργέ, όπως κι εσείς υποστηρίζετε, -και χαίροµαι για
τη θέση σας και για τον τρόπο που αντιµετωπίζετε το θέµα- στην
Ελλάδα πρέπει να µείνουν µόνον όσοι µετανάστες έχουν κατα-
γραφεί, µένουν νόµιµα και µόνιµα, έχουν τη δουλειά τους και την
οικογένειά τους, και κανείς άλλος. Η Ελλάδα λόγω της γεωγρα-
φικής θέσης της έχει γίνει πέρασµα για χιλιάδες µετανάστες
προς τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το πρόβληµα, λοιπόν,
δεν είναι µόνον ελληνικό αλλά και ευρωπαϊκό. Χρειάζεται εποµέ-
νως µια συλλογική αντιµετώπιση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, η
οποία κατάλαβε, µετά από µεγάλες προσπάθειες, ότι τα σύνορα
της Ευρώπης είναι τα σύνορα των κρατών-µελών. Γι’ αυτό είναι
σηµαντική η παρουσία της FRONTEX στην Ελλάδα, για να επο-
πτεύσει µαζί µε τους Έλληνες αστυνοµικούς τα σύνορα της Ευ-
ρώπης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι δεν έχουµε
αντιµετωπίσει αποτελεσµατικά το πρόβληµα της λαθροµετανά-
στευσης στη χώρα µας ούτε καταφέραµε να διαχειριστούµε τη
µεγάλη εισροή µεταναστών, µε αποτέλεσµα την ανεξέλεγκτη συ-
γκέντρωση µεταναστών, ειδικά στα αστικά κέντρα, και τη γκετο-
ποίηση ολόκληρων περιοχών.

Με το παρόν νοµοσχέδιο το Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη ενσωµατώνει στην εθνική έννοµη τάξη τις διατάξεις της οδη-
γίας 2008/115/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβου-
λίου της 16ης ∆εκεµβρίου 2008, «σχετικά µε τους κοινούς κανό-
νες και διαδικασίες στα κράτη-µέλη για την επιστροφή των πα-
ρανόµως διαµενόντων υπηκόων τρίτων χωρών» και παράλληλα
αναλαµβάνει στρατηγική πρωτοβουλία ως προς τη διαχείριση
των αλλοδαπών που αιτούνται άσυλο ή εν γένει διεθνή προστα-
σία.

Έτσι ιδρύεται για πρώτη φορά αυτοτελής υπηρεσία ασύλου, η
οποία θα στελεχώνεται µε εξειδικευµένο επιστηµονικό προσω-
πικό και θα είναι αρµόδια για την παραλαβή, τη γρήγορη εξέταση
και απόφαση σε πρώτο βαθµό των αιτηµάτων που υποβάλλουν οι
αλλοδαποί ζητώντας άσυλο και προστασία.

Με το παρόν σχέδιο νόµου αλλάζει ριζικά το σύστηµα ασύλου
που λειτουργούσε ως σήµερα στην Ελλάδα και διασφαλίζεται η
δίκαιη και ανθρώπινη αντιµετώπιση των ατόµων που ζητούν προ-
στασία. Συγχρόνως αποκαθίσταται η αξιοπιστία του ελληνικού
συστήµατος ασύλου εντός και εκτός Ελλάδας.

Επίσης µε το άρθρο 3, ιδρύεται η αρχή προσφυγών, η οποία
έχει ως αποστολή την εξέταση σε δεύτερο βαθµό των αιτηµάτων
ασύλου, όταν η αρχική απόφαση της υπηρεσίας ασύλου είναι
απορριπτική.

Επίσης, µε το παρόν νοµοσχέδιο το Υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη δηµιουργεί αυτοτελή υπηρεσία πρώτης υποδοχής και
κέντρα πρώτης υποδοχής για τους παράνοµα εισερχόµενους µε-
τανάστες, όπου θα εξακριβώνεται η ταυτότητα και η ιθαγένειά
τους, το ιστορικό τους κι η εν γένει κατάστασή τους, θα γίνεται
ιατρικός έλεγχος σ’ αυτούς, θα τους παρέχεται η αναγκαία πε-
ρίθαλψη και υποστήριξη και εκεί θα αποφασίζεται η περαιτέρω
µεταχείρισή τους από την πολιτεία.

Τα κέντρα πρώτης υποδοχής θα είναι σε επιλεγµένα σηµεία
της χώρας όπου παρατηρείται µεγάλη ροή λαθροµεταναστών.

Κέντρα πρώτης υποδοχής θα πρέπει να δηµιουργηθούν και να
λειτουργήσουν και στην Κρήτη, κύριε Υπουργέ, διότι υπάρχει µε-
γάλος αριθµός παράνοµων µεταναστών και στις πόλεις και στα
χωριά έχουµε µεγάλη εισδοχή ειδικά στα νότια της Κρήτης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είπαµε και πριν µε το Κε-

φάλαιο 3 του παρόντος νοµοσχεδίου ενσωµατώνεται στην ελλη-
νική νοµοθεσία η οδηγία 115/2008 του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και επιβάλλονται µε αυτήν κοινοί κανόνες και διαδικασίες
στα κράτη-µέλη για την επιστροφή των παράνοµων µεταναστών
στην πατρίδα τους. Η οδηγία παρά τις αντιρρήσεις που µπορεί να
έχει κάποιος σε επιµέρους θέµατα, έρχεται να συµπληρώσει
πολλά κενά, τα οποία έχουν να κάνουν µε την επιστροφή ή την
επαναπροώθηση των λαθροµεταναστών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη κάνει φιλότιµες προσπάθειες για να περιορίσει το τερά-
στιο πρόβληµα της λαθροµετανάστευσης υλοποιώντας ένα συ-
νολικό σχεδιασµό, όπως σε συνεργασία µε τον ευρωπαϊκό
οργανισµό FRONTEX, για τη φύλαξη των συνόρων που έχει µει-
ώσει αισθητά την εισροή των µεταναστών στη χώρα µας. Σχε-
διάζει επίσης την αναβάθµιση και τον εκσυγχρονισµό της
Ελληνικής Ακτοφυλακής και στα χερσαία σύνορα θα κατασκευ-
άσει ένα φράκτη, ένα εµπόδιο ανάσχεσης δωδεκάµισι χιλιοµέ-
τρων στη συνοριακή γραµµή του Έβρου για την αποτροπή
εισόδου των παρανόµων µεταναστών, όπου θα τοποθετήσει και
θερµικές κάµερες για τον έλεγχο και τον εντοπισµό τους.

Η πρωτοβουλία αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
σωστή και έπρεπε να είχε γίνει εδώ και πολλά χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, έχει εξασφαλίσει από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 230

εκατοµµύρια ευρώ για τη χρηµατοδότηση των έργων στα κέντρα
υποδοχής, για τα νέα µηχανήµατα, για την εκπαίδευση του προ-
σωπικού.

Εκεί, όµως, που πρέπει να επιµείνουµε, κύριε Υπουργέ, είναι
στην αναθεώρηση του ∆ουβλίνο ΙΙ, όπου πρέπει να πεισθούν οι
εταίροι µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση για την αναγκαιότητα της
αναθεώρησής του. Θα πρέπει να καταλάβουν οι Ευρωπαίοι εταί-
ροι µας ότι η Ελλάδα δεν µπορεί να σηκώσει µόνη της το βάρος
της λαθροµετανάστευσης, αλλά θα πρέπει να το µοιραστεί και
µε τα άλλα κράτη-µέλη.

Επίσης, θα πρέπει να αντιληφθούν οι Ευρωπαίοι εταίροι µας,
ότι πρέπει να µας συµπαρασταθούν και να πιέσουν και αυτοί την
Τουρκία να τηρήσει τη διµερή συµφωνία που έχει συνάψει µε την
Ελλάδα επαναπροώθησης και επανεισδοχής των παράνοµων µε-
ταναστών που εισέρχονται από τη χώρα τους.

Τα επίσηµα στοιχεία αναφέρουν ότι ενώ µέχρι τον περασµένο
Φεβρουάριο η Ελλάδα είχε ζητήσει από την Τουρκία να δεχθεί
εξήντα χιλιάδες οκτακόσιους εβδοµήντα πέντε λαθροµετανά-
στες, η Τουρκία συµφώνησε µόλις για επτά χιλιάδες τετρακόσι-
ους εβδοµήντα δύο και τελικά δέχθηκε µόνο δυο χιλιάδες
διακόσιους έξι.

Η Τουρκία έχει στήσει βιοµηχανία λαθροµετανάστευσης, αφού
σύµφωνα µε έκθεση της τουρκικής αστυνοµίας -που είδε το φως
της δηµοσιότητας πριν από µερικούς µήνες- τα έσοδα της Τουρ-
κίας υπολογίζονται σε τουλάχιστον σε 8 δισεκατοµµύρια δολάρια
το έτος από τη διακίνηση παράνοµων µεταναστών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αυτό είναι σωστό
γι’ αυτό και το ψηφίζω και σας καλώ όλους να το ψηφίσετε.

Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε πολύ.
Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Σπυρίδων Μοσχόπουλος έχει το

λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι διεθνείς συγκυρίες, οι διά-

φορες καταστροφές που συµβαίνουν στον πλανήτη µας και οι
µεγάλες ανισότητες έχουν δηµιουργήσει ιδιαίτερα τις τελευταίες
δυο δεκαετίες ένα µεγάλο ρεύµα λαθροµετανάστευσης προς τις
ανεπτυγµένες χώρες.

Η χώρα µας λόγω της θέσης της αλλά και της ανάπτυξης που
είχε αυτά τα χρόνια δέχεται τελευταία τεράστιες πιέσεις, αν λά-
βουµε υπ’ όψιν µας ότι κάθε µέρα εισέρχονται παράνοµα διακό-
σιοι έως τριακόσιοι αλλοδαποί, δηλαδή περίπου ένα χωριό την
ηµέρα και επίσης ότι εκκρεµούν προς εκδίκαση σαράντα πέντε
χιλιάδες αιτήσεις ασύλου.
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Οι πόλεις της χώρας µας, που θεωρούνται πύλες εισόδου ή
εξόδου, ασφυκτιούν. Και δεν είναι µόνο αυτές. Στην Κεφαλλονιά
για παράδειγµα φθάνουν αλλοδαποί από την Πάτρα, ελπίζοντας
να φύγουν µε κάποιο µικρό πλοιαράκι για την Ιταλία.

Τα κυκλώµατα διακίνησης µεταναστών, που εκµεταλλεύονται
και εµπορεύονται την ελπίδα για µια καλύτερη ζωή, σκορπίζο-
ντας πλαστά έγγραφα διαµονής και ωθώντας σε άλλες παράνο-
µες ατραπούς, γιγαντώνονται. Η εικόνα που δείχνουµε ως χώρα,
είναι τραγική. Η κριτική που υφιστάµεθα, είναι µερικές φορές χει-
ρότερη και από αυτή που έγινε για την παραποίηση των στατι-
στικών στοιχείων της οικονοµίας.

Η Ελλάδα εµφανίζεται από αυτά τα κυκλώµατα ως προορισµός
εύκολης και µακράς παραµονής για τη νοµιµοποίηση. Το υφι-
στάµενο νοµοθετικό πλαίσιο έχει αποδειχθεί ανεπαρκές. Τα
αστυνοµικής φύσεως µέτρα, η επαναπροώθηση, η απέλαση και
στη συνέχεια η κράτηση δεν είναι ικανά και δεν βοήθησαν για να
βελτιωθεί αυτή η εικόνα.

∆εν µπορεί η Ελληνική Αστυνοµία να επιφορτιστεί θεσµικά µε
αντιφατικούς ρόλους, χωρίς µάλιστα να διαθέτει το κατάλληλα
εξειδικευµένο επιστηµονικό προσωπικό για ένα τέτοιο κρίσιµο
και πολυσύνθετο θέµα. ∆εν µπορεί από τη µια να έχει καθήκοντα
ανάσχεσης της παράνοµης µετανάστευσης και από την άλλη να
διαµορφώνει αντικειµενική και αµερόληπτη κρίση για την ιδιό-
τητα του πρόσφυγα και του παράνοµου µετανάστη.

∆εν µπορεί να υπάρχει ελλιπής ιατρικός έλεγχος των αλλοδα-
πών, ελλιπείς συµβουλευτικές υπηρεσίες, µε αποτέλεσµα οι αλ-
λοδαποί να γίνονται εύκολη λεία των γνωστών κυκλωµάτων. ∆εν
µπορεί να υπάρχει έλλειψη έγκυρης και έγκαιρης πιστοποίησης
της ταυτότητας των παράνοµων µεταναστών και µερικές φορές
καταπάτηση των γενικών αρχών του ανθρωπιστικού δικαίου και
των διεθνών συµφωνιών.

∆εν µπορεί να µην υπάρχουν σήµερα θεσµοθετηµένοι ειδικοί
χώροι παραµονής αλλοδαπών. Και το πιο σηµαντικό είναι ότι δεν
µπορεί να ανεχόµαστε ακόµη και σήµερα την πυροδότηση των
πιο συντηρητικών αντανακλαστικών, που διαταράσσουν την κοι-
νωνική συνοχή και την ειρηνική συνύπαρξη.

Με το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα για την ίδρυση υπη-
ρεσίας ασύλου και υπηρεσίας πρώτης υποδοχής, καθώς και την
προσαρµογή και της ελληνικής νοµοθεσίας προς τις διατάξεις
αντίστοιχης οδηγίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γίνεται προσπά-
θεια µε ανθρωπιστική προσέγγιση να αντιµετωπιστεί αυτό το κρί-
σιµο, πολυσύνθετο και όντως δυσεπίλυτο πρόβληµα, που όµως
έχει πάρει τεράστιες διαστάσεις.

Με το παρόν νοµοσχέδιο αξιοποιούνται τα πορίσµατα της
Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ και του Συνήγορου του Πολίτη. Με
τη σηµερινή νοµοθετική πρωτοβουλία το Υπουργείο τολµά και
προχωρεί σε τρεις σηµαντικές τοµές.

Πρώτη τοµή. Ιδρύεται στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη
αυτοτελής υπηρεσία ασύλου. Η υπηρεσία αυτή συγκροτείται από
περιφερειακά γραφεία ασύλου που λειτουργούν σε πόλεις, όπου
υπάρχει έντονη πίεση και από µια κεντρική υπηρεσία η οποία κα-
τευθύνει, παρακολουθεί, ελέγχει και εξασφαλίζει την απρόσκο-
πτη λειτουργία τους. ∆ηµιουργείται ξεχωριστός προϋπολογισµός
για την αποτελεσµατική αντιµετώπιση των δαπανών. Στελεχώνε-
ται από δηµόσιους υπαλλήλους µε εµπειρία στο αντικείµενο, που
προέρχονται από απόσπαση ή µετάταξη από τον ευρύτερο δη-
µόσιο τοµέα.

Ο διευθυντής της κεντρικής υπηρεσίας είναι πρόσωπο εγνω-
σµένου κύρους µε διοικητική εµπειρία, πανεπιστηµιακής εκπαί-
δευσης και ορίζεται από τον Υπουργό µετά, όµως, από δηµόσια
πρόσκληση ενδιαφέροντος. Ασχολείται µε την καταγραφή και
εξέταση των αιτηµάτων διεθνούς προστασίας, µε την ενηµέ-
ρωση, τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις των αιτούντων, καθώς
και µε τη διευκόλυνσή τους σε ό,τι αφορά τις συνθήκες υποδο-
χής.

Συνεργάζεται µε κρατικούς φορείς, ανεξάρτητες αρχές, µη κυ-
βερνητικές οργανώσεις, όργανα και οργανισµούς της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Ακόµη, ασχολείται µε την υποστήριξη του σχε-

διασµού της εθνικής πολιτικής ασύλου.
Μια δεύτερη τοµή που εισάγει αυτό το νοµοσχέδιο, είναι η δη-

µιουργία ανεξάρτητης αρχής προσφυγών στο πλαίσιο της
οποίας µπορεί να λειτουργούν περισσότερες από µια επιτροπές
για τη γρήγορη, αµερόληπτη και δικαιότερη απόφαση επί των
προσφυγών ασύλου.

Οι επιτροπές αυτές αποτελούνται από τον πρόεδρο, που είναι
πρόσωπο µε εξειδίκευση και εµπειρία, και µέλη έναν εκπρόσωπο
της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ για τους πρόσφυγες, Έλληνα
υπήκοο και ένα νοµικό, πολιτικό ή κοινωνικό επιστήµονα µε εξει-
δικευµένες γνώσεις στο συγκεκριµένο αντικείµενο.

Με ειδικότερες ρυθµίσεις που εισάγει το νοµοσχέδιο καθορί-
ζονται οι διαδικασίες που ακολουθούνται και εξασφαλίζεται το
αδιάβλητο, σύµφωνα µε την αρχή της αµεροληψίας που πρέπει
να διέπει τις διοικητικές πράξεις και δράσεις. Παρέχεται δε η
εξουσιοδότηση στον Υπουργό να θεσπίσει κανονισµούς λει-
τουργίας για την υπηρεσία ασύλου και την αρχή προσφυγών. Και
αυτό για να υπάρχουν συγκεκριµένοι κανόνες λειτουργίας, εξα-
σφαλίζοντας την αντικειµενικότητα και την αµεροληψία.

Η τρίτη τοµή είναι η ίδρυση στο Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη αυτοτελούς υπηρεσίας πρώτης υποδοχής. Η υπηρεσία
αυτή συγκροτείται από την κεντρική υπηρεσία και τις περιφερει-
ακές υπηρεσίες, δηλαδή, τα κέντρα πρώτης υποδοχής και έκτα-
κτες ή κινητές µονάδες πρώτης υποδοχής.

Στα Κέντρα αυτά γίνεται η εξακρίβωση της ταυτότητας, του
ιστορικού, της κατάστασης και του νοµικού καθεστώτος για κάθε
παράνοµο αλλοδαπό. Η κεντρική υπηρεσία κατευθύνει, ελέγχει
και εξασφαλίζει τις απαραίτητες προϋποθέσεις για τη λειτουρ-
γία των κέντρων πρώτης υποδοχής, έτσι ώστε οι παράνοµοι µε-
τανάστες να υπαχθούν σύντοµα στις διαδικασίες πρώτης
υποδοχής µε συνθήκες σεβασµού της ανθρώπινης αξιοπρέπειας
και ειδική µέριµνα για τις ευάλωτες οµάδες, όπως οι ανήλικοι, τα
άτοµα µε αναπηρία και τα θύµατα εµπορίας ανθρώπων.

Επίσης, προβλέπονται αξιοπρεπείς συνθήκες κράτησης, εξα-
σφάλιση της οικογενειακής ενότητας και κάλυψη κάθε ανάγκης
των αλλοδαπών µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Στελεχώνεται
µε τον ίδιο τρόπο που στελεχώνεται και η υπηρεσία ασύλου µε δι-
ευθυντή πρόσωπο πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης και εξειδικευ-
µένο προσωπικό, κυρίως µε µετατάξεις ή αποσπάσεις από τον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Με τη θεσµοθέτηση όλων αυτών και την ενσωµάτωση της ευ-
ρωπαϊκής οδηγίας γίνεται ένα σηµαντικό βήµα που θα συµβάλει
αποτελεσµατικά στην επιτάχυνση όλων των διαδικασιών παρο-
χής ασύλου από ειδικούς, µε αντικειµενικότητα, αµεροληψία, δια-
φάνεια, τήρηση των στοιχειωδών δικαιωµάτων του ανθρώπου.

Με την επιτυχή εφαρµογή όλων αυτών ο πολίτης θα νιώσει το
αίσθηµα ασφάλειας. Θα εκλείψουν ή θα ελαχιστοποιηθούν τα
φαινόµενα που όλοι γνωρίζουµε -και αναφέροµαι κυρίως στα
απαράδεκτα και παράνοµα κυκλώµατα της ντροπής ή τις εικό-
νες που αντικρίζουµε στις περιοχές που είναι πύλες εισόδου ή
εξόδου. Θα εµπεδωθεί η κοινωνική ειρήνη και θα σταµατήσουµε
πλέον να είµαστε διεθνώς το επίκεντρο αρνητικής κριτικής που
πληγώνει τη χώρα µας.

Το εγχείρηµα είναι δύσκολο, γιατί τα συµφέροντα είναι πολλά,
γιατί θα πρέπει να λειτουργήσει σωστά η διοίκηση, γιατί και η
Ύπατη Αρµοστεία θα πρέπει να λειτουργεί σωστότερα.

Έχουµε, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υποχρέωση να
το τολµήσουµε και να το πετύχουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Γιάννης Βλατής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πάνε σχεδόν

πενήντα χρόνια από τότε που καθιερώθηκε µέσω της Συνθήκης
της Γενεύης το δικαίωµα της αναζήτησης ασύλου και αποτελεί
πλέον θεµελιώδη αρχή της Οικουµενικής ∆ιακήρυξης των ∆ικαι-
ωµάτων του Ανθρώπου.
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Κατά συνέπεια, η εξασφάλισή του, δηλαδή, η προστασία των
προσφύγων δεν είναι απλώς παραχώρηση ανθρωπιστικής
φύσης, αλλά και διεθνής νοµική υποχρέωση. Πρόσφυγας είναι
κάθε πρόσωπο το οποίο, επειδή έχει δικαιολογηµένο κίνδυνο, δι-
καιολογηµένο φόβο και υπόκειται σε κίνδυνο διωγµού λόγω
φυλής, θρησκείας, εθνικής προέλευσης, πολιτικών πεποιθήσεων
ή συµµετοχής σε ορισµένη κοινωνική οµάδα, βρίσκεται έξω από
την χώρα υπηκοότητάς του και δεν µπορεί ή δεν θέλει, εξαιτίας
αυτού του φόβου ή του κινδύνου, να προσφύγει στην προστα-
σία της χώρας αυτής.

Εποµένως, ο ίδιος ο ορισµός της ιδιότητας του πρόσφυγα κα-
θορίζει µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο την επιτακτική ανάγκη δια-
σφάλισης του δικαιώµατος του ασύλου για όλους όσους όχι
απλώς το δικαιούνται, αλλά το έχουν απόλυτη ανάγκη. Αυτή κα-
θεαυτή η ιδιότητα του πρόσφυγα καθιστά απαραίτητη και τη
λήψη όλων των απαραίτητων µέτρων για το διαχωρισµό του από
τον οικονοµικό µετανάστη.

Καλό είναι να πάψουµε να ψαρεύουµε συνεχώς στα θολά νερά
του λαϊκισµού -δεν είναι το ίδιο πράγµα- αλλά, βήµα-βήµα να
βρούµε τις λύσεις και να κάνουµε και προτάσεις καµµία φορά,
όχι µόνο να χύνουµε «µαύρο» δάκρυ, «κροκοδείλιο» πολλές
φορές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αθρόα εισροή παράνοµων µε-
ταναστών από τρίτες χώρες στα κράτη µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ιδιαιτέρως στη χώρα µας ως πύλη εισόδου, τις τε-
λευταίες δεκαετίες έχει δηµιουργήσει µία κατάσταση αφόρητη
και, δυστυχώς, ανεξέλεγκτη πολλές φορές. Η Κυβέρνηση, αφ’
ενός λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα αρνητικά σχόλια των διεθνών ορ-
γανισµών -όχι µόνο των κοινοτικών οργάνων, αλλά και του ΟΗΕ,
της Ύπατης Αρµοστείας κ.λπ.- σχετικά µε την αδυναµία µας να
ανταποκριθούµε επιτυχώς στις υποχρεώσεις µας αναφορικά µε
τους αιτούντες άσυλο και αφ’ ετέρου έχοντας αντιληφθεί την
αγανάκτηση των τοπικών κοινωνιών των παραµεθόριων περιο-
χών, αλλά και των µεγάλων αστικών κέντρων που συγκεντρώνο-
νται σε µεγάλους πληθυσµούς οι παράνοµοι µετανάστες,
προχωρά στη λήψη δέσµης µέτρων που αφορούν τόσο την επι-
τάχυνση του µηχανισµού χορήγησης ασύλου, όσο και την ενί-
σχυση των ελέγχων στα κύρια σηµεία εισόδου.

Πριν περάσω, λοιπόν, στο νοµοσχέδιο που σήµερα συζητούµε,
θα ήθελα να κάνω ένα σύντοµο σχόλιο για τον περίφηµο φράκτη
των δωδεκάµισι χιλιοµέτρων στα χερσαία σύνορά µας µε την
Τουρκία, στον Έβρο.

Τα είδαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Πήγαµε και τα εί-
δαµε. Ο φράκτης προφανώς δεν πρόκειται να λύσει το πρόβληµα
της λαθροµετανάστευσης, δεν πρόκειται να αποτρέψει τους αι-
τούντες άσυλο να προσφύγουν στη χώρα µας για την άσκηση
του συγκεκριµένου δικαιώµατος. Είναι ένα µέτρο, όµως, που -
κατά τη γνώµη µας- θα συµβάλει στον καλύτερο έλεγχο των χερ-
σαίων συνόρων µας στην περιοχή. ∆ηλαδή, αυτήν τη στιγµή που
εκεί, στα χερσαία σύνορα, δεν υπάρχει τίποτα, κανένα εµπόδιο,
είναι νόµιµο να περνάει ο οποιοσδήποτε; Μπορεί να περνάει ο
οποιοσδήποτε από τη µία χώρα στην άλλη, χωρίς να υφίσταται
τις κυρώσεις ή ο,τιδήποτε µέτρα που κάθε χώρα προσπαθεί να
πάρει για να προστατεύσει τα σύνορά της; Η λειτουργία του, λοι-
πόν, είναι αποτρεπτική, γι’ αυτό είναι παράλογο να γίνονται τόσες
συζητήσεις για τη σκοπιµότητα ή τη χρησιµότητά του.

Ας είµαστε ρεαλιστές, κύριοι συνάδελφοι. ∆εν µπορεί η χώρα
µας από µόνη της να αποτρέψει ή να ρυθµίσει το γενικότερο πρό-
βληµα του παγκόσµιου φαινοµένου της µετανάστευσης. Έχει,
όµως, κάθε δικαίωµα να προασπίζει τα σύνορά της. Η σύγκριση,
επιτέλους, µε τα αµερικάνικα πλωτά κέντρα κράτησης και οι
υπερβολές για εγκατάσταση πολυβολείων µε Σ∆ΙΤ κ.λπ. -κάτι ει-
ρωνικά σχόλια- δεν νοµίζω ούτε ότι µας τιµούν, αλλά ούτε και δι-
καιολογούνται από τα µέτρα που παίρνουµε.

Περνώντας, λοιπόν, στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, θα ήθελα
να υπενθυµίσω αυτό που ο Υπουργός είπε στην επιτροπή και
αποτελεί την ουσία του. Η ίδρυση υπηρεσίας ασύλου και υπηρε-
σίας πρώτης υποδοχής δηµιουργεί τις κατάλληλες προϋποθέ-

σεις για την ταχύτερη και δικαιότερη εξέταση των αιτηµάτων
ασύλου που υποβάλλονται στη χώρα µας, καθώς και την ανθρώ-
πινη διαχείριση του τεράστιου αριθµού µεταναστών που υποδε-
χόµαστε καθηµερινά στη χώρα µας. Και βέβαια, στο τρίτο
κεφάλαιο είναι η ενσωµάτωση της κοινοτικής οδηγίας στο εθνικό
δίκαιο που αναθεωρεί ουσιαστικά το νοµικό πλαίσιο για τον εθε-
λοντικό επαναπατρισµό των µεταναστών, αλλά και την υποχρε-
ωτική απέλαση όσων δεν φέρουν την ιδιότητα του πρόσφυγα.

Με δύο λόγια το σηµερινό νοµοσχέδιο αφορά ουσιαστικά την
οργάνωση του ελληνικού κράτους, σχετικά µε τη χορήγηση ασύ-
λου σε νέες βάσεις. Άλλωστε, η µέχρι σήµερα αντιµετώπιση του
ζητήµατος έχει αποδειχθεί στην πράξη αναποτελεσµατική. Εξαι-
ρετικά χρονοβόρες διαδικασίες, µη τήρηση σειράς διαδικαστι-
κών εγγυήσεων, απορριπτικές αποφάσεις χωρίς επαρκή αιτιο-
λόγηση, σοβαρά προβλήµατα στην ενηµέρωση και τη διερµη-
νεία, δυσκολίες ακόµη και στην καταγραφή των αιτηµάτων συν-
θέτουν τη σηµερινή εικόνα της χώρας µας αναφορικά µε το θέµα
χορήγησης ασύλου.

Ας µη µιλήσουµε για τις συνθήκες υποδοχής και κράτησης των
παράνοµων µεταναστών. Είναι απλώς τραγικές. Τα είδαµε.

Πήγαµε και τα είδαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η αδυ-
ναµία της ελληνικής πολιτείας να διαχειριστεί έναν τεράστιο όγκο
ανθρώπων, οι οποίοι καταφθάνουν στη χώρα, είναι πασιφανής.
Υπάρχει θέµα προστασίας βασικών ανθρώπινων δικαιωµάτων. Οι
συνθήκες κράτησης είναι απαράδεκτες. Αυτό είναι αλήθεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Οι κρατούµενοι µετανάστες στοιβάζονται στους σταθµούς συ-

νοριακής φύλαξης και αστυνοµικών κρατητηρίων στην περιοχή
της Αλεξανδρούπολης και της Ορεστιάδας. Οι τοπικές κοινωνίες
είναι στα όρια της απόγνωσης. Οι τοπικές αρχές είναι αδύναµες
να αντιµετωπίσουν το πρόβληµα. Είδαµε τον πριν από λίγες ηµέ-
ρες απελθόντα νοµάρχη απεγνωσµένα να προσπαθεί να βοηθή-
σει την κατάσταση στην περιοχή.

Θα λύσει το εν λόγω νοµοσχέδιο όλα τα προβλήµατα αύριο;
Προφανώς, όχι. Όµως είναι µία αρχή, ώστε να αρχίσει να ξετυ-
λίγεται το κουβάρι. Είναι µία αρχή που δηλώνει µε ξεκάθαρο
τρόπο ότι η ελληνική Κυβέρνηση προσεγγίζει το γενικότερο θέµα
της µετανάστευσης στοχευµένα. Ναι, δεν µπορούµε να τους κρα-
τήσουµε όλους. Ναι, δεν αντέχουµε να κρατήσουµε ούτε τους
µισούς. Μπορούµε, όµως, µε τα συγκεκριµένα µέτρα να εντοπί-
ζουµε ταχύτερα όσους χρήζουν διεθνούς προστασίας.

Αντέχουµε να παρέχουµε άσυλο σε όσους ανήκουν σε ευά-
λωτες οµάδες. Θέλουµε και µπορούµε να οργανώσουµε ένα απο-
τελεσµατικό σύστηµα παραποµπών και ένα δίκαιο σύστηµα
αποµακρύνσεων και απελάσεων. Και αυτό ακριβώς κάνουµε µ’
αυτό το νοµοσχέδιο. Πραγµατώνουµε την ικανότητα και τη θέ-
λησή µας να αντιµετωπίσουµε αποφασιστικά τη διακίνηση πα-
ράνοµων µεταναστών στη χώρα µας και να βάλουµε τέλος στο
απαράδεκτο καθεστώς των περίπου πενήντα χιλιάδων εκκρεµών
αιτηµάτων χορήγησης ασύλου που σήµερα ισχύει στη χώρα µας.
Γι’ αυτό και επιβάλλεται όλοι να υπερψηφίσουµε αυτό το νοµο-
σχέδιο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Ανδρέας Τρια-
νταφυλλόπουλος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, το πρόβληµα της λα-
θροµετανάστευσης είναι ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα
που αντιµετωπίζει η χώρα µας. Οι πολεµικές συρράξεις, η οικο-
νοµική εξαθλίωση, καθώς επίσης και τα περιβαλλοντικά προ-
βλήµατα συνιστούν τις κύριες αιτίες που ωθούν εκατοµµύρια
ανθρώπους από ανατολικές και νότιες χώρες να ζητούν απε-
γνωσµένα διέξοδο µέσω της Ελλάδας προς την Ευρώπη.

Οι κλιµατικές αλλαγές συνιστούν έναν επιπλέον ανεξέλεγκτο,
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αλλά καθοριστικό παράγοντα της µετανάστευσης. Πληµµύρες,
ξηρασίες, πυρκαγιές, σε πρωτοφανή έκταση και ένταση, καθι-
στούν εκατοµµύρια κατοίκους έκπτωτους από τον τόπο τους.
Και, δυστυχώς, πλήττονται περισσότερο οι πλέον ευάλωτες οµά-
δες πληθυσµών. Η έκταση των καταστροφών είναι τέτοια που
πλέον ακόµα και η ανθρωπιστική βοήθεια αδυνατεί να συνδράµει.
Ως συνέπεια, εκτιµάται ότι ήδη οι περιβαλλοντικοί πρόσφυγες
φθάνουν τα πενήντα εκατοµµύρια, ενώ έως το 2050 αυτός ο
αριθµός θα ανέβει περίπου στα διακόσια πενήντα εκατοµµύρια
παγκοσµίως.

Το ερώτηµα είναι τι κάνουµε µπροστά σ’ αυτό το µεγάλο πρό-
βληµα. Κλείνουµε τα µάτια; Κρύβουµε το πρόβληµα ή παίρνουµε
αποφασιστικές και ριζοσπαστικές αποφάσεις στην κατεύθυνση
της οριστικής επίλυσης αυτού του προβλήµατος;

Μπροστά σ’ αυτές τις πρωτοφανείς µεταναστατευτικές ροές,
η χώρα µας βρέθηκε εντελώς απροετοίµαστη ως προς τη φύ-
λαξη των ανατολικών συνόρων και των πυλών εξόδου. Βρέθηκε
απροετοίµαστη να καταπολεµήσει κυκλώµατα λαθρεµπόρων και
σωµατεµπόρων και να διαπραγµατευτεί το θέµα της λαρθοµε-
τανάστευσης τόσο µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, όσο και µε την
Τουρκία.

Ως αποτέλεσµα αυτών είναι ότι τα τελευταία χρόνια στη χώρα
µας επικρατεί µία δραµατική και συνάµα εκρηκτική κατάσταση.
Η πόλη στην οποία ζω, η Πάτρα, βρίσκεται, πραγµατικά, υπό κα-
τάληψη. Είµαστε όµηροι στην ίδια µας την πόλη.

Θα ήταν αρκετά ενδιαφέρον να έρθει ο κ. ∆ρίτσας στην Πάτρα,
να κάτσει µερικές µέρες για να δει την κατάσταση η οποία επι-
κρατεί στην παραλιακή ζώνη. Εκατοντάδες παράνοµοι µετανά-
στες έχουν καταλάβει αυτόν το χώρο και οι πολίτες της Πάτρας
δεν µπορούν να κυκλοφορήσουν, ενώ το τελευταίο χρονικό διά-
στηµα έχουµε έντονες αντιπαραθέσεις µεταξύ οµάδων παράνο-
µων µεταναστών.

Εχθές το βράδυ πυρπολήθηκε βαγόνι του ΟΣΕ το οποίο ήταν
ακινητοποιηµένο και στο οποίο κοιµόντουσαν Αφγανοί µετανά-
στες όπου και κινδύνευσε η ζωή τους. Πριν από είκοσι µέρες
έγινε σύρραξη µεταξύ αυτών των οµάδων µε καδρόνια, µε πέ-
τρες, µε οτιδήποτε µπορείτε να φανταστείτε, έσπασαν αυτοκί-
νητα, βιτρίνες καταστηµάτων, ενώ κινδύνευσαν και οι ίδιες οι
ζωές τους.

Στην εθνική οδό, στην είσοδο της πόλης οι µετανάστες, δια-
κόσιοι, τριακόσιοι, πεντακόσιοι, περιµένουν στα φανάρια και προ-
σπαθούν να σπάσουν τις πόρτες από τις νταλίκες για να µπουν
µέσα ή να τρυπώσουν κάτω στα µεταξόνια µε αποτέλεσµα πριν
από ένα περίπου µήνα να έχουµε θανατηφόρο ατύχηµα µε θύµα
άτυχο παράνοµο µετανάστη.

Ως εκ τούτου καταλαβαίνετε ότι αυτή η κατάσταση δεν µπορεί
να συνεχιστεί άλλο. Πλέον πρέπει να βγούµε ως πολίτες αυτής
της πόλης απ’ αυτήν την οµηρία. Απαιτείται, λοιπόν, να ληφθούν
άµεσα µέτρα για την ενίσχυση του Λιµενικού Σώµατος και των
αστυνοµικών δυνάµεων µε ανθρώπινο δυναµικό, καθώς επίσης
και µε σύγχρονα µέσα για τον εντοπισµό των παράνοµων µετα-
ναστών, έτσι ώστε να µπορέσουµε να ελέγξουµε την κατάσταση
τόσο µέσα όσο και έξω από το λιµάνι.

Όταν οι άνθρωποι αυτοί γνωρίζουν ότι δεν µπορούν να δια-
φύγουν στο εξωτερικό δεν έρχονται στην Πάτρα. Όσο τα µέτρα
χαλαρώνουν τότε η πόλη γεµίζει από παράνοµους µετανάστες.

Πρόσφατα η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ανακοίνωσε συ-
γκεκριµένα µέτρα τα οποία κινούνται προς τη σωστή κατεύ-
θυνση. Πρέπει όµως να εντείνουµε ακόµα περισσότερο τις
προσπάθειές µας. Θα έλεγα να µη χαλαρώσουµε αυτά τα µέτρα
µέχρις ότου υπάρξει αποτελεσµατικότητα όλων των πρωτοβου-
λιών, νοµοθετικών και άλλων, που παίρνει η Κυβέρνηση για το
θέµα αυτό.

Αγαπητοί συνάδελφοι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ από την
πρώτη στιγµή αξιολόγησε ως µείζον εθνικό πρόβληµα το µετα-
ναστευτικό. Γι’ αυτό για πρώτη φορά στη χώρα µας παρουσιά-
στηκε ένα συνεκτικό, ολοκληρωµένο σχέδιο για την αντιµετώπιση
της λαθροµετανάστευσης σε πάρα πολλά επίπεδα είτε αυτά

αφορούν µέτρα ενίσχυσης της αστυνόµευσης είτε διαπραγµα-
τεύσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση είτε διαπραγµατεύσεις µε την
Τουρκία. Άλλωστε, την προηγούµενη εβδοµάδα ο Έλληνας Πρω-
θυπουργός έβαλε το ζήτηµα αυτό και το συζήτησε µε τον αντί-
στοιχο Πρωθυπουργό της Τουρκίας, κ. Ερντογάν.

Σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο, θεωρώ ότι είναι µία σηµαντικό-
τατη πρωτοβουλία η οποία είναι απαραίτητη και φαίνεται από το
γεγονός ότι περίπου σαράντα πέντε χιλιάδες αιτήµατα παροχής
ασύλου εκκρεµούν και τόσα χρόνια δεν εξετάζονται µε αποτέλε-
σµα αυτοί οι άνθρωποι, οι παράνοµοι µετανάστες να κινούνται
ελεύθερα στη χώρα µας.

Εµείς λέµε «ναι» στο δικαίωµα του ασύλου και της διεθνούς
προστασίας και εξασφαλίζουµε όλους τους όρους για όσους επι-
θυµούν τον επαναπατρισµό µε σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα, στην αξιοπρέπεια των µεταναστών και µε ιδιαίτερη µέριµνα
για όσους ανήκουν σε ευάλωτες οµάδες.

Κλείνοντας -γιατί ολοκληρώνεται και ο χρόνος- θα ήθελα να
πω ότι µε το παρόν νοµοσχέδιο βάζουµε, πραγµατικά, τα θεµέ-
λια για την αντιµετώπιση αυτού του τεράστιου προβλήµατος µε
σεβασµό αφ’ ενός -το επαναλαµβάνω- στα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα και αφ’ ετέρου µε ευθύνη απέναντι στους Έλληνες πολίτες
για την ασφάλεια, την κοινωνική ειρήνη και την κοινωνική συνοχή
στη χώρα µας. Ως εκ τούτου υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα των λαθροµετα-
ναστών είναι ένα πολύπλοκο και δύσκολο πρόβληµα. Είναι ένα
από τα µεγαλύτερα προβλήµατα που αντιµετωπίζει σήµερα η
χώρα µας. Όµως, για µερικές περιοχές αυτό το πρόβληµα είναι
εκρηκτικό. Μεταξύ αυτών των περιοχών είναι και η Αχαΐα, η
Πάτρα.

Πράγµατι, οι κοινωνίες σ’ αυτές τις περιοχές και ιδιαίτερα στην
περιοχή της Πάτρας είναι σε απόγνωση. Η πόλη είναι πολιορκη-
µένη από τους λαθροµετανάστες και θα εξηγήσω γιατί.

Όµως, πριν πω τι συµβαίνει στην περιοχή µας, θα ήθελα να πω
ότι, πράγµατι, σήµερα για πρώτη φορά ειπώθηκε πολλές φορές
κάτι που είναι αλήθεια -και θα το πω και εγώ µε ειλικρίνεια- δη-
λαδή ότι έχουµε µπροστά µας ένα ολοκληρωµένο σχέδιο αντι-
µετώπισης αυτής της δύσκολης κατάστασης.

Ταυτόχρονα, αυτό το σχέδιο νόµου, αυτή η πρωτοβουλία είναι
και ένα µήνυµα στους πιθανούς λαθροµετανάστες που σκέφτο-
νται να ξεκινήσουν αυτήν τη µακρά πορεία για να φτάσουν στην
Ευρώπη ότι η Ελλάδα πλέον δεν θα είναι ο εύκολος δρόµος για
να περάσουν και να φτάσουν στις χώρες της Ευρώπης. ∆ιότι οι
περισσότεροι λαθροµετανάστες που έρχονται στη χώρα µας, δεν
έρχονται για να µείνουν εδώ. Οι περισσότεροι θέλουν να φύγουν
και περνούν από εδώ. Αυτή, λοιπόν, η πρωτοβουλία και τα µέτρα
που εισαγάγει θα δώσουν το απαραίτητο µήνυµα.

Είναι αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο κανονισµός
∆ουβλίνο ΙΙ δηµιούργησε τεράστια προβλήµατα στη χώρα µας
και όξυνε το πρόβληµα της λαθροµετανάστευσης, διότι δεν
υπήρξαν προβλέψεις ειδικής εφαρµογής για τη χώρα µας.

Παρ’ όλα αυτά, υπάρχουν τα εξής ερωτήµατα: Γιατί η Ευρω-
παϊκή Ένωση δυσανασχετεί, όταν πρέπει να εγγυηθεί τα ανατο-
λικά σύνορά της και τα σύνορα της Ελλάδος; Γιατί οι άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης που έχουν πολύ λιγότερους και
νόµιµους µετανάστες ψέγουν την Ελλάδα για τη µεταχείριση των
εκατοντάδων χιλιάδων λαθροµεταναστών; Επίσης, γιατί η Τουρ-
κία ως υποψήφιο µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν συνεργά-
ζεται για την αποτροπή της λαθροµετανάστευσης; Πρόκειται για
καίρια ερωτήµατα.

Σήµερα, πολλές χώρες προορισµού των λαθροµεταναστών και
κυρίως η Ελλάδα, δεν µπορούν να τους αντέξουν λόγω και της
κρίσης και η φτώχεια σ’ αυτές τις χώρες βεβαίως πολλαπλασιά-
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ζεται πολύ περισσότερο γι’ αυτούς τους ανθρώπους.
Σήµερα, επιβάλλεται η υπεράσπιση του υπάρχοντος κοινωνι-

κού χώρου στην πατρίδα µας και η προστασία του από την υπερ-
φόρτωση, την κατάρρευση και από τα φαινόµενα ανοµίας και
ρατσισµού. Η δηµοκρατική κοινωνία πρέπει να αναστοχαστεί
τους όρους και τα όρια της δηµόσιας ασφάλειας. Η ασφάλεια
δεν µπορεί να αντιδιαστέλλεται δηµαγωγικά απέναντι στην ελευ-
θερία και τις θεµελιώδεις ανθρώπινες αξίες. Πρέπει να συνυ-
πάρχουν αρµονικά και ισοβαρώς µε τη µέριµνα για την ασφάλεια
και την ελευθερία των πολιτών.

Έρχοµαι τώρα στην ιδιαίτερη πατρίδα µου, την Πάτρα, την
Αχαΐα. Η Πάτρα έγινε ο προορισµός της µεγάλης πλειοψηφίας
των λαθροµεταναστών που έρχονται στη χώρα µας λόγω του λι-
µανιού. Με τον έναν ή µε τον άλλο τρόπο πολλοί λαθροµετανά-
στες περνούν από το λιµάνι. Μάλιστα, στο παρελθόν περνούσαν
πολύ περισσότεροι. Ίσως µάλιστα να τους διευκόλυναν στο πα-
ρελθόν να περνούν, υποτίθεται για να εκτονωθεί το πρόβληµα
της χώρας. Όµως, όσο περισσότεροι περνούν από το λιµάνι της
Πάτρας, τόσο περισσότεροι έρχονται. ∆ιότι έτσι παίρνουν και το
µήνυµα αυτοί που σκέφτονται να έρθουν ότι είναι εύκολος ο δρό-
µος να περάσουν από την Πάτρα.

Άρα, υπάρχει µία επιλογή και αυτή είναι να κλείσει το λιµάνι
της Πάτρας και να µην περνάει κανένας λαθροµετανάστης. ∆ιότι
οι λαθροµετανάστες έρχονται στην Πάτρα µόνο και µόνο για το
λιµάνι. Και πιστεύουµε ότι αυτός ο στόχος πρέπει να ενισχυθεί
και µε έναν άλλο τρόπο. Σε καµµία περίπτωση η Πάτρα δεν πρέ-
πει να αποκτήσει καταυλισµό λαθροµεταναστών.

Ακούσαµε πριν από µέρες –γράφηκε µάλιστα και στον Τύπο-
ότι το Υπουργείο σκέφτεται να κατασκευάσει κέντρο υποδοχής
ή καταυλισµό, όπως το λέµε εµείς. Θα είναι µέγα λάθος, γιατί
τότε θα δώσουµε το µήνυµα «Ελάτε στην Πάτρα. Θα έχετε τέ-
τοιο χώρο νόµιµο και µόνιµο. Από εκεί και πέρα θα εκδράµετε
και προς το λιµάνι, γιατί αυτός είναι ο προορισµός.»

∆εν υπάρχουν ρατσιστικά στοιχεία σε αυτήν την άποψη. Είναι
η ουσία και είναι και η λογική. ∆εν πρέπει να έρθει καταυλισµός
στην Πάτρα για το λόγο –επαναλαµβάνω- ότι εκεί είναι το λιµάνι.

Από εκεί και πέρα είναι γνωστό ότι σήµερα έρχονται στην
Πάτρα λαθροµετανάστες. Το ξέρουµε και το ξέρουν πολύ πε-
ρισσότερο και οι πολίτες της Πάτρας.

Εκεί, βέβαια, δεν έρχονται µόνο αυτοί που λένε ότι είναι κατα-
τρεγµένοι από το Αφγανιστάν ή από τις εµπόλεµες ζώνες. Γιατί
ξέρετε τι λένε τώρα όσοι έρχονται στην Ελλάδα; Λένε ότι είναι
από την εµπόλεµη ζώνη και ότι θέλουν να πάνε στην Ευρώπη.
∆εν λένε τίποτα άλλο. Στοιχεία δεν έχουν. Χαρτιά δεν έχουν.

Πρόσφατα πήγαµε στις φυλακές του Κορυδαλλού µε την επι-
τροπή για το σωφρονιστικό σύστηµα και είδαµε εκεί εκατοντάδες
φυλακισµένους. Ήσαν εκεί, γιατί δεν είχαν στοιχεία και όλοι δή-
λωναν ότι είναι Αφγανοί από εµπόλεµες ζώνες. Όµως, δεν απο-
δεικνύεται από τίποτα άλλο και επειδή δεν είχαν τι άλλο να τους
κάνουν, τους πήγαιναν στη φυλακή.

Άρα, πιστεύω ότι πρέπει να τελειώνει αυτό το θέµα µε τους λα-
θροµετανάστες και νοµίζω ότι αυτή η πρωτοβουλία, πράγµατι,
µε ένα σωστό τρόπο, σεβόµενη τις διεθνείς συνθήκες, τις υπο-
χρεώσεις της χώρας, αλλά και τον ανθρωπιστικό χαρακτήρα της
πατρίδας µας, δίνει µια λύση στο πρόβληµα. Εύχοµαι να πετύ-
χει, κύριε Υφυπουργέ. Πράγµατι, είναι µια σωστή πρωτοβουλία.

Θα έχει δυσκολίες στην εφαρµογή και προβλήµατα πολλά,
διότι το πρόβληµα είναι και πολύπλοκο και δύσκολο. Εύχοµαι,
όµως, να έχει επιτυχία, διότι πιστεύω ότι αυτήν την πρωτοβουλία
την αγκαλιάζει η µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθα-
νάσιος Νάκος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρό-
βληµα της λαθροµετανάστευσης λαµβάνει σήµερα εκρηκτικές

διαστάσεις στη χώρα µας και αυτό ουδείς το αµφισβητεί πλέον.
Πρόκειται για πρόβληµα που οφείλεται, δυστυχώς, σε µεγάλο
βαθµό στο ότι όλα τα προηγούµενα χρόνια έως και σήµερα αντι-
µετωπίστηκε από διάφορους –ειδικούς και µη- µε εγκληµατική
άγνοια των πραγµατικών δεδοµένων. Έτσι, η διαιώνιση της υπάρ-
χουσας κατάστασης, αλλά και η εύκολη απόδοση ασύλου και η
νοµιµοποίηση των λαθροµεταναστών ήταν και παραµένει σε πολ-
λούς κύκλους απόδειξη δηµοκρατικής, προοδευτικής ταυτότη-
τας. Πρόκειται για απόψεις τις οποίες διατύπωνε από αντιπο-
λιτευτικό µένος µέχρι πρότινος και το ΠΑΣΟΚ, αντιτιθέµενο σφό-
δρα σε κάθε προσπάθεια ελέγχου της κατάστασης.

Τον τελευταίο καιρό, ωστόσο, φαίνεται ότι κάποιοι από το
ΠΑΣΟΚ άλλαξαν στάση. Μάλλον φοβήθηκαν από τη διαγραφό-
µενη πραγµατικότητα και από τις αντιδράσεις των πολιτών που
καθηµερινά βιώνουν το πρόβληµα και έτσι σπασµωδικά, απολο-
γούµενη η Κυβέρνηση, εξαγγέλλει διάφορα µέτρα µεταξύ των
οποίων και το συζητούµενο σχέδιο νόµου.

Ποιο είναι, όµως, το πραγµατικό µέγεθος του προβλήµατος
και τι προβλέπει πρακτικά ο νέος νόµος;

Την τετραετία 2006-2009, όπως προκύπτει από τα στοιχεία του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, συνελήφθησαν για παρά-
νοµη είσοδο στην Ελλάδα τετρακόσιες ογδόντα χιλιάδες λαθρο-
µετανάστες, ενώ επιπλέον ενενήντα έξι χιλιάδες συνελήφθησαν
το πρώτο εννεάµηνο του 2010. ∆ηλαδή σε πέντε χρόνια συνελή-
φθησαν εξακόσιες χιλιάδες λαθροµετανάστες.

Στα παραπάνω στοιχεία σηµειώνω απλώς ότι το 2009, εκτός
από τους Αλβανούς, συνελήφθησαν εξήντα τρεις χιλιάδες αλ-
λοδαποί, από τους οποίους παρέµειναν στη χώρα µας πενήντα
εννέα χιλιάδες, δηλαδή το 95% των συλληφθέντων, και απελά-
θηκε µόνο το 5%.

Ας έρθουµε τώρα στο συζητούµενο νοµοσχέδιο. Προβλέπει
ότι οι µετανάστες που εισέρχονται παράνοµα στη χώρα µας και
συλλαµβάνονται στα σύνορα, θα οδηγούνται στα κέντρα πρώτης
υποδοχής. Εκεί όσοι συλλαµβάνονται, όπως συµβαίνει και σή-
µερα, θα έχουν δύο δρόµους να επιλέξουν, είτε να παραµείνουν
στο κέντρο πρώτης υποδοχής χωρίς να κάνουν τίποτα, είτε να
ζητήσουν πολιτικό άσυλο.

Η τύχη όσων δεν προβούν σε καµµία ενέργεια δεν διαφορο-
ποιείται στο παρόν σχέδιο νόµου από το ισχύον καθεστώς, καθ’
όσον στην ουσία κανένα νέο µέτρο δεν προβλέπεται. Μετά από
κράτηση το πολύ έξι µηνών -πολύ λιγότερο στην πράξη- αφήνο-
νται ελεύθεροι, εφοδιαζόµενοι µε έγγραφο που τους καλεί να
εγκαταλείψουν οικειοθελώς τη χώρα εντός τριάντα ηµερών, ενώ
δεν προβλέπεται κανένα µέτρο για το πώς αυτό θα επιτευχθεί,
δηλαδή πώς θα εξασφαλιστεί η συµµόρφωση του αλλοδαπού.
Υπάρχει µήπως κανείς εδώ µέσα ή έξω που πιστεύει ότι υπάρ-
χουν ή θα υπάρξει πληθώρα αλλοδαπών που θα επιστρέψουν οι-
κειοθελώς στις χώρες τους;

Οι υπόλοιποι, εκείνοι που ζητούν πολιτικό άσυλο, θα παραπέ-
µπονται πλέον στο περιφερειακό γραφείο ασύλου, το οποίο θα
τους εφοδιάζει µε το δελτίο αιτήσαντος άσυλο, που µέχρι την έκ-
δοση της σχετικής απόφασης τους επιτρέπει τη νόµιµη διανοµή,
διακίνηση και εργασία στη χώρα. ∆ηλαδή, ουσιαστικά το δελτίο
έχει ισχύ άδειας διαµονής.

Αν δεχθούµε τον ισχυρισµό της Κυβέρνησης ότι οι αποφάσεις
πλέον για το άσυλο θα εκδίδονται άµεσα, όσο οι αιτούντες βρί-
σκονται στα κέντρα υποδοχής, τι θα γίνει τότε; Ποια συνέπεια θα
υπάρχει; Ποιο αποτέλεσµα θα υπάρχει; Θα ακολουθείται η ίδια
διαδικασία και οι απορριφθέντες θα παραπέµπονται στην Αστυ-
νοµία για την εφαρµογή της διαδικασίας απέλασης. Εφόσον,
όµως, η Αστυνοµία κρίνει, όπως συµβαίνει στο 95% των περι-
πτώσεων, ότι η επανεισδοχή είναι ανέφικτη, τότε και αυτοί όπως
επίσης και όσων το αίτηµα έχει απορριφθεί µετά την αποµά-
κρυνσή τους από το κέντρο πρώτης υποδοχής, θα εφοδιάζονται
µε το ίδιο γνωστό έγγραφο, που τους καλεί να εγκαταλείψουν
οικειοθελώς τη χώρα εντός τριάντα ηµερών.

Την τελευταία τετραετία 2006-2009 από τους τετρακόσιους
ογδόντα χιλιάδες που συνελήφθησαν, ζήτησαν άσυλο εβδοµή-
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ντα χιλιάδες. Από αυτές τις αιτήσεις χορηγήθηκε άσυλο, επι-
κουρική προστασία και ανθρωπιστικό καθεστώς σε χίλια περίπου
άτοµα, δηλαδή σε ποσοστό 1,5% των αιτούντων, καθώς η συ-
ντριπτική πλειοψηφία αυτών είναι οικονοµικοί µετανάστες, οι
οποίοι δεν δικαιούνται άσυλο.

Από τα παραπάνω που ανέφερα προκύπτει ένα και µόνο συ-
µπέρασµα. Ότι µε το παρόν σχέδιο νόµου, εφόσον αυτό επιτύχει
στο στόχο του, επιταχύνεται µεν η έκδοση απόφασης χορήγη-
σης ασύλου, κάτι όµως που θα αφορά µόνο το 2% όσων συλ-
λαµβάνονται. Ωστόσο, για το υπόλοιπο 98% παραµένει η ίδια
πραγµατικότητα και τίποτα δεν αλλάζει. Από αυτούς εάν δε-
χθούµε τα προηγούµενα ποσοστά, ένα ποσοστό 5% θα απελαθεί
και το υπόλοιπο 93%, δηλαδή ενενήντα τρεις χιλιάδες περίπου
λαθροµετανάστες θα παραµένουν στη χώρα, έχοντας από όλη
αυτήν τη διαδικασία το περίφηµο δηµόσιο έγγραφο που τους
καλεί να επιστρέψουν οικειοθελώς στη χώρα.

Η ρήση «ώδινεν όρος και έτεκεν µυν» είναι βέβαιο ότι χαρα-
κτηρίζει το συζητούµενο νοµοσχέδιο. Όσοι ψύχραιµα το διαβά-
ζουν διαπιστώνουν ότι οι νέες διαδικασίες που εισάγονται δεν
πρόκειται να λύσουν, αλλά ούτε και να περιορίσουν το πρό-
βληµα. Η συντριπτική πλειοψηφία των λαθροµεταναστών θα συ-
νεχίσουν ανενόχλητα να ζουν στη χώρα µας και να αναδεικνύουν
τα τραγικά αδιέξοδα της πολιτικής που ακολούθησε το ΠΑΣΟΚ
και ως Κυβέρνηση, αλλά και ως αντιπολίτευση.

Η πρακτική της Κυβέρνησης χαρακτηρίζεται από την ασυµ-
φωνία, τις παλινωδίες και τα αντικρουόµενα µέτρα που λαµβά-
νουν οι εµπλεκόµενοι στο ζήτηµα της µετανάστευσης, τρεις
Υπουργοί, τέσσερις Υφυπουργοί και ένας Γενικός Γραµµατέας,
οι οποίοι δεν έχουν σαφή και οριοθετηµένα πεδία πολιτικής δρά-
σης, µε αποτέλεσµα την πλήρη σύγχυση αρµοδιοτήτων και τελι-
κώς, την ανυπαρξία πολιτικής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παράδειγµα οι πρόσφατες δηλώσεις της κ. Νταλάρα για τη
µεταναστευτική πολιτική, η οποία δήλωσε ότι ιδεολογικά δεν
συµφωνεί µε τον άλλο αρµόδιο Υπουργό κ. Παπουτσή, σχετικά
µε τις ενέργειές του για το φράχτη στον Έβρο.

Αλήθεια, σας προτείνω, για να είστε σε ιδεολογική αρµονία, κ.
Νταλάρα, να νοικιάσετε ένα διαµερισµατάκι στον Άγιο Παντελε-
ήµονα και να µείνετε εκεί.

ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Είµαι πολύ συχνά εκεί…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Χαρακτηριστικό παράδειγµα αποτελεί
και το παρόν σχέδιο νόµου, που ενώ υποτίθεται ότι καταπολεµά
την παράνοµη µετανάστευση και τα κυκλώµατα των διακινητών,
στο άρθρο 42 εισάγει διατάξεις για τη νοµιµοποίηση εκατοντά-
δων ή και χιλιάδων παράνοµων µεταναστών, µέσω της διαδικα-
σίας των αδειών διαµονής, που θα εκδίδει ο Υπουργός Εσωτε-
ρικών για ανθρωπιστικούς ή εξαιρετικούς λόγους. Είναι διατά-
ξεις, όµως, που συνδυαζόµενες µε αυτές για την εύκολη από-
δοση της ιθαγένειας, που η ίδια η Κυβέρνηση ψήφισε την
περασµένη άνοιξη, οδηγούν στην άµεση νοµιµοποίηση και από-
κτηση ελληνικής ιθαγένειας µεταναστών που σήµερα ζουν πα-
ράνοµα στη χώρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η χώρα πρέπει να εκ-
πέµψει ένα ξεκάθαρο µήνυµα προς όλες τις κατευθύνσεις: Προς
τους εταίρους µας στην Ευρώπη, ώστε άµεσα να αναθεωρηθεί
το ∆ουβλίνο ΙΙ. Προς τους γείτονές µας, οι οποίοι πρέπει επιτέ-
λους να σεβαστούν τα σύνορά µας και τις συνθήκες που έχουν
υπογράψει. Προς τις χώρες αποστολής µεταναστών ότι η Ελ-
λάδα δεν είναι ξέφραγο αµπέλι, αλλά µια χώρα που έχει σύνορα,
νόµους και αυστηρές κυρώσεις για όσους τα παραβιάζουν.

Είναι καιρός να ληφθούν µέτρα που να εξασφαλίζουν: Την ενί-
σχυση της φύλαξης των συνόρων µας µε σειρά πρόσφορων
µέσων, που χρησιµοποιούνται διεθνώς, ένα εκ των οποίων είναι
και ο φράκτης στον Έβρο. Την αναθεώρηση, όµως, άµεσα των
διατάξεων του ν.3838/2010 για την ιθαγένεια. Γιατί δεν είναι δυ-
νατόν από τη µία να ισχύει αυτός ο νόµος, ο νόµος µαγνήτης

προς κάθε επίδοξο λαθροµετανάστη και από την άλλη να εξαγ-
γέλετε, κύριε Υπουργέ, φράκτες στα σύνορα. Την ανθρωπιστική
µεταχείριση του λαθροµετανάστη που συλλαµβάνεται, τη γρή-
γορη –και συµφωνούµε- εκδίκαση των αιτήσεων ασύλου, την τα-
χεία επιστροφή όσων συλλαµβάνονται παράνοµα στη χώρα µε
την υπογραφή και νέων διµερών συµφωνιών επανεισδοχής.
Τέλος, την άµεση λήψη µέτρων για την αποκατάσταση της κοι-
νωνικής συνοχής στα µεγάλα αστικά κέντρα της χώρας, όπου η
κατάσταση είναι έκρυθµη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο χρόνος πιέζει. Οι συµπολίτες
µας αγωνιούν και είναι τώρα η ώρα να τους κοιτάξουµε στα µάτια
και να πάρουµε τις αποφάσεις, που θα τους καθησυχάσουν. Η
Κυβέρνηση δεν µπορεί να συνεχίζει να παίζει µε το αίσθηµα
ασφάλειας των πολιτών. Η ευθύνη της είναι τεράστια και πρέπει
επιτέλους να την αναλάβει.

Καταθέτω για τα Πρακτικά τα στοιχεία των τελευταίων πέντε
ετών για τους λαθροµετανάστες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Νάκος καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία βρίσκο-
νται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Υφυ-

πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κυρία Νταλάρα.
ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Νάκο, δεν έχω θέµα να νοικιάσω διαµερι-
σµατάκι στον Άγιο Παντελεήµονα. Ασχολούµαι µε το µετανα-
στευτικό πάρα πολλά χρόνια και είµαι πολύ συχνά στον Άγιο
Παντελεήµονα. ∆ιαφωνώ ιδεολογικά µε τα τείχη όπως τα είπατε,
όπως διαφωνεί κυρίως ο Υπουργός κ. Παπουτσής. Και εξήγησε
ότι ο φράκτης είναι ένα από τα πάρα πολλά µέτρα τα οποία λαµ-
βάνει µε πολύ µεγάλη γενναιότητα, ευθυκρισία και αµεσότητα
για ένα σχέδιο για τους µετανάστες.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Τη στηρίζετε;
ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Μάλιστα, τη στηρίζω ως ένα µέρος των µέτρων. Η
απάντηση για την ιδεολογική θέση είναι ότι κανένας µας στο
ΠΑΣΟΚ και στην Αριστερά δεν στηρίζουµε τείχη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Να µιλήσετε στους δηµοσιογράφους.
ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Θέλετε να κάνουµε διάλογο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε

Νάκο.
ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Αυτό είναι ένα µέτρο πίεσης, όπως εξήγησε ο
Υπουργός ο κ. Παπουτσής, µαζί µε µια σειρά άλλων µέτρων, τα
οποία θα καταστήσουν την Ελλάδα µια χώρα της Ευρώπης, ικανή
να ανταποκριθεί στη µεγάλη πρόκληση των µεταναστών, µια και
έχουµε το 85% της εισόδου από τη χώρα µας.

Όταν κάνουµε όλα αυτά τα οποία πρέπει να κάνουµε ως Ευ-
ρώπη και αυτά τα πολύ γενναία που κάνει αυτή τη στιγµή ο κ.
Παπουτσής, θα µπορέσουµε να αρθρώσουµε λόγο και για την
άρση του ∆ουβλίνο ΙΙ και για άλλα θέµατα που αφορούν την
ασφάλεια των Ελλήνων πολιτών και των νοµίµων µεταναστών που
διαβιούν στην Ελλάδα.

Θα προσθέσω κάτι άλλο. ∆εν είναι ούτε στο χαρακτήρα µου
ούτε στις ιδεολογικές µου θέσεις να επιµερίζω και να χρησιµο-
ποιώ προς πολιτικό όφελος τον ανθρώπινο πόνο των ικετών που
έρχονται σε οποιαδήποτε χώρα, όµως πρέπει να σας πω ότι το
αναιµικό άσυλο όλα αυτά τα χρόνια µας οδήγησε σ’ αυτήν την τε-
ράστια πίεση της Ευρώπης και σ’ αυτή την άρνηση τού να ση-
κώσουµε το ∆ουβλίνο, ένα πράγµα το οποίο ουσιαστικά
τακτοποιείται σήµερα µιας και υπάρχει µία συγκροτηµένη και
ολοκληρωµένη αντιµετώπιση της παράτυπης µετανάστευσης.

Το νοµοσχέδιο αυτό δεν µένει όµως µόνο σ’ αυτό καθώς ενι-
σχύει την προσπάθεια για µια πιο συγκροτηµένη πολιτική έντα-
ξης όσων ζουν, εργάζονται στη χώρα και έχουν αποδείξει όλα
αυτά τα χρόνια µε την ένταξή τους την προσφορά στον τόπο,
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όπως είπε ο κύριος Υπουργός στην πρωτολογία του. Υπάρχει λοι-
πόν η ίδρυση της νέας υπηρεσίας ασύλου, των κέντρων πρώτης
υποδοχής –επίσης µία σοβαρή πρωτοβουλία του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη- και η ενσωµάτωση της νοµοθεσίας στις
διατάξεις της οδηγίας σχετικά µε τους κανόνες και τις διαδικα-
σίες επιστροφής των νοµίµως διαµενόντων στην Ελλάδα στα
κράτη-µέλη από τα οποία προέρχονται. Αυτός είναι ένας πολύ
ισχυρός νόµος µε τρία ισχυρά κεφάλαια που τακτοποιεί τα του
οίκου µας.

Αναφέρω εδώ ότι έχω στοιχεία –δεν τα έχω µαζί µου, όµως θα
τα καταθέσω- επανειληµµένων προσπαθειών µεταναστών που
ήθελαν να επαναπατριστούν κανονικά και έκαναν αιτήσεις και δυ-
στυχώς ουδέποτε πήραν απάντηση τα τελευταία χρόνια.

Εν πάση περιπτώσει, χαίροµαι γι’ αυτή τη συνεργασία σε καλό
κλίµα και σ’ αυτό το θεσµικό πλέγµα οφείλουµε όλοι να συνερ-
γαστούµε για να έχουµε µια αξιόπιστη και αποκεντρωµένη υπη-
ρεσία ασύλου σε όλη τη χώρα και κυρίως, όπως πολύ σωστά
έθιξαν οι συνάδελφοι και οι εισηγητές, στα σηµεία όπου παρα-
τηρείται η είσοδος των παράτυπων αυτών µεταναστών.

Παράλληλα χτίζεται µια νέα επιστηµονικά τεκµηριωµένη δια-
δικασία για την απόδοση ασύλου ικανοποιώντας έτσι ένα πάγιο
αίτηµα πολλών φορέων και διεθνών οργανισµών. Σε συνδυασµό
µε τα κέντρα πρώτης αποδοχής θα υπάρξουν οι αναγκαίες προ-
ϋποθέσεις.

Εδώ θέλω να διευκρινίσω ότι τα κέντρα υποδοχής δεν είναι
υποχρεωτικά κτήρια, όπως ανέφεραν στον Υπουργό ή στον Υφυ-
πουργό ή στον εισηγητή κατά τη διάρκεια της διαβούλευσης.
Είναι θεσµοί για την ανακούφιση σε επίπεδο υγείας και για να
προωθηθεί γρήγορα το άσυλο και για να συµµορφωθεί η χώρα
µας στις διεθνείς υποχρεώσεις, για να µπορούµε να τηρούµε σαν
εταίροι τις υποχρεώσεις µας και να µην έχουµε καταγγελίες, για
να µπορέσουµε τελικά να έχουµε ίση αντιµετώπιση. Έτσι θα φτά-
σουµε στο σηµείο -όπως πολύ σωστά είπε ο κύριος Υπουργός-
να απαιτήσουµε και µία ποσόστωση και ένα κοµµάτι και ένα πο-
σοστό ανθρώπων που θα αιτούν άσυλο ή θα είναι νόµιµοι µετα-
νάστες, όσους πραγµατικά µπορούµε να αντέξουµε, όσους
µπορούµε να εντάξουµε και όσους µπορούν να ζουν σε αξιο-
πρεπείς συνθήκες µιας και µοιραζόµαστε τον ίδιο τόπο, την ίδια
γη και τον ίδιο χώρο. Γι’ αυτό πρέπει απ’ αυτά τα πρόσωπα τα
οποία αιτούν το άσυλο τόσο καιρό µε το περίφηµο και διαβόητο
ροζ χαρτάκι να ξέρουµε ποιοι µένουν και ποιοι φεύγουν για να
µπορέσουµε να πιέσουµε και για την επανεισδοχή µε αξιόπιστο
τρόπο.

Το θέµα του ασύλου συνδέεται µε τα προβλήµατα που καθη-
µερινά είναι ορατά στις µεγάλες πόλεις όπως στην Πάτρα. Αυτό
το έθιξαν προηγουµένως οι συνάδελφοι. Παράλληλα αφορά και
φαινόµενα παράνοµης διακίνησης ανθρώπων και µ’ αυτόν τον
τρόπο βάζουµε τέρµα στο καθεστώς ηµιπαρανοµίας που υπάρ-
χει και τροφοδοτεί είτε τα δίκτυα εγκλήµατος είτε της «µαύρης»
εργασίας είτε της εκµετάλλευσης είτε της πορνείας, υπονοµεύ-
οντας την κοινωνική συνοχή και φέρνοντας στην επιφάνεια φαι-
νόµενα ρατσισµού και ξενοφοβίας.

∆υστυχώς σε ό,τι έχει να κάνει µε το άσυλο η κατάσταση είχε
φτάσει στο απροχώρητο. Και όσο και αν δεν µου αρέσει –το λέω
άλλη µια φορά- η επίρριψη ευθυνών σε άλλες κυβερνήσεις, το
πρόβληµα µε το εγκληµατικό προεδρικό διάταγµα, που δίνει το
δικαίωµα αίτησης ακύρωσης ενώπιον του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας, είχε δυσκολέψει την κατάσταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο άνθρωπος δεν µπορεί να γί-
νεται αντικείµενο πολιτικής αντιπαράθεσης. Ούτως ή άλλως κρί-
νοντας από συζητήσεις στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή
σε πολλά σηµεία συµφωνήσαµε και αυτό είναι ενθαρρυντικό.

Γι’ αυτό όλοι πρέπει να βοηθήσουµε όχι µόνο στην ψήφιση
αλλά και στην εφαρµογή αυτής της γενναίας απόφασης του
Υπουργού και στην εφαρµογή αυτού του νόµου ούτως ώστε να
µπορέσουµε από την άλλη µεριά να ανακουφίσουµε τους νοµί-
µους µετανάστες, τους ενταγµένους, να ενισχύσουµε την εθνική
οικονοµία µε την ένταξη στη νόµιµη εργασία και να αποφύγουµε

έτσι χιλιάδες ανθρώπους που εργάζονται στο σκοτάδι χωρίς
ασφαλιστικά δικαιώµατα και έτσι παραλείπεται ικανή φορολογη-
τέα ύλη και από τον τόπο µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Μαρία Θεοχάρη.

ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέ-

διο που συζητάµε σήµερα έρχεται να αντιµετωπίσει ένα µείζον
εθνικό και κοινωνικό ζήτηµα. Και αυτό βεβαίως είναι η ανάσχεση
της αθρόας εισβολής παράνοµων µεταναστών στη χώρα µας.

Πρόκειται για ένα σχέδιο νόµου που έχει καθαρά ανθρωπιστικό
χαρακτήρα, που εκφράζει την ευαισθησία που έχουµε ως Κυ-
βέρνηση αλλά κυρίως ως Έλληνες πολίτες ως άνθρωποι που
γνωρίζουµε καλά τι σηµαίνει να αναγκάζεται κάποιος να γίνει
πρόσφυγας και να αναζητήσει άσυλο σε µια ξένη χώρα.

∆εν αφορά, λοιπόν, το νοµοσχέδιο το σύνολο των µεταναστών
που καταφεύγουν στην Ευρώπη για εξεύρεση εργασίας. Αφορά
εκείνους που ξεριζώνονται από τις πατρίδες τους βίαια επειδή
διώκονται, επειδή η ζωή τους βρίσκεται σε κίνδυνο αν παραµεί-
νουν στη χώρα τους. Αυτούς τους πρόσφυγες οφείλουµε να τους
αντιµετωπίσουµε µε την αρµόζουσα ανθρωπιά, να τους παρέ-
χουµε άσυλο, να τους αγκαλιάσουµε όπως αγκάλιασε το σύνολο
του ελληνικού λαού το ένα εκατοµµύριο Έλληνες της Μικράς
Ασίας πριν από ενενήντα χρόνια. Τονίζω, λοιπόν, κατ’ αρχάς, τον
αµιγώς ανθρωπιστικό χαρακτήρα του νοµοσχεδίου που φέρνει
σήµερα για συζήτηση το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη.

Θέλω όµως να σταθώ στο γεγονός ότι η απουσία ενός νοµι-
κού πλαισίου ως τώρα έχει συµβάλλει στην κατάσταση για την
οποία όλοι µας σήµερα διαµαρτυρόµαστε: Στο να έχει γεµίσει η
χώρα µετανάστες που ζητούν άσυλο και κινούνται ελεύθερα στη
χώρα χωρίς να εξετάζεται ποτέ το αίτηµά τους, ενώ δεχόµαστε
κριτική διεθνώς γιατί έχουµε γίνει πύλη εισόδου µεταναστών
στην Ευρώπη αφού όλες οι κατηγορίες µεταναστών και τα κυ-
κλώµατα που τους µεταφέρουν εκµεταλλεύονται τις υπάρχου-
σες συνθήκες για να κερδίσουν πρόσβαση στη χώρα µας και
µετέπειτα στις άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που έχουµε στα
χέρια µας αποτελεί την απάντηση της Κυβέρνησης στα προβλή-
µατα αυτά. Είναι, στην ουσία, ένα πολυνοµοσχέδιο που αντιµε-
τωπίζει την πραγµατικότητα κατάµατα. Και αντιµετωπίζει τρία
αλληλένδετα ζητήµατα.

Πρώτον, την ενσωµάτωση της ευρωπαϊκής οδηγίας για την επι-
στροφή των παράνοµων µεταναστών.

∆εύτερον, τη δριµεία κριτική που ασκείται στη χώρα µας από
παντού.

Τρίτον, το γεγονός ότι είναι απαραίτητη η εφαρµογή ενός απο-
τελεσµατικού συστήµατος µε βάση τα διεθνή και ευρωπαϊκά πρό-
τυπα για την εξέταση των αιτήσεων ασύλου. Μόνο έτσι θα
µπορέσουµε να αποτρέψουµε ή να περιορίσουµε τη ροή τόσο
µεγάλου αριθµού µεταναστών προς τη χώρα µας.

Με ποιο τρόπο, λοιπόν, αντιµετωπίζει το νοµοσχέδιο αυτά τα
προβλήµατα; Κατ’ αρχάς, και σε ό,τι αφορά στην ενσωµάτωση
της οδηγίας 115/08, θεωρώ ιδιαίτερα σηµαντικό το γεγονός ότι
µετά το διαχωρισµό ανάµεσα στους αλλοδαπούς που επιτρέπε-
ται και σε εκείνους που απαγορεύεται να απελαθούν λαµβάνεται
ιδιαίτερη πρόνοια, αφ’ ενός για τη χορήγηση κατάλληλου χρονι-
κού διαστήµατος για τους οικειοθελείς αποχωρήσαντες αλλο-
δαπούς και αφ’ ετέρου για το σεβασµό και την προσοχή µε την
οποία θα λαµβάνονται τα µέτρα αποµάκρυνσής τους.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι υποχρέωση όλων µας -πέρα από τα όποια
προβλήµατα µπορεί να δηµιουργούνται µε τις αθρόες µετακινή-
σεις των µεταναστών προς τη χώρα µας και την Ευρώπη γενικό-
τερα- είναι να µεριµνούµε έτσι ώστε να αντιµετωπίζονται όλοι ως
άνθρωποι πρωτίστως και µετά ως παράνοµα διαµένοντες αλλο-
δαποί.

Πέρα από την ενσωµάτωση της οδηγίας, το νοµοσχέδιο προ-
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βλέπει τη σύσταση τριών υπηρεσιών που θα βρίσκονται στην
πρώτη γραµµή στο θέµα της αντιµετώπισης του προβλήµατος
της ροής µεταναστών προς τη χώρα µας και την παροχή ασύλου
σε εκείνους που πραγµατικά το δικαιούνται.

Πρώτον, το νοµοσχέδιο προβλέπει τη σύσταση της νέας υπη-
ρεσίας ασύλου, η οποία θα λειτουργεί υπό την εποπτεία του
Υπουργού Προστασίας του Πολίτη, θα έχει ως αποστολή την
εφαρµογή της νοµοθεσίας περί ασύλου, θα εξετάζει τα σχετικά
αιτήµατα και θα εµπλέκεται τόσο στη διαδικασία σχεδιασµού της
πολιτικής ασύλου όσο και στην παρακολούθηση της εφαρµογής
της.

∆εύτερον, συστήνει την υπηρεσία πρώτης υποδοχής, µία αυ-
τοτελή υπηρεσία της οποίας βασικό άξονα θα αποτελεί επίσης ο
σεβασµός της αξιοπρέπειας των µεταναστών που συλλαµβάνο-
νται να έχουν εισέλθει στη χώρα λαθραία. Και, βέβαια, θα λαµ-
βάνεται ειδική µέριµνα για όσους ανήκουν σε ευάλωτες οµάδες
ή χρήζουν διεθνούς προστασίας.

Η υπηρεσία πρώτης υποδοχής θα συµβάλει αποφασιστικά
στον περιορισµό του φαινοµένου της ψευδούς δήλωσης τόπου
καταγωγής των µεταναστών που δεν αποκαλύπτουν τη χώρα
προέλευσής τους, προκειµένου να τύχουν ευνοϊκότερης µετα-
χείρισης.

Και στις δύο περιπτώσεις των νέων αυτών υπηρεσιών ιδιαίτερα
θετική θεωρώ την πρόβλεψη για τη δηµιουργία περιφερειακών
γραφείων στις περιοχές όπου το πρόβληµα είναι οξύτερο, αλλά
και της κινητής µονάδας πρώτης υποδοχής που θα συστήνεται,
όταν υπάρχει έκτακτη ανάγκη, στα αποµακρυσµένα νησιά και
στις αποκλεισµένες περιοχές.

Τρίτον, ιδρύεται η αρχή προσφυγών για πρώτη φορά στη χώρα
µας µε αποστολή να εξετάζει τις προσφυγές κατά αποφάσεων
της υπηρεσίας ασύλου. Πρόκειται για τον πρώτο αξιόπιστο µη-
χανισµό αυτού του είδους που θεσµοθετείται στην Ελλάδα, που
θα συµβάλει κι αυτός στη διεκπεραίωση των αιτηµάτων ασύλου
στο πλαίσιο των διεθνών και ευρωπαϊκών κανόνων προστασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέχρι σήµερα χιλιάδες παρά-
νοµοι µετανάστες µπαίνουν ανενόχλητοι στη χώρα µας χωρίς να
λειτουργεί ουσιαστικά κάποιος ολοκληρωµένος µηχανισµός
ελέγχου. Ας αφήσουµε στην άκρη τους λαϊκισµούς και τις κραυ-
γές περί δήθεν ρατσισµού και ξενοφοβίας. Η χώρα δεν το αντέ-
χει. ∆εν το αντέχουν τα αστικά κέντρα µε την γκετοποίηση
ολόκληρων περιοχών. ∆εν το αντέχει ούτε η ελληνική κοινωνία.
∆εν το αντέχει ούτε η οικονοµία µας.

Το νοµοσχέδιο επιταχύνει συστηµατικά τις διαδικασίες αιτή-
σεων ασύλου που βρίσκονται σε εκκρεµότητα, οι οποίες είναι πε-
ρίπου σαράντα πέντε χιλιάδες.

Επίσης, µε την ενσωµάτωση της οδηγίας συµπληρώνει πολλά
κενά που υπήρχαν σε θέµατα επιστροφής ή επαναπροώθησης
µεταναστών.

Το σηµαντικότερο, όµως, είναι ότι αντιµετωπίζει και επιλύει το
θέµα της διαχείρισης της ροής των µεταναστών προς τη χώρα
µας µε τρόπο ανθρωπιστικό, σύµφωνα µε τις επιταγές του Συ-
ντάγµατος και του ∆ιεθνούς ∆ικαίου, µε αξιοπρέπεια και αξιοπι-
στία.

Γι’ αυτό οφείλουµε όλοι να το υπερψηφίσουµε.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εµείς ευχαριστούµε

την κ. Θεοχάρη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Παπου-

τσής.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά το προκεχωρηµένο της

ώρας και παρά το γεγονός πως έχω καλυφθεί στις βασικότερες
αρχές αυτής της τόσο σηµαντικής νοµοθετικής πρωτοβουλίας,
εντούτοις θεωρώ καθήκον µου να πάρω το λόγο και να υποστη-
ρίξω, από την πλευρά µου, τις βασικές αναφορές αυτής της τόσο
σηµαντικής νοµοθετικής παρέµβασης γενικότερα στο µετανα-
στευτικό µας πρόβληµα.

Όλοι γνωρίζουµε ότι η ελληνική κοινωνία έχει εξαντλήσει τις
όποιες ανοχές υπήρχαν αναφορικά µε το µεταναστευτικό πρό-
βληµα. Τα συνήθη ελλείµµατα σε όλες τις εκφάνσεις της κρατι-
κής δραστηριότητας -ελλείµµατα σε οργάνωση, σε πόρους, σε
νοµικό πλαίσιο- ενδεχοµένως να γίνονται ανεκτά ακόµη από τους
πολίτες, αλλά µόνο όταν αυτά δεν αφορούν τους µετανάστες. Σε
αυτούς τους καιρούς της οικονοµικής κρίσης όλοι οι πολίτες
προσπαθούν να εξασφαλίσουν τους ίδιους και τις οικογένειές
τους.

Οι ίδιες οι κοινωνίες γίνονται πιο φοβικές. Σ’ αυτές τις περι-
πτώσεις των φοβικών κοινωνιών πάντα φταίνε οι ξένοι, οι παρίες,
οι παρείσακτοι, οι λαθροµετανάστες, οι παράνοµοι αλλοδαποί
και ας φταίνε, πραγµατικά, οι ελλείψεις µας ως κρατικού µηχα-
νισµού γενικότερα.

Στις µέρες µας οι ξένοι και ο σεβασµός στις σκληρές συνθή-
κες που τους οδήγησαν στη χώρα µας, συνθήκες περιβαλλοντι-
κές, πολιτικές, οικονοµικές, που θα οδηγούσαν ακόµη και εµάς
τους ίδιους στη µετανάστευση, όπως έχει συµβεί πολλές φορές
κατά το παρελθόν, συνιστούν, δυστυχώς, µια περιττή πολυτέλεια
για τα αντανακλαστικά της ελληνικής κοινωνίας. Οι επικλήσεις
στον ανθρωπισµό, στην ανοχή, στο σεβασµό του άλλου συναν-
θρώπου κακώς µεν, αλλά δεν θεωρούνται πια ρεαλιστικές από
την πλειονότητα της κοινωνίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτιµάται ότι το 90% των ξένων
που σήµερα µπαίνουν στην Ευρώπη παράνοµα, µπαίνουν κατά
κανόνα από τη χώρα µας και αυτό συµβαίνει λόγω της σοβαρής
απουσίας µεταναστευτικής πολιτικής έως σήµερα.

Ειδικότερα τώρα για το άσυλο. Ας αναρωτηθούµε χωρίς δογ-
µατισµούς και προσχηµατικές αντιρρήσεις για το τι κάναµε όλα
αυτά τα χρόνια για το άσυλο ή για το ποιες υλικές υποδοµές ή
για το ποιο θεσµικό πλαίσιο δηµιουργήσαµε για τα πλήθη των
µεταναστών που συρρέουν στα χερσαία, αλλά και στα θαλάσσια
σύνορά µας όλα αυτά τα χρόνια.

∆υστυχώς, είναι προφανές ότι εθελοτυφλούσαµε σαν χώρα,
αφού δεν δίναµε άσυλο σχεδόν σε κανέναν. Σύµφωνα µε τα στοι-
χεία της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ µόλις το 1% από αυτούς
που υπέβαλαν αίτηµα για το άσυλο στη χώρα µας, κατάφερναν
να το εξασφαλίσουν ή να λάβουν κάποιας άλλης µορφής διεθνή
προστασία.

Έτσι, αναπόφευκτα σχεδόν η δυνατότητα σωστής εξέτασης
των αιτηµάτων για τη χορήγηση προσφυγικού καθεστώτος από
τις αρµόδιες ελληνικές αρχές έφτασε να αµφισβητείται διεθνώς.
Για να χειροτερεύσουν οι κρίσεις των αρµόδιων διεθνών οργανι-
σµών µάλιστα, τον τελευταίο καιρό το άσυλο το έδινε η Αστυνο-
µική Αρχή, η οποία είχε επιφορτιστεί και σχεδόν µε ολόκληρο το
φάσµα της µεταναστευτικής πολιτικής της χώρας.

Η Αστυνοµία ασχολούνταν µε την επαναπροώθηση, µε την
κράτηση και την απέλαση αυτών των ατόµων, ακόµη και των κοι-
νωνικά ευαίσθητων µεταναστών, όπως είναι οι έγκυες γυναίκες ή
τα ασυνόδευτα παιδιά. Αυτό είχε σαν αποτέλεσµα να διασυρό-
µαστε διεθνώς, ακόµη και για φαινόµενα παραβίασης ανθρωπί-
νων δικαιωµάτων σε αρκετές περιπτώσεις. Σ’ αυτό προφανώς
δεν φταίει η πλειονότητα του αστυνοµικού προσωπικού, η οποία
εκτιµώ ότι διέπεται κατά κανόνα από δηµοκρατικό ήθος. Απλά
δεν ήταν αυτή η δουλειά της. Έπασχε τόσο σε εκπαίδευση, όσο
και σε υποδοµές.

Σ’ αυτό το οριακό σηµείο, λοιπόν, στο οποίο έχει περιέλθει η
ελληνική οικονοµία, αλλά και ο κρατικός µηχανισµός αναφορικά
µε το µεταναστευτικό ζήτηµα έρχεται και το υπό συζήτηση σχέ-
διο νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη για την
ίδρυση υπηρεσίας ασύλου και υπηρεσίας πρώτης υποδοχής,
καθώς και λοιπές διατάξεις.

Είναι ένα σχέδιο νόµου, το οποίο φιλοδοξεί να αντικαταστήσει
το παραδοσιακό φιλότιµο και τη φιλοξενία της ελληνικής κοινω-
νίας προς το ξένο, προς το διαφορετικό, που προφανώς αρχί-
ζουν να εκλείπουν στις µέρες µας, µε κρατικές δοµές σύγχρονες,
εξ ολοκλήρου προσανατολισµένες στην υποδοχή, στην περί-
θαλψη και στο ξεκαθάρισµα των αιτήσεων των µεταναστών για το
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άσυλο. Θεωρώ ότι ήταν πια καιρός να συµβεί αυτό.
Με το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου αλλάζει κατ’ ουσία ριζικά το

σύστηµα ασύλου που λειτουργούσε έως σήµερα στη χώρα, αλ-
λάζουν επίσης και πολλές από τις δοµές που οφείλει να έχει µια
χώρα µε ολοκληρωµένη µεταναστευτική πολιτική. Θεσµοθετεί-
ται, λοιπόν, ένα νέο σύστηµα, σκοπός του οποίου είναι η δίκαιη
και ανθρώπινη αντιµετώπιση των ατόµων που ζητούν προστασία.
Θεσµοθετείται ένα σύστηµα το οποίο αποκαθιστά την αξιοπιστία
του ελληνικού συστήµατος ασύλου τόσο εντός, όσο και εκτός
Ελλάδος.

Με αυτήν την νοµοθετική πρωτοβουλία η συνολική ευθύνη για
τη διαδικασία του ασύλου ασκείται πλέον από µια νέα αυτοτελή
υπηρεσία ασύλου στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, η
οποία ιδρύεται για πρώτη φορά και παράλληλα εξασφαλίζονται
οι απαραίτητοι πόροι για τη λειτουργία της.

Όλες αυτές οι προαναφερθείσες διαδικασίες φεύγουν πια από
τις Αστυνοµικές Αρχές, στις οποίες είχαν από κακή εκτίµηση αρ-
χικώς περιέλθει και θα διεκπεραιώνονται πλέον από κατάλληλο
επιστηµονικό προσωπικό προσανατολισµένο στην ταχεία εξέ-
ταση των αιτηµάτων ασύλου.

Ταυτόχρονα ιδρύεται η αρχή προσφυγών που έχει σαν απο-
στολή την εξέταση αιτηµάτων, µιας διαδικασίας που µέχρι πρό-
τινος δεν υπήρχε και λόγω αυτής της έλλειψης σε πολλές
περιπτώσεις βρεθήκαµε εκτεθειµένοι διεθνώς, αρνούµενοι ου-
σιαστικά την παροχή ασύλου.

Παράλληλα µε την λειτουργία των κέντρων πρώτης υποδοχής
µεταναστών αισιοδοξούµε ότι θα επιλύσουµε το φαινόµενο της
γκετοποίησης που επιβαρύνει ιδιαίτερα τα µεγάλα αστικά κέντρα
και οδηγεί σε φαινόµενα τύπου «Αγίου Παντελεήµονα».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρα των ανωτέρω σ’ αυτό το
σηµείο αξιότιµε κύριε Υπουργέ, και ειδικότερα ως προς το Νοµό
Καβάλας θα ήθελα να επιστήσω τόσο την προσοχή τη δική σας,
όσο και των υπηρεσιών του Υπουργείου, αναφορικά µε δηµοσι-
εύµατα που φέρουν ένα τέτοιο κέντρο πρώτης υποδοχής Μετα-
ναστών να δηµιουργείται στο Νοµό Καβάλας.

Καθολική εκτίµηση είναι ότι ο Νοµός Καβάλας, εφόσον δεν
αποτελεί ούτε πύλη εισόδου, ούτε πύλη εξόδου, αλλά ούτε και
τόπο ενδιάµεσου ή τελικού προορισµού, είναι ακατάλληλος και
προφανώς δεν ενδείκνυται για οποιασδήποτε µορφής µετανα-
στευτική δοµή, όπως αυτές που θεσµοθετούνται από το παρόν
σχέδιο νόµου. Η κοινωνία του Νοµού Καβάλας στο σύνολό της
θεωρεί ότι ένα τέτοιο ενδεχόµενο είναι παντελώς ασύµβατο µε
βάση τα χαρακτηριστικά που προανέφερα. Φυσικά, δεν τρέφει
σε καµµία περίπτωση αντιδράσεις φοβικής συµπεριφοράς απέ-
ναντι στο γενικότερο αυτό ζήτηµα του µεταναστευτικού προ-
βλήµατος στη χώρα µας. Παρακαλώ βέβαια αυτό να ληφθεί
σοβαρά υπ’ όψιν.

Παράλληλα βέβαια, πρέπει να πω, πως σχετικά µε προανα-
φερθέντα δηµοσιεύµατα σε προηγούµενη περίοδο, µε ικανοποί-
ηση ακούσαµε σχετική διάψευση από το Γενικό Γραµµατέα του
Υπουργείου, στον οποίο είχα απευθύνει τότε σχετικό ερώτηµα.

Πέρα από τα παραπάνω, επιτρέψτε µου στο σηµείο αυτό να
σας συγχαρώ, και στο πρόσωπό σας την Αστυνοµική Αρχή και
τους αστυνοµικούς υπαλλήλους της Καβάλας, για τη σηµαντική
επιτυχία εξάρθρωσης ενός διεθνούς κυκλώµατος διακίνησης και
µεταφοράς παρανόµων µεταναστών που συνέβη µόλις πριν λίγες
µέρες και όπου για πρώτη φορά επιχειρήθηκε µαζικά και µάλι-
στα µε πρωτοφανείς µεθόδους από το διεθνές αεροδρόµιο
«Μέγας Αλέξανδρος» της Καβάλας η µεταφορά ατυχών λαθρο-
µεταναστών από αυτό το διεθνές κύκλωµα.

Κλείνοντας θα ήθελα να προσθέσω ότι µε το παρόν σχέδιο
νόµου προφανώς και δεν θεωρώ ότι ολοκληρώνεται η δράση της
Κυβέρνησης που έχει σχέση µε το µεταναστευτικό πρόβληµα.
Ωστόσο είναι µία καλή και αναγκαία προσπάθεια προς την κα-
τεύθυνση ορθολογικοποίησης και γι’ αυτό το υπερψηφίζω.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Θεσπρωτίας

κ. Χρήστος Κατσούρας.
Ο Νοµός Θεσπρωτίας είναι ένας νοµός µε ιδιαίτερα προβλή-

µατα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι όλοι γνωρίζουµε ότι

ο 20ος αιώνας αποτέλεσε τον αιώνα των µεγάλων αντιθέσεων
παγκόσµιοι πόλεµοι και κοινωνίες των εθνών. Τεχνολογική πρό-
οδος και φυσικές καταστροφές. Εµφύλιες συρράξεις, εθνοκα-
θάρσεις, αλλά και τεράστια ανισότητα ανά τον πλανήτη. Προς το
τέλος του σηµατοδότησε την έναρξη µιας εποχής διεθνούς αστά-
θειας που νοµίζω δεν έχει ακόµη τελειώσει. Ένα από τα χαρα-
κτηριστικά αυτής της αστάθειας είναι και µία πρωτοφανής,
παγκόσµια, διασυνοριακή κινητικότητα.

Εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι από τον τρίτο κόσµο και τις
χώρες της πρώην Ανατολικής Ευρώπης εγκαταλείπουν τις χώρες
τους για καλύτερες «ευρωπαϊκές ηµέρες». Η ανισότητα ανά τον
πλανήτη και η κινητικότητα αυτή επηρέασε τον πολιτικό λόγο σε
όλη την Ευρώπη και έδωσε το έναυσµα για να οργανωθούν διά-
φοροι λαϊκισµοί είτε από δεξιά, ότι για όλα φταίνε οι ξένοι και το
µόνο που µπορούµε είναι να τους θεωρούµε συµπληρωµατική
εργατική δύναµη ή σαν εµπόδιο για να κάνουµε αυτό που πρέπει,
είτε και από αριστερά, ότι για όλα φταίνε µόνο οι πλούσιοι, υπο-
βαθµίζοντας άλλα ζητήµατα όπως τις εθνικές πραγµατικότητες.
Η χώρα µας βρέθηκε στο κέντρο ενός κυκλώνα και ιστορικά συν-
δεδεµένη µε την αποδηµία έγινε χώρα υποδοχής µεταναστών.

Επιτρέψτε µου να τονίσω ότι κατά τη γνώµη µου υπήρχε µία
συλλογική αξιοπρεπής στάση σε αυτή τη χώρα απέναντι στο
πρόβληµα που βίωνε για πρώτη φορά. Μπορεί να υπήρξε µία φυ-
σική αντίδραση, ένας φόβος, µία δύσπιστη συµπεριφορά απέ-
ναντι στο διαφορετικό που παρεµβαίνει απροσδόκητα στη ζωή
µας, όµως πραγµατικά ελληνική ρατσιστική ιδεολογία δεν υπάρ-
χει. Αντίθετα, ίσως η παράδοσή µας επέβαλε συµπεριφορές που
δεν υπήρξαν σε άλλα κράτη µε πολύ µικρότερα προβλήµατα.
Επίσης, δε βραχυκυκλωθήκαµε σαν ελληνική πολιτεία στο φόβο
που συχνά κυριαρχεί και στη ζωή, αλλά και στην πολιτική γύρω
από τις επιπτώσεις της µετανάστευσης στα κράτη υποδοχής.
∆εν ξεχάσαµε ότι η κινητήρια δύναµη του φαινοµένου είναι η
ανάγκη του ανθρώπου να ζήσει καλύτερα. Είναι αυτή η ανάγκη
που τον οδηγεί να αναζητήσει νέους δρόµους προς κοινωνίες
καλύτερες µε βάση όχι κριτήρια γονιδιακά ή φυλετικά, αλλά το
επίπεδο οργάνωσής τους.

Και νοµίζω αναγνωρίσαµε ότι αυτή η µετακίνηση πιέζει συχνά
και σε εκδηµοκρατισµό των κοινωνιών, αφού αναδεικνύει και
άλλα προβλήµατα. Και µέρος αυτού του εκδηµοκρατισµού απο-
τελεί και η κοινωνική ένταξη των µεταναστών στον τόπο διαµονής
τους µε την άρση διαφόρων αποκλεισµών. Έτσι, επιλέξαµε το
δρόµο ενός σύγχρονου και αξιοπρεπούς µηχανισµού πολιτο-
γράφησης για ανθρώπους που επί µακρόν διαµένουν στη χώρα
µας, έχουν φτιάξει οικογένειες και τα παιδιά τους µεγαλώνουν
εδώ, κάτι που ταιριάζει σε ένα σύγχρονο κράτος δικαίου που
προστατεύει την κοινωνική συνοχή.

Από την άλλη, όµως, µεριά οφείλουµε να είµαστε ειλικρινείς. Η
βαθειά οικονοµική κρίση που υπάρχει, αλλά και η έξαρση του
φαινοµένου σ’ ένα κράτος ή σ’ έναν τόπο δηµιουργεί µεγάλα
προβλήµατα, µεγάλα προβλήµατα που χτυπούν δύο πράγµατα.
Το πρώτο πράγµα είναι ότι χτυπά τους ίδιους τους νόµιµους µε-
τανάστες που διαµένουν στη χώρα και οι οποίοι, εάν δεν κάνουµε
τίποτε, θα είναι οι πρώτοι που θα κινδυνεύσουν να υποστούν τις
συνέπειες. Το δεύτερο πράγµα είναι ότι νοµίζω ότι µε ειλικρίνεια
καταλαβαίνουµε όλοι µας ότι η έκρηξη της παράνοµης µετανά-
στευσης για εµάς ειδικά σ’ αυτόν τον τόπο είναι ένα µείζον θέµα
εθνικής ασφάλειας και επιβίωσης. ∆εν είµαστε µόνοι στον κόσµο
που ζούµε, εκτός και αν πιστεύουµε ότι είναι εφικτή σήµερα η
«κοσµόπολη» που οραµατίζονταν οι στωικοί, πράγµα που είναι
ατοπικό, αλλά και επικίνδυνο.

∆εν καταλαβαίνω επίσης γιατί πρέπει να χλευάζεται µία πα-
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τριωτική αγωνία που εκφράζεται για το µέλλον της χώρας από
κάποιους. Αλήθεια, ποια δηµοκρατική κυβέρνηση στην Ευρώπη
τολµά να υποστηρίξει σήµερα την ελεύθερη διεθνή µετακίνηση
της εργατικής δύναµης; Ή ποια κυβέρνηση µπορεί να συµφω-
νήσει µε το να µην έχει δυνατότητα να ελέγξει το τι συµβαίνει
στο έδαφός της; Ή ακόµη ποιοί µπορούν να πάρουν την ευθύνη
αυτός ο τόπος να γίνει ένας τόπος άναρχης εναπόθεσης της
κάθε µορφής δυστυχίας του πλανήτη χωρίς τη δυνατότητα δια-
χείρισής της; Ή να κάνουµε πως δεν καταλαβαίνουµε για τα κάθε
µορφής συµφέροντα που εξυπηρετούνται από αυτό, είτε είναι
δίκτυα κυκλωµάτων είτε εκφράζουν άλλα ζητήµατα εξωτερικής
πολιτικής γειτονικών χωρών;

Έχουµε ένα χρέος που δεν µπορούµε να το ξεχνάµε και ένα
εθνικό ζήτηµα δεν µπορεί να αγνοηθεί. Απαιτούνται άµεσα πρα-
κτικές λύσεις. Αυτονόητα δεν υπάρχει πολιτική δράση αόριστα,
χωρίς σύνορα, χωρίς έδαφος προσδιορισµένο σε σχέση µε άλλα
εδάφη. Γι’ αυτό οφείλουµε πέρα από τις παρεµβάσεις µας σε διε-
θνές επίπεδο να δράσουµε και εντός των τειχών. Άλλωστε, όπως
εύστοχα λένε πολλοί, µπορεί κανείς να νοιώθει βαθειά κοσµο-
πολίτης, ποτέ όµως δεν είναι πολίτης ενός κόσµου αόριστα.

Σε ευρωπαϊκό επίπεδο προφανώς έχουµε να κάνουµε και εκεί
πολλά. Για παράδειγµα, ας αναγνωρίσει η Ευρώπη, έστω και κα-
θυστερηµένα, το πρόβληµα ως ευρωπαϊκό. Ας συµβάλλει επίσης
στη µείωση της σύγκρουσης, αυτό που εµφανίζεται σαν σύ-
γκρουση πολιτισµών, αλλά που ταυτόχρονα είναι και µια οικονο-
µική σύγκρουση Ανατολής-∆ύσης, µια σύγκρουση που υποβό-
σκει και που βοηθά στο να γιγαντώνεται το πρόβληµα. Ας συµ-
βάλλει σ’ αυτό µε το να αποσύρει τα στρατεύµατά της από τις
χώρες όπου επεµβαίνει.

Τέλος, επιτρέψτε µου ένα σχόλιο για τον περίφηµο φράχτη
στον Έβρο. Πραγµατικά εκπλήσσοµαι µε µια πολιτική υποκρισία
που υπάρχει. Πραγµατικά είµαστε όλοι ενάντια σε διάφορα τείχη,
αλλά αποδεχόµαστε τους φράχτες προς τη ∆ύση στην Ηγουµε-
νίτσα, στην Πάτρα και δεν αποδεχόµαστε τους φράχτες προς
την Ανατολή, που είναι και τα σύνορα της Ευρώπης προς την
Τουρκία. Πέρα από την όποια αποτελεσµατικότητα θα έχει και
αυτό θα κριθεί στο µέλλον, ξεχνούµε ότι θα έχει και µια συµβο-
λική σηµασία και δίνεται ένα µήνυµα προς πολλές κατευθύνσεις.
Αν θέλουµε την ελεύθερη διακίνηση µεταναστών, ας το πούµε
ευθέως. Αν θέλουµε να παραµείνει η κατάσταση ως έχει, ας το
πούµε επίσης. Αλλά είναι µια κατάσταση που προσβάλλει όλους
µας.

Και πέρα από όλα τα άλλα, η σηµερινή κατάσταση δεν βλέπει
στους άλλους την ανθρώπινη υπόστασή τους. Ας έρθει κάποιος
στην Ηγουµενίτσα να δει ξένους να ψάχνουν στους κάδους των
σκουπιδιών για τροφή, Ας έρθει να τους δει να ψάχνουν να βρουν
απεγνωσµένα ένα χώρο να πλυθούν ή ας τους δει να οδηγούνται
σε άγριες συγκρούσεις, όπως σήµερα, µεταξύ τους για το ποιος
έχει το πάνω χέρι σε όλο αυτό το κύκλωµα. Ας δει όµως και τους
δηµότες µιας πόλης να µην µπορούν να επισκεφτούν τις περι-
ουσίες τους. Ας µην ποινικοποιήσουµε την περιουσία.

Ας τους δει να φοβούνται να κυκλοφορήσουν στις γειτονιές
και στα σπίτια τους. Να δει, βέβαια, και την άλλη πλευρά του
λόφου, που συχνά την ξεχνάµε. Να δει εκείνους που βοηθούν
όλους αυτούς τους κατατρεγµένους, προσφέροντάς τους υπη-
ρεσίες. Είναι, βέβαια, γνωστοί στις τοπικές κοινωνίες και αξιέ-
παινοι. Μόνο που το έργο τους θα έπρεπε να το κάνουν οργανω-
µένα η ελληνική κοινωνία και πολιτεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο προσπαθεί να
βάλει µια τάξη σε µια σειρά από ζητήµατα, από την πολιτική ασύ-
λου έως τον περιορισµό ενός προβλήµατος, πριν δηµιουργήσει
άλλα πολύ µεγαλύτερα. Νοµίζω ότι έχουµε ήδη καθυστερήσει
αρκετά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κατσούρα.

Κύριοι συνάδελφοι, θα κλείσουµε σήµερα τη συζήτησή µας µε

τον κ. ∆ηµήτρη Καρύδη, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ. Στη συνέχεια, θα
ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής και αύριο θα συνεχί-
σουµε µε τους εισηγητές. Θέλω να σας θυµίσω ότι αύριο, στις
12.00’, είναι η ονοµαστική ψηφοφορία για την άρση ασυλίας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα ξεκινήσουµε µε τους εισηγητές
αύριο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ναι.
Το λόγο έχει ο κ. Καρύδης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, τον τελευταίο ενάµιση χρόνο ο Έβρος έχει γίνει κε-
ντρική πύλη εισόδου της παράνοµης µετανάστευσης στη χώρα
µας µε προορισµό προς την Ευρώπη, παίρνοντας τη σκυτάλη
από τα νησιά µας που τα προηγούµενα χρόνια έζησαν και αυτά
µία πολύ µεγάλη δοκιµασία. ∆εν θα ήταν ίσως υπερβολή να
πούµε ότι ο Έβρος στην ουσία έχει εκτρέψει τη ροή του προς το
κέντρο της Αθήνας.

Μέσα από διεθνή και εσωτερικά κυκλώµατα εµπόρων χιλιάδες
παράνοµοι µετανάστες, εκ των οποίων µόνο οι συλληφθέντες
έφθασαν τους πενήντα χιλιάδες το 2010, στοιβάζονται στην Οµό-
νοια, στον Άγιο Παντελεήµονα, στη Βικτώρια, στο Μεταξουργείο
και σε άλλες περιοχές της χώρας µας, όπως στην Πάτρα, στην
Ηγουµενίτσα και αλλού, δηµιουργώντας εφιαλτικές συνθήκες
ζωής για εκατοντάδες χιλιάδες συµπολίτες µας, αλλά και για
τους ίδιους τους παράνοµους µετανάστες. Πολύ ορθά ο Υπουρ-
γός Προστασίας του Πολίτη, ο κ. Χρήστος Παπουτσής, πήρε
θαρραλέες πρωτοβουλίες, για να περιορίσει δραστικά ένα κοι-
νωνικό φαινόµενο που εκθέτει τη χώρα µας διεθνώς και δηµι-
ουργεί διχαστικές συνθήκες στο εσωτερικό της.

Πιστεύω ότι όλοι συµφωνούµε στη βασική αντίληψη πως η Ελ-
λάδα δεν µπορεί να είναι ξέφραγο αµπέλι στην παράνοµη µετα-
νάστευση. Παράλληλα, όµως, οφείλει να σέβεται µέχρι κεραίας
τα ανθρώπινα και τα ατοµικά δικαιώµατα. Είναι ανάγκη να βά-
λουµε στην άκρη τόσο τον εθνικισµό και το ρατσισµό, που οδη-
γούν στην ξενοφοβία, την ανασφάλεια και το κυνήγι µαγισσών
κατά των µεταναστών στο πλαίσιο της αντίληψης ότι αυτοί
φταίνε για ό,τι κακό συµβαίνει στην ελληνική κοινωνία, όσο και
τον αριστερίστικο λαϊκισµό που καλλιεργεί άκριτα την πλήρη άρ-
νηση λήψης µέτρων, καλώντας στην ουσία την Ελλάδα να ση-
κώσει στις πλάτες της τα βάρη µιας παγκόσµιας κοινωνικής
πληγής, πράγµα το οποίο είναι αδύνατο να συµβεί.

Είναι αδιανόητο η χώρα µας να δέχεται το 90% της παράνοµης
µετανάστευσης µε τελικό προορισµό την Ευρώπη και οι Ευρω-
παίοι να σηκώνουν αδιάφορα τους ώµους τους και να νίπτουν
τας χείρας τους. Χρειάζεται, επιτέλους, να µπουν αυστηροί κα-
νόνες και όρια. Η βασική µας αρχή πρέπει να είναι ότι, εκτός από
τους νόµιµους µετανάστες και αυτούς που δικαιούνται άσυλο
σύµφωνα µε τις διεθνείς συµβάσεις και τις κοινοτικές οδηγίες,
κανείς άλλος δεν µπορεί να εισέρχεται και να µένει –αν είναι δυ-
νατόν!- παρανόµως στη χώρα µας.

Πολύ σωστά, λοιπόν, απαιτήσαµε την παρουσία της FRONTEX
και τη δηµιουργία περιφερειακού γραφείου στον Πειραιά, για να
συνδράµει στη φύλαξη των συνόρων µας, θαλασσίων και χερ-
σαίων, ως εξωτερικών συνόρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και η
παρουσία αυτή πρέπει να ενισχυθεί ακόµη περισσότερο.

Πολύ σωστά απαιτήσαµε την οικονοµική στήριξη της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, την ενίσχυση και εκπαίδευση των στελεχών της
ΕΛΑΣ από ειδικούς στον εντοπισµό των προσώπων που δικαιού-
νται προστασίας, την υποστήριξη των υπηρεσιών µας µε σύγ-
χρονα τεχνολογικά µέσα, έτσι ώστε να πετύχουµε τη µεγαλύτερη
δυνατή αποτελεσµατικότητα κατά της παράνοµης µετανάστευ-
σης. Τα 230 εκατοµµύρια ευρώ που εξασφαλίσαµε από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση αποτελούν µια σηµαντική κατάκτηση.

Πολύ σωστά ο Πρωθυπουργός µας, ο κ. Γιώργος Παπαν-
δρέου, τόσο στο πρόσφατο ταξίδι του στο Παρίσι όσο και στο
Ερζερούµ απαίτησε να οχυρωθεί η χώρα µας από την παράνοµη
µετανάστευση.

Πολύ σωστά διεκδικούµε και απαιτούµε µε όλες τις δυνάµεις
µας την αλλαγή της συµφωνίας του ∆ουβλίνο II, ώστε η χώρα
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µας να µην επιβαρύνεται µε την επανεισδοχή των παράνοµων µε-
ταναστών. Η αναλογική διασπορά τους στην Ευρώπη πρέπει να
πάρει σάρκα και οστά, γιατί αυτό είναι ένα µέτρο δίκαιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν λίγους µήνες ψηφίσαµε
το ν. 3838, σχετικά µε την απονοµή της ελληνικής ιθαγένειας και
την πολιτική συµµετοχή οµογενών και νοµίµως διαµενόντων µε-
ταναστών στη χώρα µας. Και είναι λυπηρό ότι η Νέα ∆ηµοκρατία
συγχέει σκόπιµα, για να δηµιουργεί εντυπώσεις, το σεβασµό και
την κατοχύρωση των δικαιωµάτων των νόµιµων µεταναστών, µε
τα µέτρα κατά της παράνοµης µετανάστευσης.

Μετά από πολλά χρόνια, µε το σηµερινό νοµοσχέδιο µπαίνει
µια τάξη στο καθεστώς απονοµής ασύλου, που φεύγει από τα
χέρια της Αστυνοµίας και ανατίθεται σε ανεξάρτητη πολιτική
αρχή. Φεύγει από ένα κεντρικό γραφειοκρατικό και αργοκίνητο
µηχανισµό και αποκεντρώνεται στην Ελλάδα και κυρίως στις πε-
ριοχές που έχουν το πρόβληµα. Είναι απαράδεκτο τα τελευταία
χρόνια να υπάρχουν κοντά στις σαράντα επτά χιλιάδες αιτήσεις
παροχής ασύλου σε εκκρεµότητα, δεκάδες χιλιάδες παράνοµοι
µετανάστες µε τα ροζ χαρτάκια να γίνονται αντικείµενο εκµε-
τάλλευσης στο κέντρο της Αθήνας και οι γειτονιές της να µετα-
τρέπονται σε ζούγκλα από την εγκληµατικότητα και την
υποβάθµιση της ποιότητας ζωής.

Η παροχή ασύλου µε γρήγορες διαφανείς και αποτελεσµατι-
κές διαδικασίες σε αυτούς που το δικαιούνται και από εκεί και
πέρα αυτοί που δεν έχουν το δικαίωµα, είτε υποχρεωτικά, είτε
οικειοθελώς, να αποµακρύνονται από τη χώρα µε αποφασιστι-
κότητα και ταχύτητα, είναι µια µεγάλη απαίτηση της κοινωνίας
µας. Παράλληλα έχει σηµασία ότι εκσυγχρονίζεται και αλλάζει
εκ βάθρων η αναγκαία δηµιουργία κέντρων πρώτης υποδοχής
µε την ίδρυση ανεξάρτητου φορέα.

Με πρωτοβουλία του Προέδρου της Επιτροπής Εσωτερικών,
του κ. Γιάννη Βλαντή επισκεφτήκαµε ως διακοµµατική αντιπρο-
σωπεία, πριν από ένα µήνα περίπου τα κέντρα κράτησης και φι-
λοξενίας στον Έβρο. Ζήσαµε από πρώτο χέρι και είδαµε µε τα
ίδια µας τα µάτια τις άθλιες συνθήκες στις οποίες ζουν συνάν-
θρωποί µας και κυρίως µικρά ανήλικα παιδιά, τα περισσότερα εκ
των οποίων είναι ασυνόδευτα.

Η δηµιουργία αξιοπρεπών κέντρων υποδοχής δεν είναι µόνο
ανθρωπιστικό θέµα, αλλά µεγάλο θέµα παιδείας και πολιτισµού
για µια χώρα µε την ιστορία και την προσφορά της Ελλάδας στην
παγκόσµια κοινότητα.

Και έρχοµαι τώρα στο φλέγον θέµα των τελευταίων ηµερών,
που είναι αλήθεια ότι έχει ξεσηκώσει θύελλα συζητήσεων στο
θέµα του περιβόητου «φράκτη».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Πριν από περίπου δυο µήνες εκπροσωπήσαµε µε το συνά-
δελφο Κώστα Τζαβάρα την Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆η-
µόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης στη συνεδρίαση της αντίστοιχης
διακοινοβουλευτικής συνέλευσης στις Βρυξέλλες, όπου συµµε-
τείχαν εκπρόσωποι από τις είκοσι επτά χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ως θέµατα συζήτησης είχαµε τον απολογισµό της
FRONTEX, της SENGEN και της EUROJUST.

Εκεί διαπιστώσαµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι υπάρχουν ισχυ-
ρές δυνάµεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση, κυρίως από τις κεντρικές
και βόρειες χώρες της Ευρώπης που είτε δεν συνειδητοποιούν το
δράµα της Ελλάδας εξαιτίας της παράνοµης µετανάστευσης,
είτε αδιαφορούν και είναι αντίθετοι µε την ύπαρξη και ενίσχυση
ευρωπαϊκού µηχανισµού, όπως είναι η FRONTEX για τη στήριξη
της χώρας µας που δέχεται τη µεγαλύτερη πίεση.

∆ώσαµε µάχη για να συνειδητοποιήσουν τι ακριβώς συµβαίνει
στη χώρα µας, έχοντας ως συµµάχους συναδέλφους από τις
χώρες της Νότιας Ευρώπης για να σταµατήσει η αδιαφορία, η
διόγκωση της ξενοφοβίας και του ρατσισµού, για να σταµατήσει
η υποκρισία της Ευρώπης που απολαµβάνει µεγαλύτερη ασφά-
λεια από εµάς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ο «φράκτης» αποτελεί µέρος ενός συνολικού αποτρεπτικού

σχεδίου της παράνοµης µετανάστευσης. ∆ίνει ισχυρό µήνυµα
στα κυκλώµατα των εµπόρων και βάζει φρένο σε ένα «κύµα» που
µπορεί στο άµεσο µέλλον να γίνει «κοινωνικό τσουνάµι» για τη
χώρα µας. Ο «φράκτης» είναι δικαίωµα για τη διασφάλιση της
χώρας και του λαού µας από πολιτικές, όπως αυτές που ανα-
πτύσσει η Τουρκία που αφήνει τα κυκλώµατα ανεξέλεγκτα.

Το οπτικό υλικό που µας παρουσίασε η Αστυνοµική ∆ιεύθυνση
Ορεστιάδας για το πώς γίνεται η διακίνηση στο χερσαίο κοµµάτι
των δωδεκάµισι χιλιοµέτρων, είναι ειλικρινά αποστοµωτικό και
θα έπρεπε να το δουν όλοι οι συνάδελφοι Βουλευτές της ελλη-
νικής Βουλής.

Αλήθεια, ξεσηκώθηκε καµµιά ευρωπαϊκή αντίδραση, όταν ο
ίδιος «φράκτης» έγινε στην Ισπανία πριν από αρκετά χρόνια και
έχει βοηθήσει, σύµφωνα µε τα στατιστικά στοιχεία, παρά πολύ
αυτή τη φιλική σε µας χώρα; Και µόνο ότι οι ίδιοι παράνοµοι µε-
τανάστες οµολόγησαν στην πολύ σοβαρή εκποµπή «Πρωταγω-
νιστές» του δηµοσιογράφου κ. Σταύρου Θεοδωράκη, ότι έρχο-
νται στην Ελλάδα για να περάσουν στην Ευρώπη αφότου έκλει-
σαν τα σύνορα της Ισπανίας και της Γαλλίας, αποδεικνύει ότι
είναι µια σωστή απόφαση αυτή που πήρε το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο «συρµάτινος φράκτης» του Έβρου
µπορεί να ελαχιστοποιήσει µαζί µε ένα σύνολο µέτρων που παίρ-
νουµε για τον περιορισµό της παράνοµης µετανάστευσης, τον
«ανθρώπινο φράκτη» στις γειτονιές του κέντρου της Αθήνας,
τους «ανθρώπινους φράκτες» στην Πάτρα και στην Ηγουµενίτσα.

Να περιορίσει την εγκληµατικότητα, τη µαύρη εργασία, το traf-
ficking στα νέα κορίτσια, την εξαθλίωση των παράνοµων µετα-
ναστών, αλλά και των Ελλήνων πολιτών, σε µία εποχή που η
οικονοµική κρίση είναι πάνω απ’ όλα και µας πλήττει όλους. Οι
Έλληνες, επιτέλους, έχουν δικαίωµα να ζήσουν µε περισσότερη
ηρεµία σε έναν καλύτερο κόσµο µε αλληλεγγύη και ανθρωπιά.
Γι’ αυτό έχουµε όλοι χρέος να ανταποκριθούµε στις ευθύνες µας
ψηφίζοντας το σηµερινό νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κηρύσσεται περαιω-
µένη η συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Προστασίας του Πολίτη: «Ίδρυση Υπηρεσίας Ασύλου και
Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής, προσαρµογή της ελληνικής νο-
µοθεσίας προς τις διατάξεις της Οδηγίας 2008/115/ΕΚ «σχετικά
µε τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες στα κράτη µέλη για την
επιστροφή των παρανόµως διαµενόντων υπηκόων τρίτων
χωρών» και λοιπές διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη: «Ίδρυση Υπηρεσίας
Ασύλου και Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής, προσαρµογή της ελ-
ληνικής νοµοθεσίας προς τις διατάξεις της Οδηγίας 2008/115/ΕΚ
«σχετικά µε τους κοινούς κανόνες και διαδικασίες στα κράτη
µέλη για την επιστροφή των παρανόµως διαµενόντων υπηκόων
τρίτων χωρών» και λοιπές διατάξεις», έγινε δεκτό επί της αρχής,
κατά πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.12’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 12 Ιανουαρίου 2011 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, νοµοθετική Εργασία: α)
συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη:
«Ίδρυση Υπηρεσίας Ασύλου και Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής,
προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας προς τις διατάξεις της
Οδηγίας 2008/115/ΕΚ «σχετικά µε τους κοινούς κανόνες και δια-
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δικασίες στα κράτη µέλη για την επιστροφή των παρανόµως δια-
µενόντων υπηκόων τρίτων χωρών» και λοιπές διατάξεις» και β)
συζήτηση και λήψη απόφασης σύµφωνα µε τα άρθρα 62 του Συ-
ντάγµατος και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις αιτήσεις

άρσης ασυλίας των Βουλευτών κ.κ. Γεωργίου Αρβανιτίδη, Κων-
σταντίνου Κουκοδήµου, Παύλου Μαρκάκη και Ευγενίας Τσου-
µάνη-Σπέντζα, σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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